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UVODNIK

TATJANA CVIRN

Kaj se zgodi, ko se kmet spopade z 
multinacionalko Monsanto? Nič dobre-
ga, konča v bankrotu in dobi za name-
ček še visoko denarno kazen. Vse samo 
zato, ker je posejal semena, ki jih ni ku-
pil pri tej korporaciji, ki s patenti obvla-
duje trg s semeni. Pa ne samo s patenti 
za semena, ki jih je razvila z genskim 
inženiringom, temveč tudi za semena, 
ki so jih naši predniki gojili stoletja. Do-
datno je obogatela z razvojem gensko 
spremenjenih semen. Kmetje se tako 
morajo s pogodbami zavezati, da ne bodo shranjevali semen 
niti jih prodajali drugim, kar pomeni, da jih morajo vsako 
leto kupiti pri njih. Če tega ne upoštevajo, ker se jim morda 
finančno to ne izide, sledi kazen.

Ta zgodba, ki smo jo lahko brali minule dni, prihaja iz 
Amerike in se na prvi pogled zdi v našem okolju nemogoča. 
Žal ni tako. Omenjena korporacija obvladuje pri nekaterih 
vrstah zelenjave že tretjino ali več semen in kaj hitro se lah-
ko zgodi, da dobite v roke tudi kaj njihovega, z izmenjavo 
pa kršite njihove patentne pravice. In doživite lahko zgodbo 
ameriškega kmeta!

Pretiravam? Morda, toda dogajanja v okviru EU, kamor so-
dimo, nas lahko zelo resno skrbijo, saj kažejo, da gredo stvari 
točno v to smer in da tudi Evropa ni več daleč od zgornjega 
scenarija. Uredba o semenih, ki je pred kratkim razburila nara-
vovarstvenike po Evropi, je v prvotnem besedilu predvidevala, 
da smejo kmetje prodajati le uradno dovoljena semena, niti 
izmenjave ni več dopuščala. Po protestih proti takšni uredbi, ki 
naj bi bila menda spisana zgolj zaradi varnosti potrošnikov in 
sledljivosti hrane, je Evropska komisija pripravila nov predlog. 
Ta naj bi dopuščal izmenjavo v manjšem obsegu, še vedno pa 
skriva cel kup pasti. Med drugim obvezno registracijo za vse, 
ki se ukvarjajo s semeni. Tisti, ki jih prodajajo na trgu, mo-
rajo biti registrirani že zdaj, s čimer ni nič narobe, pretirana 
birokracija in stroški za vse, ki to počnejo tudi v nekomercialne 
namene, pa bodo marsikoga odvrnili od te dejavnosti.

Po nedavnih poskusih, da bi voda postala iz splošne dobri-
ne sredstvo ustvarjanja dobička, smo pred novim izzivom: 
kako obvarovati to, kar je last vseh in kar je osnovni pogoj 
za nadaljnji razvoj in neodvisnost? Po tem, ko človek prebere 
v dnevnem časopisu intervju z nemškim vodnim aktivistom 
Jensom Loewejem, se sicer vpraša, ali ima državljan Evrope 
sploh kakšne možnosti vplivati na odločitve najvišjih organov 
EU. Njegova izjava, da smo še premalo časa v EU, da bi vedeli, 
da v njej ni demokracije, da je to stroj za privatizacijo, res ne 
deluje spodbudno. Kakšen smisel ima potem zbrati več kot 
milijon podpisov proti privatizaciji vode, če je res vse bob ob 
steno? In kako ustaviti apetite vseh tistih, ki povsod vidijo zgolj 
možnost za zaslužek, ne glede na posledice? Se torej tudi našim 
avtohtonim semenom slabo piše? Če jih bomo izgubili, bomo 
ostali brez možnosti pridelave svoje domače in zdrave hrane, 
ki je že zdaj pridelamo premalo. In nazadnje se nam lahko 
zgodi, da bomo podobni kmetu z začetka zgodbe.

Saj ne, da bi si delali utvare, kako si vsi slovenski kmetje pri-
zadevajo za pridelavo semen in se zavedajo, kakšno bogastvo 
je to. Če bi bilo tako, ne bi ekološki kmetje tarnali, da težko 
dobijo dovolj kakovostnih semen. Tudi ne bi bile potrebne ak-
cije, kot je vse bolj uveljavljena Štafeta semen, ki spodbuja ljudi 
k pridelavi in izmenjavi slovenskih semen. Niti ne bi nastajale 
civilne organizacije, kot so Varuhi semen, ki skrbijo tudi za 
semensko knjižnico, ali pa Fundacija za ohranitev semen, ki 
želi skrbeti za njihovo registracijo in dostopnost za vse.

Čisto torej še ne smemo obupati, pomembno je povezovanje 
med ljudmi na ravni civilnih združenj, ki so lahko dovolj gla-
sna, da se kaj premakne. In pomembno je s svojimi dejanji 
prispevati k spremembam. Le čakati, da bodo stvari same šle 
na bolje, očitno ne zadošča več. Pri tem pa je treba biti vztrajen 
in vedno buden, kajti privatizacijski apetiti so vse večji, če jim 
ne uspe na enem področju, se bodo lotili drugega. Nacionalna 
varnost dežele zato nista več vojska in policija, temveč jo dolo-
čajo rodnost prsti, pitna voda in biotska pestrost s poudarkom 
na semenih starih vrst. Smo sposobni vse to obvarovati in to 
v časih, ko bodo obubožane evropske države lahko prodale le 
še svoje naravne vire?

Pred kratkim so okolje-
varstveniki opozorili na 
nevarnosti, ki jih prinaša 
nova uredba EU o rastlin-
skem razmnoževalnem 
materialu (semenih za žita, 
sadje in zelenjavo).

Po prvotnem predlogu naj 
bi s strožjo zakonodajo ome-
jili dostopnost do domačih 
semen in celo prepovedali 
njihovo izmenjavo. Da je to v 
nasprotju s skrbjo za biotsko 
pestrost, s pravicami kmetov 
in z zahtevami potrošnikov, 
so opozorili okoljevarstve-

Lahko le opazujemo ali se aktivno vključimo

Voda in semena – 
kaj bo še sledilo?

Brez semen odvisni 
od tujcev Je strah, povezan z novo evropsko ured-

bo, upravičen?

niki in menili, da je uredba 
predvsem orodje v rokah ve-
likih semenarskih korporacij, 
ki želijo vzpostaviti monopol 
na tem področju.

Medtem so v EU zaradi pri-
tiska civilne družbe predlaga-
li nekatere spremembe, kot 
je na primer dovoljena izme-
njava semen v manjšem obse-
gu, še vedno pa naj bi se vsi 
pridelovalci semen, kmetje 
in vrtičkarji registrirali. Bi-
rokratski postopki pa seveda 
pomenijo, da se mnogi ne 
bodo več ukvarjali s semeni.

Po zadnjem predlogu ured-
be, o katerem so v EU razpra-
vljali v začetku maja, naj bi 
se registrirali vsi pridelovalci 
semen, tudi če gre za neko-
mercialno prodajo, opozarja 
Inštitut za trajnostni razvoj. 
Mnogi se zato verjetno ne 
bodo več ukvarjali s seme-
ni, kar bo vplivalo na biot-
sko raznovrstnost dežele. V 
omejenem obsegu bi sicer 
bila možna izmenjava semen 
med lokalnimi ohranjevalci. 
Inštitut meni, da predlog 
uničuje sisteme, v katerih je 

kmet lastnik semena, kar je 
osnova preživetja in lokalne-
ga gospodarstva. Nikjer pa 
na primer ni določeno, da 
mora biti ves semenski ma-
terial, ki ni označen kot GSO, 
100-odstotno čist, opozarjajo 
na inštitutu.

Kako o vsem tem razmi-
šljajo nekateri ekološki kme-
tje na Celjskem in svetovalci, 
ki kmete spodbujajo k ekolo-
ški pridelavi?

TC, TV
Foto: GrupA, 

SHERPA (arhiv NT)

Ogrožen majhen 
kmet

Med okoljskimi organizacijami in aktivisti, ki so se aktivno 
vključili v opozarjanja, da prinaša nova uredba EU o semenih 
veliko nevarnosti za pridelavo hrane na slovenskih njivah 

in vrtovih, je tudi Katarina Hölzl, ki v pogovoru s Tatjano 
Cvirn opozarja: »Nikoli ne bo težava za vrtičkarje. Težave so 
lahko pri tistih, ki proizvajajo hrano za trg. In okrnitev proi-
zvodnje hrane lahko vpliva na prehransko samooskrbo.«

Zdravko Brglez, eko-
loški kmet, Dolga Gora: 
»Mali kmetje, ki so bili že 
od nekdaj začetniki vzgoje 
sort, bodo s tem ukrepom 
zelo prizadeti. To je napad 
na raznoliko kmetovanje, ki 
ga zdaj še imamo v Sloveni-
ji, zato sem absolutno proti 
temu. Dejstvo je, da smo ve-
dno bolj odvisni od multina-
cionalk, katerih predstavniki 
v politiki nam krojijo korake. 
Če nam bodo prepovedali še 
pridelavo lastnih semen, ki 

so rezultat dolgoletne vzgoje in selekcije na nekem lokalnem 
območju, bo to seveda katastrofa za malega človeka. Kot 
majhen kmet sem proti taki politiki, saj menim, da ni skladna 
z demokracijo. Veliki nam narekujejo, kaj bomo kupovali in 
kaj bomo sejali. Sam vzgajam seme pire, ki ga sejem že 14. 
leto in sem po njegovi zaslugi neodvisen od nakupa, enako 
je z nekaterimi vrstami fižola in drugih vrtnin.«

Ohranjati bi 
morali svoje 
sorte!

Katarina Očko, ekološka 
kmetovalka, Zgornja Rečica 
pri Laškem: »Že zdaj imamo 
težave, saj je težko dobiti pri-
merno količino kakovostnih 
ekoloških semen. Nekaj jih 
kupimo, tako kot sadike, 
veliko semen si z drugimi 
ekološkimi kmeti izmenja-
mo, sami pa se trudimo, da 
bi jih pridelali čim več. Lju-
di bi morali spodbujati, da 
ohranjajo svoje sorte, ne pa, 
da želijo z uredbo celo pre-
povedati izmenjavo semen, 

kar je slovenska tradicija. Semenarne nas že zdaj velikokrat 
prosijo za semena, ker same nimajo dovolj starih sort. Te pa 
so pomembne, ker so najbolj odporne v tem našem okolju. 
Zato bi morali spodbuditi še koga, ki bi načrtno skrbel za 
ekološka semena in za čim večjo tovrstno ponudbo.«

V pridelavi 
ekološke hrane 
so delovna mesta

Martin Šmalčič, ekološki 
kmet iz Podsrede: »Očitno 
oblast nima rada svojih drža-
vljanov, sicer bi jih zaščitila 
pred tovrstnimi evropskimi 
uredbami. Do ekoloških se-
men bo potemtakem še tež-
je priti, registracija domačih 
semen bo predraga in se ne 
bo izplačala. Čisto preprečiti 
izmenjave z raznimi uredba-
mi sicer ne bodo mogli. Saj 
veste, z državo se ne moreš 

bosti, lahko jo zaobideš. Žal se premalo ljudi zaveda, da je 
Slovenija za Evropo po velikosti sicer kot vrtiček, ki pa ima 
številne posebnosti. Vendar teh ne smemo izkoriščati po 
navodilih Evrope. Kmetje sami se moramo čim bolj povezati 
s potrošniki. 2.500 ekoloških kmetov v Sloveniji poskrbi le za 
odstotek povpraševanja po ekološki hrani in če bi to pridela-
vo povečali, bi dobili še na tisoče novih delovnih mest.«

To je monopol 
nad semeni

Maja Klemen Cokan, 
svetovalka v KGZ izpostava 
Žalec: »Po tistem, kar sem 
prebrala v materialih, ki 
krožijo med nevladnimi or-
ganizacijami in ljudmi, lahko 
rečem, da gre za težnjo po 
ustvarjanju monopola na po-
dročju semen. Tega bi se mo-
ralo zavedati čim več ljudi, 
tako strokovnjakov kot kme-
tovalcev, a tudi potrošnikov, 
ki večinoma nimamo druge 
možnosti, kot da kupujemo 
konvencionalno pridelana ži-

vila. V primežu monopolnih teženj se je težko braniti. Vendar 
je to pomembno in potrebno. Svetujem, da se pri semenih 
in pridelovanju česarkoli v vsakem trenutku vprašamo, ali 
uporabljamo regenerativno ali reproduktivno seme in če bo 
seme, ki ga bomo pridelali, tudi takšno. To lastnost semen 
smo ljudje dolžni negovati in ne puščati vnemar. V vsakem 
trenutku se moramo zavedati svoje vesti.«
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Vodje pogajalskih skupin vlade in sindikatov javnega sektorja so parafirali usklajen 
dogovor o varčevalnih ukrepih, stavkovni sporazum in spremembe zakona o izvrševanju 
proračunov za leti 2013 in 2013. Strinjajo se, da so dosegli razumen kompromis. Po oceni 
sindikalne strani so ukrepi enormni, a se bo z njimi dalo živeti.

Dogovor vlade in sindikatov 
javnega sektorja

na kratko

tito te gleda
VELENJE – Leta 1991 se je skupina gorečnih študentov odločila praznovati takratni dan 

mladosti, 25. maj, na prav poseben način. Z malo denarja, a z izjemno voljo, odličnimi 
idejami, s kreativnostjo, z drugačnostjo in delovnim zanosom jim je uspelo pripraviti 
festival Dnevi mladih in kulture.

Festival po prvem »špilu« na Velenjskem gradu ostaja eden najbolj kakovostnih festiva-
lov za mlade, po katerem so začeli nastajati številni drugi. Osnovna ideja festivala, ki se je 
ohranila skozi vsa ta leta, je, da se mladim pokaže drugačen pogled na svet, da se poiščejo 
kulturne in umetniške vsebine, ki so večkrat spregledane, neznane, nekomercialne. Dnevi 
mladih in kulture ustvarjajo prostor pod milim nebom, kjer se imajo možnost in priložnost 
uveljaviti ter predstaviti mlade nadebudne skupine in ustvarjalni posamezniki. Sploh pa je 
to prvi študentski festival, ki je nastal v samostojni Sloveniji. Festivalsko dogajanje se bo 
začelo v soboto na Velenjskem gradu, kjer pripravljajo koncert Kombinatk, predstavitev 
glasila šaleških študentov Rit in prihod Štafete modrosti. Zaključni dogodek so naslovili Tito 
te gleda, vmes pa se bo do začetka junija poleg številnih koncertov zvrstilo več različnih 
dogodkov, na katerih bodo mladi predstavili svoj odnos do kulture.

US

radi prepevajo
DOBRNA – V župnijski cerkvi je bilo tradicionalno srečanje cerkvenih pevskih zborov z 

območja Dekanije Nova Cerkev, kamor je po cerkveni plati vključena Župnija Dobrna. Na-
stopilo je osem cerkvenih zborov iz različnih župnij dekanije, ki je na ozemlju več občin.

Tako so se s cerkvenimi pesmimi predstavili zbori z Dobrne, iz Nove Cerkve, s Franko-
lovega, z Ljubečne, iz Vitanja, Šmartnega v Rožni dolini ter Vojnika, od koder je prav tako 
nastopila glasbena skupina Forte. »Z zborovskim petjem v dekaniji sem zadovoljen, povsod 
se zelo trudijo, zbori so kakovostni,« komentira cerkveno zborovsko petje na tem območju, 
dekan Alojz Vicman iz Nove Cerkve. Posamezni zbori iz dekanije nastopajo tudi drugod 
po Sloveniji, med drugim so bili v Nemčiji ter Italiji.

BJ

kresovanje prineslo otroška igrala
POLZELA – Športno društvo Savinja 2000 s predsednikom Bojanom Krivcem na čelu 

ni aktivno le na športnem področju, temveč tudi na družabnem.
Že tradicionalno namreč v Ločici organizira kresovanje, za katerega člani društva zberejo 

gorljiv material na pomladanski čistilni akciji. Letos bodo izkupiček od kresovanja namenili za 
nakup otroških igral, ki naj bi najmlajše razveseljevala že v drugi polovici letošnjega leta. Sicer 
pa je kresovanje uvod v pestro športno dogajanje v maju. Eden izmed teh dogodkov je bil že 
sobotni 1. krog letne košarkarske lige, ki ga ŠD Savinja 2000 pripravlja že več kot deset let.

ŠO

kmalu nov bazen?
VRANSKO – Občinski praznik, ki ga na Vranskem praznujejo 14. maja v spomin na leto 

1868, ko je cesar dotedanji kraj Vransko povišal v trg, je priložnost, da občani potegnejo 
črto pod uresničenimi projekti, župan pa napove prihajajoče naložbe.

Na Vranskem so lani zaključili obnovo ceste Vransko – Prapreče, pridobili uporabno 
dovoljenje za kanalizacijo in čistilno napravo v Prekopi, uredili oskrbo z vodo za naselje 
Vransko – Briše. V prihodnjem letu bodo nadaljevali izgradnjo kanalizacije, energetsko 
obnovili osnovno šolo, pričeli obnavljati cesto Vransko – Tešova in uredili povezavo med 
avtobusno postajo in centrom trga Vransko. Ena večjih dolgoročnih naložb po besedah 
župana Franca Sušnika bo izgradnja plavalnega bazena, ki naj bi po prvih ocenah stala 
milijon evrov. Nenazadnje si Vranšani želijo urediti tudi infrastrukturo v Industrijski coni 
Čeplje, razširiti čistilno napravo in pridobiti nove prostore za občinsko knjižnico.

ŠO

Začetek gradnje sekundarne 
kanalizacije

BRASLOVČE – Predstavniki štirih Spodnjesavinjskih občin so z izbranima izvajalce-
ma, z žalskim podjetjem Plima in s podjetjem Kostmann iz Slovenj Gradca, podpisali 
gradbeno pogodbo za začetek gradnje sekundarne kanalizacije.

Na Vranskem in Polzeli ter v Taboru in Braslovčah so začeli delati. Bodo pa stroji zaradi 
revizije postopka pri izbiri izvajalca še nekaj časa počivali v občini Prebold, ki je sicer peta 
partnerica projekta Odvajanje komunalnih odpadnih voda v Spodnji Savinjski dolini.

Skupna naložba operacije je ocenjena na malo manj kot 4 milijone evrov, zanjo pa bodo 
občine prejele skoraj 1,5 milijona evrov iz evropskih virov. Skupaj bo v okviru projekta 
zgrajenih več kot 14 km kanalizacije, ki bo v 12 naseljih omogočala okrog 560 novih pri-
ključkov. Dela naj bi v občinah Polzela, Vransko, Tabor in Prebold končali do konca tega 
leta. V Braslovčah, kjer bo tako bo obsegu kot finančnem vložku investicija najobširnejša 
pa naj bi bila izgradnja predvidoma zaključena jeseni prihodnje leto.

LK

Praznujejo skupaj
NAZARJE – Glasbena šola letos s številnimi prireditvami praznuje dve desetletji 

svojega delovanja.
V petek so pripravili koncert Praznujmo skupaj, na katerem je ravnatelj Jernej Marinšek 

v uvodu poudaril, da so se z glasbenim dogodkom želeli približati tudi tistim poslušalcem, 
ki ne obiskujejo njihovih klasičnih koncertov. Nastopajočim glasbenim sestavom, razen 
osrednjemu gostu Alfiju Nipiču, je bilo skupno, da v njih muzicirajo sedanji ali nekdanji 
učenci oziroma profesorji. Obiskovalce so tako zabavali narodnozabavni ansambli Vihar, 
Vitezi Celjski, Golte, družina Galič, The Moonlighting Orchestra in tolkalna skupina Rhythm 
factory. Slavnostni koncert ob 20-letnici glasbene šole Nazarje bo 13. decembra.

US

Med protikriznimi ukrepi, ki jih je vlada poslala v Bru-
selj, je tudi prodaja državnih deležev v nekaterih sloven-
skih podjetjih. Med »našimi« najdemo Aero Celje, Cinkar-
no Celje, Terme Olimi bazene in Unior Zreče.

Šov za Bruselj?
V petih podjetjih s Celjskega se sprašu-
jejo, kdaj jih bo država prodala

S Celjskega je v prvem pake-
tu, torej med podjetji, kjer so 
se postopki prodaje že zače-
li, tudi celjski Aero. Večinska 
lastnica Aera je z 32 odstotki 
Posebna družba za podjetni-
ško svetovanje oziroma PDP. 
Slednja skupaj z drugim naj-
večjim lastnikom, Probanko, 
že dlje časa prodaja večinski 
delež v Aeru, leta 2011 pa so 
se začeli pogovori z dokaj re-
snimi potencialnimi kupci. 
Kot je pojasnil direktor Zvone 
Žepič, so pričakovali, da bo 
v začetku leta večinski delež 
dejansko prodan, po menda 
dokaj resnih pogovorih pa so 
dogovori padli v vodo. Žepič 
niti ne ve, po kakšnem ključu 
je vlada določala podjetja za 
prodajo. Podrobnosti o načr-
tih države v Aeru ne poznajo, 
zagotovo pa bo delež enkrat 
prodan. Tudi zato je mogo-
če slišati, da bi si v primeru 
pravega strateškega partnerja 
oziroma kupca z resnimi na-
meni želeli, da bi do prodaje 
prišlo čimprej.

Aero še vedno posluje na 
dveh lokacijah, in sicer v Ce-
lju in Šempetru, kjer delajo 
samolepilne trakove. V kom-

Za okras?
Zakaj so v Ljubljani na 

seznam državnega premo-
ženja, ki bi ga radi prodali, 
uvrstili tudi podjetje Terme 
Olimia bazeni, marsikomu ni 
jasno. Ne gre namreč za ene 
najboljših slovenskih term, 
Terme Olimia, ampak le za 
manjše podjetje iz te skupi-
ne, ki so ga ustanovili pred 
desetimi leti, da bi izpeljali 
nakup Term Tuhelj. Sloven-
ske železnice kot pomem-
ben lastnik Term Olimia so 
namreč takrat kar pošteno 
nagajale pri nakupu hrvaške-
ga zdravilišča, zato so ostali 
lastniki term ustanovili novo 
podjetje, preko katerega so 
potem posel tudi uspešno 
opravili.

Terme Olimia bazeni 
imajo danes v lasti kopali-
šče Aqualuna in poslujejo 
dobro. Njihova knjigovod-
ska vrednost znaša okrog 7 
milijonov evrov. Res je, da 
država svoj večinski delež 
v tem podjetju, ki ga ima 
preko kapitalske družbe in 
Nove KBM, poskuša pro-
dati že dlje časa. Vendar je 
vprašanje, ali je tokrat stvar 
zastavila bolj resno ali pa je 
podjetje uvrstila na seznam 
zgolj za okras. Direktor Term 
Olimia Zdravko Počivalšek 
napovedane prodaje podjetja 
Terme Olimia bazeni še ne 
želi komentirati.

URŠKA SELIŠNIK
JANJA INTIHAR

pleksu v Celju so prodali pol 
prostorov, vendar v Ipavčevi 
še vedno poleg proizvodnih 
prostorov ostajata uprava 
in centralno skladišče. Kot 
pravi Žepič, se jim je lani 
uspelo precej razdolžiti, le-
tos pa se jim precej pozna 
nedostopnost do finančnih 
virov in obratnih sredstev. 
»Za nemoteno proizvodnjo 
bi potrebovali več obratnega 
kapitala, saj bi potem lahko 
bila realizacija višja. Tako pa 
se pač prilagajamo,« je ome-
nil Žepič.

V drugem paketu, kjer se 
sicer postopki prodaje še 
niso začeli, vendar naj bi bilo 
to v kratkem, med imeni naj-
demo Cinkarno Celje, Terme 
Olimia bazene in zreški Uni-
or. O prodaji deležev v nave-
denih podjetjih smo sicer že 
večkrat slišali, o zadnjih na-
črtih države pa ne poznajo 
podrobnosti, zato namere 
niti ne želijo komentirati. 
Seveda je mogoče slišati, da 
je seznam nastal zato, da bo 
vlada na nek način pomirila 
Bruselj oziroma, kot se je iz-
razil eden od sogovornikov, 
da gre za »šov za Bruselj«.
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Kriza in razmere v državi 
so na kolena spravile tudi 
celjsko družbo Emo ETT, ki 
je v ponedeljek prenehala s 
proizvodnjo emajlirane po-
sode.

Slabo polovico zaposlenih 
so v podjetju odpustili že apri-
la, v ponedeljek pa so odloč-
be o prenehanju delovnega 
razmerja zaradi poslovnih 
razlogov prejeli še vsi preo-
stali zaposleni v Emu. Kot je 
pojasnil direktor Janko Go-
renšek, sta se vodstvo in la-
stnik Janko Turnšek odločila, 
da zaradi nekonkurenčnosti 
in pogojev v okolju opustita 
proizvodnjo v Sloveniji. »Po-
goji za poslovanje so eno-
stavno nesprejemljivi in tudi 

zaradi nekonkurenčnosti ne 
moremo pozitivno poslovati,« 
je poudaril Gorenšek. Nadalje-
vanje proizvodnje bi v bistvu 
pomenilo nadaljevanje agoni-
je ter večanje dolga.

Kot je povedal Gorenšek, 
lahko v tem trenutku še po-
plačajo vse obveznosti do 
delavcev, upnikov in bank, v 
prihodnje pa tega ne bi mogli 
več zagotavljati. Menda tudi 
zaposleni niso več pričako-
vali, da bi podjetje preživelo, 
oziroma ne vidijo prihodnosti. 
»Vidijo, da dogajanje prepro-
sto ni odvisno od nas. Da do 
ukinitve proizvodnje ni prišlo 
po krivdi vodstva, da srž pro-
blema zagotovo ni v nedelu, 
saj so zaposleni pridni in ve-

stni, ampak preprosto proi-
zvodnja ni več smiselna,« je 
omenil Gorenšek, s kar precej 
bridkosti pa opozoril, da se v 
slovenskih podjetjih stečaji 
vrstijo skoraj kot po tekočem 
traku in da je pod vprašajem 
obstoj več tisoč delovnih 
mest. »Banke pri reševanju 
težav ne sodelujejo, na ravni 
države kar naprej poslušamo, 
da bomo odprli nova delovna 
vesta. Vendar se sprašujem, s 
čim. Posojilo, ki ga je najela 
Slovenija, bi morali vlagati za 
zagon proizvodnje, ne pa za 
poplačilo starih dolgov. Bolje 
bi bilo, da bi milijon evrov raz-
delili med podjetja, ne pa da 
ga naložijo v banke, kjer si naj-
prej izplačajo regrese. Težava 

ni samo Emo ETT, temveč je v 
težavah celotno gospodarstvo 
– s katerim koli podjetnikom 
se pogovarjam, se ukvarja z 
enakimi težavami, kot smo se 
v Emu ETT. Na koncu seveda 
najkrajšo potegnejo navadni 
delavci, ki ostanejo brez služ-
be in tistih 600 evrov plače.«

Sicer v družbi še iščejo 
kakšno drugačno možnost, 
prodajo ali najem podjetja, 
da bi se nadaljevala proizvo-
dnja, morebiti ohranila bla-
govna znamka. Tudi zato še 
iščejo drugega lastnika, ki bi 
v podjetju uvedel še kak nov 
proizvodni program, seveda 
pa bo vse odvisno od dogaja-
nja v prihodnosti.

US

Konec za Emovo posodo
Nadaljevanje proizvodnje bi le poglobilo agonijo in zvišalo dolg

Kamnolom prodan
Stečajna upraviteljica Vegrada Alenka Gril je končno 

uspela prodati eno od nepremičnin, in sicer kamnolom 
v kompleksu Selo v Paki pri Velenju.

Kamnolom sicer ne obratuje, saj ga je Vegrad opustil že pred 
štirimi leti. Kompleks je za izklicno ceno 113 tisoč evrov kupil 
avtoprevoznik iz Domžal. V tem kompletu je upraviteljica Grilo-
va prodajala še železokrivnico, gradbeno operativo in Vemont, 
vendar za nakup teh treh sklopov ni bilo interesentov.

US

Mestna občina Celje v so-
delovanju z območno obr-
tno-podjetniško zbornico 
pripravlja strategijo razvoja 
gospodarstva. Dokument 
naj bi jeseni potrjevali me-
stni svetniki, saj bo le tako 
mogoče že v prihodnjem 
letu zagotoviti tudi finanč-
ne spodbude v občinskem 
proračunu. Kot je na okrogli 
mizi prejšnji teden poudaril 
župan Bojan Šrot, mora biti 
cilj strategije, da Celje kot 
središče regije spet posta-
ne tudi močan gospodarski 
center. Takšen, kot je nekoč 
že bil, kajti mesto nikoli ne 
bo živelo zgolj od javnega 
sektorja.

Že lani so v Celju zastavili 
celotno metodologijo pripra-
ve strategije, opravili anali-
zo stanja, proučili primere 
dobrih praks po Sloveniji za 
spodbujanje podjetništva 
in gospodarstva ter začeli 

Meh namesto 
Kakerja

Poslanci Skupščine Obrtno-podjetniške zbornice Slove-
nije so za novega podpredsednika in hkrati predsednika 
upravnega odbora izvolili Velenjčana Branka Meha.

Nove volitve so bile potrebne, ker je prejšnji predsednik 
upravnega odbora, Mozirjan Jani Kaker, prejel nezaupnico 
članstva. Meha je od 84 podprlo 46 poslancev. Meh je doslej 
vodil velenjsko obrtno zbornico, po izvolitvi pa je obrtnike 
pozval k sodelovanju in skupnemu nastopu. Zaradi njegove 
izvolitve pa je svoj odstop napovedal predsednik Obrtne 
zbornice Slovenije Alojz Kovšca. US

Novo Sveto pismo 
ne bi pomagalo
Strategija razvoja gospodarstva mora ustvarjati pogoje, ki 
bodo v Celje privabili domač in tuj kapital

zbirati stališča meščanov in 
gospodarstvenikov. Vzpore-
dno so v zbornici pripravili 
nabor kratkoročnih ukrepov 
za spodbujanje obrti in pod-
jetništva, pri čemer se v Celju 
zgledujejo tudi pri sosedih na 
avstrijskem Koroškem.

Kot je poudaril vodja projek-
ta in podpredsednik zbornice 
Peter Pišek, Celje ne potre-
buje novega Svetega pisma, 
temveč dokument, kjer bo na 
20 ali 30 straneh strnjeno, kaj 
in kako naj se v mestu delalo. 
Strateški dokument mora biti 
tak, da bo ustvarjal pogoje za 
razvoj gospodarstva, in ne 
tak, da bi obležal v predalu. 
V proračunu je treba zagoto-
viti denar za podporo, sicer 
bo strategija nična. Glede na 
to, da tudi Evropa za finančno 
obdobje 2014–2020 namenja 
največ denarja gospodarstvu 
za ustvarjanje novih delovnih 
mest, bi morali v Celju storiti 

vse, da pritegnejo tudi ustre-
zen delež tega denarja.

Pobude usklajene z 
načrtovalci
Pri pripravi strategije so v 

zbornici izvedli tudi anketo 
med meščani ter opravili 152 
razgovorov s podjetniki in z 
gospodarstveniki. Iskali so 
mnenja občanov o najbolj 
primernih področjih razvo-
ja in prejeli 352 izpolnjenih 
vprašalnikov, kar je sicer zelo 
majhna številka, saj pomeni 
le 0,72-odstotni delež v sku-
pnem številu občanov. A kot je 
povedala samostojna svetoval-
ka pri zbornici mag. Tatjana 
Štinek, je bil odziv vseeno 
trikrat boljši kot v drugih slo-
venskih mestih, kjer so obča-
ne prav tako želeli vključiti v 
pripravo strategije. Odgovori 
občanov so bili v veliki meri 
usklajeni z že pripravljenimi 
izhodišči strategije. Tako tudi 

Sprega gospodarstva 
in uprave

Pri ustvarjanju podpornega okolja, ki ga morajo za 
razvoj gospodarstva zagotavljati država in občine, je kar 
nekaj velikih ovir.

»Državna uprava je lahko velik generator ali velik zavira-
lec gospodarstva,« meni načelnik Upravne enote Celje Da-
mjan Vrečko. Glede na to, da je uprava v bistvu storitvena 
dejavnost, bi si morala bolj prizadevati za učinkovitost in 
najti način, da hitreje, ceneje in bolj prijazno opravi storitve. 
Opozoril je na togost predpisov in kot zelo velik problem iz-
postavil urbanistično zakonodajo, ki je razlog, da občine tudi 
po deset let sprejemajo podrobne prostorske načrte, upravne 
enote pa ne morejo izdajati gradbenih dovoljenj. Državno 
upravo je nujno treba reorganizirati, njena razpršenost in to, 
da na tako majhnem prostoru neusklajeno in nepovezano 
med seboj deluje toliko različnih služb, še dodatno zavirata 
oziroma podaljšujeta posamezne postopke.

Tudi občine lahko ustvarjajo prijaznejše podporno okolje 
gospodarstvu, a kot je opozoril vodja občinskega sektorja za 
gospodarstvo Janko Trobiš, imajo velikokrat tudi zvezane 
roke. Tako skušajo v Celju vzpodbudno vplivati z določitvijo 
različnih stopenj za plačilo nadomestila za uporabo stavbnih 
zemljišč in najemninami za poslovne prostore v občinski 
lasti. »Niti predstavljam pa si ne, kaj bi se zgodilo – zagotovo 
pa vsaj temeljita preiskava – če bi po vzoru Avstrijske Koro-
ške brezplačno oddajali prostore ali celo podarjali zemljišča 
za gradnjo novim investitorjem,« je Trobiš opozoril, da tudi 
vseh možnosti, ki jih zakonodaja sicer ohlapno dopušča 
občine ne morejo oziroma ne upajo izkoristiti.

V Borovljah na Avstrijskem Koroškem 
z okrog 8.500 prebivalci je že povsem 
zaseden obrtno-industrijski park, zato 
zdaj občina ureja novega, kjer cena za 
kvadratni meter zemljišča, vključno z 
vso potrebno infrastrukturo, znaša 10 
do 12 evrov. V 300 podjetjih je 3.500 
delovnih mest in v občino se na delo 
vozi 800 delavcev od drugod, veliko 
tudi iz Slovenije. Predsednik Sloven-
ske gospodarske zveze Benjamin Wa-
kounig je vidi razloge, da je avstrijsko 
gospodarstvo tako uspešno, v razvi-
tem socialnem partnerstvu, močni 
gospodarski zbornici s kar 108 zastop-
stvi po svetu, doslednem in učinkovi-
tem davčnem in pravnem sistemu ter 
nenazadnje tudi močni povezanosti 
z nemškim trgom in dejstvom, da je 
kupna moč Avstrijcev zelo visoka.

Okrogla miza je pritegnila tako predstavnike gospodarstva kot tudi občinske politike in zlasti šolstva; osnovnega in srednjega. Celje namreč 
velja za eno redkih slovenskih občin, kjer na različne načine spodbujajo in usmerjajo mlade v različne obrtne poklice.

občani menijo, da ima Celje 
največ priložnosti za razvoj 
mikro in malih podjetij, tu-
rizma, inovativnih tehnologij 
ter logističnih in tehnoloških 
centrov, ob čemer ne sme za-
nemariti obrtništva, ekologije 
in področja človeških virov.

Večina vprašanih je še me-
nila, da bi morala občina iz 
svojega proračuna bolj pod-
preti gospodarstvo. Tako se jih 
je dobrih 80 odstotkov oprede-
lilo, da bi bilo treba subvenci-
onirati nova delovna mesta in 
začetne proizvodne naložbe, 
dobra desetina manj je podpr-
la tudi subvencioniranje naku-
pa stavbnih zemljišč in plačila 
komunalnega prispevka ter 
nasploh poslovanja določenih 
obrtniških dejavnosti. Kar 90 
odstotkov vprašanih v gospo-
darstvu je pozdravilo podporo 
občine v obliki subvencij, a so 
poudarjali, da morajo biti ja-
sno določeni merila, kriteriji 
in mehanizmi tudi za primere 
vračila denarja. Ob tem je še 
zanimivo, da je dobra četrtina 
vprašanih v preteklih letih pre-
jela različne spodbude države, 
43 odstotkov jih v prihodnjem 
5-letnem obdobju načrtuje 
naložbe v poslovne prostore, 
strojno opremo in IKT, 38 od-
stotkov pa tudi zaposlovanje 
novih delavcev.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

»Ključno je to, da najdemo vzvode, kako bi spodbudili gospodarsko pobudo ter 
prepričali domač in tudi tuj kapital, da prideta v Celje,« je poudaril Peter Pišek.
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Škoda nad 
pričakovanji
Najbolj je udarila po hmelju in strehah

»Noč, ko je toča padala, je 
bila dolga. Seveda nismo spa-
li, ker nismo vedeli, kaj nas 
čaka zjutraj. Zvečer ob 11. 
uri je toča še kar uničevala 
in večkrat smo se spraševali, 
s čim smo si to zaslužili. Zju-
traj, ko smo šli pogledat hme-
ljišča, smo zagledali obup.« 
Tako je obudil spomin na so-
botno dogajanje hmeljar Mi-
lan Pustoslemšek iz Kaple.

Pri Pustoslemškovih hme-
ljarijo že od leta 1931, ko sta 
stara starša kupila kmetijo. 

»Mlajši nasadi se bodo mogoče še ob-
novili, čeprav to ne bo več prvovrsten 
hmelj. Glavni poganjki so stolčeni, torej 
najboljše kakovosti ne bo, seveda pa je 
vprašanje, če si bodo rastline glede na 
vremenske pogoje dovolj opomogle …« 
pripoveduje Milan Pustoslemšek ob po-
gledu na opustošena hmeljišča.

Sobotna toča, ki je najbolj 
klestila po Savinjski dolini, 
je za sabo pustila hujše raz-
dejanje, kot so kazale prve 
ocene.

V kmetijstvu jo je najslabše 
odnesel hmelj, saj v Spodnji 
Savinjski dolini praktično ni 
hmeljišča, ki ga ne bi toča vsaj 
malo prizadela. Najhuje je v 
zgornjem delu doline, v obči-
nah Vransko in Tabor, kjer je 
večina rastlin povsem uniče-
nih. Prve ocene kažejo, da bo 
zaradi ujme pridelek hmelja 
manjši za tretjino, marsikaj pa 
je odvisno od vremena in tega, 
kako se bodo rastline obrasle. 
Poleg številnih problemov, s 
katerimi se soočajo hmeljarji, 
je tudi zavarovanje pridelka. Si-
cer so zavarovalne premije za 
točo subvencionirane, vendar 
zaradi zgodnjega neurja mnogi 
hmeljarji še niso sklenili zava-
rovalnih polic. V občini Žalec 
so do 100-odstotno stopnjo 
poškodovanosti ugotovili tudi 
v sadovnjakih, pri jagodičevju 
in vrtninah, medtem ko se v 
Mozirju in Velenju prizadetost 
kmetijskih rastlin zaradi toče 
giblje okoli 30 odstotkov.

Toča je prizadela tudi obči-
no Mozirje, kjer ocenjujejo, da 
je za sabo pustila za več kot 

350 tisoč evrov škode. Slaba 
polovica je nastala na strehi 
osnovne šole, ki jo bo treba 
na novo prekriti. Tudi pri po-
sameznikih lastnikih je veliko 
škode nastalo na gospodarskih 
objektih, ki večinoma niso za-
varovani. Najbolj poškodova-
ne so namreč strehe, krite s 
salonitno kritino, ki sodi med 
nevarne odpadke in jo je treba 
odstraniti po predpisih. Če v 
mozirski občini občanom ne 
bodo mogli pomagati z denar-
jem, pa so se s celjskim Sim-
biem in domačo komunalo že 
dogovorili za nekoliko cenejše 
prevoze in skladiščenje te kri-
tine na Bukovžlaku.

Zavarovalnica Triglav je 
zaradi precejšnjega števila 
škodnih primerov v Mozirju 

postavila svojo mobilno ce-
nilno enoto. Ta je namenjena 
za ogled in cenitev avtomobil-
skih škod v primeru masovnih 
škodnih dogodkov. Po zaslugi 
poslovalnice lahko zavarovan-
ci opravijo prijavo in cenitev 
škode v neposredni bližini 
svojega doma. V Triglavu 
pričakujejo, da bo skupno 
število prijavljenih škod v Slo-
veniji znašalo okoli tisoč. Po 
prvih ocenah zavarovalnice 
je nastalo za približno milijon 
evrov škode. Sicer na splošno 
v zavarovalnicah po vsakem 
neurju opažajo rahel porast 
zavarovanj, a je v Sloveniji 
po njihovih ocenah še vedno 
nezavarovanih približno 40 
odstotkov vseh stanovanj.

US

Hmeljarji spet iščejo rezerve
V pričakovanju odziva zavarovalnic

Seveda je to dolga tradicija, 
dejavnost pa so razširili pred 
več kot desetimi leti, ko so 
poleg svojih 7 hektarjev vzeli 
v najem še dodatnih 16. Do 
leta 2006 so se ukvarjali še z 
živinorejo, potem so se mo-
rali odločiti za eno panogo. 
»Glede na takratno stanje v 
hmeljarstvu smo se odločili 
za hmelj, zdaj pa vidimo, da 
odločitev ni bila najbolj pravil-
na. Vendar vztrajamo, večino 
dela opravimo sami, izjema so 
le konice, in gre.«

Samo hmeljar ve, kako mu 
je pri duši, ko gleda opustoše-
na hmeljišča, odbite vrhove in 
stolčene rastline, ki bi ob nor-
malnih pogojih v teh dneh že 
prerasle meter. »Starejši pravi-
jo, da če toča zgodaj udari, je 
potem v kasnejših mesecih ni 
več. Vsekakor, če bo udarila 
še enkrat, ne bomo imeli več 
dela oziroma ne bo imelo smi-
sla česarkoli reševati v hmelji-
ščih. Seveda je škoda že zdaj, 
vendar Savinjčani nismo vajeni 
hmelja puščati na tleh. Spravili 

ga bomo nazaj, vendar vemo, 
da bo pridelek veliko manjši,« 
je Pustoslemšek pogledoval po 
hmeljišču, ki se je dober teden 
po naravni ujmi kopalo v sonč-
nih žarkih.

Nove izkušnje
Pustoslemškovi imajo 

podobno kot veliko drugih 
hmeljarjev pridelek zavaro-
van, mnogim pa to ni uspelo 
oziroma se za plačilo premije 
še niso odločili. »Enkrat moraš 
plačati premijo in če odlagaš, 
lahko zamudiš. Kolikor vem, je 
kar nekaj hmeljarjev v težavah, 
saj se mnogim še ni iztekla ka-
renca in pri mnogih gre za ure. 
Upam, da bodo zavarovalnice 
to upoštevale. Nekdaj so po 
toči hmeljarji vedeli, da bo 
škoda povrnjena, letos še ne 
vemo. Pravzaprav me zelo za-
nima ta izkušnja, saj toče tako 
kmalu še nismo imeli – po-
navadi je bil hmelj višji. Zato 
bosta toča oziroma povračilo 
škode v tako zgodnjem stadiju 
precejšen izziv.«

Med Savinjčani je mogo-
če slišati nekoliko hudobno 
pripombo, da narava sama 
uravnava ponudbo in povpra-
ševanje po hmelju. Seveda to 
leti na opozorila o prepolnih 
skladiščih starih letin, ki jih 
hmeljarji niso uspeli prodati. 
»Sam imam letošnji hmelj, 

Hmelj, ki bi moral biti vsaj meter visok.

tudi sorto auroro, ki je najbolj 
težavna za prodajo, prodan. V 
skladišču je sicer nekaj male-
ga letnika 2011, vendar smo 
tega že pozabili. Je pa res, da 
je hmelja veliko po skladiščih. 
Veste, pogodbe niso hec. Sami 
smo izkusili, kako lahko zani-
ha proizvodnja hmelja, in mo-
goče si kdo niti ne upa sklepati 
pogodb. Nekdaj so se prodali 
vsi viški, cena se je nekako iz-
enačila, odkar pa so različne 
cene, se je začelo barantati s 
hmeljem. Cene pa … Pri sorti 
aurora ne pokrijejo stroškov, 
kar se sicer delno izravna pri 
drugih sortah. Normalno je, da 
ne bi sklepal takšnih pogodb, 
vendar glede na položaj pač 
poskušamo preživeti.«

Namesto hmelja 
kaj drugega?
Zaradi težav, ki smo jim pri-

ča v zadnjem času, je seveda 

večkrat mogoče slišati vpra-
šanje, zakaj se hmeljarji ne 
preusmerijo v kakšno drugo 
proizvodnjo ali panogo. »Sa-
vinjčani smo vajeni hmelja in 
težko ga bomo opustili, sploh 
tisti, ki nam je glavna dejav-
nost. Sicer se proizvodnja v 
kmetijstvu ne zavrti čez noč, 
treba je nakupiti primerne stro-
je in še kaj. Vendar, kot kaže, 
tudi v drugih dejavnostih po-
krivajo bolj kot ne samo stro-
ške proizvodnje.«

Da bo letošnja hmeljarska 
znova trda, je ugotavljal Pusto-
slemšek, ki na državo niti ne 
računa na glas. »Verjetno bomo 
spisali kakšno vlogo, vendar 
glede na krizo in splošno sta-
nje na kakšen poseben odziv 
ne računamo. Kaj naj rečem 
– bo še treba kje kakšno rezer-
vo poiskati, da bomo prebrodili 
še eno težko leto.«

URŠKA SELIŠNIKMilan Pustoslemšek v stolčenem hmeljišču

Skeniraj QR kodo in sodeluj v nagradni igri!
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CELJE – Slovenska de-
mokratska stranka ima od 
sobotnega večera novega 
starega predsednika. Na 
kongresu v Celju so Jane-
zu Janši, ki stranko vodi 
od leta 1993, kot edinemu 
kandidatu za predsednika 
delegati namenili 522 od 
533 veljavnih glasov. 11 de-
legatov je glasovalo proti, 
4 glasovnice so bile neve-
ljavne. Tolikšno zaupanje 
je bilo pričakovano, saj je 
podpredsednik SDS Zvone 
Černač že pred kongresom 
napovedal, da bo gotovo pri-
šel čas, ko bo stranko vodil 
nekdo drug namesto Janeza 
Janše, vendar zdaj »ta čas še 
ni prišel«.

Na 10. kongresu se je zbra-
lo rekordno število ljudi, saj 
se je 560 delegatom pridru-
žilo še okrog 400 gostov. Že 
v dvorano jih je pospremil 
železničarski orkester, v njej 
jim je zapel pevski zbor iz 
Šmartnega ob Paki. Uvodni 
nagovor je pripadel gostitelju, 
predsedniku celjskega odbo-
ra SDS Janku Požežniku, 
po ostalih pozdravih, med 
njimi jih je bilo tudi nekaj iz 
tujine, pa so zbrani že nestr-
pno pričakovali prvi vrhunec 
kongresa – govor predsednika 
stranke Janeza Janše.

»Dolgi prehod 
skozi rdeče morje 
se bliža svojemu 
neizogibnemu 
koncu,« je razme-
re v državi ocenil 
Janez Janša.

Janša prepričljivo 
ostaja na čelu SDS
Tranzicijska levica vzpostavila tri rdeče monopole: državno lastniškega,
medijskega in sodnega

»Nekdanji privilegiji nekdanje enopar-
tijske vrhuške so v času neuspešnega 
prehoda dobili zgolj nove pojavne obli-
ke. Podarjene in polastninjene hiše in 
stanovanja, izjemne pokojnine, upo-
kojitve pri 40 letih starosti za nekdanjo 
udbo in borčevski dodatki so se v neka-
terih primerih začeli prenašati celo na 
potomce. Tako je ohranjanje pridobitev 
NOB in revolucije dobilo zelo konkretno 
interesno obliko: ohranjanje privilegijev. 
Nedavno so nosilci teh privilegijev, ne-
kateri jih uživajo že desetletja, ponovno 
mirno stali v Stožicah in peli komuni-
stično internacionalo oziroma: Vstanite 
v suženjstvo zakleti. Nič ni bilo bolj 
daleč od resnice kot zapeto besedilo. 
Morali bi zapeti: Vstanite, v privilegije 
odeti!«

»Norčevali so se iz nas, ko smo že maja 
2009 predlagali ustavno omejitev javne 
porabe oziroma zadolževanja. Kljub 
temu, da je predlog v naslednjih dveh 
letih postal evropska norma oziroma 
del t.i. fiskalnega kompakta EU, ki ga 
je ratificirala tudi Slovenija, se odpori 
proti tej logični potezi pri nas še kar 
nadaljujejo. Zagovorniki ustavne ome-
jitve zadolževanja smo za svobodno in 
odprto družbo, ki se obnaša odgovorno 
ne le da sedanje generacije, ampak tudi 
do potomcev in domovine nasploh. Če 
ne ustvarimo dovolj za tekočo porabo, 
potem jo moramo znižati. Dvigovanje 
davkov je popolnoma napačna smer.«

Grozeči rdeči 
monopoli
»Kraja Slovenije se ni zače-

la pred 20 leti, kot to danes 
kričijo plačani advokati prvih 
tatov, ampak sredi prejšnjega 
stoletja z oblikovanjem to-
talitarnega komunističnega 
režima, ki je ljudem ukradel 
normalno življenje, mnogim 

Polna dvorana na »kongresu vseh kongresov«, kot so tokratno že drugo srečanje v Celju poimenovali v 
SDS.

se seveda ne bo niti zdaj, ko 
je najmočnejša.

Ker po Janševih besedah 
rdeči monopoli, še posebej 
medijski, zamegljujejo resnič-
na dogajanja in velikokrat za-
molčijo resnične vzroke zanje, 
v SDS vsem, ki so pripravljeni 

Vera Ban s šopkom rož v naročju, ki ga je prejela v zahvalo za knjigo 
Moja pot ob Pučniku. Kot prva v stranki je februarja prejela diaman-
tni znak in le malo pred tem obljubila, da bo napisala spomine na dr. 
Pučnika in čas, ki sta ga preživela kot sodelavca. Članica SDS je od 
leta 1990, njeno strankarsko življenje pa se je začelo, ko je nekega po-
poldneva vkorakala v skromne kletne prostore stranke v Šiški, stopila 
pred dr. Jožeta Pučnika in rekla: »Jaz sem prišla pomagat.«

neposredno in dokončno,« 
je zbrane nagovoril Janez 
Janša in nadaljeval, da se je 
novodobna kraja države za-
čela natančno pred 24 leti z 
Markovićevim zakonom, ki 
je omogočal prenos lastni-
štva družbenih podjetij na 
vzporedna zasebna podjetja 
v lasti od partije nastavljenih 
direktorjev. Takratna SDK je 
ugotovila na stotine velikih 
kraj podjetij in podala preko 
700 kazenskih ovadb, a sod-
stvo ni obsodilo niti enega 
lopova. V tem času je tranzi-
cijska levica lastniško popol-
noma obvladala vse osrednje 
medije ter z nakradenim kapi-
talom pospešeno ustanavlja-
la nove. Postavili so trdne, na 
ukradeni lastnini in denarju 
davkoplačevalcev sloneče te-
melje treh še vedno obstoječih 
rdečih monopolov: državno 
lastniškega, medijskega in 
sodnega. »Barvna oznaka teh 
monopolov v mnogih prime-
rih bolj kot barvo ideologije 
ponazarja barvo denarja, ko-
risti, privilegijev in interesa,« 
je še dejal in svoj nagovor de-
legatom in gostom kongresa 
zaključil z besedami, da se 
stranka ni vdala pred 20 leti, 
ko je imela le 1.500 članov in 
je bila najmanjša stranka, in 

delati za skupno dobro, ponu-
jajo roko sodelovanja. »Kdor 
ni proti nam, je lahko z nami,« 
je poudaril, da SDS ne vodi iz-
ključevalne, temveč povezo-
valno politiko.

Slovenija na 
dramatičnem 
razpotju
Kongres je po tem nagovoru 

začel plenarno zasedanje in ga 
po vmesni obravnavi resolucij 
v delovnih skupinah zaključe-
val z drugim vrhuncem – raz-
glasitvijo volilnih rezultatov. 
Ker je zdaj osrednja naloga 
vseh v državi poiskati način 
za izhod iz krize, je bilo na to 
vezanih tudi devet resolucij 
na čelu z osrednjo resolucijo 
10. kongresa Družba svobo-
de in odgovornosti. Kot je na-

mreč še opozarjal predsednik 
stranke, je Slovenija danes na 
dramatičnem razpotju. Ena 
pot vodi k odpravi monopo-
lov, ven iz krize, v novo rast 
ter svobodno in odgovorno 
družbo, kjer bo upravljavce 
države skrbelo tudi za peto 
generacijo potomcev in ne le 
za lastne privilegije. »Druga 
pot ne vodi nikamor. Pomeni 
stopicanje na mestu, životar-
jenje ob monopolih in pro-
padanje.« Boj proti krizi je v 
ekonomskem smislu boj za 
nova delovna mesta v gospo-
darstvu, ta pa lahko nastanejo 
samo ob pogojih gospodarske 
rasti, ki je lahko trajna samo v 
odprti, svobodni in odgovorni 
družbi brez monopolov.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: SHERPA

Na 10. kongresu SDS so 
v Celju pod geslom Svobo-
da in odgovornost delegati 
izvolili tudi nov 18-članski 
izvršilni odbor stranke. V 
njem so s Celjskega dr. Ro-
mana Jordan, Damjana Pe-
tavar Dobovšek in Bogomir 
Zamernik, v 7-članskem 
nadzornem odboru SDS pa 
je tudi Celjan Vančo Tegov.

NA KRATKO V pričakovanju 
telovadnice

VOJNIK – Na gradbišču nove šolske telovadnice opravljajo 
trenutno obrtniška dela, gradnja poteka zaenkrat po časov-
nem načrtu. Telovadnica naj bi bila tako zgrajena do začetka 
novega šolskega leta.

Od prejšnjega meseca nadaljuje gradnjo nove telovadnice v 
Vojniku družba Pomgrad iz Murske Sobote, ki se je prijavila 
na razpis skupaj z družbo CMC, vendar najprej ni bila izbrana. 
Ko se je izbrana družba CMC znašla v stečajnem postopku, je 
občina izkoristila zakonsko možnost, da za nadaljevanje gradnje 
izbere enega od drugih ponudnikov z razpisa za izvajalca. V ob-
činski upravi niso imeli težke izbire, saj danes od vseh posluje le 
še Pomgrad. Gradnja telovadnice je trenutno največja občinska 
naložba. BJ

Urejali bodo 
postajališča

KOZJE – V občini bodo postavili pet parov novih avtobu-
snih postajališč, obnovili osem obstoječih parov ter glavno 
postajo. Izvajalec, podjetje Kostak iz Krškega, trenutno pri-
dobiva soglasja za delno zaporo državnih cest med izvaja-
njem del. Z njimi naj bi začeli še v tem mesecu.

Blizu pol milijona evrov vredno naložbo je omogočila pridobi-
tev sredstev za sofinanciranje z razpisa za Obnovo in razvoj vasi, 
od koder imajo na voljo 248 tisoč evrov. Na novih postajališčih 
bodo med drugim poskrbeli za pločnik, javno razsvetljavo, 
koše za odpadke ter posode za rože. Za 28 novih nadstrešnic 
bo poskrbela družba GIC Gradnje. BJ

Umetnica na klavirju
SOLČAVA – Pianistka Kristina Golob sodi med najbolj 

nadarjene pianiste svoje generacije, pred kratkim pa je 
svoje bogato znanje prikazala na predmaturitetnem kon-
certu.

Kristina Golob iz Robanovega Kota je dijakinja zadnjega 
letnika velenjske umetniške gimnazije. Prvo znanje o igra-
nju klavirja si je nabirala v glasbeni delavnici Osminka z 
Miro Kelemen, danes pa je njena profesorica Katja Žličar 
Marin. V preteklosti je dosegla številne odmevne uspehe ter 
prejela različna priznanja in nagrade. Lani se je udeležila 1. 
mednarodnega tekmovanja Acija Bertonclja, kjer je dobila 
nagrado za najboljšo interpretacijo obvezne skladbe. Tudi na 
predmaturitetnem koncertu je nadarjena pianistka številnim 
obiskovalcem pripravila nepozaben večer.

US
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CELJE – Med zemeljskimi deli pri obnovi Prešernove 
ulice je bil pred dnevi le streljaj od mestne zvezde, tik ob 
vogalni stavbi prodajalne DM, odkrit vodnjak. Gre za po-
membno odkritje, ki bo v mestu ostalo na ogled – na ka-
kšen način ga bodo vključili v obnovljene mestne površine 
pa bo morda znano že danes.

V Pokrajinskem muzeju Celje, kjer skrbijo za arheološki 
nadzor obnove, pravijo, da gre za pomembno odkritje. O 
vodnjaku z vklesanim celjskim grbom in letnico 1781 še zbi-
rajo podatke, kar ni tako enostavno delo, saj je bilo njegovo 
odkritje presenečenje. Po vsej verjetnosti je osnova vodnjaka 
antična, še vedno pa ugotavljajo, ali vrhnji del sega v srednji 
ali novi vek. Vsekakor pa naj bi bil vodnjak ustrezno pred-
stavljen javnosti, je povedal direktor muzeja Stane Rozman. 
Odločitev o tem, v kakšni obliki – razmišlja se tudi o tem, da 
bi vanj speljali vodo in bi ga meščani lahko uporabljali kot 
pitnik – naj bi bila znana že na današnjem sestanku, ko bodo 
za skupno mizo sedli predstavniki Zavoda RS za varstvo kul-
turne dediščine, projektanta ter mestne občine kot investitorja 
obnove starega mestnega jedra.

V celjski območni enoti zavoda pojasnjujejo, da so se skladno 
s podanimi kulturno-varstvenimi pogoji in po prvem vrednote-
nju odkritih ostalin odločili, da naj bo vodnjak predstavljen na 
mestu, kjer so ga odkrili. S tem so že seznanili mestno občino, 
trenutno pa vodnjak še dokumentirajo in opravljajo meritve. 
Hkrati zbirajo in iščejo zgodovinske vire, ki bi osvetlili njegovo 
preteklost. Zavod bo na podlagi zbrane dokumentacije podal 
usmeritve za predstavitev vodnjaka; ta pa bo usklajena s pro-
jektom celovite obnove starega mestnega jedra.

IS, foto: SHERPA

Vodnjak v Prešernovi ulici
Bi se odžejali z vodo iz pitnika?

Že zdaj se pred vodnjakom, ki je zaradi varnosti na gradbišču ograjen, ustavljajo radovedni mimoidoči.

Otroci z ljudskim 
blagom

ROGAŠKA SLATINA – Na državni reviji ljudskih pesmi, 
plesov in običajev, z imenom Pika poka pod goro, je sode-
lovalo več kot šesto otrok. Na reviji, ki je bila sedemnajsto 
leto, je sodelovalo 28 folklornih skupin iz vrtcev, osnovnih 
šol, zavodov in društev iz različnih krajev Slovenije.

Njihove predstavitve sta po strokovni plati spremljali višja 
svetovalka iz zavoda za šolstvo dr. Inge Breznik ter obsotelj-
ska plesna učiteljica Marta Pelko. Med devetimi prejemniki 
zlatih priznanj so z našega območja otroci iz Vrtca Zreče, Vrt-
ca Zarja Celje, podružnične šole v Kostrivnici, ter I. Osnovne 
šole Rogaška Slatina. Osrednja nit letošnje državne revije 
so bile češnje, vse od scene do nastopa otrok iz I. Osnovne 
šole Rogaška Slatina, ki so ob pesmi Rdeče češnje rada jem 
zapeli, zaplesali in recitirali. Revijo pripravljata domača prva 
osnovna šola ter republiški zavod za šolstvo, namenjena je 
spoznavanju in ohranjanju slovenske kulturne dediščine ter 
utrjevanju narodnostne identitete. BJ

CELJE – Relikvije sv. Janeza Bosca, ustanovitelja katoli-
škega redu salezijancev, so v okviru svojevrstnega roma-
nja svetnikovih relikvij pripeljali tudi v celjski Don Boscov 
center. Po različnih krajih Slovenije jih bodo lahko častili 
od 1. do 17. maja.

Z relikvijami don Bosca
V Celju so jih slovesno spre-

jeli v salezijanskem centru na 
Hudinji, kjer se posvečajo 
delu z mladino. Med njihovim 
čaščenjem v Celju, od sobote 

popoldne do nedelje opoldne, 
so pripravili maše, molitveno 
srečanje duhovnikov, nočno 
bedenje ter športne igre mla-
dih. Nedeljsko slovesno mašo 
je vodil celjski škof dr. Stani-
slav Lipovšek. Don Bosco je 
v Katoliški cerkvi med najve-
čjimi vzgojitelji, njegovi sale-
zijanci se posvečajo mladim v 
vsega skupaj 130 državah.

Apostol mladine, kot ga 
označujejo v Katoliški cerkvi, 
se je v Torinu v Italiji posvetil 
vzgoji zapuščene mladine ter 
njeni duhovni rasti. Delovanje 
njegovih salezijancev, ki se je 
razširilo po vsem svetu, je v 
slovenski kulturi navzoče med 
drugim z delom Frana Mil-
činskega Ptički brez gnezda, 
samega Janeza Bosca so upo-
dobili slikarji Božidar Jakac, 
Stane Kregar in Lojze Perko 
mlajši. Romanje svetnikovih 
relikvij po svetu je namenjeno 
evangelizaciji mladih ob 150-
letnici salezijanske družbe ter 
200-letnici rojstva don Bosca, 
ki bo leta 2015.

BJ
Foto: SHERPA

S čaščenja don Boscovih relikvij, dela njegovih posmrtnih ostankov, v Celju. Čaščenje relikvij je v Katoliški cerkvi 
zelo razširjeno.
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NAZARJE – V precej 
razburjenem vzdušju se 
je minuli teden zaključil 
zbor občanov v Nazarjah, 
kjer so predvsem stanovalci 
v blokih zahtevali 40-odsto-
tno znižanje fiksnega dela 
cene ogrevanja.

Do vznemirjenja je prišlo 
konec lanskega leta, ko so 
občani prejeli nove, višje 
račune in obvestilo, da bo 
za toplovod skrbelo podje-
tje Energetika. Zato so se 
občani pritožili zoper sklep 
oziroma soglasje občinske-
ga sveta k tarifnemu sistemu 
za dobavo in odvzem toplote 
iz distribucijskega omrežja. 
»Ustrezen sklep je pomenil 
za 61 odstotkov dražji fiksni 
del obračuna. Ne nasprotuje-
mo variabilnemu delu cene, 
temveč samo najemnini in 
posledično podražitvi fi-
ksnega dela cene,« je omenil 
prvopodpisani pod zahteve 
občanov Pejo Burić. Kot so 
prepričani v civilni iniciativi, 
se bodo zaradi te podraži-
tve tudi mnogi individualni 
odjemalci toplotne energije 
odklopili od sistema, lastniki 
stanovanj v večstanovanjskih 
stavbah pa že iščejo drugač-
ne rešitve za ogrevanje.

Za vse občane
Lani je namreč občina 

Nazarje podjetju Energetika 
Nazarje podelila 20-letno 
koncesijo za upravljanje s to-
plovodom, ob tem pa podje-
tju zaračunala tudi najemni-
no, ki naj bi letno v proračun 
prinesla približno 33 tisoč 
evrov. Denar naj bi porabili 
za obnovo vodov oziroma 
popravilo morebitne okva-
re, seveda pa je najemnina 
za nekatere porabnike po-
menila podražitev cene na 
položnicah.

Občnega zbora se je ude-
ležilo preko 80 občanov, ki 

Stanovalci v blokih naj bi višje cene najbolj občutili.

Boj za nižje cene
Predrago ogrevanje in dogajanje v preteklosti sta zaznamovala zbor občanov

Toplovod so v Nazarjah in Gornjem Gra-
du zgradili leta 2002 kot pilotni projekt, 
ki je v začetku pomenil dokaj ugodno 
ceno ogrevanja, za gradnjo pa je bilo 
namenjenega kar nekaj evropskega 
denarja. Sedaj podobno kot v Gornjem 
Gradu škripa tudi v Nazarjah, kjer so 
vodi sicer speljani do več hiš, vendar se 
občani odločajo za priključitev, saj se 
zadnja leta na trgu pojavlja več cenejših 
variant. Na toplovod je sedaj priključe-
nih približno 230 uporabnikov, od tega 
60 individualnih hiš.

Po zaključenem zboru je županja Pod-
križnikova napovedala, da bodo o skle-
pu o znižanju cene razpravljali občinski 
svetniki. Tudi v civilni iniciativi so 
poudarjali, da boja za nižje cene še ni 
konec ter da bodo iskali vse možne poti 
za uresničitev njihovih zahtev.

so vsak po svoje razlagali 
težave. Razbrati je bilo, da 
se računi na položnicah za 
ogrevanje v individualnih 
hišah niso podražili, temveč 
ponekod celo pocenili, tako 
da največji problem ostajajo 
stanovalci v blokih, kjer pa 
so zneski v resnici višji. Pro-
blem je v priključni moči ter 
enotni toplotni postaji, pri 
čemer je Energetika ponudi-
la, da v naslednjih dveh letih 
zgradi devet malih podpo-
staj, kar bo omogočilo nižje 
cene ogrevanja.

Po precej burni razpravi 
in sprejetem sklepu o 40-od-

sotnem znižanju je županja 
Majda Podkrižnik v razpra-
vi o prekinitvi koncesijske 
pogodbe s podjetjem Ener-
getika mimogrede omenila, 
da bo morebitne sprejete 
sklepe zadržala. Zaradi tega 
je približno dve tretjini pri-
sotnih zapustilo zbor. Mnogi 
so ravnanje županje ocenili 
kot aroganco, Podkrižnikova 
pa je poudarjala, da so bili 
sprejeti sklepi zakoniti, pre-
verjeni tudi na pristojnem 
ministrstvu in v tržnem in-
špektoratu ter da nestrinjanje 
nekaterih občanov ne more 
biti razlog za znižanje cene. 

Poleg tega je toplovod izbir-
na javna služba, da pa so 
cene v Nazarjah primerljive z 
drugimi podobnimi sistemi. 
Dodala je še, da sta v njenem 
interesu predvsem resnica in 
pošteno delo za vse občane, 
ne samo stanovalce v blokih, 
ki jih je podražitev ogrevanja 
najbolj prizadela.

Je problem v v JP 
Dom?
Razen že omenjenega skle-

pa o 40-odstotnem znižanju 
fiksnega dela na zboru dru-
gih sklepov praktično niso 
sprejemali niti ni bilo raz-
prav. Dogajanje se je razvne-
lo le še v razpravi o Javnem 
podjetju Dom, nekdanjem 
upravljavcu s toplovodom, 
ki je očitno neke vrste izvir-
ni greh za vsega dogajanja. 
Občani so zahtevali, da se 
občina do podjetja v občin-
ski lasti obnaša bolj odgovor-
no. Sicer je bilo slišati trdi-
tve Podkrižnikove o slabem 
poslovanju podjetja, ki je v 
petih letih ustvarilo 233 tisoč 
evrov izgube, polovico pa jo 
je poplačala občina.

Njenim navedbam je opo-
rekal direktor Matej Pečov-
nik, sicer tudi predsednik 
Krajevne skupnosti Nazarje 
in županjin protikandidat 
na zadnjih volitvah, kar tudi 
nekateri drugi Nazarčani 
omenjajo kot povod za mar-
sikateri spor. Pečovnik je 
prepričan, da bi lahko župa-
nja kot takratna predsednica 
nadzornega sveta ukrepala 
že v prejšnjem mandatu. 
»Sam sem o težavah že od 
leta 2008 obveščal lastnika, 
torej občino in takratnega 
župana Ivana Purnata, za-
deva pa se ni reševala. Žu-
panja je sedaj sicer želela 
rešiti težave, ki pa se le še 
stopnjujejo.«

URŠKA SELIŠNIK

NA KRATKO

Delovno sodišče 
pritrdilo občini

BISTRICA OB SOTLI – O zahtevku bivšega župana Bi-
strice ob Sotli Jožefa Pregrada, ki toži domačo občino, bo 
odločilo delovno sodišče na drugi stopnji. Pregrad je bil 
zaposlen kot poklicni župan in naj bi imel po prenehanju 
funkcije leta 2010 za upokojitev vse pogoje.

Kljub temu se ni upokojil, saj meni, da mu pripada za leto 
po prenehanju funkcije še plača oziroma nadomestilo, kot 
je bilo določeno po Zakonu o funkcionarjih. Občina je po 
Pregradovi zahtevi pridobila dve ločeni pravni mnenji in v 
obeh so presodili, da Pregradu takšno plačilo zaradi izpol-
njenih pogojev za upokojitev naj ne bi pripadalo. Postopek 
mediacije med občino in bivšim županom ni uspel, zato je 
prišlo še do postopka na delovnem sodišču, kjer so na prvi 
stopnji pred kratkim dali prav občini. »Zakonodaja je jasna, 
moramo jo spoštovati, ne glede na to, kaj si želimo ali ne,« 
komentira tožbo nekdanjega župana Pregrada njegov nasle-
dnik Franjo Debelak, ki je kandidiral prav z uradno podporo 
Pregrada ter skupine volivcev. Nekdanji župan Jožef Pregrad, 
ki meni, da so njegove pravice kršene, se je zoper odločitev 
delovnega sodišča na prvi stopnji pritožil.

BJ

Dolg za čiščenje voda 
ostaja

LAŠKO – Razmerje med Občino Laško, nemškim podje-
tjem WTE ter Storitvenim podjetjem Laško, s katerim je 
povezano plačilo dolga za čiščenje odpadnih voda, ostaja 
nerešeno tudi po zadnji redni seji občinskega sveta.

Zgodba, ki sega v leto 2001, tudi tokrat ni dobila epiloga. 
Ker Storitveno podjetje Laško, katerega 100-odstoten lastnik 
je WTE, še ni pripravilo osnovnega finančnega poročila za 
leto 2012, bodo reševanje problema hkrati s predstavitvijo 
poročila podrobneje obravnavali na junijski seji občinskega 
sveta. Seje naj bi se udeležili tudi predstavniki podjetja WTE, 
ki svojo udeležbo po besedah župana Franca Zdolška na-
povedujejo že vse od začetka aprila. »Upam, da bodo tokrat 
besedo držali in da bomo prišli do otipljivih rešitev.« Svetniki 
bodo za pojasnila povprašali tudi nekdanjega župana Jožeta 
Rajha, v mandatu katerega je občina podpisala sporno kon-
cesijsko pogodbo, in odvetniško službo, ki zastopa občino.

TV

Na postajo Rdečega 
križa

ROGAŠKA SLATINA – V kraju je v nedeljo delovala tako 
imenovana postaja območnega združenja Rdečega križa, 
ki obišče mesto enkrat na leto. Tokrat jo je obiskalo 25 
Slatinčanov.

Na postajah Rdečega križa je mogoče izmeriti krvni pritisk, 
količino sladkorja in holesterola, prav tako se je mogoče 
pogovoriti z zdravnikom ter družiti s prostovoljci Rdečega 
križa. V Območnem združenju Rdečega križa Šmarje pri 
Jelšah, ki deluje na območju šestih obsoteljskih občin, or-
ganizirajo osemnajst postaj Rdečega križa na leto. Povsod 
so ob nedeljskih dopoldnevih, ko se veliko občanov odpravi 
k maši. Letos so tako pripravili postaje v Svetem Florijanu, 
Pristavi pri Mestinju, Kostrivnici, Mestinju, Virštanju, Bistrici 
ob Sotli in Zagorju pri Lesičnem, v nedeljo bo sledila v Zibiki. 
Na celotnem območju obišče postajo Rdečega križa do tristo 
občanov na leto.

BJ

Na evropskem 
tekmovanju

PODČETRTEK – Kraj letos kandidira na mednarodnem 
tekmovanju Entente Florale za urejenost okolja. Iz Slo-
venije se letos udeležujeta tekmovanja dva kandidata, 
in sicer Podčetrtek v kategoriji vasi ter Bled v kategoriji 
mest. Leta 2000 je prejel Podčetrtek že srebrno medaljo 
na tem tekmovanju.

V Podčetrtku se na obisk ocenjevalne komisije, ki bo prišla 
prihodnji mesec, temeljito pripravljajo. Članom desetčlanske 
komisije bodo morali v štirih urah dokazati, da je kraj Podče-
trtek najbolj urejen v Evropi, zato jih bodo na pot odpeljali s 
turističnim vlakcem. Predstavili jim bodo tudi del bližnjega 
Olimja ter vinsko klet Emino v Imenem, obiskali naj bi tudi 
enega od sejmov v Podčetrtku. Za obisk komisije so pripravili 
predstavitveni film Podčetrtka, konec tega meseca bo izšla še 
posebna zloženka. Tekmovanje Entente Florale je namenjeno 
višji kakovosti bivanja domačinov in njihovih gostov, glavni 
poudarki so na urejenosti kraja, trajnostnem razvoju ter sobi-
vanju z avtohtonim naravnim okoljem. Iz občine Podčetrtek 
je prejelo zlato medaljo medaljo tekmovanja Entente Florale 
Olimje in to leta 2009.

BJ
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VITANJE – Med Vitanjča-
ni in družbo Saubermacher, 
ki ima od začetka lanskega 
leta koncesijo za ravnanje z 
odpadki v občinah Vitanje 
in Zreče, je prišlo do neso-
glasja. Saubermacherjeve-
ga predloga, po katerem 
naj bi vitanjski občinski 
svet sprejel odločitev o po-
višanju zneska na položnici 
za sto odstotkov, Vitanjčani 
niso hoteli sprejeti.

V Vitanju trenutno plačuje 
povprečna tričlanska družina 
za ravnanje z odpadki na po-
ložnici po skoraj pet evrov na 
mesec, od 1. junija naj bi po 
Saubermacherjevem predlo-
gu dobrih deset evrov (DDV 

ni vključen v nobeno ceno). V 
Zrečah so takšen predlog v ob-
činskem svetu marca že spre-
jeli, v Vitanju je povzročil pre-
cejšnje razburjenje. »Po letu 
koncesije dražite položnice za 
sto odstotkov,« je bil ogorčen 
eden od svetnikov na seji, ki 
je bila pred nekaj dnevi. Tudi 
nekateri drugi svetniki so na 
obrazložitve Franca Knausa, 
ki je v družbi Saubermacher 
pristojen za gospodarjenje z 
odpadki, odgovarjali s poviša-
nimi glasovi.

Iz družbe Saubermacher 
odgovarjajo, da so ob pre-
vzemu koncesije v Vitanju 
veljale cene, ki so bile spre-
jete leta 2001 ter izračunane 

v skladu s takratnimi stroški. 
»V zadnjem desetletju so se 
državne zahteve na področju 
ravnanja z dopadki bistveno 
spremenile, saj so zahtevani 
zmanjševanje količin od-
padkov, povečevanje dele-
ža odpadkov za predelavo, 
zmanjšanje deleža biološko 
razgradljivih odpadkov v od-
padkih za odlaganje ter odla-
ganje obdelanih odpadkov,« 
opozarjajo iz Saubermacher-
ja. Vse to povzroča višje stro-
ške za nakup opreme ter višje 
stroške dela. Zaradi vladne 
uredbe o določitvi najvišjih 
cen novih cen ravnanja z 
odpadki lani niso mogli uve-
ljaviti, zaradi česar omenjajo 

v družbi Saubermacher 80 
tisoč evrov izgube. Novem-
bra je vlada z novo uredbo o 
metodologiji za oblikovanje 
cen le-te na novo uredila, zato 
so v družbi pripravili elaborat 
o oblikovanju cen, ki ga v Vi-
tanju pred nekaj dnevi niso 
sprejeli.

»Predstavitev družbe Sau-
bermacher je bila korektna, 
vendar smo v času, ki podra-
žitvam absolutno ni naklo-
njen,« odgovarja vitanjski 
župan Slavko Vetrih. »Po 
zakonodaji bo posledice lah-
ko občutila občina in bomo 
pogajanja morali ponoviti,« 
dodaja župan.

BRANE JERANKO

Ogorčeni zaradi 
položnic

VITANJE – V Sloveniji je 
množica občin, a z listino 
Občina po meri invalidov 
se jih lahko pohvali komaj 
šestnajst. Na območju ko-
njiške upravne enote imata 
listino kar dve občini, Zreče 
in Slovenske Konjice, zdaj 
se jima hoče pridružiti še 
njuna bližnja soseda, Ob-
čina Vitanje.

»S tem projektom bomo v 
štirih letih lahko rešili veli-
ko težav invalidov, starejših 
in drugih občanov, ki imajo 
različne težave. Tako se bodo 
v skupnost lažje vključevali 
in postali zadovoljnejši,« je 
z zadovoljstvom komentiral 
soglasno odločitev vitanj-
skega občinskega sveta Ivan 
Pavlič, predsednik Društva 
invalidov Dravinjske doline, 
ki deluje na območju občin 
Slovenske Konjice, Zreče in 
Vitanje. V društvu, ki ima 
približno tisoč članov, so dali 
pobudo za vključitev male-
ga Vitanja zato, ker se jim je 
zdelo krivično do članstva iz 
Vitanja, da sta Zreče in Slo-
venske Kojice že občini po 
meri invalidov. V Zrečah so si 
ta naziv prislužili kot enajsta 
takšna občina v Sloveniji, v 
Slovenskih Konjicah pa pred 
dobrim letom kot trinajsta.

V Vitanju je občinski svet 
pred nekaj dnevi sprejel 
pobudo društva z navduše-

Invalidom naj bi bilo lažje
Med številnimi občinami jih je zelo malo po meri invalidov

njem, med njimi še posebej 
svetnik s hudo okvaro sluha. 
Po takšni odločitvi bo lahko 
župan Slavko Vetrih imeno-
val delovno skupino, ki mora 
pripraviti analizo položaja 
invalidov v občini. Na tej 
podlagi bodo nato pripravili 
akcijski načrt za invalidom 
bolj prijazno občino, temelj-
no občinsko listino za var-
stvo invalidov. Med drugim 
se morajo lotiti odpravljanja 
ovir za invalide. Po različnih 
pripravah naj bi Občina Vi-
tanje uradno podpisala, da 
bo projekt začela uresniče-
vati spomladi prihodnje leto, 
listino naj bi nato pridobila 
decembra prihodnje leto. Če 
bo vse po načrtih, seveda.

V Društvu invalidov Dra-
vinjske doline opažajo, da se 
je v Vitanju položaj za inva-
lide v zadnjem obdobju iz-
boljšal, med drugim med re-
konstrukcijo trga ter gradnjo 
vesoljskega centra. Za inva-
lidom prijazno občino bodo 
seveda morali postoriti še 
marsikaj. »Treba bo popraviti 
projektantske nepazljivosti,« 
opozarja med drugim pred-
sednik Pavlič. V Slovenskih 
Konjicah in drugih občinah 
so veliko pozornosti name-
nili tudi osveščanju občanov 
in druge javnosti o pravicah, 
ki jih imajo invalidi.

BRANE JERANKO

NA KRATKO

Promenadni koncert
PREBOLD – Potem, ko je vreme poskrbelo za prestavi-

tev za konec aprila napovedanega paradnega koncerta 
Pihalnega orkestra Prebold, so le tega izvedli minulo 
nedeljo.

Pihalni orkester Prebold v skladu z letnim načrtom dvakrat 
letno pripravi brezplačni koncert, na katerem se predstavijo 
občankam in občanom. Tokratnemu majskemu paradnemu 
koncertu na prostem je prisluhnilo lepo število ljudi. So 
pa člani Pihalnega orkestra Prebold, pod taktirko dirigenta 
Marka Repnika nastop na ploščadi sredi Prebolda izkoristili 
tudi za pripravo na bližajoče se tekmovanje slovenskih godb 
v 2. težavnostni stopnji, ki bo na dan mladosti, 25. maja, v 
Žalcu. Pihalni orkester Prebold je bil ustanovljen že davnega 
leta 1926 in se je razvil v kakovosten in priljubljen orkester, 
ki nastopa v občini Prebold in sosednjih občinah, kot člani 
Zveze godb Slovenije pa se redno udeležujejo srečanj pihal-
nih orkestrov ter tekmovanj v koncertnem igranju.

LK

Starodobniki 
promovirali dolino

LJUBNO – V sklopu mednarodnega sejma lovstva in 
ribištva je potekal mednarodni sejem Natura – sejem ak-
tivnosti in oddiha v naravi.

Med razstavljavci se je predstavilo društvo zgornjesavinj-
skih starodobnikov s sedežem v občini Ljubno. Starodobniki 
so se na sejmu predstavili s svojimi avtomobili in motorji, 
hkrati pa so skrbeli za dobro vzdušje na stojnici in ob njej. 
Ob kuhanju golaža so poželi veliko pohval, tudi od komisije. 
Sejem je bil zelo dobro obiskan, tako da so starodobniki 
poleg svoje dejavnosti poskrbeli za promocijo Zgornje Sa-
vinjske doline.

US

Bivša ravnateljica 
prevzema direktorat

REČICA OB SAVINJI – Vlada je na zadnji seji razreši-
la Alena Kofola in imenovala Vlasto Poličnik za vršilko 
dolžnosti generalne direktorice direktorata za predšolsko 
vzgojo in osnovno šolstvo.

Poličnikova z Rečice ob Savinji ima po obrazložitvi vlade 
dolgoletne izkušnje na področju vzgoje in izobraževanja, 
kjer je delovala kot učiteljica angleškega jezika. Med drugim 
je bila ravnateljica Osnovne šole Rečica ob Savinji, predava-
teljica v višji strokovni šoli in nazadnje kot predavateljica v 
šoli za ravnatelje.

US

Trikratna širitev
MOZIRJE – Svetniki so s posebnim sklepom dovolili 

širjenje stavbnih zemljišč na območjih Mozirskega gaja, 
v Trnavčah in Mozirskih trat.

Zakon o prostorskem načrtovanju dopušča manjše širitve 
stavbnih zemljišč zaradi gradnje posamičnih objektov, ki 
predstavljajo funkcionalno zaokrožitev že obstoječe pozi-
dave. Na podlagi te novosti so za posamezne investitorje 
že sprejeli sklepe o strinjanju s širitvijo stavbnih zemljišč 
za potrebe njihove dejavnosti. Zaradi dolgotrajnega postop-
ka pri sprejemanju občinskega prostorskega načrta bodo 
tako iz gospodarske in gospodarne potrebe pristojnima 
ministrstvoma predlagali širitev območij na treh lokaci-
jah. Dopolnitev dejavnosti Mozirskega gaja je predlagala 
Ribiška družina Mozirje. Predlog za gradnjo objekta, v 
katerem bodo savne in jakuzzija, bo dobrodošla dopolnitev 
turistične ponudbe Trnavč, območje dejavnosti Mozirskih 
trat pa bi se razširila preko Trnave za potrebe Centra za 
avtizem v nastajanju.

US

Nagrada v Šoštanj
ŠOŠTANJ – V velenjski okoljski družbi Karbon, ki jo je 

pred trinajstimi leti kot Tehnološki center čistih tehno-
logij uporabe premoga ustanovil Premogovnik Velenje, 
so aprila letos izvedli obsežno akcijo zbiranja odpadne 
električne in elektronske opreme. Zbrali so več kot 2.500 
kilogramov odpadne opreme.

Vzporedno s tem so za vse, ki so oddali kakšen kos od-
padne opreme, organizirali tudi nagradno igro. Žreb je bil 
naklonjen Mateju Grudniku iz Šoštanja, ki si je tako »pri-
služil« počitnice. V Karbonu se zdaj ukvarjajo predvsem z 
okoljskimi dejavnostmi, ki zajemajo zbiranje in predelavo 
izrabljenih motornih vozil, nekomunalnih odpadkov iz in-
dustrije in obrti, odpadne električne in elektronske opreme, 
odpadne embalaže in kovin. Poleg predelave zbirajo tudi 
gradbene odpadke. Svoje dejavnosti izvajajo v industrijski 
coni Premogovnika Velenje.

US

V pričakovanju opreme

Občina po meri invalidov je projekt 
Zveze delovnih invalidov Slovenije. 
Prva takšna občina je pred desetletjem 
postala Občina Ajdovščina, drugo je 
bilo Velenje, z našega območja mu je 
leta 2008 sledila Rogaška Slatina, leta 
2010 so se je veselili invalidi v Zrečah, 
konec predlanskega leta so prejeli 
takšno listino še v Slovenskih Konji-
cah (kot trinajsta slovenska občina ter 
kot edina v letu 2011). Lani so postale 
občine po meri invalidov še mestne 
občine Ptuj, Murska Sobota in Nova 
Gorica.

ZREČE – V kraju urejajo nove prostore občinske knji-
žnice, ki je enota Splošne knjižnice Slovenske Konjice. 
Občina je zanjo kupila poslovne prostore v pritličju enega 
od stanovanjskih blokov.

Gradbena dela, ki so jih delno opravljali s pomočjo delav-
cev režijskega obrata so zaključili, na vrsti je nakup in name-
stitev opreme, kar naj bi bilo urejeno do konca leta. Občina 

je za gradbena dela vložila okoli dvajset tisoč evrov, za nakup 
opreme potrebuje še deset tisoč, kar bo zagotovljeno v reba-
lansu občinskega proračuna. Obstoječi prostori knjižnice so 
premajhni ter neprimerni, saj so slabo osvetljeni ter vlažni. 
Novi prostori knjižnice so na osemdesetih kvadratnih metrih 
površine, kar je dvakrat več od obstoječih.

BJ

Med pridobivanjem listine za obči-
no po meri invalidov so na primer v 
bližnjih Slovenskih Konjicah odpravili 
številne ovire. Med številnimi ukrepi 
so zdravstvenem domu uredili sanita-
rije za invalide, v Osnovni šoli Loče so 
poskrbeli za dvigalo, v konjiškem kul-
turnem domu so namestili indukcij-
sko zanko, uslužbenka upravne enote 
je opravila tečaj znakovnega jezika …

Koncesionar pojasnjuje podražitve
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Kino je preživel
Po novem v digitalni tehniki?

NA KRATKO

Nov oddelek vrtca?
DOBJE – V Vrtcu Dobje se je končal javni razpis no-

vincev za šolsko leto 2013/14. Starši so vpisali 17 otrok, 
prostih mest pa je samo sedem. Zato je vodstvo vrtca 
na občino naslovilo prošnjo za povečanje oddelka za 
prvo starostno obdobje.

»Pričakujemo, da bo prošnja odobrena in da bomo v 
prihodnjem šolskem letu v Vrtcu Dobje imeli dva oddel-
ka in pol,« je povedala ravnateljica Osnovne šole Dobje 
Suzana Plemenitaš. Predšolska vzgoja je bila v šolskem 
letu 2012/13 v Dobju organizirana v dveh kombiniranih 
oddelkih. V naslednjem šolskem letu bo varstvo organi-
zirano v polovičnem oddelku za prvo starostno obdobje 
ter v enem oddelku drugega starostnega obdobja in enem 
kombiniranem oddelku. V vrtcu, kamor so poleg otrok iz 
občine Dobje vpisani tudi malčki iz občin Laško in Šen-
tjur, večjih prenov po besedah Plemenitaševe ne bo, med 
počitnicami pa načrtujejo posodobitev igral.

TV

Bezina z Rdečim 
križem

SLOVENSKE KONJICE – V krajevni skupnosti Bezi-
na, ki je v bližini mesta, so ustanovili novo krajevno 
organizacijo Rdečega križa. Pobudo so dali občani in 
krajevna skupnost.

Prva predsednica krajevne organizacije v Bezini je po-
stala Darinka Štromajer, ki dela kot delovna terapevtka 
v domu za starejše občane, kjer vodi skupino za samopo-
moč. To ustanavljajo tudi v krajevni organizaciji Rdečega 
križa, kjer bo njeno prvo srečanje 24. maja. V Bezini se 
nameravajo nasploh precej posvečati delu s starejšimi, 
za katere želijo med drugim pripraviti delavnice, pravno 
svetovanje ter zdravstvena predavanja. V preteklih dneh 
so že počastili najstarejšo krajanko Angelo Kovač, ki je 
praznovala 96. rojstni dan. Prostovoljci Rdečega križa so 
ji čestitali skupaj z županom, Miranom Gorinškom. Kra-
jevna organizacija Rdečega križa v Bezini je že trinajsta 
v okviru Območnega združenja Rdečega križa Sloven-
ske Konjice, ki deluje na območju konjiške, vitanjske ter 
zreške občine. V vseh treh občinah je 196 prostovoljcev 
Rdečega križa, ki so lani opravili več kot deset tisoč ur 
prostovoljnega dela.

BJ

Po gasilcih in plesalcih 
še z glasbeniki

CELJE – Pred skorajšnjo četrtstoletnico sodelovanja 
so predstavniki komiteja za partnerstvo, zaposleni v 
tamkajšnji občinski upravi ter predstavniki različnih 
inštitucij nemškega mesta Singen prijateljski obisk 
izkoristili za spoznavanje Celja, saj so si ga nekateri 
prvič ogledali.

Med mestnimi znamenitostmi jih je navdušilo razstavi-
šče Celeia – mesto pod mestom v Knežjem dvorcu. Nemški 
gostje so se srečali s predstavniki Plesnega foruma Celje 
in celjskih gasilcev, s katerimi že leta dobro sodelujejo in 
so se tudi tokrat pogovarjali o nadaljnjem sodelovanju. 
Povsem na novo pa so navezali stike z Glasbeno šolo Ce-
lje. Kot pojasnjuje ravnatelj Simon Mlakar, bodo prve 
konkretne oblike sodelovanja mogoče v letu 2014. Maj, 
ko se počasi zaključuje šolsko leto in posamezni sestavi 
glasbenikov za prihodnje leto še niso znani, je namreč ne-
hvaležen čas za bolj natančne dogovore. Se pa gostovanja 
v Singenu veselijo, saj nemške partnerje poznajo preko I. 
gimnazije v Celju.

IS

ROGAŠKA SLATINA – Sla-
tinski kino je med manjši-
mi kraji eden redkih bise-
rov. Zaenkrat so ga uspeli 
obdržati, zaprt je le za pol 
meseca v poletnem času.

Kino v Rogaški Slatini je ob-
stajal že pred drugo svetovno 
vojno, takoj po njej je zgorel, 
nato je po obuditvi do leta 
1985 deloval kot samostojno 
podjetje, pozneje pa je spadal 
pod okrilje zdravilišča. Pojav 
množičnega videa je povzro-
čil, da je bil kino na začetku 

devetdesetih let kar dve leti 
zaprt, nato je imel dvorano 
v najemu ljubljanski distri-
buter, nakar je bil kino spet 
zaprt štiri leta. Pred skoraj 
desetletjem je kino najel do-
mači filmski navdušenec Tobi 
Medved, ki je kupil tehnično 
opremo in kinodvorano, ki 
obratuje, vodi še danes. Pri 
tem mu z ugodno ceno naje-
mnine pomaga tudi občina.

Med posebnimi dogodki 
sta kino predstava za dan 
žena s sprejemom ter silve-

strska filmska predstava, po 
kateri se odpravijo gledalci z 
baklami še v bližnji Bellevue. 
Pred kratkim so se končale 
v kinu redne abonmajske 
predstave te sezone. V okvi-
ru dijaškega abonmaja so 
tako predvajali slovenski ko-
mični film Srečen za umret, 
obiskovalci abonmaja za od-
rasle pa so si lahko ogledali 
tujo dramo Ljubezen. Redne 
predstave se bodo nadaljeva-
le vse leto, z izjemo krajšega 
poletnega premora. Konec 

poletja pa prinaša tudi teh-
nične novosti, saj bo pred-
vajanje filmov s filmskega 
traku ukinjeno in se bodo 
predvajali novi filmi v digi-
talnem zapisu. Podjetnik iz 
Rogaške Slatine se je zato že 
prijavil na razpis ministrstva 
za sofinanciranje nakupa 
nove opreme za predvajanje 
v digitalni tehniki, o finančni 
pomoči za izvedbo tega pro-
jekta pa se pogovarja tudi s 
predstavniki občine.

BRANKO JERANKO

S športom 
proti 
odvisnosti

ŠTORE – V kraju so v so-
boto pripravili prireditev 
Veter v laseh, ki je name-
njena druženju mladih, 
njihovi zabavi ter sprosti-
tvi. Prireditve se je ude-
ležilo okoli 450 otrok iz 
vrtca ter osnovne šole.

Gre za projekt Športne 
unije Slovenije, s katerim 
se borijo proti odvisnosti 
s tem, da spodbujajo za 
športno dejavnost tudi ti-
ste otroke, ki jih to manj 
zanima. Z vzpodbujanjem 
športne dejavnosti naj bi 
se prav tako borili proti 
odvisnosti ter krepili raz-
lične vrednote, od ekipne-
ga duha do discipline. V 
Štorah so se tako otroci v 
soboto posvetili nogome-
tu, odbojki in zumbi, med 
drugim so jih opozorili 
na velik pomen ločevanja 
odpadkov, jih seznanili z 
zdravo prehrano ter po-
skrbeli za različne delav-
nice. Prireditev, ki je bila 
v Štorah že četrto leto so 
pripravili v sodelovanju 
med občino, šolo, vrtcem, 
ŠKD Rudar Pečovje in ŠD 
Kovinar Štore.

BJ

Zavod Fokus je v petek 
v galeriji Plevnik-Kron-
kowska odprl fotografsko 
razstavo Fokus v prerezu, s 
katero napoveduje tradicio-
nalno fotografsko delavnico 
Celje Fokus 2013, ki jo bo 
letos že šesto leto zapored 
pripravil konec julija.

Na razstavi Fokus v pre-
rezu so predstavljene fo-
tografije šestih mentorjev 

Z razstavo fotografij 
napovedali delavnico

Razstava Fokus v prerezu, na kateri svoja dela predstavljajo znani fotografi, ki bodo na julijski delavnici sodelovali kot mentorji, bo v galeriji 
Plevnik-Kronkowska na ogled do 17. maja.

fotografov – Jake Babnika, 
Emine Djukić, Nika Jarha, 
Petra Raucha, Jožeta Suha-
dolnika, Antonia Živkoviča 
in gostujoče slovaške mento-
rice Olje Tiraške Stefanovič, 
ki bodo na julijski delavnici 
svoje znanje prenašali na 
različne generacije fotogra-
fov. Razstava je razgibana in 
raznolika, tako kot so men-
torji sami, in ponuja vpogled 

v različna področja fotograf-
skega ustvarjanja. Sicer pa 
Zavod Fokus v okviru Foku-
sovih fotografskih doživetij 
v juniju napoveduje še pro-
jekt Slovensko/Slovinsko, 
ki prinaša dva mednarodna 
dogodka, in sicer okroglo 
mizo o stanju in potencia-
lih sodobne fotografije na 
Slovaškem in v Sloveniji ter 
samostojno fotografsko raz-
stavo študentov Akademije 
za likovno umetnost in obli-
kovanje v Bratislavi Ateliér 
339/II.

ŠO
Foto: SHERPA
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ŠMARJE PRI JELŠAH – 
»Zelo težko smo čakali na 
začetek tega projekta,« 
pravi o težko pričakovani 
rekonstrukciji kulturnega 
doma vodja občinskega od-
delka za družbene dejavno-
sti in finance Zlatka Pilko. 
Občina je v petek podpisala 
pogodbo z izvajalcem.

Kulturni dom, v katerem je 
bilo lani kar 770 prireditev, je 
po skoraj 35 letih potreben 

temeljite obnove. Za rekon-
strukcijo si je občina priza-
devala vse od leta 2008, pri 
čemer je bila na dveh razpisih 
neuspešna, a lani decembra 
je končno prejela sklep o so-
financiranju z osemsto tisoč 
evri z razpisa za razvoj regij. 
V petek so pogodbo podpi-
sali z najboljšim ponudni-
kom, ljubljanskim podjetjem 
Adaptacije-vzdrževanje, ki 
mora delo dokončati do kon-

ca oktobra. Med drugim bo 
povsem obnovilo odrsko teh-
niko, scensko razsvetljavo ter 
tla, poskrbljeno bo za novo 
ogrevanje, prezračevanje ter 
nove sedeže, prav tako bodo 
zgradili tri manjše prizidke za 
zaodrje, garderobe in požarni 
izhod. Ocenjena vrednost ce-
lotnega projekta znaša pribli-
žno 1,7 milijona evrov.

V stavbi, ki ima kar tri ti-
soč kvadratnih metrov, bo 

treba še precej postoriti, 
občina je doslej prenavljala 
le spodnjo dvorano ter knji-
žnico, ki jo želijo razširiti 
za 150 kvadratnih metrov 
(gre za širitev v nekdanje 
prostore radijske postaje). 
Občina se je tudi prijavila na 
razpis za energetsko obnovo 
celotnega kulturnega doma, 
s prenovami od strehe do fa-
sade.

BJ

Kulturni dom bodo prenavljali

Rifnik je ena najbolj razpoznavnih turističnih točk zgodovinsko pomembne dediščine na Šentjurskem. 
Lokalna skupnost si seveda prizadeva, da bi ga približali širšemu krogu obiskovalcev. Za bolj smele in bolj 
komercialno usmerjene načrte pa očitno še ni pravi čas.

ŠENTJUR – Na zadnjem 
parkirišču pod vrhom Gore, 
kot domačini imenujejo hrib 
z enim pomembnejših arhe-
oloških najdišč v Sloveniji, 
že nekaj let stoji brunarica 
– Hiška pod Goro. Predvideni 
turistično informacijski cen-
ter je sameval. Zdaj pa vsak 
konec tedna znova zasijejo 
Skrivnosti rifniške zvezde. 
Prižigajo jih mlada dekleta, 
ki svojo priložnost vidijo tudi 
v kulturni dediščini domače-
ga kraja.

Mladi družboslovci, veči-
noma s področja etnologije 
in kulturne antropologije, so 
v sklopu programov Mladi v 
akciji pod okriljem Zavoda 
Etno-Eko lani prijavili mladin-
sko pobudo Skrivnosti rifniške 
zvezde. Pobudnici ideje Dora 
Košak in Janja Sivec sta na ta 
način želeli obuditi arheološko 
najdišče Rifnik, hkrati pa mla-
dim izobražencem smeri, ki 
trenutno veljajo za praktično 
nezaposljive, najti spodbudo 
v domačem okolju. V okviru 
projekta so pripravili delavnice 
o pisanju in vodenju projektov, 
prepoznavanju in razvijanju 
podjetniških idej ter spoznava-
nju interpretacije dediščine, na 
podlagi arheoloških virov pa so 

Ko kamnita zgodba 
oživi Od aprila na Rifniku redna dežurstva in vodeni

strokovni ogledi

Anja Likar, Anja Čater in Karmen Križnik so le tri vodnice, ki bodo s svojim poznavanjem zgodovine to poletje oživljale kamnite zgodbe Rifnika.

NA KRATKO

Pomoč pri turističnih 
projektih

ŠMARTNO OB PAKI – Društvo za razvoj podeželja Šale-
ške doline se je uvrstilo med pet najuspešnejših sloven-
skih Las, zdaj pa je objavil nov javni poziv za zbiranje 
projektnih predlogov za izvajanje Lokalne razvojne stra-
tegije za Šaleško dolino v letu 2013.

S pomočjo denarja z dosedanjih javnih razpisov so bili v 
veliki meri doseženi cilji predvsem na področju konkurenč-
nega kmetijstva in razvoja novih gospodarskih dejavnosti, 
deloma tudi na področju smotrnejše rabe prostora kot tu-
rističnega izziva Šaleške doline, kjer je bilo urejenih kar 
nekaj tematskih poti in izvedenih več različnih promocijskih 
dogodkov. Še vedno ostajajo priložnosti na področju obno-
ve in prenove objektov, namenjenih kulturnim, socialnim 
turističnim in prostočasnim dejavnostim, obujanju starih 
običajev, navad, dogodkov iz življenja prednikov, vzposta-
vljanju novih znanj, ki temeljijo na poznavanju okolja. Zato 
je letošnji razpis usmerjen predvsem na področje turizma 
ter privlačnejše in prijaznejše Šaleške doline, pri čemer gre 
predvsem za okrepitev kulturnega in socialnega življenja 
na podeželju. Na javni poziv se lahko prijavijo pravne in 
fizične osebe iz občin Velenje, Šoštanj in Šmartno ob Paki, 
za sofinanciranje pa so letos namenili več kot 116 tisoč evrov. 
Prijave na poziv zbirajo do 3. junija.

US

Kmečka tržnica pod 
okriljem čebelarjev

TABOR – Čebelarsko društvo Tabor s predsednikom Dar-
kom Nemivškom na čelu vsako zadnjo soboto v mesecu pri-
pravi kmečko tržnico, na kateri lokalni kmetovalci prodajajo 
kruh, rezance, med, suhomesnate in mlečne izdelke.

Glede na to, da je v Taboru veliko mladih družin, ki se 
na delo vozijo v večja urbana središča, je, kot pojasnjuje 
Nemivšek, povpraševanje po domačih izdelkih veliko. Sicer 
pa se deset članov, kolikor taborskih čebelarjev je včlanjenih 
v društvo, sestajajo na rednih sestankih, na katerih razpra-
vljajo o aktualnih čebelarskih temah. Med drugim tudi o 
problematiki, povezani z obstojem čebeljih družin, ki jih 
ogrožajo predvsem škropiva in posledično čedalje manjša 
raznolikost travniških rastlin. Osrednji dogodek, ki ga vsako 
leto julija pripravijo taborski čebelarji, pa je javni prikaz 
točenja medu.

ŠO

V dvorani je živo
ROGATEC – Leta 2009 zgrajena športna dvorana je zelo 

dobro zasedena, njena zasedenost je devetdesetodstotna. 
V dvorani v hladnejših mesecih vadi ter tekmuje domači 
klub malega nogometa iz Dobovca, ki je prvi ligi. V njej 
je največ rekreativcev.

Ti prihajajo delno celo iz sosednje Rogaške Slatine ter 
hrvaškega Huma na Sutli. V hladnejših mesecih igrajo v dvo-
rani za rekreacijo košarko, nogomet, odbojko, namizni tenis, 
badminton ter hokej, v toplejših mesecih se z nogometom in 
odbojko preselijo na zunanja igrišča. Živahno je prav tako 
v zgornji plesni dvorani, kjer so plesne vaje ter šola baleta. 
Dvorano, ki zadostuje merilom evropskih ligaških tekmo-
vanj, delno tržijo po javno objavljenem ceniku. V poletnem 
času jo tako uporabljajo tudi pomembne športne ekipe, le-
tos tako pričakujejo, pred evropskim prvenstvom v košarki, 
slovensko državno reprezentanco. Lani sta bili na pripravah 
hrvaška košarkarska reprezentanca ter prvoligaška ekipa iz 
Moskve, predlani mladinska reprezentanca iz Kuvajta. V 
poletnih mesecih pripravljajo v dvorani tudi koncerte.

BJ

S kolesom ob jezeru
ŠENTJUR – Občina Šentjur bo vse do 21. maja zbirala 

javna naročila za ureditev turistične kolesarske ceste ob 
Slivniškem jezeru.

Turistično kolesarsko cesto v dolžini 600 metrov bo občina s 
pomočjo evropskih sredstev uredila na odseku Tratna – Ribiški 
dom. Obstoječa makadamska cesta je široka okoli 2,5 metra, 
vozišče pa je poškodovano. S prenovo bodo vozišče preplastili 
z asfaltom in ga razširili. Ponekod je predvidena tudi sanacija 
vozišča, uredili bodo še odvodnjavanje in bankine.

TV

O novi ravnateljici
LUČE - Na razpis za delovno meto ravnatelja osnovne 

šole Luče so se javili štirje kandidati, občinski svet pa je 
podprl kandidatko Andrejo Urh.

V Lučah iščejo novega ravnatelja oziroma ravnateljico šole, 
ker dosedanja dolgoletna ravnateljica Valerija Robnik odhaja 
v pokoj. Dokončno bo ravnateljico imenoval svet šole.

US

poustvarili način življenja na 
Rifniku. Ob koncu projekta 
so septembra svoja spoznanja 
in program vodenja ponudili 
Krajevni skupnosti Šentjur 
– Rifnik, ki po pogodbi z Ob-
čino Šentjur skrbi za promo-
cijo in turistično dejavnost na 
Rifniku.

V času, ko je Hiška pod Goro 
odprta, sta tako obiskovalcem 
na voljo različno promocijsko 
gradivo in nakup spominkov. 
Če si pridete antična obzid-
ja pogledat sami, vas bodo 
brez dvoma navdušila. A brez 
zgodb ob njih vas bo prava ve-
ličina vseeno morda obšla. Kot 

pravijo gostiteljice pod Goro, 
se njihove izkušnje in zgodbe 
z ljudmi, ki jih spoznavajo iz 
tedna v teden, bogatijo. »Rifnik 
je po svoje resnično čaroben 
in te prej ali slej na nek način 
začara,« se strinjajo sogovor-
nice.

StO, foto: SHERPA
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Folklora 63, sekcija Folklornega društva Šentjur, je ob 50-
letnici folklore v kraju minulo soboto pripravila celovečerni 
koncert z gosti. Gre za začetnike, ki so pod vodstvom mento-
rice Nuše Vrečko med leti 1963 in 1978 prvi osvojili folklorne 
plesne korake. Za njo je vodstvo skupine prevzel Drago Jan-
čič, kasneje pa Branko Oset. Čeprav so folkloro kasneje opu-
stili in so njihovi plesni čevlji samevali več kot dve desetletji, 
so svoje delovanje na pobudo mlajših kolegov obudili leta 
2009. Za tokratni jubilejni koncert so pripravili pet spletov, 
ki izvirajo iz Slovenije in nekdanje Jugoslavije.

»Dolgoletno delovanje folklorne skupine je zahtevalo mnogo odrekanj, mnogo pre-
litega znoja v stotinah ur trdega dela, prežetega z neuklonljivo voljo vseh nastopa-
jočih. Po vajah so bili plesalci premočeni do kože. Brez nenehnega ponavljanja na 
odru namreč ne bi bili enotni,« opisuje folklorne začetke v Šentjurju Nuša Vrečko.

Skupina Foklora 63 nosi ime po letnici prvega nastopa.

Folkloristom pete 
obrusil abraham
Nuša Vrečko se spominja prve folklorne skupine …

ŠENTJUR – Prijateljsko 
razumevanje in druženje v 
Folklorni skupini Franceta 
Marolta je Nuši Vrečko ob 
začetku študija v prestol-
nici nadomestilo toplino 
domačega Kozjanskega. Ko 
se je kot profesorica biolo-
gije zaposlila v Osnovni šoli 
Franja Malgaja Šentjur, je 
petje, ples in ljudsko izroči-
lo začela predajati mlajšim 
generacijam.

Ko je kot dekle nekoliko 
negotovo prestopila prag av-
dicije za sprejem v skupino, 
si najverjetneje ni mislila, da 
bo folklora njena sopotnica 
vse življenje. Pri pripravah 
na zadnji koncert ji je noge 
posodil mlajši plesalec, saj 
ponavljanje figur za gospo na 
pragu 80. let ni več mačji ka-
šelj. Oči ji mladostno zažarijo 
med ogledovanjem črno-belih 
fotografij, spominov na osem 
let, ko so bili »maroltovci« 
njena druga družina. »Bilo je 
zelo lepo, odlično smo se ra-
zumeli, plesali smo skorajda 
po vsej Evropi. Žena ustanovi-
telja skupine Tončka Marolt je 
skrbela za glasbo in skupaj s 
sestro hodila po terenu, kjer je 
preučevala in zapisovala ple-
se in petje. Številne priredbe 
so povzete po njenih zapisih. 
Član naše skupine je bil tudi 
Mirko Ramovš, ki je prav tako 
veliko raziskoval, še pred ne-
kaj leti je bil vodja skupine,« 
pripoveduje Nuša Vrečko.

Brez noš in 
harmonike
Prva folklorna skupina v 

Šentjurju je štela osem parov. 
Začetki so bili težki, saj niso 
imeli ustreznih oblačil, a tudi 

ne harmonikarja, ki bi skrbel 
za zvočno kuliso. Prve noše so 
si izposodili, meh pa je napo-
sled raztegnil eden od zapo-
slenih učiteljev. Šolska skupi-
na je bila zametek mladinske 

Nuša Vrečko bo letos praznovala 
80. let, čeprav ji roko na srce brez 
težav prisodimo dve desetletji 
manj. »Če delaš z mladimi, osta-
neš vitalen, če že drugače ne, pa 
mlad po srcu,« pravi.

folklorne skupine, v kateri so 
se vrteli večinoma dijaki in 
študentje, najmlajši pa so prve 
korake v svet plesa naredili v 
pionirski skupini. Kot ena naj-
bolj aktivnih kulturnih skupin 
v tistem času so šentjurski fol-
klorniki naleteli na posluh pri 
kulturni skupnosti, ki jim je s 
finančnimi sredstvi pomaga-
la do dostojnih kostumov in 
obutve za različne splete, od 
gorenjskih, belokranjskih in 
prekmurskih. Ker je bila ob-
čina pobratena z Užiško Po-
žego, so na repertoar uvrstili 
tudi srbske plese, s katerimi so 
občudovanje poželi na med-
sebojnih izmenjavah. Pogoji 
za vaje so bili slabi, saj so 
plesalcem gibanje omejevali 
prostori, ki so bili komaj večji 
od učilnice.

Plesali Titu v čast
Priložnosti za nastope je bilo 

ogromno. S petjem in plesom 
so popestrili koncerte, prosla-
ve, odprtja v občini. Zalet so 
dajali delovnim brigadam pri 
gradnji ceste na Planini, ob 

vojaških manevrih, ki so jih 
prav tako izvajali v tem kraju, 
skupno so občinstvu pripravili 
okoli deset nastopov v sezoni. 
Pionirska folklorna skupina je 
bila leta 1972 med najboljšimi 
osnovnošolskimi skupinami 
izbrana za koncert ob dnevu 
mladosti v Križankah. Tri leta 
kasneje so organizirali revijo 
folklornih skupin občine Šen-
tjur.

Oživljanje plesov in običa-
jev, ki so nekoč sooblikovali 
svatbe, pustne dni, ljudske in 
cerkvene praznike ter zaklju-
ček kmečkih opravil, je bilo po 
besedah Nuše Vrečko zahtev-
no poslanstvo. Da mladost 
premika gore, je dokazovala 
tudi sama, ko je poleg zapo-
slitve, gradnje hiše in nekaj-
letnem predsedovanju zvezi 
kulturnih društev v občini z 
vsem srcem prenašala zna-
nje na svoje plesalce. Četudi 
sta z njo na vaje prihajala sin 
in hči, kadar zanju ni dobila 
varstva.

TINA VENGUST
Foto: GrupA

NA KRATKO

Izgubo plačuje občina
VITANJE – Občinsko podjetje Komunala Vitanje je imelo 

lani 88 tisoč prihodkov ter 126 tisoč evrov odhodkov, nje-
govo izgubo bo morala pokriti občina. Lani so se ukvarjali 
z oskrbo s pitno vodo, pogrebno in pokopališko dejavno-
stjo ter z gradbeništvom.

S poslovanjem komunale so se seznanili na zadnji seji ob-
činskega sveta, kjer so pojasnili, da je izguba predvsem na 
račun zamrznjenih cen vode, ki se niso povišale vrsto let. 
Cena vode v Vitanju je namreč v Sloveniji med najnižjimi. 
Na izgubo so med drugim vplivale okvare na vodovodnem 
sistemu med lansko sušo, pri vsem skupaj so s ceno vode 
pokrili komaj 37 odstotkov stroškov. Izgubo, v znesku 37 tisoč 
evrov, bodo morali pokriti iz občinskega proračuna. V vitanjski 
komunali pričakujejo poslovanje z izgubo tudi za letos, saj 
pred kratkim povišana cena vode še vedno ne pokriva njenih 
stroškov. Izgubo naj bi delno pokrivali s pomočjo vzdrževanja 
cest kot letošnje nove dejavnosti komunale, za katero priča-
kujejo pozitivno poslovanje. V Komunali Vitanje imajo tudi 
26 tisoč evrov odprtih terjatev, kar je za manjše komunalno 
podjetje veliko.

BJ

Planetu Zemlja 
prijazna šola

RADEČE – Osnovna šola Marjana Nemca Radeče je pre-
jela naziv Planetu Zemlja prijazna šola, ki ga že tretje leto 
zapored podeljuje istoimensko društvo. Namen projekta 
je ohranjati kulturno, naravno in nacionalno izročilo Slo-
venije, razvijati zdravo samopodobo posameznika ter spo-
štljiv in odgovoren odnos človeka do okolja in narave.

Šole morajo za pridobitev naziva izpolnjevati številne krite-
rije, od ukrepov za boljšo kvaliteto dela in bivanja v zavodu, 
pri katerih so vključeni vsi zaposleni kot tudi učenci. Poudarek 
je tudi na zdravem načinu prehranjevanja s čim več lokalne 
preskrbe, ločenem zbiranju odpadkov in skrbi za ekonomično 
rabo papirja. V okviru nacionalnega projekta so bili na šoli naj-
bolj aktivni učenci pri izbirnem predmetu šolsko novinarstvo 
z mentorico Ljiljano Legan Lopatić, ki so bili za svoje zanimive 
prispevke nagrajeni z obiskom časopisne hiše Delo.

TV

Mavrična Parada 
učenja tudi v Žalcu

ŽALEC – Že 18. teden vseživljenjskega učenja so v Žalcu 
obogatili in nadgradili s pisano Parado učenja, ki so jo 
poimenovali Spodnja Savinjska dolina - učeča se regija.

Gre za festivalski in strokovni dogodek, s katerim želijo, 
po besedah direktorice UPI - ljudske univerze Žalec, Franje 
Centrih še posebej poudariti vseživljenjsko učenje v okviru 
lokalnih skupnosti. Številne prireditve, predavanja in okrogle 
mize bodo potekale vse do konca junija, ko bodo že šestič 
podelili oskarja za posebne dosežke pri učenje. Posebno 
priznanje za strokovne in promocijske dosežke pri bogatitvi 
lastnega znanja in znanja drugih pa je s strani Andragoškega 
centra Slovenije, na predlog občine Žalec in župana Janka 
Kosa prejela tudi žalska ljudska univerza.

LK

Kolesarji po Sloveniji
GORNJI GRAD – Minuli konec tedna so tudi na območju 

te občine svoje moči merili kolesarji na 7. mednarodni ul-
tramaratonski kolesarski dirki okoli Slovenije »Dos – Ras 
Extreme 2013«.

Dirka je bila dolga 1215 kilometrov s štartom in ciljem v 
Postojni, nastopilo pa je 66 kolesarjev oziroma kolesark iz 
dvanajstih držav. Kolesarji so po Zgornji Savinjski dolini 
vozili v peti etapi, dolgi 116 kilometrov, ko so se s Sloven-
skega Javornika preko Črnivca spustili do Gornjega Grada 
in pot nadaljevali proti Šoštanju. Na koncu je slavil 28-letni 
Mitja Rok iz Grahovega pri Cerknici, ki je po Juretu Robiču 
(štirikrat), Marku Balohu in Christophu Strasserju četrto 
ime med zmagovalci ultrakolesarske dirke okoli Slovenije v 
kategoriji posameznikov. Med moškimi dvojicami sta slavila 
Marko Baloh in Iztok Melanšek (Team Debitel).

US

Urejanje parkirišča
ŠMARJE PRI JELŠAH – Pri zdravstvenem domu bodo kma-

lu odpravili resne težave zaradi parkiranja. Občina je namreč 
poskrbela za ureditev parkirišča za stavbo, kjer je bilo doslej 
parkirišče v makadamski izvedbi, ki je bilo manj prostorno.

Na urejenem parkirišču bo 58 parkirnih mest, od tega skoraj 
polovica pokritih. Naložba bo stala nad tristo tisoč evrov, pribli-
žno 80 odstotkov denarja bo iz državnih sredstev za vlaganje v 
komunalno infrastrukturo, ostalo bo prispevala občina. Delati 
so začeli v začetku aprila, dokončali bodo konec junija.

BJ
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Zabavno, tudi če 
nimate otrok

V branje priporočati »šund« literaturo menda res ni druž-
beno korektno. Še posebej, ker so vrste za nekatere od teh 
knjig v knjižnici tako dolge, da jih niti v opravičujoč razde-
lek »poletno branje« ne boste mogli več uvrstiti. A glede na 
posebne okoliščine dolgega dopusta, ki je pred mano, in 
dejstva, da sem se ob tej knjigi na glas krohotala, naj mi bo 
odpuščeno. Če mene vprašate, bi morali knjige s takim učin-
kom tako ali tako na recept deliti. Da je smeh pol zdravja, 
so zdaj menda že znanstveno dokazali.

Glavna junakinja Constanze je v začetku zgodbe tako medel 
in brezoseben lik, da bi jo človek najraje prijel za ovratnik in 
malo stresel. Zdi se, da življenje dobesedno teče mimo nje, jo tu 
in tam malo prestavi, potem pa spet odloži na kakem bregu. Ne 
upoštevajo je starši, nikoli ne dokonča študija psihologije in se 
poroči, ker vplivnemu odvetniku v nekem trenutku predstavlja 
primerno ženo. Vedro hladne vode na glavo predstavlja moževa 
izjava, da je ne ljubi več in da se bo z minimalno preživnino 
skupaj z otrokoma po ločitvi preselila v taščino izpraznjeno 
hišo.

Constanze še nekaj poglavij sicer ni nič jasno, vendar se mora 
medtem spopasti z grdo hišo v slogu mahagonijevega mavzole-
ja, uvajanjem štiriletnika v lokalni vrtec in užaljenimi spopadi 
najstniške hčerke, ki je prepričana, da je mati kriva za vse hudo, 
kar se ji v življenju dogaja. Na srečo v njeno hišo uleti Mimi 
z veliko časa, ogromno energije in neverjetnim poznavanjem 
trgovanja na e-bayu. Omina stara šara je na spletu pravi hit in 
velik finančni uspeh. Veliko težje pa je krmariti med zahtevami 
super mam, ki vladajo v predmestju.

Avtorica popisuje njihovo spletno dopisovanje v zaprtem 
klubu, kjer si delijo nasvete, hvalisanje z možmi, kariero, bo-
gastvom, v zvezde kujejo svoje supertalentirane otroke in se 
prefinjeno zbadajo. Njihovi otroci so pač najbolj pametni, že vsi 
v manekenskih karierah, v najbolj elitnih tečajih za triletnike, 
tako sposobni, da sami sebe po desni prehitevajo in tako na prej. 
»Ah spet si noseča? Kako lepo!!! Še dobro, da nisi od zadnjič 
shujšala, ker bi bilo sicer vse zaman,« pa je samo ena strupena 
iz sladkih pogovorov super mamic. Constanze se jim po robu 
postavi skupaj s prijateljicami in ustanovi Klub vražjih mamic. 
Ob tem pa se osebnostno tudi sama prelevi iz bube v metulja, 
moža postavi na realna tla, zahteva svoj prostor pod soncem 
in mimogrede spozna še gospoda Pravega.

Čeprav avtorica v knjigi poudarja, da so vse osebe izmišljene, 
se ji kar naprej dogaja, da jo kdo prepričuje, da je opisala prav 
njega. Odgovor je povsem v njenem stilu: »Bodimo iskreni: 
vam res ni nerodno, ko drugim razlagate, da ste do pike taki 
kot asocialni, zahrbtni in butasti sosedje iz mojega romana? 
Meni bi že bilo.«

V tem romanu se gotovo bolj najdemo ženske in lahko smo 
prepričane, da avtorica ni opisovala naših znank in prijateljic 
s celjskih ali kakih drugih lokalnih ulic. Ampak kako za vraga 
jih je potem tako dobro zadela?!

StO
O AVTORJU
Kerstin Gier je nemška pisateljica, ki je prvi roman napisa-

la še kot učiteljica. Z izrednim darom za satirično-komične 
zaplete je navdušila bralce po vsem svetu in tako prestopila 
med svobodnjake. Po njenem prvem romanu Moški in druge 
katastrofe so posneli film, roman Za vsako rešitev se najde 
težava pa je že dve leti med najbolj branimi na nemškem trgu, 
podoben odziv pa je doživela tudi drugod po Evropi.

BUKVARNA

KULTURA

Maestro mednarodne-
ga slovesa Anton Kolar 
je Celju – mestu, kjer je 
preživel svojo mladost in 
kjer je prvič stal na diri-
gentskem podiju – poklo-
nil simfonično suito v sre-
dnjeveškem stilu Friderik 
in Veronika.

Krstno jo je z orkestrom 
Slovenske filharmonije v 
Celju izvedel pred peti-
mi leti ob 200-letnici prve 
celjske gimnazije, zdaj pa je 
suita izšla tudi na zgoščen-
ki. Skladatelj in dirigent 
Anton Kolar jo je posnel s 
filharmonijo iz Jene in aka-
demskim pevskim zborom 
iz Weimarja ter na ta način 
povezal slovensko in nem-
ško kulturo.

Ko se je Anton Kolar v 
Nemčiji, kjer živi in ustvar-
ja, pobliže seznanil s sre-
dnjeveško glasbo, ga je ta 
povsem prevzela. Takoj jo 
je povezal s Celjem in z 
njegovo zgodovino in rodi-
la se je ideja o suiti v sre-
dnjeveškem stilu Friderik in 
Veronika. Kot pravi, je želel 
s suito preseliti simfonično 
glasbo za šeststo let nazaj, 
v 15. stoletje. V čas, ko je 
bila cerkvena glasba globo-
ko poduhovljena, ko so bile 
v starocerkvenih lestvicah 
še dovoljene vzporedne 
kvinte in oktave. V čas, ko 
je bila posvetna glasba tako 
poskočno zapeljiva, da nas 
ob njenem poslušanju še 

Na začetku vsakega stavka 43-minutne suite je poskušal Anton Kolar vsaj delno pri-
kazati vzdušje in instrumentalne posebnosti srednjeveške glasbe. V naslednjih taktih 
je seveda – pač zaradi neštetih tehničnih in barvitih možnosti današnjega simfoničnega 
orkestra - te zamisli variiral na več načinov, ritmično ali melodično. V posameznih 
stavkih skuša označiti glavne junake ali prikazati vzdušje nekaterih prizorov, na primer 
Friderikovo slavnostno vrnitev s koncila v Konstanci ali Veronikino smrt.

Anton Kolar se je pisanja Friderika in Veronike lotil z mislijo, da bo 
napisal balet, saj je srednjeveška glasba zelo poskočna, a se je nato 
odločil za suito. »Na katero se da tudi dobro plesati,« dodaja njen 
avtor, sicer tudi dobitnik srebrnega celjskega grba leta 2010.

Simfonična suita 
darilo Celju
Friderik in Veronika povezala slovensko in nemško kulturo

V Plesnem forumu Ce-
lje v počastitev svetovne-
ga dneva plesa vsako leto 
organizirajo Korpus, plat-
formo sodobnega plesa, ki 
daje mladim ustvarjalcem 
priložnost, da predstavi-
jo plesne in koreografske 
ideje. Letošnji program se 
je začel v nedeljo in se bo 
končal ta konec tedna.

Prvi Korpus je Plesni fo-
rumu Celje organiziral leta 
2008, ko je po besedah Goge 
Stefanovič Erjavec v plesni 
šoli zrasla uspešna genera-
cija zelo dobrih plesalk in 
ustvarjalk, ki so s svojimi 
idejami dokazale, da so spo-
sobne oblikovati svoje lastne 
koreografske ideje. V teh še-
stih letih je Korpus prerasel 
v majhen festival plesa.

Prvi festivalni dogodek je 
vsako leto namenjen mlaj-
šim ustvarjalcem in je kolaž 
različnih koreografij. Tako 
so v nedeljo zvečer pod 
umetniškim vodstvom Goge 

V znamenju 
sodobnega plesa
Plesni forum Celje gostitelj Korpusa – koreografske platforme plesnih ustvarjalcev

Stefanovič Erjavec prepleta-
le skupinske koreografije s 
solističnimi plesi. V prvem 
delu programa so se predsta-
vile skupine Plesnega foru-
ma Celje in v drugem delu 
plesalci iz Kranja, Velenja in 
Ljubljane.

Konec tedna bodo pod 
okriljem Plesnega foruma 
Celje tudi plesne delavni-
ce, ki so jih poimenovali 
Neavtorizirano. Festival se 
bo končal v nedeljo, ko bo 
v plesni predstavi Štirinajst 
nastopil eden najboljših 

slovenskih plesnih parov 
– Rosana Hribar in Gregor 
Luštek. Na vsaki dve leti 
ustvarita lasten projekt, ki 
govori o odnosih med žen-
sko in moškim.

ŠO
Foto: GrupA

danes zasrbijo pete. Stroga 
gospoda jo je zato včasih 
celo prepovedala.

Tudi jezik v 
srednjeveškem 
stilu
Pri pisanju suite je Anton 

Kolar mislil tudi na jezik. 
Zbor prepeva v latinskem 
jeziku dve besedili iz Car-
mine Burane, vsa ostala, 
ki so vezana na zgodovi-
no celjskih knezov, pa je 
po njenih motivih spesnil 
eden najboljših sodobnih 
slovenskih latinistov Kozma 
Ahačič. Samo ena pesem je 
v slovenskem jeziku, in si-
cer Konrada I. Žovneškega, 
ki je bil v 13. stoletju znan 
pesnik trubadur. Pri iskanju 
teh zgodovinskih podatkov 
in besedil je bil Antonu Ko-
larju v veliko pomoč ddr. 
Igor Grdina.

Suita je naletela na iz-
jemen odziv ne le v Celju 
in Sloveniji, ampak tudi v 
Nemčiji, doživela pa je tudi 
dve priredbi, ki sta prav 
tako na zgoščenki. Kot pra-
vi Anton Kolar, so bili nad 
glasbo njegovi nemški pri-
jatelji tako navdušeni, da so 
jo (skrajšano na 8 minut) 
takoj priredili za komorno 
zasedbo. Poleg tega jo je 
sam pred dvema letoma pri-
redil za zasedbo, kakršne 
ni morda zapisal še noben 
drug skladatelj: za štiri tol-
kala in harfo. Posneli so jo 
člani Slovenske filharmoni-
je s harfistko Urško Križnik 
Zupan.

BOJANA AVGUŠTINČIČ
Foto: GrupA

Po novem tudi 
projekcijski večeri

V Centru sodobnih umetnosti Celje so letos začeli pripra-
vljati projekcijske večere, na katerih predstavljajo filme z 
družbeno kritično tematiko. S projektom želijo osvetliti po-
men dokumentarnega filma znotraj sodobne umetnosti.

Na prvem projekcijskem večeru prejšnji četrtek so v Li-
kovnem salonu Celje predstavili dokumentarni film New-
born slovenskega kolektiva Leban/Kleindienst in video delo 
Nervus Rerum angleškega kolektiva The Otolith Group. Do-
kumentarni film Newborn sta predstavila avtorja Staš Kle-
indienst in Sebastjan Leban, posnela pa sta ga na Kosovu 
takoj po osamosvojitvi leta 2008. 

ŠO

Na prvem večeru letošnjega Korpusa so se predstavili mladi plesalci z lastnimi koreografijami.
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V Mešanem mladinskem 
pevskem zboru Šolskega 
centra Celje je letos pod 
vodstvom zborovodkinje 
Andreje Ocvirk prepevalo 
62 pevcev, med katerimi 
prevladujejo dijaki Gimna-
zije Lava. Že tradicionalno 
se je zbor udeležil dveh 
mednarodnih tekmovanj 
in tako postal bogatejši za 
srebrno in zlato plaketo.

Kot pojasnjuje zboro-
vodkinja Andreja Ocvirk, 

sicer ravnateljica v Osnov-
ni šoli Ponikva, so letošnjo 
zborovsko sezono začeli 
zelo zgodaj. Že na začetku 
šolskega leta so si namreč 
zadali, da se bodo udeležili 
Mednarodnega mladinske-
ga pevskega festivala v Ce-
lju in katerega od festivalov 
v tujini. Ker so letos že v 
osnovi želeli sodelovati na 
tekmovanju, namenjenem 
mladim, so se aprila preiz-
kusili na tekmovanju Young 

Praga, na katerem so se v 
več različnih kategorijah 
predstavili zbori iz petnaj-
stih različnih držav. Dijaki 
Šolskega centra Celje vedno 
tekmujejo v kategoriji me-
šanih mladinskih pevskih 
zborov, v kateri so v češki 
prestolnici prejeli zlato 
odličje, na kar so zelo po-
nosni. Uspeh so dopolnili 
še s srebrno plaketo na 
celjskem mednarodnem 
pevskem festivalu.

Na letnem 
koncertu zapele 
tudi profesorice
»Letošnje leto je bilo precej 

garaško, saj smo v celoti pri-
pravili nov program pesmi. 
Ker je v zboru prepevalo kar 
nekaj pevcev s kilometrino 
in obenem tudi veliko dija-
kov prvih letnikov, smo se 
morali kar dobro uskladiti 
in naštudirati skladbe,« je 
pojasnila zborovodkinja An-
dreja Ocvirk, ki je z letošnjo 

V Mešanem mladin-
skem pevskem zboru I. 
gimnazije v Celju je letos 
redno prepevalo okrog 70 
pevcev. Zbor se je udeležil 
dveh mednarodnih pev-
skih tekmovanj in konec 
aprila pripravil tradicio-
nalni letni koncert, na ka-
terem se mu je pridružila 
pevka Eva Boto.

Prvo tekmovanje, ki se ga 
je zbor udeležil pod vod-
stvom profesorja Tomaža 

Marčiča, je bilo v lanskem 
šolskem letu državno tek-
movanje v Zagorju. Na 
osnovi zlate plakete, ki jo 
je zbor prejel v Zasavju, in 
z namenom nagraditi delo 
so pevci sklenili, da se ude-
ležijo še kakšnega medna-
rodnega tekmovanja. Tako 
so se v letošnjem šolskem 
letu aprila udeležili Med-
narodnega mladinskega 
pevskega festivala v Celju, 
kjer so prejeli srebrno pla-

keto. Konec aprila so sode-
lovali še na mednarodnem 
zborovskem tekmovanju 
in festivalu v avstrijskem 
Bad Ischlu, kjer so si po 
mnenju štiričlanske žirije 
pripeli zlato plaketo. Pred-
stavili so se v najštevilnej-
ši in najbolj raznovrstni 
kategoriji, ki je združevala 
otroške, dekliške, deške in 
mladinske mešane zbore s 
člani do 25. leta. Z doseže-
nim so pevci in zborovodja 

Tomaž Marčič zelo zado-
voljni, še posebej glede 
na to, da jim je to uspelo v 
četrti sezoni delovanja, po-
tem ko se je zbor s šolskim 
letom 2009/10 oblikoval na 
novo. »Največji dosežek je, 
da lahko gledamo nanjo kot 
na nadgradnjo prejšnjih. Še 
posebej me veseli odziv di-
jakov, kar pomeni, da smo 
na pravi poti,« je na letošnjo 
sezono ponosen profesor 
Tomaž Marčič.

S povsem novim 
programom pesmi
Mešani mladinski pevski zbor Šolskega centra Celje že peto leto zapored pod 
okriljem Andreje Ocvirk

Srebro dopolnili z zlatom
Mešani mladinski pevski zbor I. gimnazije v Celju že četrto leto prepeva pod vodstvom Tomaža Marčiča

Mladi ambasadorji celjske kulture

Konec aprila je Mešani mladinski pevski zbor I. gi-
mnazije v Celju predstavil letošnje skladbe na letnem 
koncertu. V Narodnem domu je zapel tekmovalne 
skladbe in predstavil pester nabor pesmi, s katerimi 
je spremljal osrednjo gostjo koncerta Evo Boto. Sicer 
pa sezona za zbor še ni končana. Pevci se namreč 
nameravajo junija udeležiti še zborovskega tekmova-
nja na Hrvaškem. Seveda so njihove misli uprte že v 
prihodnje leto, ko se prav tako nameravajo udeležiti 
vsaj dveh tekmovanj in se tako predstaviti mednaro-
dnemu občinstvu.

Pomladni koncert Mešanega mladinskega pevskega zbora I. gimnazije v Celju.
Tomaž Marčič, zborovodja Mešanega mladinskega zbora I. gimnazije 
v Celju.

Andreja Ocvirk, zborovodkinja Mešanega mladinskega pevskega zbora 
Šolskega centra Celje

KULTURA
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Pomembni ustvarjalci kulturnega življenja na Celj-
skem so mladinski pevski zbori. S svojimi nastopi pope-
strijo marsikatero prireditev, z mednarodnih zborovskih 
tekmovanj pa se vračajo z najvidnejšimi uvrstitvami.

Prepevanje v zborih ne pomeni le še ene dodatne obšol-
ske obveznosti, temveč tudi način življenja in zanimivo ter 
plemenito preživljanje prostega časa. Ker se šolsko leto 
počasi približuje koncu, so zbori svoje letošnje ustvar-

janje predstavili na letnih koncertih. Ob tej priložnosti 
smo poklepetali z zborovodjami treh celjskih mladinskih 
pevskih zborov.

ŠPELA OŽIR

Dekliški pevski zbor 
GCC ima dolgo tradicijo 
prepevanja, saj v šoli de-
luje že več kot štiri dese-
tletja. Letos v njem pod 
vodstvom profesorja Da-
vida Preložnika, ki v tem 
šolskem letu nadomešča 
zborovodkinjo Barbaro 
Arlič Kerstein, prepeva 
okrog 50 dijakinj, pohvali 
pa se lahko z zlato in s sre-
brnima plaketama z med-
narodnih tekmovanj.

Zbor se vsako leto udeleži 
vsaj enega tekmovanja v dru-
gi polovici šolskega leta, ko je 
dovolj časa, da pevke dodo-
bra naštudirajo tekmovalni 
program skladb.Letos je tako 
sodeloval na dveh mednaro-
dnih tekmovanjih. Najprej so 
se dijakinje marca udeležile 
mednarodnega pevskega tek-
movanja v Budimpešti pod 
okriljem mednarodne orga-
nizacije Interkultur, ki orga-
nizira več pevskih tekmovanj 
po vsem svetu. Konkurenca 
je bila tudi letos huda, saj 
je na tekmovanju sodelova-
lo več kot 40 zborov. Zani-
mivo je, da dijakinje GCC 
niso sodelovale v kategoriji 
šolskih zborov, temveč v 
ženski in pop. V kategoriji 
ženskih zborov so prejele 
zlato plaketo in v kategori-
ji pop srebrno. V slednji so 
sodelovale s šolsko zasedbo 
The Šlagers. »Zlate plakete 
smo še toliko bolj veseli, saj 
smo jo dosegli v kategoriji, v 
kateri pojejo starejši pevski 
sestavi. V pop kategoriji pa 

sezono več kot zadovoljna, 
med drugim tudi zato, ker 
se je zboru pridružilo kar 
25 dijakov prvih letnikov. 
Mladinski pevski zbor Šol-
skega centra Celje je pevsko 
sezono končal konec aprila, 
ko je v Narodnem domu v 
Celju predstavil celotno le-
tošnje glasbeno ustvarjanje. 
V prvem delu koncerta so 
predstavili tekmovalni pro-
gram, v drugem delu pa se 
jim je pridružila vokalna 
skupina Amantes, sestavlje-
na iz profesorice iz Šolskega 
centra Celje in pod vodstvom 
Metke Jagodič Pogačar. Kon-
cert so dijaki popestrili tudi 
z inštrumentalnimi vložki. 
Ob koncu so se že tradici-
onalno zahvalili pevcem, ki 
so v zboru sodelovali vsa štiri 
leta, in predstavili projekcijo 
z gostovanja v Pragi. Kot do-
daja Andreja Ocvirk, sedaj 
sledi nekaj mesecev počitka, 
konec avgusta pa se začnejo 
priprave na novo sezono.

Ohranjajo tradicijo dekliškega 
prepevanja
Dekliški pevski zbor Gimnazije Celje – Center letos pod vodstvom Davida Preložnika

Dekliški pevski zbor GCC na letnem koncertu v celjskem Narodnem domu (Foto: GrupA)

David Preložnik, zborovodja De-
kliškega pevskega zbora GCC 
(Foto: GrupA)

so se predstavili zbori, ki se 
poglobljeno ukvarjajo pred-
vsem s to zvrstjo,« pojasnjuje 
profesor David Preložnik. V 
aprilu je nato sledilo še Med-
narodno mladinsko pevsko 
tekmovanje v Celju, kjer je 
dekliški pevski zbor osvojil 
srebro plaketo.

Na letnem 
koncertu 
preplet različnih 
glasbenih zvrsti
Zbor je letos imel dva kon-

certa in sodeloval na več šol-
skih prireditvah, kar za sabo 

potegne tudi pester reperto-
ar, ki so ga morale dijakinje 
naštudirati. »Vaje imamo 
dvakrat tedensko, kar seve-
da ni dovolj, če se želimo 
res kvalitetno pripraviti na 
tekmovanja in nastope. Prav 
zaradi tega smo se oktobra in 
februarja odpravili na dvo-
dnevne intenzivne vaje,« še 

Mešani mladinski pevski zbor Šolskega centra Celje je sezono končal, ko je konec aprila zapel na letnem koncertu.

dodaja Preložnik. Na letnem 
koncertu je zbor prejšnji te-
den v celjskem Narodnem 
domu predstavil celoten 
prerez letošnjega glasbenega 
ustvarjanja, kar pomeni, da 
je predstavil tudi tekmovalni 
program. V goste so dekleta 
povabila FaVoZo, fantovsko 
vokalno zasedbo GCC, in in-

štrumentalno skupino The 
Šlagers. Na koncertu so poleg 
tekmovalnih skladb predsta-
vila zimzelene skladbe, kot je 
Ne čakaj pomladi, ne čakaj 
na maj, rusko ljudsko glas-
bo, spirituale in slovenske 
popevke.

Načrti za prihodnje so 
podobni letošnjim, kot po-

jasnjuje Preložnik, pa so 
odvisni od pevcev, ki se na 
začetku šolskega leta odloči-
jo obiskovati zbor. Vsekakor 
si želijo, da bi tudi naslednje 
leto lahko sodelovali, na ka-
kšnem velikem mednaro-
dnem tekmovanju, saj je to 
nenazadnje velika motivacija 
za pevke.

KULTURA
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V želji po nadgradnji turizma je šest spo-
dnjesavinjskih občin ustanovilo družbo 
Zeleno zlato, ki naj bi pod skupno blagov-
no znamko predvsem povezala lokalne po-
nudnike kmetijskih pridelkov in izdelkov, 
gostinske ponudbe ter ostalih storitev. O 
smiselnosti in namenu družbe ter njenih 
aktivnostih in ciljih smo se pogovarjali z di-
rektorjem Gregorjem Vovkom Petrovskim.

Kakšna je torej smiselnost ustanovitve 
družbe, če vemo, da ima večina občin usta-
noviteljic za izvajanje turistične dejavnosti 
že ustanovljene javne zavode?

Občine so se začele zapirati za umetne, 
zgolj na papirju zarisane meje, ki v glavah 
posameznikov ne obstajajo. V turizmu pa 
so lahko takšne meje tudi škodljive. Že dlje 
opažamo trud posameznikov, imamo nekaj 
dobrih izdelkov, storitev in prireditev, ki bi jih 
bilo treba povezati in jim dati skupno rdečo 
nit. Po prvih aktivnostih smo ugotovili, da je 
pripravljenost za tovrstno sodelovanje tako 
na strani zasebnega kot javnega sektorja in 
tudi znotraj zasebnega sektorja. Zakaj ne bi 
sočasno s trženjem lastnega izdelka prodali 
še nekonkurenčen produkt soseda? Idejo so 
kmalu sprejeli in podprli vsi župani. Nekaj 
pomislekov je bilo sprva sicer na strani tistih 
občin, ki že imajo ustanovljene javne zavode, 
a smo to rešili. Zeleno zlato ni družba, ki bi 
posegala v delo zavodov ali celo prevzemala 
njihove projekte, temveč bo obstoječe projek-
te povezala in še obogatila. Pripravljamo tudi 
sklop lastnih prireditev.

Bo družba sposobna povezati ponudnike 
celotne doline, če vemo, da se samo hmeljar-
ji neuspešno povezujejo že leta?

Nočem reči, da bo lahko. Gre tudi za slabe iz-
kušnje iz preteklosti, še iz obdobja tranzicije. Ta-
krat so bili ukinjeni nekateri vzorci dobrih praks, 
med katere zagotovo sodijo tudi zadruge, ki so v 
nemško govorečih deželah še danes pomemben 

segment v povezovanju kmetijstva. To, kar poč-
nemo, je neke vrste sodobna zadružna zveza. 
Prepričan sem, da nam lahko uspe. Na pobudo 
so se dobro odzvali gostinci, ki že pripravljajo 
tradicionalne štajerske recepture s pridihom Sa-
vinjske doline. Zelo razveseljivo je, da so idejo 
kot pozitivno prepoznali tudi kmetje. Tako lahko 
postanemo širše prepoznavni kot dežela hmelja, 
v kateri lahko na rodovitni prsti uspevajo tudi 
številne druge kulture in se posledično ustvarjajo 
viški v prehrani tudi za širšo regijo.

Družba bo delovala po principu zadruge. 
Kakšni so pogoji za pristop v družino Zele-
nega zlata?

Franšizo bo lahko dobil vsak ponudnik bla-
ga in storitev, ki bo sprejel pogoje za vklju-
čitev v mrežo prodaje domačih izdelkov in 
trženje z nalepko blagovne znamke Zeleno 
zlato. Posebna komisija za kodeks in nadzor, 
katere predsednik je Matjaž Omladič, bo dala 
zeleno luč za aktivno sodelovanje. Komisija 
je torej tista, ki potrdi franšizne pogodbenike 
in jih letno tudi preverja, kar zadeva ustrezna 
dovoljenja, zakonodajo, poreklo, zunanjo po-
dobo in predvsem stalno kakovost. Komisijo 
sestavljajo posamezniki, ki so tako ali druga-
če povezani z dolino in delujejo na področju 
turističnega in gospodarskega razvoja, poleg 
predsednika so to še Andreja Žolnir, Klavdija 
Tomažič, Suzana Felicijan - Bratož, Danilo Ba-
sle in Matjaž Juteršek.

Uporaba znamke ni brezplačna. Koliko 
bodo morali uporabniki plačati in kaj bodo 
za to plačilo dobili?

Letno nadomestilo za uporabo blagovne 
znamke smo v začetku postavili nizko, med 
100 in 400 evri. Odjemalci franšiznih pogodb 
so razdeljeni v štiri razrede, in sicer glede na 
višino letnega prometa. Najmanj bodo pla-
čevali tisti, ki imajo letno manj kot 20 tisoč 
evrov prometa, največ pa tisti, katerih letni 
promet presega 300 tisoč evrov. Vrednost 

Andrej Podpečan: »Slišati je bilo mogoče veliko lepih besed. No, dejstva so, da je zaradi tega podjetja nekdo dobil službo in da gre za velik projekt z veliko 
besedami in – bojim se – z bolj majhnim učinkom. Seveda si želim, da bi se motil. Ideja je dobra, mogoče bo kdo celo zaslužil, vendar je realnost drugačna.«

Bogastvo narave iz Savinjske doline

Občine iz Spodnje Savinjske doline so soustanoviteljice gospodarske družbe Zeleno 
zlato. Večina županov je naklonjenih skupnemu podjetju, saj v njem vidijo priložnost, da 
se povežejo lokalni turistični in prehrambeni ponudniki ter se tako lažje prebijejo in uve-
ljavijo na trgu. Če so nekateri župani popolnoma prepričani v uspeh družbe, so nekateri 
med njimi še zaenkrat nekoliko bolj v dvomih.

Janko Kos, župan Občine Žalec 
(Foto: GrupA)

»Družba je nadgradnja ob-
stoječe turistične ponudbe v 
posameznih občinah. Vsaka 
ima namreč ljudi, ki se ukvar-
jajo s turizmom. Bojim se, da 
smo se do sedaj preveč omeje-
vali na občinske meje, saj ni bilo 
nikogar, ki bi postopal regijsko 
in želel povezati vse lokalne po-
nudnike. Družba Zeleno zlato 
zagovarja predvsem tržni vidik 
in ne zgolj javni interes. Povezo-
vala bo kmetijske proizvajalce in 
ostale ponudnike gostinskih ter 
turističnih storitev. Oddelek za 
turizem na žalskem zavodu bo 
še naprej izvajal obstoječo dejav-
nost, mogoče še bolj kvalitetno 
in poglobljeno kot do sedaj. V za-
vodu zagotavljamo javni interes, 
podjetje pa se bo moralo s svojo 
dejavnostjo samo preživljati ozi-
roma delovati po načelu tržnih 
zakonitosti. Če bo uspešno, kar 
upam, da bo, bo poslovalo še 
mnogo let, v nasprotnem pri-
meru bo doživelo usodo mnogih 
drugih podjetij.«

Vinko Debelak, župan Občine Pre-
bold (Foto: GrupA)

»Menim, da se je potrebno v 
okviru Spodnje Savinjske doli-
ne povezovati, zato smo v Pre-
boldu tudi pristopili družbi kot 
soustanovitelji. V tem trenutku 
moramo v občini najprej poi-
skati produkte, ki jih bo lahko 
družba ponudila na trgu. Nalo-
ga družbe zagotovo ni le zago-
tavljanje enotnih nalepk, ki bi 
jih lepili na obstoječe produkte, 
ki jih proizvajalci tržijo že sami, 
temveč bo morala nova družba 
poiskati nove kupce oziroma 
razviti kakšen nov proizvod. 
Danes je že težko priti na trg, 
če ima posameznik že zelo iz-
delano idejo oziroma izdelek, 
ki ga bo prodajal, še toliko tež-
je je, če izdelek še ni povsem 
oblikovan. Prav zaradi tega sem 
glede družbe malo v dvomih. V 
naši občini je nekaj težav, kdo 
se bo v družbo sploh vključil. 
Vsi tisti, ki proizvajajo izdel-
ke, vse kar naredijo, že sedaj 
prodajo. Novih proizvajalcev 
oziroma ponudnikov v občini 
ne najdemo. Trenutno lahko 
tržimo le obstoječe, za kar pa 
lahko rečem, da občani nimajo 
težav s prodajo.«

Franc Sušnik, župan Občine Vran-
sko (Foto: SHERPA)

»Občina oziroma zavod sta 
se pridružila družbi kot sousta-
novitelja, ker nam je v interesu 
razvoj turizma. Družba Zeleno 
zlato je prva ponudba, ki nam 
je na voljo, da bomo v Spodnji 
Savinjski dolini sistematično tr-
žili skupno blagovno znamko. 
Projektu smo se pridružili, ker 
želimo vsem potencialnim ob-
činskim uporabnikom blagov-
ne znamke omogočiti dostop 
do nje. Občina Vransko je na 
ta način na široko odprla vrata 
vsem, ki poskušajo prodajati 
in tržiti turistične produkte in 
ekološke proizvode. Če vodenje 
in delovanje družbe ne bo upra-
vičilo pričakovanj potencialnih 
uporabnikov, potem bo projekt 
splaval po vodi. Na Vranskem 
se za vstop v družbo zanimajo 
predvsem ponudniki dopol-
nilnih dejavnosti na kmetiji in 
gostinci. Pri ustanavljanju vsake 
družbe obstajajo dvomi, vendar 
je pri nas prevladala potreba po 
trženju blagovne znamke.«

Jože Kužnik, župan Občine Polzela 
(Foto: ŠO)

»Prav je, da se občine Spo-
dnje Savinjske doline povezu-
jemo tudi na tem področju. 
Poslanstvo podjetja je, da 
predstavlja v skupno korist 
nove turistične in prehrambe-
ne produkte. Delno bi to vlogo 
lahko prevzeli zavodi, vendar 
se je potrebo zavedati, da smo 
lahko le skupaj močni. Posa-
mezen zavod lahko pokriva 
potrebe po turistični promo-
ciji le na lokalnem področju. 
Če pogledamo širše, se morajo 
občine oziroma zavodi pove-
zovati. Prepričan sem, da bo 
družba zaživela v pravem po-
menu, zato bomo čez nekaj let 
govorili o zgodbi o uspehu. Na 
Polzeli je precej ponudnikov, 
ki jim bi včlanitev v družbo 
koristilo. V mislih imam tako 
kmete kot ponudnike najra-
zličnejših prehrambenih izdel-
kov in nenazadnje turističnih 
spominkov. Določeni dvomi 
vedno obstajajo, verjamem 
pa v najboljše.«

Branimir Strojanšek, župan Občine 
Braslovče (Foto: GrupA)

»Občina je postala sousta-
noviteljica družbe zaradi pre-
prostega razloga. Obstaja na-
mreč veliko posameznikov in 
podjetij, ki si želijo, da bi bilo 
več povezovanja in več eno-
tnega postopanja. Vesel sem, 
da smo v tem trenutku usta-
novili podjetje Zeleno zlato. V 
naši občini je med ponudniki 
veliko zanimanje. Med drugim 
tudi zato, ker ljudje nimajo časa 
poleg proizvodnje še za tržne 
aktivnosti. Na okrogli mizi na 
temo skupne blagovne znamke 
smo dobili potrditev, da je tovr-
stno povezovanje med ljudmi 
dobrodošlo. Prepričan sem, 
da bo družba poslovala dobro, 
zato ne dvomim v njen uspeh. 
Kadar se nič ne dogaja, se ljudje 
sprašujejo, zakaj ni nobenih ak-
tivnosti, ko se nekaj dogaja, se 
nekateri spet sprašujejo, zakaj 
sploh so tovrstne dejavnosti.«

ŠPELA OŽIR

Vilko Jazbinšek, župan Občine Ta-
bor (Foto: GrupA)

»V občini se v zadnjem času 
zelo trudimo, da bi razvili tu-
rizem. Ker je naša občina pre-
majhna, da bi na tržišču nasto-
pila z lastno blagovno znamko, 
smo z veseljem pristopili k sku-
pni znamki celotne Spodnje Sa-
vinjske doline. Mislim, da je to 
eden izmed najboljših korakov 
v zadnjem času na področju 
kmetijske politike v Spodnji Sa-
vinjski dolini. Naša občina ima 
še veliko neizkoriščenih poten-
cialov na področju pohodništva 
in kolesarstva ter na področju 
kmečkega turizma. Pomembni 
so tudi domači prehrambeni iz-
delki. Pri ustanovitvi družbe ne 
vidim težav. Negativne stvari so 
mogoče le to, da nekateri pre-
prosto mislijo, da so samozado-
stni. Brez skupnega nastopa in 
oblikovanja blagovne znamke 
ne moremo govoriti o uspehu. 
V naši občini večina kmetov 
vidi v družbi priložnost. Se-
veda pa bo potrebo blagovno 
znamko in družbo neprestano 
nadgrajevati. Ni dovolj namreč 
le oblikovati želje, temveč je po-
trebno udeležence tudi vključe-
vati in aktivno tržiti blago.«

Župani o priložnosti …

Ob omembi zelenega zlata smo se doslej spomnili predvsem na hmelj. Nekaj je še takšnih v Spodnje Savinjski dolini, ki ga znajo, kot kaže fotografija, obirati še na star način. Kaj vse pa bi lahko zeleno zlato pomenilo po novem? V blagovni znamki Zeleno zlato, 
ki jo predstavljamo z različnih vidikov v tokratni temi, bodo precej pozornosti namenili avtohtoni kulinarki. Komisija je izbrala in obudila 36 tradicionalnih jedi. Tako bo od jeseni na menijih mogoče najti pečen svinjski oreh s kožo in tradicionalni Savinjski 
narezek. Pri postrežbi bosta poleg okusa pomembno vlogo igrala tudi všečnost na pogled ter način strežbe.
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Spodnja Savinjska dolina je z odločitvijo vseh šestih ob-
čin stopila na pot skupne turistične podobe. Na pobudo 
županov je bila ustanovljena družba Zeleno zlato, katere 
cilj je povezati različne turistične subjekte v dolini. Družba 
naj bi na trg vpeljala novosti v zvezi s promocijo Spodnje 
Savinjske doline in s tem nadgradila turistično ponudbo v 
obliki krovne blagovne znamke. Preverili smo sijaj in odtenke 
poslovnih načrtov in pričakovanj o tem, kaj bo Zeleno zlato 
prineslo Spodnji Savinjski dolini.

Našo temo so pripravile novinarke Lea Komerički, Urška 
Selišnik in Špela Ožir. Vaša mnenja nam lahko posredujete na 
e-naslov: tednik@nt-rc.si in v predvidenem obsegu za Pisma 
bralcev jih bomo objavili v rubriki Odmev.

UREDNIŠTVO

S papirja v prakso
V Solčavi že nekaj časa deluje Center Rinka, kjer med 

drugim prodajajo blago in izdelke z različnih kmetij na 
Solčavskem.

Po podatkih direktorja Rinke Marka Slapnika imajo skle-
njene pogodbe s 43 ponudniki s široko ponudbo, od hrane 
do spominkov. »To se je izkazala kot dobra oblika ne samo za 
domačine, ki tako prodajajo svoje tržne viške, temveč tudi za 
turiste, ki najdejo to ponudbo na enem mestu. Je pa res, da 
se tu skriva kup težav – na primer že ponudniki morajo biti 
registrirani,« omenja Slapnik.

Sicer imajo na Solčavskem kar nekaj izkušenj, saj so že pred 
leti poskušali prodreti z novo blagovno znamko Latvica Solča-
vskega. »Z njo bi označevali predvsem kulinarične izdelke, ven-
dar moram reči, da je dobra ideja bolj kot ne ostala na papirju. 
Resda gre za zgodbo izpred 15 let, ampak pričakovanega učinka 
ni bilo. To je pač tek na dolge proge. Problem je, da začneš, 
da spromoviraš blagovno znamko in da te ljudje vzamejo za 
svojega. Žalski družbi želim, da se njena ideja obnesla in da bi 
zaživela. Pri tem naj dodam, da tudi na Solčavskem še razmi-
šljamo o enotni blagovni znamki, ki bo vključevala vse izdelke 
in celotno turistično ponudbo, vendar to traja dlje časa.«

US

Andrej Podpečan: »Slišati je bilo mogoče veliko lepih besed. No, dejstva so, da je zaradi tega podjetja nekdo dobil službo in da gre za velik projekt z veliko 
besedami in – bojim se – z bolj majhnim učinkom. Seveda si želim, da bi se motil. Ideja je dobra, mogoče bo kdo celo zaslužil, vendar je realnost drugačna.«

Bogastvo narave iz Savinjske doline

O družbi Zeleno 
zlato …

Ustanoviteljice:
občine Braslovče, Prebold, 

Vransko, zavodi za kulturo, 
turizem in šport Polzela, 
Vransko in Žalec ter Zborni-
ca zasebnega gospodarstva 
Žalec

Direktor družbe: Gregor 
Vovk Petrovski

Zaposlenih: 1
Predviden strošek plače: 

21.150,00 evra
Predsednik skupščine: Da-

nilo Basle

Gregor Vovk Petrovski, direktor družbe Zeleno 
zlato

Veliko besed 
in malo učinka?
Kot nekakšna obvezna članarina …

Pri Podpečanovih v Galiciji 
so poleg ostale turistične po-
nudbe znani po svojih sirih 
in drugih izdelkih iz mleka, 
zato bi zagotovo sodili v »na-
bor« dejavnosti družbe Zele-
no zlato.

Kot je povedal Andrej Pod-
pečan, se za vključitev, čeprav 
je sodeloval pri začetnih pogo-
vorih, niso odločili. Kot razlaga, 
je že hmelj, ki je za Savinjsko 
dolino nekaj samoumevnega, 
problem, saj ga praktično izven 
doline ne poznajo. »Seveda se 
lahko odločijo za blagovno 
znamko, vendar bi morali pot 
po mojem prepričanju drugače 
zastaviti, ne z občinskim denar-
jem. Če bi direktor prispeval 50 
tisoč evrov, občina 15, bi tudi 
sam takoj dodal 5 tisoč evrov in 
potem bi v to idejo verjel.«

Pri Podpečanovih imajo kar 
nekaj izkušenj s sejmom Do-
brote slovenskih kmetij (»Pri-
znanj bi se verjetno nabralo za 
pol metra.«), vendar opažajo, 
da večina potrošnikov nima 
pojma, kaj je to in kaj to po-
meni. »Saj ne rečem, da bi bil 
spodnjesavinjski projekt za v 
smeti – nenazadnje, če se de-
nar ne bo porabil tu, se bo kje 
drugje, vendar nekih resnih 
učinkov ne pričakujem.« Kot 
razlaga Podpečan, je velik pro-
blem tudi v ponudbi: po celi 
celjski regiji ni dovolj materiala. 
Že sami ves sir prodajo doma, 
pravzaprav za te potrebe ko-
maj zadošča. Kdor ima dobre 
izdelke, jih proda doma. »Zakaj 
bi torej rinili v neko podjetje, 
sploh če so potem stroški, pa 
nalepke … Bolj me spominja na 
neko obvezno članarino. Tudi 

če bi spromovirali Zeleno zlato 
kot blagovno znamko, bo tež-
ko priti v trgovine, ker izdelkov 
preprosto ni dovolj. Smiselno 
bi bilo, če bi blagovno znamko 
tako spromovirali, da bi tudi v 
Ljubljani vedeli, da gre za po-
nudbo iz Savinjske doline.«

Podpečan dodaja še nekaj to-
vrstnih izkušenj. Med drugim 
tudi to, da so sire dostavljali 
nekaterim trgovinam z zdravo 
prehrano, za izdelke pa jim še 
danes dolgujejo plačilo. »In še 
nekaj je: Žalec ni mesto, ker 
nima deset tisoč ljudi. Samo v 
večjem mestu se najde odsto-
tek ljudi, ki iščejo takšno hra-
no,« zaključi Podpečan.

Če se moti, se bo 
opravičil
Glede ustanovitve nove druž-

be Zeleno zlato, ki bo upravljala 
z istoimensko blagovno znamko 
je že vseskozi kritičen občinski 
svetnik Viktor Mitov, ki idejo 
o povezovanju, sodelovanju in 
skupni blagovni znamki sicer 
podpira, a bi moral, po njego-
vem mnenju te aktivnosti voditi 
ZKŠT Žalec, ki je bil s tem na-
menom tudi ustanovljen. Mitov 
ostaja skeptičen tudi po predsta-
vitvi poslovnega načrta družbe, 
ki, kot sam pravi ne razkriva 
ničesar. »Prav tako mi ni všeč 
finančna struktura, ki kaže, da 
se bo družba praktično v celoti 
financirala s strani občine, »svo-
je dvome in strahove utemeljuje 
Mitov. Kot pravi, bo čas pokazal 
dejansko stanje in obljublja: »V 
kolikor se bo zadeva prijela, 
bom prvi, ki bom javno priznal, 
da sem se motil.«

US, LK

franšize za gostince je 200 evrov. Za ta 
denar bodo dobili posebej oblikovano 
tablo z napisom Zeleno zlato – najboljše 
iz doline in sto etiket blagovne znamke. 
Prav tako so v ceno vključeni obvešča-
nje o razvojnih odločitvah, brezplačno 
oblikovanje, podjetniško svetovanje, iz-
obraževanja in zastopanja na sejmih ter 
drugih turističnih prireditvah.

Koliko je že odjemalcev franšize in 
koliko jih pričakujete do konca leta?

Uradno franšiznih pogodb še nismo pod-
pisali. Se pa o tovrstnem sodelovanju pogo-
varjamo s približno 70 ponudniki, od tega 
je 42 kmetov in 20 gostincev, nekaj pekov 
in ribogojcev. Želeli bi tudi koga s področja 
umetniške obrti. Naš cilj je, da za začetek 
združimo okoli sto ponudnikov.

Kaj je bilo že storjeno v prvem me-
secu in pol delovanja družbe?

Sprejeta je bila celostna grafična podoba 
blagovne znamke, izdelane so table, omari-
ce za prodajo in etikete, pripravljamo tudi 
nekaj izvirnih embalaž. Opravljenih je bilo 
več kot 1300 anket na temo, kaj smo Savinj-
čani jedli nekoč. Imeli smo že več srečanj 
sekcije gostincev, ki že pripravljajo podobo 
kulinarične avtentičnosti Spodnje Savinjske 
doline. Izbranih je bilo 35 receptur, ki bodo 
jeseni umeščene na jedilnike. Ustanovljena 
je bila komisija za kakovost in nadzor, prav 
tako se pogovarjajo s številnimi ponudniki. 
Na nabor razvojnih projektov 2014–2020 
smo oddali dva projekta.

V poslovnem načrtu je finančno opre-
deljena zgolj struktura prvega leta delo-
vanja. Kakšna je finančna struktura za 
prihodnja leta? Koliko časa bo družba 
potrebovala pomoč ustanoviteljic?

Če zdržimo prvi dve, mogoče tri leta, 
potem bodo ljudje, ki so vključeni v to 
zgodbo, pripravljeni vanjo vlagati bistveno 

več. Še enkrat poudarjam, da so trenutne 
vstopne cene res zelo nizke. Zadovoljen 
bom, če bomo v prvem letu na podlagi 
franšizne pogodbe dobili približno 6 tisoč 
evrov sredstev. Pomoč občin zagotovo pri-
čakujemo nekje do polovice leta 2015, ko se 
bodo odprli tudi evropski razpisi, v okviru 
katerih se bomo potegovali za finančno 
podporo našim projektom. V prvih letih bo 
torej družba zagotovo odvisna od pomoči 
občin, bodo pa slednje s tem tudi največ 
pridobile. Izboljšala se bosta razvitost in 
poseljenost podeželja, manj bo socialno 
ogroženih družin, na območju bodo kva-
litetni gostinski obrati, ki jim ne bo vsak 
mesec grozilo zaprtje, občine bodo dobile 
neposreden dohodek iz naslova turistične 
takse …

Bosta skupen nastop in poenotena 
podoba pripomogla k razvoju turistične 
ponudbe na tem območju? Bomo s tem 
turista lažje pripeljali in ga v dolini za-
držali dlje časa?

To samo po sebi v dolino ne bo pripeljalo 
bistveno več turistov, bo pa k temu zagoto-
vo pripomoglo. Vsi ponudniki bodo morali 
še veliko postoriti glede »bookinga«. Pri tem 
jim bomo vsekakor v pomoč in podporo. Še 
vedno je najboljša reklama od ust do ust in 
zato moramo delati kvalitetno.

Torej bo kakovost tisto, po čemer 
si bomo zapomnili blagovno znamko 
Zeleno zlato?

Slovenija se s kvantiteto ne more pohva-
liti. Lahko pa se s kvaliteto. S kvaliteto na-
rave, storitev, embalaže in z nasmehom ter 
s prijaznostjo ljudi. Sam vselej zagovarjam 
kvaliteto v ponudbi. Bolje, da v začetku ne 
vemo, od kod bomo dobili denar, in ima-
mo kvaliteto, ki bo sama po sebi pripeljala 
kupce.

LK

Ob omembi zelenega zlata smo se doslej spomnili predvsem na hmelj. Nekaj je še takšnih v Spodnje Savinjski dolini, ki ga znajo, kot kaže fotografija, obirati še na star način. Kaj vse pa bi lahko zeleno zlato pomenilo po novem? V blagovni znamki Zeleno zlato, 
ki jo predstavljamo z različnih vidikov v tokratni temi, bodo precej pozornosti namenili avtohtoni kulinarki. Komisija je izbrala in obudila 36 tradicionalnih jedi. Tako bo od jeseni na menijih mogoče najti pečen svinjski oreh s kožo in tradicionalni Savinjski 
narezek. Pri postrežbi bosta poleg okusa pomembno vlogo igrala tudi všečnost na pogled ter način strežbe.
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Sedmi pokalni finale 
in znova v Evropo
Po trilerju z Aluminijem poraz z Muro in remi z Olimpijo

Nogometaši Celja so se 
sedmič uvrstili v finale slo-
venskega pokala. Na povra-
tni tekmi, ki se je zaklju-
čila brez golov, so v Areni 
Petrol pred 1.800 gledalci 
gostili Aluminij in napre-
dovali zaradi doseženega 
gola v gosteh. Prvi obračun 
v Kidričevem se je namreč 
končal z 1:1.

29. maja se bodo na ko-
prski Bonifiki pomerili z 
Mariborom, ki je s skupnim 
izidom 5:2 izločil moštvo 
Triglava.

Zaradi stare 
britvice
Po polfinalnem uspehu še 

ni bil teoretično zagotovljen 
nastop v evropskem pokalu. 
To se je nato zgodilo po zma-
gi Maribora nad Olimpijo, s 
čimer je postal državni prvak 
in zato je drugi finalist pokala 
NZS avtomatično pridobil vo-
zovnico za tako želeno evrop-
sko tekmovanje. Marsikaj 
– oziroma preveč – je spomi-
njalo na lanski polfinale proti 
Šenčurju. Celjani so bili tudi 
proti Aluminiju favoriti, a 
tekmecev niso uspeli streti. 
Še več; zaradi zapravljenih 
priložnosti v Kidričevem so 
nato skupaj s svojimi navijači 
do zadnjih sekund trepetali 
za skupno zmago.

V izjemno dramatični tekmi 
so dvakrat zadeli okvir gola, 
mladi vezist Miha Zajc že v 
3. minuti, kasneje po kotu 
tudi povsem neoviran brani-
lec Marko Krajcer: »Čeprav 
sem se, tako kot ponavadi, 
obril pred tekmo, nisem za-
del iz idealnega položaja. Kot 
kaže, sem uporabil staro bri-

Celje (proti Aluminiju; 
4-2-3-1)): Kotnik – Gobec, 
Vidmajer, Krajcer, Korošec 
– Vrhovec, Tomažič Šeruga 
– Bajde, Zajc, Verbič – Žu-
rej. Igrali so še Gaber, Med-
ved, Srdić.

tvico,« se je pošalil in dodal, 
da »svojih priložnosti nismo 
izkoristili in si v končnici sami 
vse skupaj ›zakuhali‹ s kartoni, 
a vse se je dobro izšlo!«

Dali so si duška
Izpostaviti je treba še preo-

stanek obrambe. Vratar Matic 
Kotnik je bil na težki preizku-
šnji, še najbolj v 62. minuti, 
ko je bil sam pred njim Kurež: 
»Bila je prava bitka. V drugem 
polčasu smo želeli stopnjeva-
ti ritem, a nam ni uspelo. V 
finišu smo se povlekli nazaj, 
bili smo prisiljeni. Zdržali 
smo in se povsem zasluženo 
uvrstili v finale.« Odličen je 
bil kapetan Sebastjan Gobec, 
ki pri 33 letih ne popušča niti 
za ped: »Zelo smo veseli. Za 
mlade igralce je to izjemno 
lepa nagrada. Zdaj vedo, 
zakaj trenirajo in se trudijo 
vsak dan. Prepričan sem, da 
bomo storili vse, da zmaga-
mo v finalu.« Med tekmo se 
je poškodoval Miha Korošec: 
»Tekmeci so nas prisilili, da 
smo garali od prve do zadnje 
minute. Zdaj ni pomembno, 
kako smo dosegli velik uspeh. 
Vzdušje na tribuni je bilo pra-
vo.« Trener Miloš Rus je tik 
ob igrišču spremljal zadnje 
minute, ko je imelo njegovo 
moštvo kar dva igralca manj: 
»Pričakovali smo trdo in ne 

preveč kvalitetno tekmo. V 
naši ekipi se je poznala živč-
nost. Kaj fantom pomeni 
velik uspeh, so izkazali ob 
prihodu v slačilnico. Dali so 
si duška, povsem upravičeno. 
Potek tekme bi bil bržkone 
drugačen, če bi se žoga ob 
dveh naših strelih od vratnice 
odbila v mrežo. Zaključek je 
bil neverjeten. Kljub vsemu 
smo uspeli mrežo ohraniti 
nedotaknjeno, z veliko želje 
in borbenosti.«

»Gobi« spet 
glavni
Remi je štel kot zmaga, 

nato pa sta hitro sledili dve 
prvenstveni tekmi. V Murski 
Soboti se je poznala utruje-
nost, zlasti psihološka. Celj-

ska igra je bila slaba, vratar 
Kotnik skoraj fantastičen, 
toda strela z razdalje v za-
dnjih sekundah ni uspel od-
biti. Če bi tedaj Krajcer dvi-
gnil glavo, bi žogi preprečil 
let v zgornji desni kot. Zvr-
stili so se novi kartoni in po-
škodbe, v torek pa je v Areni 
Petrol že gostovala ranjena 
Olimpija. S Štorovčanom 

v vratih, bivšim reprezen-
tantom Šeligo, dirigentom, 
Velenjčanom Trifkovičem, 
Šmarčanom Omladičem, ki 
vrhunsko preigrava, s Celja-
noma Jovičem in Baskero. V 
vročem vremenu je silovito 
pritisnila in premoč kronala 
v 29. minuti preko Šporarja. 
V 40. minuti je Verbič prii-
gral enajstmetrovko in tudi 
večkratni ogled posnetka na-
kazuje, da se je sodnik Kajta-
zovič pravilno odločil, čeprav 
je, sicer zelo mirni, Damjan 
Trifkovič žolčno protestiral. 
Lahko mu verjamemo. Kakor 
koli, Gobec je »zabil« z bele 
točke. Potem sta zadetka pa-
dla v razmaku dveh minut. 
Najprej je Šporar pobegnil 
celotni celjski obrambi, v 45. 
minuti pa je znova prekršek 
izsilil Verbič. Kapetan Seba-
stjan Gobec je prvič v dolgo-
letni karieri dosegel dva gola. 
Prosti strel povsem z desne 
strani je izvedel izjemno, po 
zunanji strani živega zidu, 
pa kljub temu ob bližji vra-
tnici. »Gobi« ni bil daleč od 

hat-tricka; le za nekaj centi-
metrov je žoga švignila mimo 
vrat pri njegovem poskusu z 
roba kazenskega prostora. V 
drugem delu so imeli Celjani 
15 minut igralca več, nakar 
je pordečel še Zajc in ostalo 
je 2:2.

Ubogi golman
Vodstvo celjskega kluba in 

Rus sta pravzaprav že zaklju-
čila pogovore o nadaljnjem 
sodelovanju, le »parafirati« 
ju še morata. Priznal je, da je 
njegovo moštvo močno nače-
to, utrujeno. Več ali manj je 
zasidrano na petem mestu, 
Ljubljančani prikovani na 
drugo. Tudi zato tekma ni bila 
kakovostna, bolj v smislu, 
da »jo je treba pač odigrati«. 
Tako bo tudi, žal, v Mariboru 
in Kidričevem ter v zadnjem 
krogu 26. maja s Koprom. 
Tri dni kasneje, v zaključku 
sezone, pa se bo vse začelo 
znova. Z velikim upanjem na 
koprski Bonifiki proti Mari-
boru. Včeraj je vodstvo kluba 
oddalo pritožbo komisiji za 
licenciranje. Črn scenarij je 
bojda izključen.

Nogometaši Rudarja so nav-
kljub porazu doma s Koprom 
s 4:1 in v torek v Kranju z 2:0 
lahko mirni glede obstanka, 
čeprav si ga teoretično še niso 
zagotovili. Če bi vratar Alen 
Pašagič proti Koprčanom 
trikrat vsaj malo bolje posre-
doval, Velenjčani ne bi doži-
veli poraza. Šlo je za takšne 
spodrsljaje, da so se začeli 
porajati dvomi o poštenosti. 
Zato se je 23-letni Pašagić za 
napake javno opravičil soigral-
cem, klubu, predvsem pa na-
vijačem. Vodstvo velenjskega 
kluba mu je stopilo v bran in 
izključuje možnost kakršnih 
koli anomalij. Predvsem pa 
je izpostavilo, da je mladega 
vratarja vse skupaj zelo priza-
delo. Dan po tekmi ga nihče ni 
zmogel priklicati po telefonu. 
Potlej so ga le potolažili.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA

Ogorčen boj za finale pokala je pritegnil precej zanimanja in Arena Petrol je bila dobro obiskana.

Gostujočega vratarja Tomaža Murka je še najbolj namučil Andraž 
Žurej.

Sodnik Matej Jug iz Tolmina je bil zelo strog v 88. minuti in je domači-
ma igralcema Tadeju Vidmajerju zaradi prekrška in Benjaminu Verbiču 
zaradi nedolžnega ugovarjanja pokazal druga rumena kartona. Šest 
minut sta stala ob igrišču v družbi »mame« ekipe Nataše Potočnik in 
vodje varnosti na tekmah Francija Kranjška.

Vsi so se borili kot levi. Z desne slavijo Sebastjan Gobec, Matic Kotnik, Alexander Srdić, Klemen Medved, 
Miha Korošec in Gregor Bajde.
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Rokometaši Gorenja nav-
kljub sobotni zmagi v 8. 
krogu lige za prvaka proti 
Cimosu še niso šampioni. 
Vodilni v našem rokometu 
so znova tolmačili pravila 
in ugotovili, da v primeru 
enakega števila točk od-
ločajo medsebojne tekme 
zgolj v ligi za prvaka in ne v 
celotnem prvenstvu, čeprav 
se seštevajo vse točke.

Tako je slavje Velenjčanov 
prestavljeno v Novo mesto (če 
bodo osvojili vsaj točko), če pa 
bodo izgubili, še vedno lahko 
proslavljajo v Rdeči dvorani po 
tekmi s Celjem. Lahko pa tudi 
vse skupaj zapravijo … Čeprav 
so na vseh treh tekmah ugnali 
»pivovarje«.

»Še sami ne 
vemo«
Krožnega napadalca, slo-

venskega reprezentanta Mate-
ja Gabra smo pobarali, zakaj 
le delno slavje po težko pri-
borjeni zmagi v derbiju s Ko-
prčani: »Očitno še nismo prva-
ki … Rabimo še eno točko … 
Saj v bistvu še sami ne vemo, 
zakaj gre … Na Rokometni 
zvezi Slovenije so zapisali, da 
bomo danes odpirali šampa-
njec … Mislim, da bomo že 
jutri prišli do želenega cilja, 
torej da bomo v gosteh pre-
magali Krko in bomo drugič 
zapored prvaki.« Obstaja teza, 
da bodo kot vnovični državni 
prvaki v petek, 24. maja, izgu-
bili v Rdeči dvorani s Celjani. 
»Storili bomo vse, da se to ne 
bo zgodilo,« je v smehu odvr-
nil Gaber.

Pogovor kljub 
zmagi
Gorenje je bilo boljše od 

Cimosa z 38:34. Imelo je že 
pet golov naskoka, toda zelo 
oslabljenim Primorcem, ki 

Gorenje z muko do zmage proti Cimosu – Celje že brez 
Mačkovška – Peričevo slovo 31. maja

Lepo spomladansko vre-
me, primeren vodostaj Sa-
vinje in odlični rezultati 
tekmovalcev KKK Nivo Ce-
lje so obeležili prvo tekmo 
za slovenski pokal v slalo-
mu za mlajše kategorije.

Na Špici je nastopilo 123 
tekmovalcev iz enajstih slo-
venskih in hrvaških klubov. 
Celjski kajakaši, varovanci 
trenerja Aleša Kudra, so 
ponovno dokazali, da so v 
mlajših kategorijah najboljši 
v Sloveniji. Pri cicibanih sta 
dvojno zmago priveslala ka-
jakaša Jan Ločnikar in Lovro 
Petek. Pri mlajših dečkih je 
zmagal Domen Višnar, tre-
tji pa je bil Lan Tominc. Tudi 
pri starejših dečkih so bili v 
ospredju domači tekmovalci. 
Zmagal je Urh Turnšek, tretji 
je bil Nejc Kralj, četrti David 
Rozman in šesti Izak Jenko. 
Pri starejših deklicah je Nika 
Teršek osvojila drugo mesto, 
pri mlajših deklicah pa sta bili 
Zala Zanoškar peta in Iza Zu-

Prevlada domačih 
kajakašev

Jan Ločnikar

»Zveza je omenjala odpiranje 
šampanjca«

Marko Bezjak (na tleh) je znova odigral vrhunsko.

pan šesta.
V kategoriji kanujev dvo-

sedov pri mlajših dečkih sta 
Lan Tominc in Jan Ločnikar 
osvojila prvo mesto. Med 
mladinci, ki so tekmovali za 
regionalno prvenstvo Štajer-

ske, so celjski kajakaši Mar-
tin Srabotnik, Vid Karner 
in Teo Karner osvojili prva 
tri mesta, Blaž Zupan pa je 
zmagal v kanuju.

DŠ
Foto: DEJAN JENKO

Matej Gaber: »Zveza je omenjala odpiranje šampanjca.«

Redko se zgodi, da vratar ujame žogo po strelu. Ivanu Gajiću je to 
uspelo proti Koprčanom.

Dejan Perič se je odločil, da bo aktivni karieri pomahal v slovo.

so za nameček pripotovali z 
osebnimi avtomobili, je uspel 
delni izid 8:0. Končnica je 
vendarle pripadla Gorenju, ki 
za prvo mesto potrebuje le še 
točko. Po osemkrat sta zadela 
Jure Dolenec in Klemen Ceh-
te, njun trener Branko Tamše 
pa ni kazal veselja: »Od mene 
jih bodo še ›slišali‹ v garderobi. 
V isti sapi moram poudariti, 
da smo z dosedanjimi igrami 
razvadili naše privržence in 
ljubitelje rokometa po celo-
tni Sloveniji. Cimos nam je 
med mojo trenersko kariero 
največkrat zagrenil življenje, 
nam vzel največ naslovov 
izpred nosa, tako državnih 
kot pokalnih. Edini nas je 
prikrajšal za točke v zadnjih 
dveh sezonah. Zato ni eno-
stavno z njimi. Moji fantje so 
očitno menili drugače, čeprav 
sem jih opozarjal teden dni. 
Koprčanom čestitam, ne pre-
dajo se, se borijo za svoje bar-
ve, v Velenje so pripotovali z 
avtomobili. Priznanje pa tudi 
mojim fantom, ki so uspeli 

zmagati navkljub psihološke-
mu pritisku.«

Na vrsti Celje
Velenjska obramba ni bila 

na običajni ravni. »Dobili smo 
preveč golov, to je jasno. Na 
drugi strani so bili povsem ne-
obremenjeni igralci. Izkoristili 
so večino naših napak, Če bi 
vse, bi mi tenko piskali. Vse 
se je dobro izteklo. In ko se to 
zgodi, se zabrišejo sledi. A v 
moji glavi se ne bodo. Marsikaj 
bom fantom povedal. Zmaga 
ne pride sama od sebe, čeprav 
smo Gorenje, čeprav smo dve 
leti na vrhu razpredelnice,« je 
še razpredal Tamše. Še dve 
dejanji sta pred nami, potem 
pa se bo prva slovenska liga 
temeljito spremenila. Raven 
bo nižja, najbrž v precejšnji 
meri. Kaj bo s Cimosom, še ni 
jasno, Gorenje pa bo izgubilo 
domala vse svoje ase. Vse sku-
paj pa bo imenitna priložnost 
za celjsko mladost.

Perke bo zaključil
Vodstvo Celje Pivovarna La-

ško je potrdilo novico, da bo 
Borut Mačkovšek pred kon-
cem domače sezone zapustil 
klub. Okrepil bo katarski Al 
Sadd, zagotovo pa je celjski 
rokometni klub postavil do-
ločene pogoje. Vprašljiv je 
tudi Mačkovškov nastop za 
reprezentanco na zadnjih 
dveh tekmah v kvalifikacijah 
za evropsko prvenstvo. Vse 
skupaj čudi, kajti Celje še ima 
možnosti za naslov državnega 
prvaka, obenem pa je s privo-
litvijo morebiti vplivalo na 
razplet kvalifikacij.

Lepša novica prihaja v zve-
zi z enim izmed najboljših 
športnikov Celja vseh časov. 
Za njim so težki življenjski 
trenutki. Dejan Perič bi 
zagotovo lahko branil tudi 
pri 42 letih, toda poškodbe 
so storile svoje. Zadnji dan 
tega meseca bo v dvorani 
Zlatorog odigral poslovilno 
tekmo, na katero je povabil 
številne zvezdnike, ki so bili 
njegovi soigralci.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA
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Panorama Športni koledar

NOGOMET
1. SL, 33. krog: Celje 

– Olimpija 2:2 (2:2); Gobec 
(41-11 m, 44); Šporar (29, 
44), Triglav – Rudar 2:0 (2:0); 
Jelar (25), Đurkovič (39), 
Domžale – Maribor 1:1 (0:0), 
Aluminij – Mura 2:2 (0:0), 
Koper – Gorica 2:2 (2:2), 32. 
krog: Mura – Celje 1:0 (0:0); 
Bohar (94), Rudar – Koper 
1:4 (0:4); Firer (48); Čovilo 
(8), Mendy (16), Berko (25 
- ag), Pašagič (45 - ag).

2. SL, 24. krog: Dob – Dra-
vinja 2:1 (0:0); Čander (85), 
Šampion – Radomlje 1:2 (1:1); 
Petrič (31), Šmartno 1928 
– Zavrč 2:7 (1:5); Malis (3), 
Bolha (91). Vrstni red: Zavrč 
58, Dob 51, Krka 47, Krško, 
Šenčur 31, Šampion 29, Ra-
domlje 27, Šmartno 24, Bela 
krajina 22, Dravinja 17.

3. SL - vzhod, 21. krog: Zre-
če – Kovinar Štore 0:1 (0:1); 
Pižir (38), Grad – Šmarje 0:1 
(0:1); Vraničar (5). Vrstni 
red: Šmarje 42, Veržej 39, 
Beltinci, Dravograd 37, Od-
ranci 35, Čarda 34, Tromej-
nik, Ljutomer 30, Grad 26, Bi-
strica 25, Malečnik 24, Zreče 
23, Rakičan 19, Kovinar 14.

Štajerska liga, 16. krog: 
Pesnica – Šentjur 0:0, Žalec 
– Radlje 3:0 (2:0); Prislan (5), 
Gajič (19), Suljanovič (75), 
Šoštanj – Lenart 7:1 (4:0); Ver-
hovnik (12, 36), Celcer (13), 
Spasojevič (27, 66), Koca (60 

Sobota, 18. 5.

NOGOMET
1. SL, 34. krog: Maribor 

– Celje (17.30), Velenje: Ru-
dar – Domžale (18).

2. SL, 25. krog, Slovenske 
Konjice: Dravinja – Šampion 
(17).

3. SL - vzhod, 22. krog, 
Štore: Kovinar – Grad, Šmar-
je – Beltinci (17).

Štajerska liga, 17. krog: 
Šoštanj – Pesnica, Radlje 
– Šentjur (17).

MNZ MČL Celje, 17. krog, 
Rogatec: Mons Claudius 
– Kozje, Radeče – Rogaška, 
Krško B – Vojnik (17).

ROKOMET
1. SL, za prvaka, 9. krog: 

Celje Pivovarna Laško – Ci-
mos Koper (18.30), Novo 
mesto: Krka – Gorenje 
(19).

Nedelja, 19. 5.

NOGOMET
2. SL, 25. krog: Bela kraji-

na – Šmartno 1928 (17).
Štajerska liga, 17. krog, 

Tezno: Kovinar – Žalec 
(10.30).

Sreda, 22. 5.

NOGOMET
1. SL, 35. krog, Kidričevo: 

Aluminij – Celje, Velenje: Ru-
dar – Maribor (17.30).

– 11m), Ilič (80). Vrstni red: 
Šoštanj, Pesnica 32, Žalec 31, 
Šentjur, Marles hiše 30, Peca, 
Radlje 28, Pohorje 22, Lenart 
14, Slovenj Gradec 12, Palo-
ma, Tezno 8.

MNZ MČL Celje, 16. krog: 
Rogaška – Mons Claudius 2:2 
(1:2); Kantolič (14), Špoljar 
(59); Peer (27), Močnik (29), 
Vojnik – Radeče 1:3 (0:1); Ur-
lep (77); Pukl (14, 88), Ribič 
(55), Kozje – Pivovar 3:1 (2:1); 
Lojen (6, 27), Hartl (89); Ste-
vič (21). Vrstni red: Krško B 
33, Mons Claudius 28, Vojnik 
25, Rogaška 22, Radeče 13, 
Kozje 11, Pivovar 4.

ROKOMET
1. SL, za prvaka, 8. krog: 

Trimo – Celje Pivovarna Laško 
28:30 (12:15); Sušin 8, Skube 
5; Lekai 7, Žvižej 5, Mačkov-
šek 4, Zelenović, Skube 3, 
Mlakar, Marguč, Janc 2, Pote-
ko, Razgor 1, Gorenje – Cimos 
38:34 (19:17); Cehte, Dolenec 
8, Bezjak 7, Gaber 5, Miklav-
čič 4, Melić 3, Gams 2, Cin-
gesar, Dujmovič 1; Osmajič, 
Dobelšek 7. Vrstni red: Gore-
nje 56-4, Celje 52-8, Maribor 
41-19, Cimos 40-20, Trimo 
26-34, Krka 24-36.

1. SL (ž), 26. krog: Krim 
Mercator - Zelene doline Ža-
lec 47:26, Celje Celjske me-
snine – Tržič 31:29, Zagorje 
– Velenje 31:22. Vrstni red: 
Krim Mercator 44, Zagorje 
43, Žalec 34, Krka 29, Vele-
nje 25, Piran 23, Celje 19, Aj-
dovščina 18, Ptuj 17, Naklo-
Tržič, Logatec 8. (MiK)

Atletski klub Kladivar 
posveča veliko pozornosti 
mladim tekmovalcem z že-
ljo, da bi se čim prej uvelja-
vili in postali vrhunski.

Celjski mladinci so bili na 
državnem ekipnem prven-
stvu v Ljubljani drugi, mla-
dinke pa tretje. Posamično 
se je najbolj izkazal Luka 
Janežič, ki je bil prvi na 100 
(10,98 sek) in 200 metrov 
(21,57) ter v štafeti 4x400 
metrov. Izpolnil je normo 
za nastop na mladinskem 
evropskem prvenstvu. Pogoj 
za sodelovanje na svetovnem 
prvenstvu za mlajše mladin-
ke pa je dosegla Kaja Strgar-
šek v teku na 800 metrov. 
Zmagala sta še Ina Rojnik 
na 400 m in Miha Uranič v 

Celjske odbojkarice so bile leta 1994 dr-
žavne prvakinje, leto kasneje še slovenske 
pokalne zmagovalke, potem pa je klub dole-
tela žalostna usoda zaradi finančnih težav. 
Pred leti se je začel poskus oživitve in kot 
kaže, je uspel. Mlade celjske odbojkarice so 
se uvrstile v drugo slovensko ligo vzhod.

V petek so v kvalifikacijah zmagale v Misli-
nji s 3:0, naslednji dan pa so povratno tekmo 
v telovadnici Osnovne šole Frana Kranjca v 
Celju dobile z enakim izidom.

Presegle pričakovanja
Leta 2008 so se mlade celjske odbojkarice 

ponovno vključile v državno ligo. V tretji ligi 
so nastopale z imenom Športno društvo Fedr-
ca. V prvi in drugi sezoni so dekleta predvsem 
nabirala izkušnje, v tretji pa so že dosegla 

nekaj zmag. Veliko zaslug za to je imel trener 
Dragan Bojinovič, ki je v klub prinesel nov 
veter in vključil strokovnost na treningih. Te-
daj se je zamenjala skoraj celotna generacija. 
Šest deklet je zapustilo klub zaradi študija. 
Toda nadomestile so jih mlajše, predvsem 
kadetinje in deklice. Vsi so pričakovali, da se 
bodo v letošnji sezoni uvrstile v sredino le-
stvice, toda njihove želje so bile večje. Dekleta 
so začutila, da je prišel njihov čas in osvojile 
so drugo mesto v 3. ligi vzhod ter si priigra-
le pravico do kvalifikacij. Še bolj zavzeto so 
trenirala in v obeh tekmah z Mislinjčankami 
prikazala vso svoje znanje. Predsednik kluba 
Janko Cafuta si želi, da bi ekipa ostala skupaj 
in da bi se še več mladih Celjank vključilo v 
delo kluba.

DŠ

V ponedeljek spopad vodilnih
Na začetku naslednjega tedna bodo na sporedu tekme 5. kroga v celjski letni ligi 

malega nogometa v ŠRC Hattrick.
Ob 20. uri se bosta na Skalni kleti udarila All-in in Intercom, ki sta zbrala vseh 12 možnih 

točk. Izidi 4. kroga: Amaterji Občina – Bajsi FC 2:2, Bolnica Celje – Šargi&Kralj 2:7, Intercom 
– Maček tisk 6:4, Novem – Hudinja Champion pub 3:2 in Engrotuš – All-in 2:5.

V veteranski ligi vodijo Klateži z 12 točkami pred ekipama ŠD Cinkarna in Elektro Kerš 
s po 9.

DŠ

Ženska odbojka 
spet v Celju

Z leve stojijo trener Dragan Bojinovič, Tina Marčič, Manja Cafuta, Maja Marčič, Žana Špegel, Urška Červan, 
Manca Lenart, Anuša Radulj, Tjaša Ovčar in pomočnik trenerja Tomaž S. Golež, klečijo pa Nina Plank, Eva 
Svatina, Edina Iljazović, Anja Pintar, Iza Tovornik in Anja Oset.

Janežič odlično šprintal
Mladinska štafeta Kladivarja na 4x400 metrov

metu kopja. Druga mesta so 
osvojili Luka Jereb (palica), 
David Šavli (kopje), Lucijan 
Zalokar (800 m), Vid Žele-
znik Ketiš (daljina) in Anej 
Zupanc (400 m).

Med mladinkami so bile 

Velenjčanke sedme, Žal-
čanke 16., Konjičanke 19. in 
Šentjurčanke 25., pri mladin-
cih pa so bili Velenjčani 7., 
Žalčani 13., Konjičani 25. in 
Šentjurčani 29.

DŠ
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ČETRTEK, 16. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Shujšajmo z Novim 
tednikom in Radiem Celje, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 
14.00 Regijske novice, 14.10 Kalejdoskop, 15.00 Šport da-
nes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Odmev – ponovitev, 
19.00 Novice, 19.15 Kalejdoskop – ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Slovenske gorice)

PETEK, 17. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 10.00 Novice, 11.15 Radi ste jih poslušali, 
12.00 Novice, 12.15 Od petka do petka, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 14.10 Hit lista Radia Celje 
– s hiti prežeto popoldne 19.00), 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Poglejte v zvezde z Gordano 
in Dolores, 19.00 Novice, 19.15 Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, 20.00 Clubbing z DJ Teom, 24.00 
SNOP (Radio Slovenske gorice)

SOBOTA, 18. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.15 Otroški radio, 10.00 Novice, 
11.00 Kulturni mozaik, 11.20 Kuhajmo skupaj, ponovitev, 
12.00 Novice, 12.15 Tedenski osir, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gostimo gostoljubnega glasbenega gurmana, pono-
vitev, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 18.00 Lestvica - 20 vročih Radia Celje, 
19.00 Novice, 24.00 SNOP (Radio Triglav Jesenice)

NEDELJA, 19. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 9.10 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 
10.10 Znanci pred mikrofonom – Viktor Majdič, 11.15 
Tedenski osir – ponovitev, 12.00 Novice, 12.10 Pesem slo-
venske dežele, 13.00 Čestitke in pozdravi, 24.00 SNOP 
(Radio Triglav Jesenice)

PONEDELJEK, 20. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po doma-

če, 5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Ča-
soplov, 6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 
9.15 Predstavitev skladb za domačo in tujo pesem tedna, 
10.00 Novice, 10.15 Ponedeljkovo športno dopoldne, 12.00 
Novice, 12.15 Vaš zakaj, naš zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Izbiramo skladbi tedna, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Znanci 
pred mikrofonom – Viktor Majdič, ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP (Radio Triglav Jesenice)

TOREK, 21. maj
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.30 Poročilo PU Celje, 8.45 Skladbi tedna 
(domača, tuja), 9.15 Stetoskop, 10.00 Novice, 12.00 No-
vice, 12.15 Male živali, velike ljubezni, 13.00 Kulturni 
mozaik, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Skladbi 
tedna (domača, tuja), 18.00 Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Zadnji rok z Boštjanom Dermolom, 24.00 
SNOP (Radio Murski val)

SREDA, 22. maj
Jutranja nostalgija na Radiu Celje, 5.20 Ena po domače, 

5.30 Horoskop, 6.00 Novice in poročilo OKC, 6.15 Časoplov, 
6.30 Vaše mnenje šteje, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 8.00 
Poročila, 8.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 10.00 Novice, 
10.15 Kuhajmo skupaj, 11.15 Zeleni val, 12.00 Novice, 
13.00 Kulturni mozaik, 13.20 Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske novice, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kronika, 17.45 Skladbi tedna (domača, tuja), 18.00 Pop 
čvek, 19.00 Novice, 19.15 Saute surmadi z Boštjanom 
Lebnom, 24.00 SNOP (Radio Murski val)

TEDENSKI SPORED 
RADIA CELJE

TUJA LESTVICA
	 1.	 IT'S	A	BEAUTIFUL	DAY	–	

MICHAEL	BUBLE	 (6)
	 2.	 GET	LUCKY	-	DAFT	PUNK	

FEAT	PHARRELL	WILLIAMS	 (2)
	 3.	 SO	YOURS	–	DARIN	 (4)
	 4.	 PLAY	HARD	-	GUETTA	

DAVID	FEAT.	NE-YO	&	AKON	 (5)
	 5.	 MAKE	IT	OUT	THIS	TOWN	-	

EVE	FEAT.	GABE	SAPORTA	 (3)
	 6.	 BACK	TO	LIFE	–	3OH!	3	 (2)
	 7.	 PEOPLE	LIKE	US	–	KELLY	

CLARKSON	 (4)
	 8.	 WAITING	ALL	NIGHT	-	

RUDIMENTAL	FEAT.	ELLA	EYRE	(1)
	 9.	 FINE	CHINA	-	CHRIS	BROWN	 (2)
	10.	 COUGH	SYRUP	-	YOUNG	

THE	GIANT	 (1)
DOMAČA LESTVICA

	 1.	 SIVO	NEBO	–	ANDREJ	IKICA	 (4)
	 2.	 PESEM	O	TEB	-	CARPE	DIEM	 (2)
	 3.	 ČE	SVET	ME	PUŠČA	V	

DVOMIH	–	LADYBIRD	 (5)
	 4.	 VSTATI	IN	OBSTATI	–	MI2	 (1)
	 5.	 LJUBEZEN	NA	DALJAVO	-	

FELIKS	LANGUS	 (3)
	 6.	 DINAMIT	–	DAVID	GROM	 (5)
	 7.	 NOBEN	NI	SAM	–	FLIRRT	 (3)
	 8.	 ROŽICE	-	HAMO	&	TRIBUTE	

2	LOVE	 (4)
	 9.	 DEKLETA	-	KINGSTON	IN	

PERO	LOVŠIN	 (2)
	10.	 90TA	-	6PACK	ČUKUR	&	

RECYCLEMAN	 (1)

PREDLOGA ZA TUJO 
LESTVICO:
TONIGHT	I'M	GETTING	OVER	YOU	
-	CARLY	RAE	JEPSEN
WALKS	LIKE	RIHANNA	-	THE	
WANTED

PREDLOGA ZA DOMAČO 
LESTVICO:
DOBRO	JUTRO	-	TRKAJ
FEAT.	KORI
NOVO	UPANJE	-	MOMENTO

Lestvico	20	vročih	lahko	poslušate	
vsako	soboto	ob	18.	uri.	Za	svoje	
najljubše	skladbe	lahko	glasujete	na	
spletni	strani	www.radiocelje.com.

20 vročih 
Radia Celje

PREDLOGI
	 1.	 ANS.	VIHAR:	Moj	poročni	dan
	 2.	 VESELI	SVATJE:	Ne	dam	srca
	 3.	 ANS.	POET:	Mika	me
	 4.	 ANS.	ERAZEM:	Postojna	ti	moja
	 5.	 ANS.	MALIBU:	Slovenec	sem

Po slovensko 
s Katrco

Nova moč s Tino in Leo

Rodil se je na Proseniškem 
pri Šentjurju in po spletu na-
ključij mladost preživel ob sta-
rih starših v krogu tet in stricev. 
Ob vedoželjnosti in širini, ki jo 
je kazal že kot majhen otrok, 
bi bil gotovo izvrsten pravnik, 
agronom ali kaj tretjega. S šti-
pendijsko spodbudo pa je po-
stal slovenist. Pod okriljem In-
štituta za slovenski jezik Frana 
Ramovša je sodeloval pri na-
stajanju Slovarja slovenskega 
knjižnega jezika, večino svoje 
akademske kariere pa je posve-
til tudi pedagoškemu delu na 
fakulteti. Danes najbolj uživa 
ob svojih konjih, čebelah in ob 
obisku dobrega koncerta. O 
tem, kako je slovar skoraj zru-
šil stavbo, v kateri so ga hrani-
li, o tem kako so veterinarji 
uporabo slovenščine postavili 
na glavo in še čem, bomo z 
dr. Viktorjem Majdičem spre-
govorili v oddaji Znanci pred 
mikrofonom to nedeljo po 10. 
uri. (Foto: TimE)

Tina Vengust in Lea Komerički

Čeprav sta se novinarskim 
vrstam naše medijske hiše 
pridružili šele pred dobrim 
tednom, sta dekleti, obe di-
plomirani novinarki, že po-
šteno zagrabili za delo.

Tina Vengust se je z no-
vinarskim delom v redakciji 
Novega tednika in Radia Celje 
seznanila že kot študentka. 
Nato je delovne izkušnje na-
birala v različnih medijih in 
zdaj je spet »naša«. Sicer ji je 
bila kariera novinarke skoraj 
položena v zibelko. Ko je sho-
dila, je postal predmet njene-
ga neizmernega zanimanja ra-
dijski sprejemnik, ob katerem 
je plesala in prepevala, starši 
pa so jo komaj prepričali, da 
se pevci in govorci ne skrivajo 
za mrežico zvočnika, temveč 
ustvarjajo v studiu. Ker je bila 
tako zgovorna in je sosedom 

v hipu zreferirala vse, kar se 
je dogajalo pri Vengustovih 
doma, se jo je prijelo ime Ra-
dio Šentjur. In glede na to, da 
Tina ne verjame v naključja, 
se ji ne zdi prav nič čudno, da 
je zajadrala v novinarstvo.

Zna pa uživati tudi, ko ni 
v službi. Osrečijo jo trenut-
ki, ki jih preživi z družino 
in s prijatelji, vzponi v pla-
nine ali kakšen koncert pod 
milim nebom. Je tudi pono-
sna članica vokalne skupine 
Glasovir. »Ko krmarim med 
vsemi domislicami, pa mirno 
in varno zavetje poiščem pri 
svoji sorodni duši – ljubezni 
iz srednješolskih dni,« pravi 
Tina.

Tudi Lea Komerički si je 
novinarske izkušnje nabirala 
v različnih medijih in napo-
sled zajadrala v uredništvo 

Novega tednika in Radia Ce-
lje. Vse njene mladostniške 
sanje so bile sicer povezane s 
športom – še posebej s košar-
ko, ki jo enajst let tudi treni-
rala. In tudi za novinarstvo se 
je, kot pravi, deloma odločila 
iz ljubezni do športa. »Takrat 
sem sanjala, da bom z olim-
pijskih iger poročala o velikih 
zmagah naših športnikov,« se 
spominja. Kdo ve, morda pa 
se ji želja nekoč uresniči.

Nič na svetu pa Lea ne 
bi zamenjala za dragocene 
trenutke s triletno hčerkico, 
ki ob številnih obveznostih 
vedno prehitro minejo. Zato 
bo Lea neskončno hvaležna 
tistemu, ki ji zaupa recept, 
kako v 24 ur stlačiti službo, 
družino, rekreacijo in še čas 
zase.

Foto: SHERPA

Slovenist, zaljubljen v 
konje in čebele
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Celjski kriminalisti so 
zaradi kaznivega dejanja 
poskusa uboja ovadili 52-
letnega Celjana, ki trenu-
tno živi na območju Štor. 
Moški je konec preteklega 
tedna v prostorih javne ku-
hinje na Mariborski cesti 
z nožem zabodel svojega 
znanca, starega 35 let.

Oba sta že nekaj časa re-
dna uporabnika celjske jav-
ne kuhinje, tokrat pa sta se 
začela v jedilnici prepirati, 

nakar je 52-letnik z nožem 
mlajšega zabodel v prsni 
koš. To je poskušal storiti še 
večkrat, vendar so mu de-
janje preprečili ostali, ki so 
bili v razdeljevalnici hrane. 
Storilec je nato pobegnil, po-
škodovanega pa so reševalci 
odpeljali v celjsko bolnišni-
co. 52-letnika so policisti 
kmalu po dejanju uspeli iz-
slediti, preiskovalni sodnik 
pa je zanj po zaslišanju od-
redil pripor. Gre za starega 

znanca policije, saj je lani 
decembra v Kovinarski ulici 
v Celju prav tako z nožem 
že poskušal napasti 35-le-
tnika. Temu je na pomoč 
priskočil mimoidoči občan, 
nakar je 52-letnik dvakrat z 
nožem zabodel njega in mu 
povzročil poškodbe trebuha 
in roke. Takrat je bil ovaden 
zaradi povzročitve lahke te-
lesne poškodbe in groženj.

SŠol
Foto: SHERPA

Celjski tožilci še vedno preučujejo ka-
zensko ovadbo zoper zdravnico na Oddel-
ku za bolezni ledvic in dializo Splošne 
bolnišnice Celje. Ovadba ji očita domnev-
no kaznivo dejanje malomarnega zdra-
vljenja 24-letnega Sebastiana Ojsterška 
iz Zidanega Mosta. Fant je namreč po 
številnih zapletih zaradi hude okvare in 
presaditve ledvice umrl zaradi zadušitve 
z lastno slino.

Pred hospitalizacijo v celjski bolnišnici 
so ga operirali in zdravili v ljubljanskem 
kliničnem centru, od koder so ga v Celje že 
pripeljali v slabem zdravstvenem stanju, a 
se je v Celju stanje samo še poslabšalo. Kot 
so nam že lani dejali njegovi starši, jim niti 
v Ljubljani niti v Celju niso znali razloži-
ti, zakaj je prišlo do takšnega preobrata v 
zdravljenju, menijo tudi, da zdravstveno 
osebje za sina ni ustrezno poskrbelo. Z od-
vetnikom so tako spisali kazenski ovadbi, 
in ovadili nekaj zdravnikov v Ljubljani in 
eno zdravnico v Celju. Ljubljanski tožilci 
so ovadbo, ki se je nanašala na dogajanje 
v kliničnem centru, že zavrgli, po naših 
neuradnih podatkih pa ni videti, da bi ena-
ko storili celjski tožilci. Ti so na podlagi 
ovadbe že zahtevali dodatna kriminalistič-
na zbiranja informacij o primeru. Trenutno 
je zadeva v obdobju odločanja, vendar se 
lahko zgodi, kot smo izvedeli, da se bo teh-
tnica nagnila na stran sodne preiskave in 

vključitve sodnih izvedencev. To pomeni, 
da se bodo tožilci najverjetneje odločili 
sodno preganjati celjsko zdravnico. Naši 
podatki skoraj zagotovo držijo, če pa bo 
tudi sodišče sledilo odločitvi tožilcev, bo 
to še en odmeven primer domnevne zdrav-
niške napake na našem območju.

SŠol

V celjski javni kuhinji ne pomnijo takšnega primera nasilja.

Neuradni podatki, ki jih imamo, kažejo, da bo o 
odgovornosti za smrt Sebastiana Ojsterška ven-
darle odločalo sodišče in da ovadba morda ne bo 
»zavržena«.

Bo zdravnica 
sedla na zatožno 
klop?
Domnevno malomarno zdravljenje tik pred sodno prei-
skavo

Poskus uboja v 
javni kuhinji
Storilec že drugič mahal z nožem

Novi tednik vam dostavimo na 
dom. V prosti prodaji stane četrt-
kova izdaja – dva časopisa v enem 
in TV-Okno – 2,30 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 
2 % pri plačilu za tri mesece.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA  – ZGODBE S CELJSKEGA

PODARITE
Želite dati enkrat in obdarovati z enim darilom večkrat? Novi tednik vam to omogoča. 
Svojemu prijatelju, sorodniku, poslovnemu partnerju podarite časopis za izbrano 
naročniško obdobje in obdarovali ga boste večkratno. Naročnik, ki mu boste podarili 
Novi tednik, bo brezplačno prejemal tudi vse posebne izdaje časopisa, uveljavil bo 
lahko pravico do štirih brezplačnih malih oglasov in dveh čestitk na Radiu Celje. In 
to še ni vse.

Nakup darila je preprost. Izpolnite podatke o 
plačniku naročnine in podatke o naslovniku –

naročniku Novega tednika.

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

KONTAKTNI TELEFON/GSM:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PREJEMNIKU NAROČNIKU

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Plačano obdobje: od                                        do

PODPIS:
NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe
Novega tednika.

 PODATKI O PLAČNIKU NAROČILNICA

Plačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        doPlačano obdobje: od                                        do

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin na Celjskem.
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Na odseku štajerske av-
toceste med Blagovico in 
Vranskim bodo delavci 
Darsa do 28. maja izvajali 
dela na objektih in avto-
cesti. Gre za odpravo po-
manjkljivosti, ki so nastale 
v garancijski dobi, dela pa 
bodo izvajali ponoči in ob 
koncih tedna, ko bo za ves 
promet zaprto smerno voz-
išče avtoceste. Promet proti 
Mariboru je bil že minuli 
konec tedna na približno 
20 kilometrih usmerjen po 
vzporedni glavni cesti.

Delavci bodo med zaporami 
krpali poškodovane dele vozi-
šča, predorske cevi, popravili 
naj bi tudi odbojne ograje, po-
kosili travo, pregledali in po-
pravili ventilatorje v predorih, 
zamenjali pokvarjene sijalke 
in led smernike. Tega so se lo-
tili v tem času z namenom, da 
bo v poletnih mesecih zaradi 
tovrstnih del čim manj zapor. 
Do 28. maja bo od ponedelj-
ka do petka med 21. in 6. uro 
za ves promet zaprta polovi-

ca avtoceste proti Mariboru, 
ob koncih tedna pa od petka 
zvečer do ponedeljka zgodaj 
zjutraj. Promet bodo takrat 
preko priključka Blagovica 
preusmerili na vzporedno 
glavno cesto, vozniki pa se 
bodo na avtocesto znova lah-
ko priključili na Vranskem. 
Medtem ko bo promet proti 
Ljubljani ves čas po avtocesti 
nemoten. Čez dan ovir ne bo, 
saj bodo delavci podnevi opra-
vljali le tista dela, ki terjajo le 
zaporo odstavnega pasu.

Potem v nasprotni 
smeri
Po obnovitvenih delih 

na smernem vozišču proti 
Mariboru bo podobna pro-
metna ureditev predvidoma 
med 30. majem in 19. junijem 
tudi proti Ljubljani. Promet 
bo ponoči od ponedeljka do 
petka preusmerjen na pri-
ključek Vransko in na vzpo-
redno glavno cesto ter preko 
priključka Blagovica spet na 
avtocesto. Popolne zapore 

vozišča avtoceste bodo torej 
izključno ponoči in ob kon-
cih tedna, saj je takrat manj 
prometa, pri čemer je tudi 
pomembna varnost delavcev. 
Darsovi delavci bodo zapore 
izkoristili za dela na celotnem 
odseku med Blagovico in 
Vranskim, katerega sestavni 
del so štirje predori – Podmilj, 
Trojane, Jasovnik in Ločica. 
Avtocestni odsek Vransko–
Blagovica zaradi polmerov 
krivin na avtocesti, velikega 
števila objektov, predvsem 
predorov, ki si sledijo v raz-
meroma kratkih intervalih, 
velja za prometno enega 
najbolj zahtevnih, pravijo na 
Darsu. V obdobju zapore bo 
zaradi skrajšanja cestninske 
ceste znižana cestnina za vo-
zila, katerih največja dovolje-
na masa presega 3,5 tone. V 
primeru kakršnih koli težav 
na cesti je voznikom za infor-
macije na voljo Prometno-in-
formacijski center za državne 
ceste na številki 1970.

SŠol

NE PREZRITE

v prihodnji številki Novega tednika

Ko ozimnica plava v 
fekalijah

Prebivalci v kletnih prostorih hranijo ozimnico in drva. Ozimnica je uničena zaradi nevzdržnega smradu, 
drva pa zaradi vlage. Smrad in vlaga pa se po stopnišču oziroma stenah širita tudi v stanovanja …

Hardi spet »na tapeti«
Nadaljevanje sojenja zaradi domnevnega oškodovanja do-
baviteljev

Na celjskem okrožnem sodišču se je v torek nadaljevalo sojenje Alenki Šaver in Dariu 
Šaverju, ki sta bila nekoč lastnika podjetja Arka. Očitajo jima pranje denarja in oškodovanje 
upnikov. Leta 2007 naj bi preko svojega podjetja in verige trgovin Hardi oškodovala dobavi-
telje za več kot 600 tisoč evrov, trgovine pa so nato propadle, ker je šla Arka v stečaj.

Kriminalisti so jima takrat očitali tudi, da sta protipravno dobila s tem večjo količino 
denarja. Sojenje se je začelo decembra lani, ko obtožena krivde nista priznala. Do zdaj so 
že zaslišali vrsto prič, v torek pa je pred sodnika Marka Brišnika stopil Andrej Repina, sicer 
finančni direktor BTC. Ta je imel namreč pogodbo o najemu prostorov, kjer je bila tudi 
trgovina Hardi. Pogodbo so nato z Arko prekinili, saj podjetje ni poravnalo vseh dolgov. 
Sojenje je bilo razpisano še za en dan v tem tednu, a so ga preklicali, nadaljevalo naj bi se 
konec maja in junija, ko je možno že pričakovati sodbo.

Nevarni telefoni
Jutri, v petek, bo svetovni dan telekomu-

nikacij in informacijske družbe, osrednja 
tema pa bodo informacijsko komunikacij-
ske tehnologije za izboljšanje cestne var-
nosti. V akcijo ozaveščanja se bo ob tem 
dnevu vključila tudi Javna agencija RS 
za varnost prometa, ki bo opozarjala na 
problem motenja pozornosti med vožnjo 
zaradi mobilnih telefonov. Te naj bi med 
vožnjo uporabljala kar četrtina voznikov.

Glede na zaskrbljujoče posledice takšnega 
vedenja, kot so slabši reakcijski čas voznika, 
počasnejše zaznavanje in reagiranje na prome-
tno situacijo, daljši zavorni čas, zmanjšano za-
znavanje okolice in prometa, bo akcija temelji-
la predvsem na osveščanju in dvigu varnostne 
kulture voznikov. V akcijo so se vključili poleg 
policije še ZŠAM, AMZS, Zavod Varna pot in 
tudi vsi trije glavni mobilni operaterji v Slove-
niji. Ti bodo na nevarnost nepravilne uporabe 
mobilnih telefonov med vožnjo intenzivneje 
opozarjali predvsem izpitne kandidate v šolah 
vožnje in občane, ki bodo na jutri prihajali z 
vozili na tehnične preglede in registracijo.

Pazite se 
»prijaznežev«

Mozirski policisti iščejo neznanca, ki sta 
sredi minulega tedna v Tiroseku drzno okra-
dla lastnico ene od stanovanjskih hiš. Dva 
moška, eden naj bi bil star okoli 60, drugi pa 
okoli 30 let, sta se pripeljala do stanovanjske 
hiše in spraševala za staro železo.

Medtem ko je starejši zamotil lastnico 
hiše s pogovorom, je mlajši vstopil v hišo in 
ukradel 400 evrov gotovine. Gre za tipičen 
primer tatvin, ki se skoraj tedensko pojavljajo 
na našem območju in ki jih storilci izvajajo 
vedno na enak način. Ravno število takšnih 
primerov na Celjskem se je v zadnjem času, 
predvsem pa lani, strmo povišalo v primer-
javi z leti prej. Na policiji zato opozarjajo na 
izjemno previdnost v podobnih situacijah, 
saj so ljudje včasih preveč zaupljivi in pre-
malo poskrbijo za varnost svojih domov. Do 

Dela na 
avtocesti do 
konca maja
Zaradi gneče in varnosti bodo delali le ponoči in konec 
tedna

takšnih primerov prihaja največkrat na pode-
želju oziroma v naseljih izven mest, zato je 
tam previdnost še toliko bolj na mestu.

Tat z žensko 
torbico

Konec tedna se je na počivališču na Lopati 
spet zgodila drzna tatvina. Tokrat je neznani 
storilec romunskima državljanoma najprej iz-
praznil pnevmatiko, nato pa ju okradel. Med-
tem ko sta jo menjevala, je pristopil do njiju in 
ju opozoril, da morata postaviti varnostni triko-
tnik. Ko sta to storila, je iz avtomobila odnesel 
žensko torbico z dokumenti in gotovino.

Zgorela 
brunarica

V ponedeljek je zagorelo v Rakitovcu na ob-
močju Šentjurja, kjer je ogenj zajel brunarico. 
Vzrok požara zaenkrat še ni potrjen, kriminali-
sti danes nadaljujejo ogled in zbiranje obvestil. 
Po prvih ocenah so škodo ocenili na 30 tisoč 
evrov.

Huje poškodovan 
mlad kolesar

V ponedeljek popoldne se je v Paki pri 
Velenju v prometni nesreči prevrnilo to-
vorno vozilo. Prostovoljni gasilci iz Velenja 
so so iz vozila morali prečrpati okoli 200 
litrov dizelskega goriva, 50 litrov olja ter 
10 litrov aditiva za gorivo. Poškodovan ni 
bil nihče.

Dan kasneje pa se je hujša nesreča zgo-
dila v Šmarjeti pri Celju. Trčila sta voznik 
osebnega vozila in motorist. Slednji se je tudi 
hudo poškodoval. V torek se je huda nesreča 
zgodila tudi v Slovenskih Konjicah. V bliži-
ni osnovne šole Na gori je s kolesom padel 
12-letni fant, ki so ga zaradi hudih poškodb 
odpeljali v celjsko bolnišnico. Kolesar je bil 
v prometni nesreči udeležen sam.
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

R 4 GTL, letnik 1990, lepo ohranjen, regi-
striran vse leto, prodam za 750 EUR. 
Telefon 041 240-580.� 1631

GOLF II dizel, letnik 1991, 5 vrat, prodam 
za 850 EUR. Telefon 041 951-527.
� 1631

GOLF III tdi, 5 vrat, srebrne barve, letnik 
1995, prodam za 1.350 EUR. Telefon 
(03) 5799-258.� 1631

TAM 80 T 35 E kesonar, letnik 1989, 
prevoženih 168.500 km, registriran 
do 30. 3. 2014, vozen z B kategorijo, 
dizel motor, 3860 ccm, 59 Kw, 80 KM, 
ročni menjalnik, prodam. Telefon 041 
794-301.� 1648

KUPIM

RABLJENO vozilo ali skuter 50 ccm, od 
letnika 2000 naprej, kupim. Telefon 
041 708-497.� Š�97

RABLJENO vozilo v kakršnem koli stanju 
kupim z gotovino. Prepis, gotovina in 
odvoz takoj. Telefon 031 783-047.
� 1418

STROJI

PRODAM

TRAKTORSKO kosilnico s prstki, širina 
150 cm, primerno za TV, Imt, Zetor, 
prodam. Telefon 041 983-800.�1570

KOSILNICO Bcs 720, širina reza 110 cm, 
prodam. Telefon 041 983-800.�1570

TRAKTOR Ursus 35, potreben manjšega 
popravila, prodam. Kličite v večernih 
urah, telefon 5794-155.� 1569

CEPILEC, 21 t, hidravlični, dvohitrostni, z 
vitlom in kleščami, prodam za 2.100 
EUR. Telefon 041 739-853.� p

KRMILNIK za bale, okrogel pašnik, pro-
dam za 300 EUR. Telefon 041 739-
853.� p

TRAKTOR Tomo Vinkovič 732, letnik 1985, 
prodam za 3.000 EUR. Telefon 041 
870-510.� 1613

Obvestilo oglaševalcem!
Novi tednik izhaja ob četrtkih – dva časopisa v enem in 
priloga TV OKNO. Zadnji dan za oddajo malih oglasov, osm-
rtnic in zahval je ponedeljek do 16. ure.

UREDNIŠTVO NOVEGA TEDNIKA

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

Gotovinski in hipotekarni do 20 
let, krediti na osnovi vašega vo-
zila na položnice, ter ugodni le-
asingi za nakup vozil. Posreduje-
mo tudi za več dajalcev kreditov.
NUMERO UNO, Robert Kukovec,

s.p., Mlinska 22, 2000 Maribor,

02/252-48-26, 041/750-560

110    /paleta     

180    /tona         

200    / tona      

drva

briketi

peleti

VITEL s kardanom, približno 4 tone, vile 
za nošenje okroglih bal, traktor Tomo 
Vinkovič 733, letnik 1989, obnovljen 
in tehnično brezhiben, prodam. Telefon 
031 799-476, 5871-556.� 1617

TRAKTOR Tomo Vinkovič, 18 KS, novejši 
tip, letnik 1991, samonakladalko 22 
Sip in prikolico za prevoz živine, za 
dva, za traktor, prodam. Telefon 041 
211-883.� 1625

VRTAVKASTO brano Lely, 3 m in kiper 
prikolico Tehnostroj Etk 451 prodam. 
Telefon 041 996-166.� 1642

KUPIM

TRAKTOR Deutz, Zetor, Imt, Univerzal, 
Štore in Tomo Vinkovič kupim. Telefon 
070 410-588.� p

TRAKTOR, znamka ni pomembna, priključ-
ke in kiper prikolico Tehnostroj, kupim. 
Telefon 051 639-777.� p

TRAKTOR Zetor, Imt, Univerzal, Štore, 
najboljše plačilo, kupim. Telefon 051 
203-387.� 1602

POSEST

PRODAM

UREJENO stavbno zemljišče, 1.350 m², v 
Kulturniški ulici v Celju, prodam. Cena 
50 EUR/m². Vse informacije in ogled 
dokumentacije: Janez Cerovšek, Pega-
zov dom, soba 25/1 a, Celjska cesta 
11, Rogaška Slatina, po 15. uri.�1309

BIVALNI vikend s sadovnjakom, v okolici 
Planine in gradbeno parcelo v okoli-
ci Vojnika, 1.000 m², prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 771-466.
� 1455

STAREJŠO podkleteno enodružinsko hišo 
z vrtom, v Spodnjih Štorah, 320 m², 
prodamo. Cena ugodna. Telefon (03) 
5461-290, 041 340-696.� 1575

BRUNARICO (vrtno uto) iz masivnega lesa 
(polbruna) pokrito s kritino Bramac, 
primerno tudi za vikend, velikost 2,55 
m x 3,30 m, z napuščem 2,10 x 2,00 
m, prodam za 1.500 EUR. Informacije 
po telefonu 041 835-287.� p

LOPATA. Prodam hišo, kpm, 210 m², vse-
ljivo takoj, poleg gospodarski objekt, 
110 m², parcela 855 m². Telefon 041 
728-448.� 1583

VIKEND za bivanje, na relaciji Celje–La-
ško, prodam. Telefon (03) 5488-081, 
041 514-722.� 1629

BISTRO v Celju, 55 m², opremljen, pro-
dam ali oddam. Telefon 041 720-579.
� 1634

ODDAM

3 ha košnje v Novakah pri Novi Cerkvi od-
dam v najem. Informacije po telefonu 
031 574-566.

GOSTINSKI lokal bar Palma dam v najem 
ali prodam. V Celju, ugodno, je opre-
mljen. Telefon 041 708-196.� 1639

V CENTRU Žalca oddam opremljen gostin-
ski lokal, 44 m². Dodatne informacije 
po telefonu 041 399-484.� p

NA izredno lepi lokaciji oddam eksklu-
zivno opremljen gostinski lokal v 
nadstropju, z vrtom 30 m², spodnji 
del lokala 60 m², zgornji del lokala 
40 m². Telefon 041 399-484.� p

STANOVANJE

PRODAM

NA odlični lokaciji v Preboldu ugodno 
prodam dvosobno stanovanje, 40 m². 
Cena po dogovoru. Telefon 031 853-
107.� 1513

DVOSOBNO stanovanje, 55 m², v Šentjurju, 
Cesta M. Zidanška, obnovljeno, nova 
okna, kopalnica, 4/5, z balkonom in 
kletjo, vseljivo takoj, v neposredni bli-
žini so vrtec, šola in trgovina, prodam. 
Možnost nakupa garaže. Telefon 041 
236-444.� 1615

GARSONJERO na Savinjskem nabrežju v 
Celju prodamo. Telefon 041 725-119.
� 1641

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, približno 50 m², 
v mirnem delu blizu centra Celja, eno 
parkirno mesto, oddam. Telefon 041 
364-140, 031 364-141.� 1529

STANOVANJE v Celju, na Lavi, Pucova uli-
ca, 33 m², novo opremljeno, oddam. 
Telefon 051 351-676.� p

V PIRANU oddajam za počitnikovanje 
popolnoma opremljeno garsonjero 
po ugodni ceni. Telefon 040 245-454.
� 1609

OPREMLJENO garsonjero oddam v bloku 
v Celju. Telefon 041 727-243.� 1624

OPREMLJENO stanovanje, 42 m², za eno 
ali dve osebi, oddam. Telefon 070 418-
525.� 1618

STANOVANJE v Štorah oddamo. Telefon 
041 725-119.� 1641

DVOINPOLSOBNO opremljeno stanovanje 
z balkonom oddam v Novi vasi v Celju. 
Telefon 031 402-846.� 1636

ENOSOBNO opremljeno stanovanje v Bro-
darjevi ulici oddam samski osebi ali 
paru. Telefon 041 864-311.� 1628

GARSONJERO, 31 m², v Novi vasi, vseljivo 
takoj in delno opremljeno, oddamo v 
najem. Telefon 051 648-478.� 1640

NOVO opremljeno garsonjero z balkonom 
in parkiriščem v garaži v Štorah pri 
Celju, vseljivo takoj, 250 EUR/mesec, 
oddam v najem. Telefon 041 441-660.
� 1645

MALO stanovanje v centru Celja v bližini 
parka oddamo. Telefon 041 531-284.
� 1649

NAJAMEM

SAMSKI moški najame garsonjero ali eno-
sobno stanovanje ali sobo s souporabo 
kuhinje in kopalnice v Šempetru, Žal-
cu, na Polzeli. Pokličite 031 756-252.
� 1582

OPREMA

PRODAM

ELEKTRIČNI bojler Gorenje Tiki 15 L, tip 
0GB,, 80 EL, še zapakiran, prodam. 
Telefon 041 571-473.� 1599

ŠEST lesenih stolov za jedilnico prodam. 
Cena 10 EUR/eden. Telefon (03) 5741-
416, 031 657-069.� 1657

HLADILNIK, pralni stroj, štedilnik, zamrzo-
valno omaro in ostalo prodam. Telefon 
040 869-481.� 1653

PO diskontni ceni prodam hrastovo opre-
mo z usnjem, komplet točilni pult z 
novo hladilno napravo, separeji, mize, 
omare in ostalo (vredno ogleda). Tele-
fon 041 399-484.� p

AKUSTIKA

PRODAM

VIOLINO celinko, z lokom in podbradkom, 
v kovčku, prodam. Telefon 031 358-
207.� 1655

ŽIVALI

PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, brezplačna dostava na dom, 
prodam. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� p

PRAŠIČE, od 30 do 200 kg, možne polo-
vice in očiščene odojke, domača hrana 
in dostava, ugodno prodamo. Telefon 
031 311-476.� p

KOKOŠI nesnice, mlade ter bele težke pi-
ščance za dopitanje prodamo. Nakup 
10 nesnic - petelin brezplačno. Kmetija 
Winter, Lopata 55, Celje, telefon 031 
461-798, (03) 5471-244, 041 763-
800, (03) 5472-070.� p

PURANE, stare 6 tednov, za nadaljnjo rejo, 
mešano, dobava 24. 5. 2013, prodam. 
Za informacije in naročila pokličite po 
telefonu 041 551-187. Kličite samo 
resni.� p

TELICO, čb, staro 16 mesecev, »pripušče-
no«, prodam. Telefon 070 882-415.
� 1578

DVE telički, težki 290 in 580 kg in bikca, 
300 kg, prodam. Telefon 041 763-893, 
5795-021, zvečer.� 1577

KOZE in kozličke za nadaljnjo rejo proda-
mo. Telefon 040 832-272.� 1592

BIKCA, čb, 160 do 170 kg, starega 12 
tednov, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 5773-529, 041 248-572.
� 1595

PRAŠIČE, od 120 do 150 kg, prodam. 
Kupim krave in telice za zakol in suhe 
za dopitanje. Telefon 031 743-351.
� 1597

VEČ krav in telic prodam. Telefon 031 249-
835.� Š�130

NEMŠKE ovčarje, kratkodlake, stare 11 
tednov, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 040 463-438.� 1604

KOKOŠI nesnice, ki že nesejo eno leto, 
ugodno prodam. Telefon 051 397-982.
� 1619

TELICO, črno belo, brejo 8 mesecev, A-kon-
trola, prodamo. Telefon 031 397-583.
� 1620

BIKCA in teličko simentalko, stara 12 in 
16 dni ter telico simentalko, brejo 7 
mesecev, vajeno paše, prodam. Telefon 
031 840-282.� 1627

KRAVO in bike, težke od 500 do 600 kg, 
prodam. Telefon 041 996-166.�1642

BREJE telice in telice za pripust prodam. 
Telefon 041 996-166.� 1642

PONI kobilico, visoko brejo, prodam. Te-
lefon 041 264-132.� L�72

MALI OGLASI / INFORMACIJE
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Sporočamo žalostno vest,
da je umrla naša upokojenka

ZORKA JERAJ
delavka v laboratoriju Zdravstvenega doma Celje

Sodelavci Zdravstvenega doma Celje jo bomo 
ohranili v lepem spominu.

n

Ko tvoje želimo si bližine, 
gremo tja, v ta mirni kraj tišine, 

tam srce se tiho zjoče, 
saj verjeti noče, 

da te med nami ni. 
Čeprav tvoj glas se več ne sliši, 

beseda tvoja v nas živi, 
povsod te čutimo mi vsi, 

med nami si.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage žene, mame in babice

IVICE SELIČ
iz Paneč 

(30. 11. 1959 – 7. 5. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem 
in sorodnikom, ki ste nam v težkih trenutkih stali 
ob strani ter darovali cvetje, sveče in za svete maše. 
Hvala vsem za izražena ustna in pisna sožalja in 
vsem, ki ste se skupaj z nami v tako velikem številu 

poslovili od naše drage Ivice.

Žalujoči: mož Roman, hčerka Aleksandra z 
Damjanom, sin Matej ter vnuka Timothy in Tia, 

ki jo bosta neizmerno pogrešala
1668

Z A H VA L A

Zapustil me je dragi mož

MIRKO 
KOROŠEC

s Teharske ceste 122 v Celju 
(31. 3. 1932 – 10. 4. 2013)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujem vsem so-
rodnikom, sosedom, posebej sosedi Ramovš, pri-
jateljem in znancem, ki so pisno ali ustno izrazili 
sožalje ter darovali cvetje, sveče in svete maše. Za-
hvala tudi gospodu Čonču za lepo opravljen cerkveni 
obred, pogrebni službi Zagajšek in pevcem za odpete 
pesmi. Hvala tudi patronažnim sestram ZD Štore, 

posebej sestri Silvi.
Vsem skupaj še enkrat iskrena hvala.

Žalujoča žena Slava
1644

POIZVEDBENI RAZPIS ZA PREVOZ
UPORABNIKOV CVD GOLOVEC

ZA ENOTO VDC RADEČE
Predmet razpisa je izvajanje rednih prevozov na relaciji 
Radeče z okolico in Laško z okolico, vsak delovni dan med 
6. in 8. uro in 12.30 in 15. uro, po urniku in na relacijah, ki jih 
določi naročnik. Okvirno število uporabnikov prevoza na 
dan je od 14 do 16.
Okvirne relacije so: Svibno–Krakovo–Žlebnik–Jagnjenica–
Radeče–Laško–Brstnik–Rifngozd–Rimske Toplice–Belovo.
Začetek 1. 7. 2013. Vozilo mora biti prilagojeno prevozom 
oseb, ki so na invalidskem vozičku.
Vabimo vas, da do 22. 5. 2013, oddate ponudbe, ki mora-
jo vsebovati vaše podatke in ponujeno ceno za prevoženi 
kilometer, brez DDV.
Center za varstvo in delo Golovec, Na Golovcu 2, 3000 Celje

Direktorica Brigita Šoster

Uspešno podjetje z več kot 60-letno tradicijo zaradi 
začasno povečanega obsega dela

zaposli

elektromonterja (več delavcev)

• IV. ali V. stopnja izobrazbe elektrotehnične smeri
• zaželeno 2 leti delovnih izkušenj
• veljavno vozniško dovoljenje B-kategorije (zaželeno tudi 

C-kategorije)
• zaželeno znanje vsaj enega tujega jezika (angleško, pred-

nostno nemško)

Pogodba o zaposlitvi se sklene za določen čas 3 mesecev.

Kandidati morajo k prijavi predložiti:
• vlogo s kratkim življenjepisom
• kopijo zadnjega šolskega spričevala
• pregled dosedanjih zaposlitev

Kandidati morajo poslati vloge z dokazili do 21. 5. 2013 na 
naslov: ELEKTROSIGNAL, d. o. o., Lava 6a, 3000 Celje.

NAROČITE

IME IN PRIIMEK:

ULICA:

KRAJ:

DATUM ROJSTVA:

Naročam Novi tednik za najmanj 6 mesecev

PODPIS:

NT&RC d.o.o. bo podatke uporabljal samo za potrebe naročniške službe Novega tednika.

NAROČILNICA      NAROČILNICA NAROČILNICA Novi tednik vam dostavimo na dom. 
V prosti prodaji stane četrtkova 
izdaja – dva časopisa v enem in TV-
Okno – 2,30 evra.

Dodatni popusti pri plačilu naroč-
nine vnaprej: 7 % pri plačilu za eno 
leto, 3,5 % pri plačilu za pol leta, 2 % 
pri plačilu za tri mesece.

Ugodnosti za naročnike: brezplačno prejemajo vse posebne izdaje 
Novega tednika, imajo pravico do štirih brezplačnih malih oglasov 
in dveh čestitk na Radiu Celje.

Novi tednik že 68 let. Piše o življenju in delu prebivalcev z območja 33 občin.

OB ČETRTKIH – INFORMACIJE IZ VAŠEGA KRAJA – ZGODBE S CELJSKEGA

BIKCA, težkega 350 kg, prodam. Telefon 
051 450-110.� L�73

BIKCA simentalca, težkega približno 150 
kg, prodam. Telefon 041 318-144.
� 1312

PRAŠIČE, domače vzreje, težke od 30 do 
140 kg ter breje in nebreje mladice 
linije 12, prodam. Domača hrana, 
možna dostava. Andrejeva kmetija iz 
Jazbin, telefon 031 509-061.� 1670

KUPIM

DEBELE krave in telice za izvoz in suhe 
za dopitanje ali zakol kupim. Plačilo 
takoj. Telefon 040 647-223.� Š�330

DEBELE, suhe krave in telice kupim. Pla-
čilo takoj. Telefon 041 653-286.� Š�1

VSE vrste telic in krav za zakol kupimo, 
tudi teličke do 200 kg. Telefon 031 
832-520.� 1501

VSE vrste krav in telic za zakol kupim. 
Plačilo takoj. Telefon 041 544-270.�p

MENJAM

TELIČKO simentalko, težko 230 kg, me-
njam za bikca od 100 do 120 kg. 
Telefon (03) 5730-489.� 1658

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

KAKOVOSTNO vino laški rizling, letnik 
2012, prodam. Cena: 1,1 EUR/l. Te-
lefon 031 524-147.� 1660

VINO modra frankinja, 0,80 EUR in žganje 
– hruškovec in vinsko, 4 EUR, prodam. 
Telefon (03) 5771-964, 041 412-924.
� 1663

VINO, rdeče (jurka, izabela) prodam po 
0,70 EUR/liter. Telefon 051 237-673.
� 1586

200 l rdečega neškropljenega vina pro-
dam po ugodni ceni. Telefon 031 741-
508, 031 533-112.� 1606

KAKOVOSTNO vino, mešani sorti, sauvi-
gnon/chardonnay, prodam. Telefon 
031 448-691.� 1664

ODDAM

BREZPLAČNO oddam košnjo sena, pribli-
žno 3 do 4 prikolice (strojna košnja na 
njivi), Cesta v Laško 12, Polule. Prevol-
nik, telefon 070 418-525.� 1618

OSTALO

PRODAM

SKORAJ novo sobno kolo prodam. Telefon 
040 558-454.� 1561

VEČ klafter bukovih drv, z možnostjo 
dostave, okolica Šentjurja, prodam. 
Telefon 070 724-188.� 1564

SUHA drva prodam. Telefon 040 149-291.
� 1596

SUHA metrska drva, 8 m, doma svinjski 
želodec in bikca, čb, starega 3 mesece, 
prodam. Telefon 070 744-487.� p

MEŠANA drva, 36 m, prodam. Telefon 031 
835-178.� 1614

PRIKOLICO Hobby de luxe 400, 2007, 4 
ležišča, prodam za 8.600 EUR. Telefon 
041 710-810.� 1611

KOŠE, redke ali goste, pletene iz vrbovih 
šib, žganje, sadjevec prodamo. Telefon 
070 864-120, 5773-302.� 1632

HRASTOVE »fosne« in deske, suhe 4 leta, 
prodam. Telefon 040 611-212.� 1656

SVINJSKE polovice prodam. Telefon 031 
787-009.� 1653

METRSKA bukova drva, možen razrez in 
dostava in vino modra frankinja pro-
dam. Telefon 041 809-871.� 1665

KUPIM

LES na panju ali kamionski cesti, plačilo 
takoj, kupim. Telefon 041 506-958.
� 1626

ZMENKI
SEM 48-letno dekle. Iščem fanta z vozni-

škim izpitom, starega od 48 do 50 let, 
ki bi prišel k meni. Alkoholiki, kadilci, 
ločeni, starejši izključeni. Na SMS ne 
odgovarjam. Vse ostalo po telefonu 
040 897-944 ali (03) 5882-380.� p

PRIJETEN, 46-letni moški, podjetnik, 174, 
iz Ljubljane, atletske postave, neka-
dilec, z zdravim načinom življenja, 
bi rad spoznal simpatično žensko za 
druženje. Telefon 041 843-364.� p

ZAPOSLITEV
IŠČEMO voznika v mednarodni špediciji, 

vožnja s polpriklopnim hladilnim vozi-
lom, 5 let delovnih izkušenj, kategorija 
C + E, NPK. Telefon 031 703-122, (03) 
492-1421. Frigotransport Pišek & HSF 
d. o. o., Lopata 17, Celje.� p

IŠČEM kakršno koli delo v Sloveniji ali 
tujini. Telefon 031 479-884.� 1643

RAZNO
STARO železo, radiatorje, peči in ostalo 

brezplačno odpeljemo. Miladin Goli-
jan, s. p., Kidričeva 3, Velenje, telefon 
040 465-214.� n

POSOJILA za zaposlene in upokojence! 
Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, Celje, telefon 
059 226-600, 051 886-600.� n

GRADITELJI, pozor! Izdelujemo strojne 
omete, tlake, vse vrste fasad. Konku-
renčne cene, dolgoletne izkušnje. Tele-
fon 031 623-000. Omes gradbeništvo, 
d. o. o., Ledina 40, Sevnica.� 983

NUDIM pomoč pri vseh vzdrževalnih in 
rednih opravilih pri hiši in na kmetiji. 
David Jager, Svetelka 11 b, Dramlje, 
telefon 070 327-585.� 1411

DAPIS, s. p., Bezovje 14 a, Šentjur: kle-
sanje in obnova črk na spomeniku. 
Telefon 041 759-876.� 1584

ADAPTACIJE: kompletna prenova stano-
vanj, hiš, kopalnic, fasad, streh, be-
ljenje sten, fasad, elektro, zidarska, 
keramičarska, vodovodna dela. Telefon 
031 879-739; www.komplet-plus.si.�n

TELIČKO simentalko, neoštevilčeno, tež-
ko 300 kg in bikca, 200 kg, prodam. 
Nudimo tudi prenočišča. Telefon 5778-
415.� 1601

MALI OGLASI / INFORMACIJE
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in

MIRAN 
VIDEC

(1979 – 2011)

Kako boli, ko prazen je naš dom, 
ker vaju več med nami ni.

Hvala vsem, ki z lepo mislijo in prižgano svečko po-
stojite ob njunem grobu.

Vsi vajini
L 71

V  S P O M I N

FRANC
(1947 – 2005)

Z A H VA L A

Ob nenadni izgubi
dragega ata,

tasta in dedija

SLAVKA SPOLENAKA
s Proseniškega 

(11. 10. 1938 – 18. 4. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem in 
znancem za vse iskrene besede tolažbe ter darovane 
sveče in svete maše. Posebna hvala Jožetu in Roziki 
Jančič za molitev na domu, Majdi Rukše in Saši Gunzek 

za lepo pripravljene in prebrane besede slovesa.
Hvala gospodu Čonču za cerkveni obred in pogrebni 

službi Zagajšek.
Žalujoči: hčerka Cvetka z možem Bogomilom, snaha

Mira s Slavkom ter vnuki Žan, Žiga, Jaka in Ana
Š 128

Veter je odtrgal list z drevesa. 
Med številnimi je izbral le enega. 

Ta list, ki je bil del našega 
življenja, 

sedaj manjka. 
Vedno bo manjkal. 
Aleš, pogrešamo te.

Z A H VA L A

Ob tragični izgubi ljubega moža in atija

ALEŠA 
GAČNIKA

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom in znancem, ki so ga pospremili na 

njegovi zadnji poti v prezgodnji grob.
Hvala za vse tudi Premogovniku Velenje, d. d.

Žalujoči: žena Renata, hčerki Ana in Eva ter 
brat Vladko z družino

1611

Ko nekoga za vedno izgubiš, 
ko odnese s seboj del tebe, 

šele takrat se zaveš, 
da ga ljubiš bolj kot sebe.

Z A H VA L A

Ob nenadomestljivi izgubi 
drage žene, mame, ome, 

prababice in tete

ŠTEFKE KOVAČ
s Proseniškega 24 b pri Šentjurju 

(12. 8. 1943 – 28. 4. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijate-
ljem, sosedom, sodelavcem, znancem in vsem, ki ste 
v težkih trenutkih sočustvovali z nami, nam izrazili 
ustna in pisna sožalja, darovali cvetje in sveče ter jo v 
tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti. 
Hvala gospodu Čonču za opravljen cerkveni obred, 
pevcem za odpete žalostinke, trobentaču za odigrano 
Tišino in pogrebni službi Zagajšek. Hvala sosedi Maj-
di Rukše za ganljive besede slovesa. Posebna zahvala 
velja Domu starejših Šentjur za vso nego, skrb, po-
moč in prijaznost v času njenega bivanja v domu.

Vsem skupaj še enkrat hvala.

Žalujoči vsi njeni, ki jo močno pogrešajo.
1630

Težko je izgubiti človeka, 
a najtežje je naučiti se 

živeti brez njega.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi mojega 
moža

MILANA 
BEZGOVŠKA

iz Kanjuc pri Svetini

izrekam iskreno zahvalo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem in prijateljem, ki ste ga obiskovali in opogu-
mljali v času bolezni ter ga pospremili na njegovi za-
dnji poti. Hvala vsem, ki ste mi izrazili sožalje, njemu 
v spomin pa darovali cvetje in sveče. Hvala pevcem za 

pesmi in govornikoma za besede slovesa.
Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej, ki mi je in 

mi v teh težkih trenutkih stoji ob strani.

Žena Ivanka
1633

Skozi vse življenje svoje 
boriti si se znal, 

a v tihem majskem jutru 
nemočen za vedno si zaspal.

Z A H VA L A

V 103. letu nas je zapustil dra-
gi ata, tast, stari ata, dedek in 

pradedek

ANTON KUKOVIČ
iz Kamena pri Šentjurju 
(21. 12. 1910 – 4. 5. 2013)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena sožalja ter daro-
vano cvetje, sveče in svete maše. Hvala vsem, ki ste 
ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala gospodu 
župniku Vinku Čonču za lepo opravljen cerkveni 
obred. Iskrena hvala Gasilskemu društvu Šentjur ter 
ostalim gasilskim društvom. Hvala govornikoma za 
besede slovesa ter pevcem in trobentaču. Posebna 

zahvala pogrebni službi Zagajšek.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njegovi
n

Za boj z usodo ti je zmanjkalo moči, 
zato ljubezni si prepustila se, 

ki nate z neba se zlila je 
in spokojno svoje zaprla si oči.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame, stare mame in tašče

MILKE 
LOVRENČIČ

iz Celja, Cesta na Ostrožno 96 
(14. 7. 1926 – 8. 5. 2013)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste jo v velikem številu po-
spremili na njeni zadnji poti, izrekli sožalje, darovali 
cvetje in sveče ter sočustvovali z nami. Hvala gospodu 
župniku Hrenu za opravljen cerkveni obred in sveto 

mašo in hvala Domu sveti Jožef Celje.

Žalujoči sin Darko z družino
1623

Bolečino se da skriti, 
solze moč je zatajiti, 

le praznine, ki ostaja, 
se ne da nadomestiti.

V  S P O M I N

JOŽICI 
GRUM

iz Celja 
(17. 5. 2007 - 17. 5. 2013)

Minilo je šest let, kar si odšla, spomin nate pa nikoli 
ne bo zbledel.

Hvala vsem, ki z mislijo nanjo postojite ob njenem 
grobu in ji prižigate sveče.

Vsi njeni
n

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage sestre

MARIJE 
ČREPNJAK

(21. 4. 1937 – 7. 5. 2013)

Iskrena hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti, 
izrazili sožalje ter darovali cvetje in sveče. Hvala tudi 
gospodu duhovniku za opravljen obred in govorniku 

za poslovilne besede.

Žalujoči: sestre in brata
1659

Poroke
Celje
Poročila sta se: Svjetlana 

ŠUĆUR in Predrag SAVKO-
VIĆ, oba iz Celja.

Smrti
Celje
Umrli so: Štefanija JAN iz 

Spodnjih Grušovelj, 77 let, 

Rizo VOKŠI iz Štor, 68 let, 
Cecilija ERŽEN iz Gotovelj, 
94 let, Anton STRAŽAR iz 
Petrovč, 83 let, Roza TEPEŠ 
iz Žalca, 77 let Marija VO-
GLAR iz Celja, 90 let, Danica 
HRIBERNIK iz Celja, 89 let, 
Marica GOMBAČ iz Celja, 90 
let.

Šmarje pri Jelšah
Umrla je: Neža KOLENC 

iz Dobrine, 92 let.

Šentjur pri Celju
Umrli so: Martina ŠTRU-

KELJ iz Brda, 65 let, Anton 
KUKOVIČ iz Kamena, 102 
leti, Marija KUKOVIČ iz Tr-
žiča, 88 let, Alen BOGDANO-
VIČ iz Svetelke, 22 let.

Žalec
Umrl je: Aleš GAČNIK iz 

Šentjurja pri Celju, 42 let.

Velenje
Umrli so: Ana VODLAN iz 

Velenja, 80 let, Neža ŽLAHTA 
iz Celja, 75 let, Marija ZAGER 
iz Šoštanja, 84 let, Danijela 
JANC iz Sevnice, 78 let, Milica 
Emilija TRATNIK iz Velenja, 
90 let, Jože MIKLAVŽINA iz 
Šoštanja, 45 let, Jožef ŠIBANC 
iz Velenja, 80 let, Anton BOŽI-
ČEK iz Šoštanja, 92 let, Stani-
slav ROSC iz Mežice, 82 let,

INFORMACIJE

Zaupate nam že

68 let
novice iz 33 občin
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KINO

PRIREDITVE

PLANET TUŠ

Prosta delovna mesta objavljamo po podatkih Za-
voda RS za zaposlovanje. Zaradi pomanjkanja prosto-
ra niso objavljena vsa. Prav tako zaradi preglednosti 
objav izpuščamo pogoje, ki jih postavljajo delodajal-
ci (delo za določen čas, zahtevane delovne izkušnje, 
posebno znanje in morebitne druge zahteve). Vsi na-
vedeni in manjkajoči podatki so dostopni:

· na oglasnih deskah območnih služb in uradov za 
delo zavoda;

· na domači strani Zavoda RS za zaposlovanje:
http://www.ess.gov.si;
· pri delodajalcih.
Bralce opozarjamo, da so morebitne napake pri 

objavi mogoče.

BORZA DELA / VODNIK

UE CELJE

MONTAŽNI DELAVEC
MONTER OKEN - M/Ž; MONTIRANJE OKEN, 

STAVBNEGA POHIŠTVA. DELO V SLOVENIJI 
IN NEMČIJI, DOLOČEN ČAS, 6 MESECEV, 
18.5.2013; GRADBENIŠTVO KOSTA, GRAD-
BENIŠTVO IN STORITVE, D.O.O., AŠKERČEVA 
ULICA 15, 3000 CELJE
VARILEC

VARILEC II - M/Ž; VARJENJE, SESTAVLJA-
NJE PODSKLOPOV V ŠABLONI, SESTAVLJANJE 
NAJZAHTEVNEJŠIH PODSKLOPOV IN SKLO-
POV PO KONSTRUKCIJSKIH NAČRTIH, DELO Z 
ROČNIM ORODJEM, VRTANJE NA STABILNIH 
STROJIH, PREMEŠČANJE BREMEN Z DVIGA-
LOM, PRREMEŠČANJE BREMEN Z VILIČAR-
JEM. DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 23.5.2013; 
CONTAINER PROIZVODNO PODJETJE, D.O.O., 
BEŽIGRAJSKA CESTA 6, 3000 CELJE

VARILEC - M/Ž; RAZNA VARILNA DELA IN 
DELA NA KONČNI MONTAŽI, DOLOČEN ČAS, 3 
MESECE, 24.5.2013; ELRAZ, GRADBENIŠTVO, 
D.O.O., KOTNIKOVA ULICA 5, 1000 LJUBLJA-
NA
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZBA

MONTER OKEN IN VRAT - VODJA. DELO V 
TUJINI (NEMČIJA) - M/Ž; VODJA SKUPINE ZA 
MONTAŽO STAVBNEGA POHIŠTVA, DOLOČEN 
ČAS, 12 MESECEV, 30.5.2013; PRO MONTING, 
MONTAŽE, TRGOVINA IN STORITVE, D.O.O., 
STANETOVA ULICA 29, 3000 CELJE
ELEKTRIKAR ENERGETIK

ELEKTRIČAR - DELO V TUJINI (AVSTRIJA, 
NEMČIJA, ZDA) - M/Ž; VEZAVA PROIZVO-
DNJIH LINIJ, HIŠNE INŠTALACIJE, DOLOČEN 
ČAS, 12 MESECEV, 16.5.2013; PRO MONTING, 
MONTAŽE, TRGOVINA IN STORITVE, D.O.O., 
STANETOVA ULICA 29, 3000 CELJE
METALURŠKI TEHNIK

SESTAVLJAVEC STAVBNEGA POHIŠTVA 
III (ALU) - M/Ž; SESTAVLJAVEC STAVBNEGA 
POHIŠTVA III (ALU), DOLOČEN ČAS, 12 MESE-
CEV, 17.5.2013; MIK OKNA, PROIZVODNJA, 
GRADBENIŠTVO, POSREDNIŠTVO, TRGOVINA 
IN STORITVE D.O.O., CELJSKA CESTA 55, 3212 
VOJNIK
KOMERCIALIST

KOMERCIALIST - VODJA ZAPOSLENIH - M/Ž; 
IŠČEMO KOMERCIALISTA ZA PODROČJE SA-
VINJSKE REGIJE. ISKANJE POSLOVNIH PAR-
TNERJEV V SLOVENIJI IN V TUJINI (AVSTRIJA, 
HRVAŠKA). SKRB ZA OBSTOJEČE STRANKE IN 
PRIDOBIVANJE NOVIH STRANK, ORGANIZI-
RANJE DELA, SKRB ZA ZAPOSLENE. NEDOLO-
ČEN ČAS, 18.5.2013; RAINPOLC, TRGOVINA, 
POSREDNIŠTVO IN DRUGE STORITVE, D.O.O., 
JADRANSKA CESTA 27, 2000 MARIBOR

UE LAŠKO

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH MEST

UE MOZIRJE

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH MEST

UE SLOVENSKE KONJICE

INŽENIR ELEKTROTEHNIKE
VZDRŽEVALEC ELEKTRIČAR - M/Ž; VZDR-

ŽEVANJE ELEKTRIČNE NAPELJAVE IN ELE-
KTRONIKE STROJEV, DELOVNIH NAPRAV 
IN PRIPRAV. ODPRAVLJANJE NAPAK IN 
ZASTOJEV V PROIZVODNJI. IZDELAVA ELEK-
TROINSTALACIJ IN ELEKTRO OMAR STROJEV, 
VODENJE EVIDENC VZDRŽEVANJA STROJEV 
IN O PREGLEDIH STROJEV. DOLOČEN ČAS, 12 
MESECEV, 25.5.2013; MAROVT PROIZVODNO 
IZVOZNO UVOZNO PODJETJE, D.O.O., STRANI-
CE 55, 3206 STRANICE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH MEST

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

OSNOVNOŠOLSKA IZOBRAZBA
MONTAŽA OGRAJ - M/Ž; MONTAŽA ŽIČ-

NIH OGRAJ, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
24.5.2013; MONTAŽA IN VZDRŽEVANJE 
OGRAJ DARKO ŠEGA S.P., LEMBERG PRI 
ŠMARJU 2 A, 3241 PODPLAT

MONTER KOVINSKIH KONSTRUKCIJ - M/Ž; 
MONTAŽA KOVINSKIH ELEMENTOV, DOLOČEN 
ČAS, 3 MESECE, 23.5.2013; BEPLASTA MON-

TAŽA, STORITVE IN INŽENIRING D.O.O., PRVO-
MAJSKA ULICA 35, 3250 ROGAŠKA SLATINA
AVTOSERVISER

AVTOSERVISER - M/Ž; POPRAVILO IN SERVI-
SIRANJE VOZIL, NEDOLOČEN ČAS, 23.5.2013; 
AVTO ALKA ALBERT KAMPUŠ S.P., SPODNJE 
NEGONJE 27 C, 3250 ROGAŠKA SLATINA
SREDNJA POKLICNA IZOBRAZBA

PESKALEC - M/Ž; PESKANJE RAZLIČNIH 
PODLAG, NEDOLOČEN ČAS, 23.5.2013; BE-
PLASTA MONTAŽA, STORITVE IN INŽENIRING 
D.O.O., PRVOMAJSKA ULICA 35, 3250 ROGA-
ŠKA SLATINA

LIČAR - M/Ž; LIČARSKA DELA, NEDOLOČEN 
ČAS, 23.5.2013; BEPLASTA MONTAŽA, STO-
RITVE IN INŽENIRING D.O.O., PRVOMAJSKA 
ULICA 35, 3250 ROGAŠKA SLATINA

DELOVODJA - PRI MONTAŽI KOVINSKIH 
KONSTRUKCIJ, TRANSPORTNE TEHNIKE V 
AVTOMOBILSKI INDUSTRIJI - DELO V TUJINI 
- M/Ž; VODENJE SKUPINE PRI MONTAŽI KO-
VINSKIH KONSTRUKCIJ, TRANSPORTNE TEH-
NIKE V AVTOMOBILSKI INDUSTRIJI - DELO V 
TUJINI, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 26.5.2013; 
IM PENIC, MONTAŽA INDUSTRIJSKIH STRO-
JEV IN NAPRAV, D.O.O., PODSREDA 59, 3257 
PODSREDA
SREDNJA STROKOVNA ALI SPLO-
ŠNA IZOBRAZBA

NATAKAR - M/Ž; STREŽABA HRANE IN PI-
JAČE, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 23.5.2013; 
LISIČKA, GOSTINSTVO IN TURIZEM, JANEZ 
LISJAK, S.P., KRISTAN VRH 40 A, 3241 POD-
PLAT
INŽENIR ELEKTROTEHNIKE

POSLOVODJA /NABAVA - M/Ž; VODENJE 
TRGOVINE IN NABAVA IZDELKOV, NEDOLO-
ČEN ČAS, 18.5.2013; TOPLIŠEK, TRGOVINA 
IN SERVIS GOSPODINJSKIH APARATOV, ELEK-
TROINSTALACIJE, D.O.O., TRŽIŠČE 36 A, 3250 
ROGAŠKA SLATINA

UE VELENJE

SREDNJA POKLICNA IZOBRAZBA
ZIDAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI - M/Ž; 

ZIDARSKA DELA, ZIDANJE IN BETONIRANJE, 
DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 2.6.2013; ARMA 
- BAU, GRADBENIŠTVO IN STORITVE, D.O.O., 
STANETOVA CESTA 2 A, 3320 VELENJE

TESAR - DELO V NEMČIJI IN BELGIJI - M/Ž; 
TESARSKA DELA, DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
2.6.2013; ARMA - BAU, GRADBENIŠTVO IN 
STORITVE, D.O.O., STANETOVA CESTA 2 A, 
3320 VELENJE
ELEKTROTEHNIK

ELEKTROMONTER - DELO V TUJINI - M/
Ž; ELEKTROMONTAŽNA DELA, PRIKLOP 
EL.OMAR, AVTOMATIZIRANIH POGONOV ..., 
DOLOČEN ČAS, 28.5.2013; EPROMCOM AVTO-
MATIZACIJA IN INŽENIRING INDUSTRIJSKIH 
PROCESOV ZORAN MARINOVIĆ S.P., KERSNI-
KOVA CESTA 1, 3320 VELENJE

ASISTENT ZA SPLOŠNE ZADEVE (ASSIS-
TANT FACILITY MANAGER) - M/Ž; ORGANIZA-
CIJA POSLOVNIH PROSTOROV, VZDRŽEVANJE 
SLUŽBENIH VOZIL, NADZOR ČIŠČENJA, REDNI 
PREGLEDI POSLOVNIH PROSTOROV. LAŽJA 
VZDRŽEVALNA DELA., DOLOČEN ČAS, 20 ME-
SECEV, 18.5.2013; ALSTOM POWER SYSTEMS 
GMBH, MANNHEIM, PODRUŽNICA V SLOVENI-
JI, CESTA LOLE RIBARJA 18, 3325 ŠOŠTANJ
INŽENIR ELEKTROTEHNIKE

PROGRAMER INDUSTRIJSKIH LINIJ IN PO-
GONOV - DELO V TUJINI - M/Ž; INDUSTRIJSKO 
PROGRAMIRANJE IN TESTIRANJE NAPRAV 
TER SPRAVLJANJE V POGON. POZNAVANJE 
TUDI OSTALEGA PROGRAMIRANJA KRMILNI-
KOV IN NAPRAV. DOLOČEN ČAS, 12 MESECEV, 
28.5.2013; EPROMCOM AVTOMATIZACIJA IN 
INŽENIRING INDUSTRIJSKIH PROCESOV ZO-
RAN MARINOVIĆ S.P., KERSNIKOVA CESTA 1, 
3320 VELENJE
DIPLOMIRANI VARNOSTNI INŽE-
NIR (VS)

STROKOVNI SODELAVEC ZA VARNOST IN 
ZDRAVJE PRI DELU - M/Ž; PREGLEDI IN PRE-
IZKUSI DELOVNE OPREME, PREISKAVE DELOV-
NEGA OKOLJA, USPOSABLJANJE DELAVCEV S 
PODROČJA VPD IN VPP, IZDELAVA OCEN TVE-
GANJ, IZDELAVA POŽARNIH REDOV, NAČRTOV 
EVAKUACIJE IN POŽARNIH NAČRTOV, IZVAJA-
NJE ELEKTRO MERITEV, VODENJE STROKOV-
NIH NALOG V POGODBENIH PODJETJIH ..., 
NEDOLOČEN ČAS, 29.5.2013; PROVARNOST, 

PODJETJE ZA ZAGOTAVLJANJE VARNOSTI PRI 
DELU IN POŽARNE VARNOSTI, D.O.O., EFENKO-
VA CESTA 61, 3320 VELENJE
DOKTOR DENTALNE MEDICINE

DR.DENTALNE MEDICINE - M/Ž; IZVAJANJE 
ZOBOZDRAVSTVENEGA VARSTVA ZA ODRA-
SLE IN MLADINO, DOLOČEN ČAS, 3 MESECE, 
16.5.2013; VDS, POSLOVNO SVETOVANJE, 
D.O.O., TRG MLADOSTI 2, 3320 VELENJE

UE ŽALEC

NI RAZPISANIH PROSTIH DELOVNIH MEST

ČETRTEK, 16. 5.

9.30 in 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnika 
krojača Franja Podbregarja

11.00 Vizualno umetniško 
društvo Axx. On. M., Na 
okopih 2, Celje
Sanje/dreams
odprtje razstave likovnih 
del brezdomcev

16.00 do 18.00 Pokrajinski muzej 
Celje
Izdelaj pahljačo za vroče 
poletne dni
otroška delavnica

17.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Ježkove pravljice
poslušanje in ilustriranje 
pravljic

17.00 Knjižnica Šentjur
Ura pravljic

17.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Ura pravljic
pripoveduje Marjetka 
Blatnik

18.00 Osrednja knjižnica Celje
EFT za telebane
predava Pika Rainer v 
okviru univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Mladinska knjiga, Mestna 
knjigarna Celje
Dario Cortese: Od 
davnine do divjine
druženje z avtorjem in 
pogovor o knjigi

18.00 Dom kulture Slovenske 
Konjice
Kamen, voda …
odprtje fotografske razstave 
Vilija Šustra

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Jiddu Krishnamurti
predava Živan Krevel

18.00 Glasbena šola Velenje
Vodni svet
baletna produkcija

19.00 Likovni salon Celje
Simon Macuh: 
Radioaktivnost
odprtje razstave

19.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Predavanje in delavnica 
na temo lončarstva
predava Rok Komel

Spored od 16. 5. - 22. 5.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Dvigni – akcijski, drama, ko-
medija
od četrtka do srede: 15.20, 
20.45
Hitri in drzni 6 – akcijski, tri-
ler
sobota: 20.00
Iron man 3 – akcijski, znanstve-
na fantastika
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.20
sobota, nedelja: 13.40, 17.20
Iron man 3 – akcijski, znanstve-
na fantastika, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.15, 20.00
sobota: 21.15, 23.05
nedelja: 18.15, 21.15
Jurski park – avantura, fanta-
zijski, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.35
sobota: 17.30
Klic v sili – triler
četrtek, ponedeljek, torek, sre-
da: 20.25
petek: 20.25, 22.25
sobota: 13.30, 20.25, 22.25
nedelja: 13.30, 20.25
Krudovi – animirani, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.10
sobota: 11.00 13.00, 15.10
nedelja: 11.00, 13.00, 15.10, 
16.10
Stranski učinki – drama, triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.15
petek, sobota: 16.15, 23.00
Vaje v objemu – drama
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.50, 18.25
sobota, nedelja: 14.40, 16.50, 
18.25
Velika poroka – romanca/lju-
bezen
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.25, 20.40
petek, sobota: 16.25, 20.40, 
23.20
Veliki Gatsby – drama
četrtek: 16.25, 19.15, 21.05
petek: 15.25, 18.20, 21.05
sobota: 12.40, 15.25, 18.20
nedelja: 12.40, 15.25, 18.20, 
21.05
ponedeljek, torek, sreda: 15.25, 
18.20, 21.05
Zambezija – animirana kome-
dija
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.30
sobota, nedelja: 11.20, 12.20, 
13.20, 15.30
Zavetje – drama
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.50
petek, sobota: 18.50, 23.10
Zlobni mrtveci – grozljivka
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.30, 21.10
petek, sobota: 18.30, 21.10, 
22.40
Zvezdne steze: V temo – akcij-
ski, znanstvena fantastika
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.05, 20.05
sobota: 12.30, 18.05
nedelja: 12.30, 18.05, 20.05
Zvezdne steze: V temo – akcij-
ski, znanstvena fantastika, 3D
četrtek: 17.15
petek: 17.15, 21.15, 22.50
sobota: 17.15, 20.10, 22.50
nedelja: 17.15, 20.00
ponedeljek, torek, sreda: 17.15, 
21.15

KINO VELENJE

PETEK
18.00 Krudovi – animirana ko-
mična pustolovščina
19.00 Duša – ZF triler
20.30 Film 43 – odtrgana ko-
medija
SOBOTA
18.00 Krudovi – animirana ko-
mična pustolovščina
19.00 Film 43 – odtrgana ko-
medija
20.00 Duša – ZF triler
20.30 Kon-Tiki – pustolovski
NEDELJA
16.00 Krudovi – animirana ko-
mična pustolovščina
18.00 Duša – ZF triler
19.00 Kon-Tiki – pustolovski
20.30 Film 43 – odtrgana ko-
medija
PONEDELJEK
20.00 Otrok iz zgornjega nad-
stropja – kriminalna drama

PETEK, SOBOTA, NEDELJA
19.00 in 21.00 Otrok iz zgor-
njega nadstropja – kriminalna 
drama
PONEDELJEK, TOREK, SREDA
20.00 Barbara – drama

19.00 Kulturni dom Šoštanj
Ponosni na Slovenijo
slavnostna prireditev

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Zakon privlačnosti v 
praksi
predava Snježana Ristić

19.30 Narodni dom Celje
Neža Pogačar
koncert mlade celjske 
pianistke z gosti

19.30 Mestni kino Metropol
Oktet 9
Levo-desno-sredinski 
koncert za vse generacije

19.30 Kulturni center Laško
Območno srečanje 
odraslih pevskih zborov 
in malih vokalnih skupin 
Naši zbori

19.30 Glasbena šola Velenje
Gaja Ana Zvonar, violina
recital

20.00 Branibor club Celje
Stand up

20.00 Galerija Zgornji trg Šentjur
Tito na podobah 
spominov
odprtje razstave 
zbirateljskih predmetov s 
podobo Josipa Broza Tita

20.00 Na trgu vasi Lipa Terme 
Olimia
Folklorna skupina iz 
Italije in Črne gore
predstavitev ljudskega 
plesnega izročila teh držav

20.30 Max klub Velenje
Žiga Murko kvartet
koncert

PETEK, 17. 5.

12.00 Schwentnerjeva hiša 
Vransko
Avgusta Šantel ml.
odprtje pregledne razstave 
slovenske slikarke, 
grafi čarke in violinistke

15.30 Knjižnica Bistrica ob Sotli
Pravljična urica

16.00 eMCe plac Velenje
Saund Arson
festival Dnevi mladih in 
kulture

17.00 Muzej Laško
Kaj sem se naučil/a od 
dedka, babice
odprtje razstave učencev 
OŠ

17.00 Dom kulture Velenje
Pozdrav pomladi 2013
območna revija vrtčevskih 
pevskih zborov

18.00 Kulturni dom Liboje
Ko regiment v Indijo gre
potopisno predavanje 
Gregorja Audiča

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Postavitev družine po 
metodi Berta Hellingerja
predava Miša Šavor

18.00 Dom Svobode Zidani Most
Železnica od prve vožnje 
do danes
predavanje in kulturni 
program

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Cool knjiga
bralni krožek za najstnike; 
pogovor vodi Andreja Kac

18.00 Glasbena šola Velenje
Vodni svet
baletna produkcija

19.00 Dom kulture Svoboda 
Griže
Odprtje likovne razstave

19.00 Osnovna šola Prebold
Zaključni koncert zborov 
in instrumentalnih 
skupin OŠ Prebold

19.30 SLG Celje
Bertolt Brecht, Paul 
Dessau: Gospodar 
Puntila in njegov hlapec 
Matti

abonma Petek večerni in 
izven

19.30 Narodni dom Celje
Sen o vrnitvi
koncert Mešanega 
pevskega zbora Orfej

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Sredi zvezd
festival vokalne zabavne 
glasbe

19.30 Kulturni dom Zarja 
Trnovlje
Evald Flisar: Nora Nora
igrajo člani Gledališkega 
ansambla Zarja Trnovlje

19.30 Kulturni center Laško
Pojemo, plešemo, igramo
letni koncert ŽPZ Laško

19.30 Dvorana KSEVT Vitanje
Odrasli pevski zbori in 
vokalne skupine občin 
Slov. Konjice, Zreče in 
Vitanje
območna revija

20.00 Celjski dom
Ansambel Bisernica
koncert velikega 
narodnega orkestra iz 
Bijeljine iz Republike 
Srbske

20.00 eMCe plac Velenje
Družbeno kritični plakati
odprtje razstave

21.00 Plesni forum Celje
Pozdrav Azri
koncert legendarne 
hrvaške skupine

SOBOTA, 18. 5.

9.00 do 12.00 Savinova hiša 
Žalec in Ekomuzej Žalec
Mednarodni dan muzejev
vstop prost

9.00 do 13.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Mednarodni dan muzejev
vstop prost

9.00 do 17.00 Muzej Laško
Mednarodni dan muzejev
dan odprtih vrat

10.00 Športni center Žalec
Razpnimo jadra – 3, 2, 
1 … ŠTART

10.00 do 13.00 Celjski mladinski 
center
Sobotnice
ustvarjalno družabne 
igrice za najmlajše

10.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Glasbene sobotnice
velika glasba za male 
otroke z otroškim pevskim 
zborom Glasbene šole F. K. 
Koželjskega Velenje

10.00 do 18.00 Pokrajinski muzej 
Celje
Mednarodni dan muzejev
vstop prost

10.00 Velenjski grad
Mednarodni dan muzejev
dan odprtih vrat

15.00 do 17.00 Ribnik Vrbje
Otroške delavnice, 
jezdenje ponijev

16.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

16.00 Grad Podsreda
Steklarska delavnica 
ob svetovnem dnevu 
muzejev
delavnico bodo izvajali 
člani Društva steklarjev 
Slovenije

16.00 do 19.00 Plesni forum 
Celje
Neavtorizirano
plesna delavnica

17.00 Pred gasilskim domom 
Podčetrtek
Praznik KS Podčetrtek
kulturni program
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Razstave

Društva vabijo

17.30 Kozje
Mednarodni folklorni 
festival Kozje
povorka folkloristov

18.00 Grad Podsreda
Sodobna arhitekturna 
tipologija na 
Kozjanskem, 
Tradicionalna gradnja 
Hrvaškega
Zagorja in Tradicionalna 
podeželska arhitektura 
Pelisterja, odprtje razstav

19.00 Farna cerkev sv. Petra v 
Bistrici ob Sotli
Dekliški pevski zbor La 
Vita
koncert

20.00 Dom krajanov Galicija
Gališki dnevi
koncertni večer arij iz oper 
in operet; mladi pevci

20.00 Posestvo Erjavc Kalobje
Klavirski koncert 
klasične glasbe
izvaja Boštjan Lazukič

20.00 Atrij velenjskega gradu
Ženski pevski zbor 
Kombinat
odprtje festivala Dnevi 
mladih in kulture

20.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Slovenska muska od A 
do Ž
komedija Špas teatra z 
Ladom Bizovičarjem

22.00 eMCe plac Velenje
Zmelkoow
koncert

NEDELJA, 19. 5.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

11.00 Citycenter Celje
Cestni ropar Podgana
pravljična urica

15.00 do 17.00 Ribnik Vrbje
Otroške delavnice

16.00 Cuba libre cafe Celje
Večer srbske poezije
literarni večer

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Godba Zabukovica
koncert

18.00 Cerkev sv. Pankracija na 
Ponikvi
Pesem v maju – pevcu v 
slovo

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Gong večer s Špelo 
Cvetko

18.00 Vila Bianca Velenje
Pihalni trio Eolus
koncert

19.00 Kulturni center Laško
Rdeči kotiček
komedija

19.00 Kulturni dom Vojnik
V hribih se dela dan, v 
hribih žari
letni koncert Mešanega 
komornega pevskega 
zbora društva upokojencev 
Vojnik

19.30 Plesni forum Celje
Štirinajst/fourteen
plesna predstava; plešeta 
Rosana Hribar in Gregor 
Luštek

PONEDELJEK, 20. 5.

16.00 Dom sv. Jožefa Celje
Dan odprtih vrat

16.00 Mladinski center Velenje
Inkubus
popoldanski mladinski 
center

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Madagaskar Pedra Opeke 
– kandidata za Nobelovo 
nagrado
potopisno predavanje 
Vaneta Dušana Fortiča 
v okviru univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Alice A. Bailey: Iniciacija 
– človeška in solarna
predstavitev knjige

19.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Erna Ferjanič Fric in 
Franc Branko Janžek
predstavitev njunih novih 
knjig; pogovor bo vodil dr. 
Jože Lipnik

20.00 Dom kulture Velenje
Pazi m@il
komedija Špas teatra

TOREK, 21. 5.

9.30 in 16.00 Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
predstavitev obrtnika 
čevljarja Antona Mužiča

17.00 Pokrajinski muzej Celje
Kulturna in umetnostno-
zgodovinska zbirka
javno vodstvo

17.00 Celjski dom Celje
Pojem in igram
območna revija pevskih in 
glasbenih skupin vrtcev

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v nemškem 
jeziku
pripoveduje Ivana 
Matoševič

18.00 Teozofska knjižnica Alme 
M. Karlin Celje
Talismani – »čarole«
predava Aristid Havliček 
– Tili

18.00 Velenjski grad
Rodoslovno srečanje
zaključek z Blažem 
Verbičem

19.00 Glasbena šola Celje
Glasbeni oddelki I. 
gimnazije v Celju in 
Glasbene šole Celje
zaključni nastop 4. 
letnikov

19.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Transibirska železnica
potopis, popotniške 
vtise bodo delili Majda 
in Manja Rančigaj ter 
Damjan Gajšek

19.00 Knjižnica Laško
Slovenija v presežnikih
potopisno predavanje 
Toma Jeseničnika ob 
projekciji fotografij

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Aleksandra Veblé
pogovor in predstavitev 
knjige

SREDA, 22. 5.

13.30 Center starejših Zimzelen 
Topolšica
Bralna čajanka
čajanko izvaja Bernarda 
Lukanc

16.00 Glasbena šola Celje
Učenci osnovne stopnje 
od 1. do 3. razreda
javni nastop

16.30 Knjižnica Velenje
Pravljična joga
vodita Nina Časl in Metka 
Pivk Srdič

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Pravljica pri Mišku 
Knjižku
pravljične dogodivščine z 
Dragico

18.00 Narodni dom Celje
Na pragu svobode – od 
vojne do miru
svečani koncert 
partizanskih pesmi

18.00 Glasbena šola Celje
Učenci osnovne stopnje 
od 1. do 3. razreda
javni nastop

19.00 Hotel Evropa Celje
Erotična kulinarična 
pravljica z Branetom 
Kastelicem

19.00 Velenjski grad
Citrarke Marjanke z gosti
javna vaja

ČETRTEK, 16. 5.

12.30 Športni objekt Bistrica ob 
Sotli
Ustvarjanje nakita
delavnica

20.00 Celjski mladinski center
Okusi in doživetja sveta: 
italijanska kuhinja

Dobrodelne 
prireditve

ČETRTEK, 16. 5.

18.00 Galerija Nika Ignjatiča 
Celje
Dobrodelna prodajna 
razstava slabovidnih 
slikarjev
izkupiček bo namenjen 
njihovemu lažjemu in 
boljšemu uveljavljanju in 
ustvarjanju

18.00 Dom kulture Velenje
Zaigraj, srce
dobrodelni koncert

SOBOTA, 18. 5.

20.00 Dvorana Centra Nova 
Velenje
Dobrodelni koncert
za socialno ogroženo 
družino iz Velenja

Pokrajinski muzej Celje: 
Kelti na Celjskem; Keltskih konj 
topot (ogled po dogovoru); V 
novi luči, do 5. 6.

Galerija Sodobne umetnosti 
Celje: razstava Manja Vadla: I 
who/Jaz kdo, do 16. 6.

Galerija Plevnik–Kronko-
vska: fotografska razstava Fokus 
v prerezu, do 17. 5.

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Moj rojstni dan; Čas za 
igro – It's playtime/Umetniška 
interpretacija II., zbirka Otroško 
življenje, do do 30. 6.

Zgodovinski arhiv Celje: raz-
stava Stara šara, do preklica

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke, do 31. 5.

Galerija Niko Ignjatič Celje: 
prodajna razstava likovnih del 
– slik slabovidnih slikarjev, do 
1. 6.

Kvartirna hiša Celje: razsta-
va slike, Mutanti Adolfa Mljača, 
do 4. 6.

Vizualno umetniško društvo 
Axx. On. M. Celje: razstava li-
kovnih del Sanje/dreams brez-
domcev iz celjskega zavetišča, 
do 5. 6.

Galerija železarskega muze-
ja Teharje: pregledna fotograf-
ska razstava del članov Fotograf-
skega društva Celjem do 27. 5.

Grad Podsreda: razstava 
slikarskih del Jožeta Marinča, 
Heroji časa, do 23. 6.; fotogra-
fije Matjaža Čatra, Med svetovi, 
do 26. 5.

Knjižnica Laško: strokovna 
literatura o čebelarstvu, čebelar-
ska orodja in izdelki z razstavo 
otroške zbirke Čebelica (ob 60-
letnici njenega izhajanja), do 
27.5.

Knjižnica Šmartno ob Paki: 
razstava Cvetoča pomlad, razsta-
va učencev podaljšanega biva-
nja, do 31. 5.

Mestna knjižnica Šoštanj: 
razstava Metulji na travniku, 
do 31. 5.

Mestna knjižnica Šoštanj: 
razstava Prišla je pomlad, razsta-
va otroških risbic Vrtca Šoštanj, 
do 31. 5.

Mestna knjižnica Velenje: 
razstava ob 30-obletnici smrti 
Miška Kranjeca, do 31.5.

Muzej premogovništva Slo-
venije Velenje: razstava aka-
demske slikarke Klementine 
Golija, do 30. 6.

PETEK, 17. 5.

8.00 Središče mesta Velenje
Kramarski sejem

15.00 do 17.00 Ribnik Vrbje
Jezdenje ponijev

18.00 Družinski inštitut Bližina 
Celje
Predstavitev vsebine 
s katerimi se sreča 
sleherni starš v fazi 
razveze
delavnica za matere; vodi 
Drago Jerebic

SOBOTA, 18. 5.

8.00 Središče mesta Velenje
Kramarski sejem

8.00 Atrij centra Nova
Kmečka tržnica

9.00 do 12.00 Tržnica Žalec
Podeželska tržnica

9.00 do 17.00 Osrednja knjižnica 
Celje – na ploščadi
Sejem unikatnih izdelkov 
cART
nakup drobnih 
presenečenj, delavnice za 
vse generacije, nagradne 
igre …

17.00 Večnamenska športna 
dvorana Podčetrtek
Slovenija miga s KŠŠO
plesna prireditev

18.00 Mladinski center Šentjur
Perujski večer
perujska kultura in 
kulinarika z gostom iz 
Peruja

NEDELJA, 19. 5.

14.00 Pilštanj
Binkoštovanje po novem
prikaz pastirskega običaja, 
predstavitev drena in 
drnulovih izdelkov, 
kmečka tržnica …

19.00 Knjižnica Šentjur
Surova hrana je varna pot 
do zdravja
predava Marjan Videnšek

PONEDELJEK, 20. 5.

17.00 Slovensko društvo hospic 
Celje
Negovanje in dotik 
v celostni skrbi za 
umirajočega človeka
predava Tatjana Horvat

TOREK, 21. 5.

18.00 Društvo Srečališče
Hujšanje s pomočjo 
ušesne akupunkture

18.00 Narodni dom Celje
20 let Islamske skupnosti 
Celje
proslava, ogled filma 
Muslimani v Celju, bazar 
bošnjaških jedi

SREDA, 22. 5.

6.30 do 8.30 Celjski mladinski 
center
Brezplačen zdrav zajtrk



30 Št. 24, 16. maj 2013VSI NAŠI MOJSTRI



31Št. 24, 16. maj 2013 VSI NAŠI MOJSTRI



32 Št. 24, 16. maj 2013ZANIMIVOSTI

Da je bila Frančiška Poci-
ask izjemna ženska, doka-
zuje tudi njeno plemenito 
dejanje, s katerim se je pri 
stotih letih poslovila od tega 
sveta. Svoje premoženje v 
višini 160 tisoč evrov je na-
mreč zapustila za nakup me-
dicinske opreme, ki sta jo po 
dveh letih, odkar je premi-
nula, prejela Špesov dom in 
Splošna bolnišnica Celje.

S svojo poslednjo gesto je 
uresničila tudi željo svojega 
drugega moža, s katerim se je 
v Združenih državah Amerike 
poročila pri 80 letih. Direktor 
celjske bolnišnice Marjan 
Ferjanc je njeno dobrodelnost 
označil kot velik prispevek k 
obnavljanju in napredku me-
dicinske tehnologije. Po njeni 
zaslugi so namreč pridobili 
najsodobnejšo opremo na 
oddelku za bolezni prebavil 
in na odseku za neonatalno 
pediatrijo, ki je del ginekolo-
ško-porodniškega oddelka. 
»V moji 20-letni zgodovini v 
celjski bolnišnici je to prva 
donacija posameznika, ki 
nam je lahko v spodbudo, ko 
razmišljamo, kam s svojim 
premoženjem, potem ko nas 
ne bo več.« Posebno zahvalo 
je Ferjanc izrazil tudi njenim 
sorodnikom, ki so spoštovali 
željo pokojne in njeni oporoki 
niso oporekali.

Skrbnik zapuščine Franči-
ške Pociask je bil prim. mag. 
Brane Mežnar, ki ji pred več 

Najvišja donacija posameznika 
za zdravje sočloveka

Masahiko Tanaka v 73. letu: »Karate je način življenja.«FOTO TEDNA
Foto: SHERPA

Gesto Frančiške Pociask so podprli tudi njeni sorodniki, ki so se pridružili predaji medicinske opreme.

»Frančiška Pociask je svoj stoti rojstni dan praznovala skrb-
no naličena, z urejeno pričesko in v večerni obleki, ki so jo 
sešili po njenih navodilih.« Tako je novinarka Ivana Stamejčič 
leta 2011 v Novem tedniku opisala stoletnico, rojeno v Grajski 
vasi pri Gomilskem, ki je pol življenja preživela na domačih 
in pol na tujih tleh – v Kanadi in kasneje v Združenih drža-
vah Amerike. Srce jo je pri 92 letih, po smrti drugega moža, 
pripeljalo nazaj v domovino. Pri svojih bližnjih in kasneje v 
Špesovem domu je preživela zadnja leta svojega življenja, ljudi 
pa navduševala s svojo osebnostjo, z neverjetnim spominom, 
znanjem šestih tujih jezikov in iskrivimi mislimi.

kot deset leti tudi svetoval, za 
kakšen namen lahko daruje 
svoje prihranke. »Bila je zelo 
bistra in razgledana ženska, 
svetovljanka, ki je zelo natanč-
no opazovala razmere pri nas, 
kjer je preživela zadnjih deset 
let svojega življenja. Zelo je 
cenila slovensko, še posebej 
celjsko zdravstvo.«

Pokončno po svoji 
poti
Po vrnitvi v rodno Savinj-

sko dolino je dobra tri leta 
preživela pri družini nečaka 
Rudolfa Sajovica. Po nesreč-

nem zlomu kolka se je odlo-
čila za življenje v Špesovem 
domu v Vojniku. Tudi tam je 
bila po besedah direktorja 
Dragana Žoharja deležna 
občudovanja in pozornosti 
ravno zaradi svoje izjemno-
sti. »Bila je svetel primer 
človeka, ki je ohranil svojo 
vedrino, korajžo. Svojo pot 
iz revščine do blagostanja je 
vodila brez strahu, pokonč-
no, neupogljivo in to smo ob 
njej spoznavali vsak dan, tudi 
ko je znala brez popuščanja 
zahtevati to, za kar je bila pre-
pričana, da ji pripada.«

Posebna želja Frančiške 
Pociask je bil nakup apara-
tov, s katerimi bi možnost 
zdravljenja približali bolni-
kom. Špesov dom je tako z 
njeno donacijo med drugim 
pridobil ultrazvočni aparat 
za zgodnje odkrivanje bole-
zni srca, ožilja in trebuha. 
Ker je aparat prenosen, ga 
bodo uporabljali za ambu-
lantno dejavnost, hkrati pa 
tudi na lokacijah vseh treh 
domov starostnikov v Celju, 
a tudi ob postelji bolnika na 
domu.

TV
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Pingpong od 
jutra do večera

Mojstri lepote 
z glavniki in 
ličili

»V okvirju se skriva življenje, utrinek iz življenja, ki ga shranimo v okvir,« razloži 
Manja Koren Kodele pripoved o nastajanju Okvirčka.

Ustvarjalka, ki živi 
po svojih sanjah
Manja Koren Kodele ustvarja in riše že od malih nog, a zdaj s svojimi sanjami 
služi denar, kar ni vedno enostavno.

Manja je dekle, ki ljubi lepoto umetnosti – v besedah ali risbah. Sama sebe se spominja kot majhne umetnice v 
časih, ko je še kot deklica oboževala prazne stene hiše. Še posebej ji je bil pri srcu prazen prostor okoli vtikačev, ki 
je klical po njenih umetniških dodatkih. »Starši seveda niso bili najbolj navdušeni, a preveč me pri otroški ustvar-
jalnosti niso ovirali,« z nasmehom razloži iskriva sogovornica, ki je letos dopolnila trideset let.

Manja, ki ima noči krajše ne samo zaradi dela, ampak včasih tudi zaradi leto in pol starega sina Brina, ki ji daje veliko energije, idej in ustvar-
jalnosti, pravi: »Kalup ustaljenega delovnega časa me je začel nekoliko dušiti, sama se najdem v svobodi in fleksibilnem delu, kar seveda ni 
enostavno. Še vedno velja, da če nisi v redni službi, sploh nisi v službi in to me moti. A to, kar počnem, počnem z veseljem, ne štejem ur, saj 
jih je več kot osem dnevno, štejem zadovoljstvo.«

Okvirček kot 
začetek
Pred štirimi leti je Manja 

začutila, da njeno življenje 
potrebuje še več barv. Takrat 
fant, zdaj mož, jo je spodbudil 
k nakupu platna in barv in Ma-
nja je dneve in noči slikala in 
risala. Počasi je s platna prešla 
na les in se nato specializirala 
za ilustracijo na lesu. Tako se 
je rodil Okvirček. Edinstvene 
ilustracije na lesu. Ime je prišlo 
samodejno.

Njej ljube so močne barve 
sonca, življenja, in sicer ne-
koliko bolj kot pastelne. Ve-
čina motivov je iz otroškega 
življenja, saj je njeno življe-
nje ves čas povezano z otro-
ki: v srednji šoli in zdaj spet 
kot moderatorka otroških 
ustvarjalnih delavnic, nato 
poklicno kot vzgojiteljica, 
montessori pedagoginja in 
pred letom in pol še kot ma-
mica. »Rada imam pravljice, 
rada imam otroke, ki ti dajo 
največ materiala za ustvar-
janje, saj je njihov svet tako 
čist in poln domišljije. A vsak 
moj motiv je takšen, da lah-
ko v njem svojo zgodbo vidijo 
tudi odrasli. Rada rečem, da 
je Okvirček minimalni ma-
ksimalizem. Z nekaj črtami 
predstaviti bistvo slike.«

Tudi čajanka je 
navdih
A kljub zaljubljenosti v 

otroškost vedno znova išče 
nove motive, pozimi je bila 
nova inspiracija čajanka, 
november je čas za brčice. 
Manja je na svojem blogu 
pesniško opisala, kako jo je 
navdihnil motiv klobuka in 
brčic, ter spet pokazala, da 
zna opazovati in pobirati 
motive iz vsakdanjega življe-
nja: … Sedim v kavarni … 
Kjer ropot kavnega stroja 
preglasijo glasni pogovori … 
Ob moji mizi je miza, ki sa-
meva … Ob osamljeni mizi je 
miza, za katero sedi gospod 
z brki. In s klobukom … Za 
njegovo mizo je miza, h kate-
ri je pravkar pristopila gospa. 
Z rdečo šminko. In s klobu-
kom. Tako posebna sta bila, 
tako elegantna, tako sama, a 
vendar ne osamljena, da ju 
oko ni moglo zgrešiti …

Čar edinstvene 
ulice
Manja še z osmimi ustvar-

jalkami piše cART zgodbo o 
uspehu. Maja lani je namreč 
organizirala piknik ustvar-
jalcev z namenom, da bi se 
tisti, ki ustvarjajo, spoznali še 
osebno ter s skupnimi močmi 
s pomočjo kakšne nove ideje 
edinstvene izdelke predstavili, 
približali ljudem. Njihov cilj je 
bil tudi, da obogatijo stari del 
mestnega jedra in mu z unika-
tno ulico vrnejo poseben čar.

Do julija, ko je ideja dozo-
rela, je pred celjsko knjižnico 
zaživel prvi cART, umetniški 
sejem edinstvenih izdelkov v 
Celju. »Prvi sejem je bil res pre-
sežek. Ljudje so ga množično 
obiskali vse od prve do zadnje 
minute. Bile smo navdušene 
in verjele, da bo cART zgodba 
o uspehu.« A ni zanimiv samo 
za obiskovalce. Vsak mesec se 
nam oglasi veliko ustvarjalcev 
z različnih področij, ki bi se 
nam radi pridružili. »Cartov-
ke« pravijo, da ne želijo biti 
elitni zaključeni krog ustvar-
jalk, a vseh ne morejo sprejeti 
na sejem, saj jim niti prostor 
tega ne dovoljuje.

Edinstvenost v 
času recesije
»Ljudje smo začeli ceniti 

edinstvenost. V času recesije 
ljudje še bolj cenimo domače 
stvari, saj vračajo optimizem, 
dušo, lepoto, ki so se v času 
recesije in negativizma na vsa-
kem koraku izgubili. Poleg tega 
je recesija krasna priložnost, da 
se zazreš vase in poiščeš v sebi 
svoje kakovosti, sposobnosti. 
Bistvo našega biti je, da človek 
raste in v sebi nenehno odkriva 
talente.« In Manja jih odkriva. 
Ni dobra samo v risanju. Kot 
ljubiteljica besed se je preiz-
kusila tudi v pisanju za lokalni 
časopis in ustvarjanju spletne 
strani namenjene otrokom. A 
predvsem ji je blizu poezija in 
na posebnem mestu jo čakajo 
njene pripravljene pesmi za 
vezavo. Moto njenega ustvar-
janja in življenja je zapisan v 
okvirju na polici dnevne sobe. 
Dream + work = success – Sa-
nje plus garanje je uspeh. In 
pri Manji to deluje!

BARBARA GRADIČ OSET

Izdelki Okvirčka
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Mojstri lepote 
z glavniki in ličili
Prihaja nova doba plavolask?

Sejma Frizerstvo in Kozmetika sta ta konec tedna v Celju postregla z mednarodnimi zvezda-
mi, večinoma nagovarjala profesionalce z obeh poklicnih področij, ob čemer tudi za običajne 
uporabnike – predvsem ženske – ni manjkalo privlačne tematike in praktičnih prikazov.

Na sejmu Kozmetika je ene-
ga od vrhuncev predstavljal 
nastop umetnice ličenja Inne 

Frizerka Darja Kocmut o smernicah za to 
in prihodnjo sezono: »Gostovanje Guya 
Kremerja je vsekakor vredno omembe, ima 
izrazit slog in znova je dokazal, da je vre-
den svojega slovesa. Sicer pa je zadnja leta 
tako, da vse modne hiše uvajajo svoje tren-
de. Glede barvanja je trenutno zelo modno 
ombre barvanje, pri striženju pribrite pri-

česke, mat videz in tako naprej. To privede k temu, da se 
frizerji vse bolj nagibamo k stranki in pomagamo obliko-
vati njen osebni stil. Če pa govorimo o splošnih smernicah 
in tem, kar smo videli danes, pa se vračajo dvajseta leta in 
krep videz pri spenjaju. Je pa spenjaje še vedno ena najbolj 
individualnih stvari pri laseh nasploh.«

V. Mushinskaia. Dobitnica 
številnih nagrad in mednaro-
dna sodnica na tem področju 
je na odru predstavila različne 
tehnike, od akvarelne večer-
ne do obstojnega poročnega 
ličenja. Posebna privlačnost 
in paša za oči pa je bilo tek-
movanje Total look. Na temo 
cvetne vile se je pomerilo 13 
ekip, ki so jih sestavljali mani-
kerji, vizažisti, frizerji in stili-
sti. Še večji odziv so imeli na 
tekmovanju Nail design 2013. 
V šestih kategorijah na treh 
ravneh se je namreč pomerilo 
kar 105 posameznikov iz pe-
tih držav. Na koncu je slavila 
Srednja zdravstvena šola Ce-
lje. Njene dijakinje in dijaki 

so pod mentorstvom Sonje 
Cesar in Marije Bec skupaj 
osvojili največ točk oziroma 
prvih treh mest.

V nedeljo pa je prireditve-
no dvorano napolnil eden 
najbolj znanih sodobnih fri-
zerjev Guy Kremer. Ker so 
priložnosti za takšen frizerski 
šov pri nas redke, v tujini pa 
zasoljeno drage, ni manjkal 
praktično nihče, ki v tem po-
slu kaj pomeni. Po videnem 
sodeč, se spet vrača krepast, 
tupiran stil spenjaja las, z no-
vimi tehnikami neagresivne-
ga barvanja pa očitno prihaja 
nova doba plavolask.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA

Opazovati Guya Kramerja pri delu 
je bilo za večino frizerske stroke 
posebno doživetje. Pri spenjanju 
se vrača krepast videz. Modna 
hiša, ki jo zastopa, promovira 
neagresiven način svetlenja las 
in obeta nov pohod plavolask.

Pri oblikovanju nohtov v 3D-tehniki 
domišljija nima meja.

Svetovno priznana mojstrica ličenja Inna V. Mushinskaia prihaja iz 
Moldavije.

Cvetne vile so bile poseb-
na paša za oči.

Guy Kramer, frizer francoskih korenin in britanske tradicije, je bil prvi zvezdnik tokratnega sejma.
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»V nič te ne silijo, a je toliko dejavno-
sti, da te nekaj začne zanimati,« pra-
vi Mario Vudrag o projektnem učenju 
mladih.

Odločiti se moraš, kaj 
boš naredil iz sebe
Za nedokončano srednjo šolo štiri leta, v enem letu do poklicne mature, izpita 
za avto in potrdila o poznavanju dela na lesarskih strojih

Junija bo Celjan Mario 
Vudrag dopolnil 28 let, za-
dnji dve leti z dekletom Re-
beko živita v podnajemni-
škem stanovanju v hiši na 
Hudinji. Po dveh službah in 
vmesnem nekajmesečnem 
življenju na Koroškem se 
je pred tremi leti ustalil 
v preboldskem Bisolu. Iz 
vrst monterjev je elektri-
kar energetik po poklicu 
prešel med vzdrževalce, 
delavnik je urejen, plača 
redna. Zadovoljen je in do 
izpolnitve življenjskih želja 
mu manjka le še nekaj – ne 
danes, že včeraj bi si želel 
imeti otroka ali dva, da bi 
bili z Rebeko res čisto prava 
družina. A še pred osmimi 
leti ni čisto nič kazalo, da 
se bo Mariu življenje tako 
dobro obrnilo …

Izhaja iz delavske družine, 
kjer sta se s poldrugo leto 
starejšo sestro lahko vselej 
zatekla k ljubečim staršem. 
Do 10. leta je družina živela 
na Ljubečni, kjer je živahen 
fantič treniral karate. Potem 
je sledila selitev v Celje in 
Mario je našel novo ljubezen 
v košarki, ko si je spletel nova 
prijateljstva, pa je to zamenjal 
za nogomet. Tudi prehod iz 
osnovne v srednjo šolo ni dal 
slutiti, da se bo mladeniču ka-
sneje zalomilo.

»Špricanje« se ni 
dobro končalo
Dovolj bister je bil, da za 

knjigami ni bilo treba predol-
go sedeti, in bodoči elektro 
tehnik je imel v prvem letni-
ku v redovalnici skoraj več 
štiric kot trojk ali dvojk. A 
takrat se je ustavilo, spoznal 
je nove prijatelje, namesto v 
šolo je druščina vse pogosteje 
že zjutraj zahajala v kakšen 
lokal. Zdaj pravi, da je že po 
naravi bolj »lene sorte«, kar 
se tiče sedenja za knjigami, 
svoje je dodala še slaba druž-
ba in šola ni uspela tako, kot 
bi morala. Mario je ponavljal 
drugi letnik, a ga to tudi leto 
kasneje ni spravilo nazaj h 
knjigam. »Poslušali smo si-
cer ravnatelja, ki je svetoval, 
naj se prepišem na lažji, 3-le-
tni program, a ni pomagalo,« 
pove in doda, da je četrto leto 
nad srednjo šolo dokončno 
obupal in ostal doma …

Ko danes govori o tistih ča-
sih, iskreno prizna, da pravega 
razloga za njegovo popušča-
nje v šoli ni bilo. Doma je imel 
razumevajoča starša in danes 
ve, da je bilo še najbolj naro-
be to, da je izkoriščal njuno 
zaupanje in dobroto. »Vsako 
bedarijo, ki sem jo naredil, je 
mama naivno sprejela – srce 
se ji je trgalo že, če sem žalo-
stno pogledal, kaj šele, če sem 
celo zajokal – šla je v šolo, me 
opravičevala in vse uredila,« 
pravi in dodaja, da to vendarle 
ni moglo uspevati v nedogled. 
A tudi v tistih nekaj mesecih, 
ki jih je potem preživel doma, 

Mario ob prenosnem računalniku, v katerem je zatajil ventilator.

starša nista obupala. Ves čas 
sta mu dopovedovala, da je 
samo od njega odvisno, kaj bo 
postal v življenju, in da brez 
truda ni mogoče nič doseči.

Odločitev za Pum
Mladeniču posedanje doma 

in druženje s prijatelji kmalu 
tudi ni bilo več dovolj. Želel 
si je več – brez službe, brez 
lastnega denarja se je slabo 
počutil, ni se mogel osamo-
svojiti. »Kako naj bi prišel do 
lastnega avta, če pa denarja še 
za izpit nisem imel?« se spo-
minja in doda, da je bila tako 
najbolj logična pot prijava na 
zavod za zaposlovanje. Tam 
mu je svetovalka predstavila 
tri možnosti: dokončanje po-
klicne šole, iskanje službe, ki 
zgolj z dokončano osnovno 
šolo ne bo kaj prida plačana, 
in kot tretjo še kombinacijo 
prvih dveh z vključitvijo v 
program Projektno učenje za 
mlade (Pum). Ta je namenjen 
mladostnikom od 15. do 26. 
leta, ki so prekinili šolanje in 
iščejo zaposlitev, prav tako pa 
vrsto uporabnih veščin pri-
dobijo tudi tisti, ki so šolanje 
sicer dokončali, a vseeno ne 
najdejo dela. V Celju so ga od 
leta 2000 pod okriljem šolske-
ga ministrstva izvajali najprej 
v zavodu Skala-Pum, od leta 
2005 pa v okviru samostojne 
organizacijske enote Zavoda 
Salezianum v Don Boskovem 
centru na Hudinji.

Ko je Mario povedal, da si 
najbolj želi službo, vseeno pa 
bi rad končal tudi šolo – a da 
ga je strah, ker če že rednega 
šolanja ni uspel končati, ne 
ve, kako se bo zdaj spravil 
v red in obsedel za knjigami 
– se je odločitev ponujala 
bolj kot ne kar sama. Z njo 

je časovno sovpadalo še to, 
da se je njegova srednješol-
ska druščina razšla in s pri-
jateljem sta šla »pogledat« 
v Pum. »Šlo je za odločitev, 
kaj bom v življenju naredil 
iz sebe, kot sta mi tolikokrat 
ponavljala starša,« pravi zdaj 
in pribije, da je bila odločitev 
za Pum več kot pravilna.

Šel pogledat in 
ostal
»Že takoj ob prihodu mi 

je bilo v Pumu zelo všeč, v 
prvem pogovoru mi je bilo 
jasno, da mi ne more škodi-
ti,« pravi in dodaja, da je bilo 
najbolj prepričljivo to, da ni 
bilo nobene prisile. Mlado-
stniku predstavijo program na 
čimbolj zanimiv način, izbira 
lahko med interesnimi dejav-
nostmi, sam se odloči, kateri 
modul bo izbral. »Po eni strani 
imaš ogromno prostega časa, 
po drugi pa na voljo toliko 
dejavnosti, da te nekaj mora 
pritegniti. Znajo te motivirati, 
da narediš še več, kot si mi-
sliš, da zmoreš.« In sta oba s 
prijateljem ostala. Mariu so v 
Pumu pomagali, mu poiskali 
šolsko literaturo in že v prvi 
polovici leta je opravil tri izpi-
te, ki so mu manjkali do konca 
šolanja, ter poklicno maturo. 
»Vse v prvem poskusu,« se 
zdaj nasmeje in doda, da je v 
Pumu ostal tudi drugo polo-
vico leta ter v žep spravil še 
izpit za avto ter potrdilo, da je 
usposobljen za delo z lesar-
skimi stroji ter za oblikovanje 
izdelkov iz lesa, kar je eden od 
štirih Pumovih izobraževalnih 
modulov (ob njem mladim 
ponujajo še osnove kuhar-
stva, oblikovanje izdelkov iz 
gline ter oblikovanje izdelkov 
iz tekstila, op. p.).

Mentor, ne da bi 
se zavedal
Skupaj z Mariem je bilo 

takrat v skupini okrog 20 
mladih, program sta opustila 
dva, morda trije, sicer so pred 
koncem odšli le tisti, ki so ali 
dokončali šolo ali se zaposli-
li. Ko je bolj spoznaval vrstni-
ke, je ugotavljal, da ima vsak 
svoje probleme, da so njegovi 
morda še najmanjši. »Vsak si 
zasluži pomoč,« je večkrat sli-
šal od mentorjev oziroma vo-
diteljev programa in tudi sam 
je v to trdno prepričan. Zelo 
všeč pa mu je bilo tudi to, da 
se je nekako kar sam po sebi, 
ne da bi se tega sploh zavedal, 
spreminjal v nekakšnega men-
torja. »Ko sem poslušal druge, 
s kakšnimi težavami so se sre-
čevali v življenju, sem na svoje 
kar pozabil,« pravi in dodaja, 
da je za njim stala urejena in 
ljubeča družina, veliko pa jih 
ni imelo te sreče. Poslušal je 
pripovedi o alkoholu, nasilju 
v družinah, njegovi vrstniki 
so prihajali iz razbitih dru-
žin, življenja v veliki revščini, 
imeli so starše, ki se zanje 
sploh niso zanimali … Mnogi 
so prvo resnično oporo našli 
šele v Pumu.

Kasneje, ko je že končal 
program, je v Pum pripeljal 
še tri prijatelje. »Je že tako, 
da mladostnik vedno bolj 
posluša vrstnika, saj mu bolj 
zaupa in verjame.«

Po končanem 
šolanju v službo
Mario pravi, da se mu je 

življenje spet obrnilo v pravo 
smer že v tistem letu, ko je bil 
vključen v Pum. Pri 20 letih je 
bil nenazadnje že dovolj zrel 
in razgledan, da se je tega za-
vedal. A vseeno je nestrpno 
čakal na prvo službo. To, če 
ji lahko tako rečemo, je dobil 
zelo hitro. Z zavoda so ga po-
slali v podjetje in mu za prvi 
mesec poskusnega dela krili 
osnovno plačo. »Delalo se je 
po 10, 12 ur na dan, ob sobo-
tah in včasih tudi ob nedeljah. 
Šef mi je obljubljal, da mi 
bodo razliko plačali v podje-
tju,« pripoveduje in dodaja, da 
se je po mesecu izkazalo, da v 
podjetju hočejo varilca, on pa 
je bil električar. Da bi delal kot 
varilec, ni pristal zaradi tega, 
ker ima kronični bronhitis in 
bi mu delo z varilnim apara-
tom škodilo. »Skoraj 300 de-
lovnih ur sem opravil, zaslužil 
pa 450 evrov,« se spominja, saj 
se je za »razliko«, ki mu jo je 
obljubljal šef, lahko le obrisal 
pod nosom.

Potem je bil kakšen mesec 
ali dva brez dela, a se je spet 
zelo hitro zaposlil v elektro 
podjetju v Preboldu, kjer so 
bile razmere veliko bolj ureje-
ne, plača redna, izplačevali so 
tudi nadure. Tam je ostal kar 
nekaj časa, odpoved pa je dal 
zato, ker je spoznal dekle in 
se preselil k njej na Koroško. 
A začela se je kriza, ki se je na 

Koroškem čutila še bolj kot na 
Celjskem, in ker zaposlitve ni 
našel, sta se z Rebeko vrnila v 
Celje. »Spet sem imel srečo in 
se takoj zaposlil v Bisolu, kjer 
zdaj delam že tri leta. Sprva 
sem bil elektrikar energetik v 
montaži, zdaj sem v vzdrže-
vanju.«

V Pum tudi 
Rebeka
Ker tudi Rebeka ni imela 

končane srednje šole, je našla 
le priložnostna dela. Delala je 
v dveh trgovinah, zadnje tri 
mesece je vključena v Pum in 
trdno odločena, da bo skušala 
končati ekonomsko šolo.

Par je najprej živel pri Ma-
rievih starših, a ker so mu v 
Bisolu zagotovili, da bo za-
poslitev obdržal in je tudi Re-
beka priložnostno delala, sta 
najela podnajemniško stano-

vanje v hiši na Hudinji. Zdaj 
sta zadovoljna, le Mario si že 
močno želi otrok, da bi postali 
res prava družina. A bo treba 
še malo počakati. Rebeka na-
mreč pravi, da si mora najprej 
urediti življenje – torej končati 
šolanje in se zaposliti – potem 
pa bo na vrtu ter velikem trav-
niku pred hišo na Hudinji (ali 
pa kje drugje) zagotovo slišati 
tudi otroški smeh in jok.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

»Sam imam morda še predobro družino, 
moj največji problem, če lahko tako rečem, 
sta bila predobra starša, ker sem izkoriščal 
njuno zaupanje. Vsako bedarijo, ki sem jo 
naredil, je mama naivno sprejela – srce se ji 
je trgalo, če sem žalostno pogledal, kaj šele, 
če sem celo zajokal – šla je v šolo, me opra-
vičevala in vse uredila.«

»V Pumu mi je bilo najbolj všeč to, da te ne-
kako neopazno, ne da bi se sploh zavedal, 
spremenijo v nekakšnega mentorja. Tudi 
sam kasneje v Pum pripeljal tri prijatelje. Je 
pač tako, da mladostnik vedno bolj posluša 
vrstnika, mu bolj zaupa in verjame, nasve-
ti starejših pa gredo skozi eno uho noter, 
skozi drugo pa ven …«

»Za učenje iz knjig in teorijo sem bil in sem 
še vedno len. Težko zdržim, zanimanje hi-
tro splahni. Zato sem se največ naučil skozi 
delo, prav uživam, če lahko ustvarjam in 
takrat nikoli ne gledam na uro.«

»Zdaj sva v podnajemniškem stanova-
nju na Hudinji zelo zadovoljna. Sam si 
že močno želim otrok, da bi postali pra-
va družina. A Rebeka pravi, da si mora 
najprej urediti življenje – torej zaključiti 
šolanje in se zaposliti.«
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Svoj prispevek lahko nakažete 
na TRR bolnišnice s sklicem, na 
katerem bomo zbirali sredstva 
za nakup ultrazvočnega 
aparata za potrebe Ambulante 
za diagnostiko in terapijo 
bolečin:
Splošna bolnišnica Celje, 
Oblakova 5, 3000 Celje, 
SI56-0110-0603-0276-827, 
sklic 922300-275511Za ultrazvok – Za bolnike s hudimi bolečinami – Za protibolečinsko ambulanto celjske bolnišnice!

Stanje na računu dne 15. 5. 2013

Za rožice in blagoslov več kot 
tisoč evrov
Bratovščina šentjurskih odraslih skavtov je našo akcijo podprla z izdelavo papirnatih rožic

Takole so šentjurski skavti z rožami nagovarjali sokrajane v Šentjurju in v Slivnici pri Celju. Rožice so na račun za ultrazvočni aparat doprinesle več kot tisoč evrov.

Na šentjurjevo nedeljo so Zgornji trg v Šentjurju pre-
plavile rožice iz krep papirja. V dolgih tednih so jih člani 
bratovščine odraslih skavtov izdelali skoraj 800. Ljudem 
so jih delili skupaj z dobrimi mislimi in povabilom k do-
bremu namenu. S prostovoljnimi prispevki so v župnijah 
Šentjur in Slivnica pri Celju za ultrazvok protibolečinske 
ambulante zbrali 1050 evrov.

Šentjurski skavti so med najbolj aktivnimi bratovščinami 
v Sloveniji in vsako leto izvedejo več akcij, nekaj tudi hu-
manitarnih. Ker so se z bolečino na poti zdravljenja težkih 

bolezni soočali tudi v svojih vrstah, so pobudo naše medij-
ske hiše podprli z vsemi močmi. Ob izjemnem izkupičku, 
ki je presegel vsa pričakovanja, pa svojim darovalcem in 
dobrotnikom pošiljajo globoko zahvalo. »Hvala predvsem 
župljanom iz Šentjurja in Slivnice pri Celju, kjer so za naše 
aktivnosti vedno odprti, nas prijazno sprejmejo in veliko-
dušno podprejo naša prizadevanja. Skupaj nam je uspelo 
izpeljati že več dobrodelnih akcij, ki so brez dvoma pustile 
pečat. Zato se še vnaprej priporočamo in jih vabimo, da 
nas spremljajo. Z majhnimi pozornostmi in darovi lahko 

skupaj ustvarjamo lepši in prijaznejši svet. Če bomo tako 
naravnani, bo življenje svetlejše tudi v hudih časih. Za lepo 
izkušnjo in plodno sodelovanje pa hvala tudi medijski hiši 
Novi tednik in Radio Celje,« je ob koncu povedala skavtska 
voditeljica in pobudnica akcije Jadranka Škornik.

Za prijazno in velikodušno gesto se šentjurskim skavtom 
v imenu vseh, ki jim bo zaradi zbranih sredstev življenje 
nekoliko lažje, iskreno zahvaljujemo tudi mi.

StO
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NE PREZRITE INTERVJUJEV Z VSEMI ŠESTIMI FINALISTI NA NASLEDNJIH DVEH STRANEH!

AKCIJA

Žiga
Deršek

Lidija
Lubej

Mojca
Bezgovšek

Anže
Brezovšek

1 2 3 4
Deršek

Aleksandra
Cmok

5
Luka
Rošer

6

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji

Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj ma-
turanta ali za eno naj maturantko. 

Kuponi za ta mesec so drugačne barve 
kot iz prejšnjih treh mesecev. Starih ne 

bomo upoštevali!

Kupon pošljite na: Novi tednik, Prešernova 19, 300 Celje.

KUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek ....................................................................................................

naslov...........................................................................................................................

..............................................................................................................................................

kontaktni telefon/e-pošta 
.............................................................................................................................................

NAJ MATURANTKA IN NAJ MATURANT

�

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

pod zaporedno številko:

 .....................

ime in priimek: 
............................................................................................................................

Novost akcije v letu 2013 je dodatno točkovanje razrednika ali uči-
teljskega zbora. Ta lahko namreč izbranemu kandidatu posameznega 
maturantskega razreda dodeli dodatnih 100 točk za učno in delovno 
uspešnost izbranega kandidata. Zavedamo se namreč, da sošolci in 
sošolke pri izbiri kandidata ne upoštevajo predvsem in zgolj učnega 
uspeha. Prav zato dajemo dodatno možnost, da se pri glasovanju upo-
števa tudi ta razsežnost izbranega kandidata. Seveda pa nam morajo 
razredniki to sporočiti, in sicer na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

Kupone za fi nalni krog glasovanja 

bomo sprejemali vse do srede,

6. junija, do 11. ure.

Ime in priimek:

Naslov: 

Telefon: 

Ste naroËnik Novega tednika?Ste naroËnik Novega tednika?Ste naroËnik Novega tednika?

©tevilka TU© KLUBA:

LastnoroËni podpis:

Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova 19, 3000 Celje.

KUPON

Je vaπ hladilnik prazen?
Napolnite ga brezplaËno!  V akciji Do polnega voziËka brez 
moπnjiËka vsako sredo ob 12.15 na Radiu Celje

Sreda ob 12.15 

na Radiu Celje

DO POLNEGA VOZIČKA BREZ MOŠNJIČKA

Po prvomajskih praznikih 
se je naš voziček vrnil!

Cilka Sitar iz Velenja je naš voziček napolnila z dobrotami v vrednosti 
106,93 evra.

Po krajših počitnicah smo preteklo sredo spet brez-
plačno nakupovali v naši akciji Do polnega vozička brez 
mošnjička. Akcijo smo začeli 6. marca, zaključili pa jo 
bomo 29. maja, kar pomeni, da bomo konec maja naku-
povali zadnjič in to dobrodelno.

V letošnji sezoni ni bilo 
nakupa, ki ne bi presegel 
sto evrov in vseli smo, da je 
bilo tudi tokrat tako.

ček napolnili z dobrotami v 
vrednosti 106,93 evra.

Cilka je takoj, ko je zasliša-
la Ninin glas na drugi strani 
linije, vedela, za kaj gre. In 
takoj tudi povedala, da ima 
pripravljena kar dva nakupo-
valna lističa. To smo se razve-
selili ubranega nakupa! In res 
je bil. Od tega, da nam je su-
vereno narekovala, kaj polo-
žiti v naš voziček, nas je tudi 
malo sprehodila med polica-
mi in v raznolikem nakupu 
pokazala, da zna poskrbeti za 
zdravo prehranjevanje. Poleg 
mesnih dobrot in ostalih živil 
je naročila, naj v voziček po-
ložimo tudi kar nekaj sadja 
in zelenjave. In tako smo tudi 
storili. In nakupili za dobrih 
106 evrov.

Veselje ob koncu je bilo 
veliko, Cilka pa je iz Velenja 
že hitela proti Celju, da pre-
vzame napolnjen voziček.

V sredo, 29. maja, bomo 
nakupovali zadnjič. Takrat 
bo naš nakup tradicional-
no dobrodelen, zato vas 
še zadnjič pozivamo, da 
izpolnite priloženi kupon, 
s katerim lahko do srede, 
22. maja, sodelujete v naši 
akciji. Se slišimo v sredo ob 
12.15 na frekvencah Radia 
Celje. Morda boste z nami 
nakupovali prav vi!

SAŠA PUKL, foto: TimE

Žreb je srečo namenil naši 
poslušalki iz Velenja, Cilki 
Sitar. Po odlično vodenem 
nakupovanju smo naš vozi-

V fi nalnem majskem delu akcije izbirate med šestimi kandidati, in 
sicer so to Lidija Lubej iz Šolskega centra Šentjur in Anže Brezovšek 
iz Gimnazije Lava, Mojca Bezgovšek iz Ekonomske šole Celje – loka-
cija Vodnikova in Žiga Deršek iz 1. gimnazije v Celju ter Aleksandra 
Cmok in Luka Rošer, oba iz Srednje zdravstvene šole Celje.

Po prvem tednu fi nalnega glasovanja vodi 
Mojca Bezgovšek, in sicer po zaslugi glasov 
šole, pri fantih pa sta izenačena Žiga Deršek 
in Luka Rošer. Tudi v zadnjem delu glasovanja 
namreč lahko maturantom do končne zmage 
pomaga šola oziroma učitelji.
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V treh mesecih glasovanja smo objavili fotografi je 116 maturantov s 15 
srednjih šol iz Celja, Šentjurja, Slovenskih Konjic in Zreč. Bralci ste vsak 
mesec glasovali za »svojega« kandidata. Dobili smo šest fi nalistov, ki se 

potegujejo za končno zmago.

Luka Rošer, prihaja z Dobrne in ima starejšega brata 
Gregorja. Pravi, da je sproščen, družaben, vedno za hece 
in marljiv.

Lidija Lubej prihaja iz idilične vasice Kalobje, kjer 
živi v »srečni družini, ker se imamo radi in smo med seboj 
zelo povezani«. Rek kar lahko storiš danes, ne odlašaj na 
jutri, si je izbrala za življenjski moto in se ga skuša čim 
bolj držati.

Mojca Bezgovšek je Laščanka, ima starejšega bra-
ta, redno trenira hip-hop, v prostem času rola ali teče v 
naravi, posluša glasbo, se druži s prijatelji in veliko časa 
preživi s fantom. Pravi, da je prijazno in pošteno dekle 
punca, ki je večino časa nasmejano.

Naj maturant si …
 … ker so me predlagali sošolci ter sošolke.
Kje imaš več prijateljev – v virtualnem svetu (na FB) ali 

resničnem življenju?
V resničnem življenju.
Se s prijatelji družiš »v živo« ali s pomočjo IKT (telefon, 

računalnik …)?
Če je le mogoče »v živo«, če res ne gre drugače, pa tudi 

preko telefona ali računalnika.
Tvoja najljubša knjiga?
Gospodar prstanov.
In knjiga, ki je nikakor nisi mogel prebrati?
Takšne knjige še ni.
Zakaj?
Zato, ker vse kar se mora, ni težko in je pač treba opra-

viti.
Bereš časopise in/ali revije?
Občasno.
Katere?
Kar pride pod roko.
Glasba, ki jo najrajši poslušaš?
Vse – veliko je pesmi, ki so mi všeč, zato tudi nimam 

samo ene najljubše.

Naj maturantka si …
Ta naziv sem pridobila z marljivostjo, delovnimi nava-

dami in vzornim obnašanjem.
Kje imaš več prijateljev – v virtualnem svetu (na FB) ali 

resničnem življenju?
Vsekakor v resničnem svetu.
Se s prijatelji družiš »v živo« ali s pomočjo IKT (telefon, 

računalnik …)?
»V živo« in čim večkrat, da si delimo razne izkušnje, 

seveda pa se znamo tudi zabavati.
Tvoja najljubša knjiga?
Modri dim pisateljice Nore Roberts.
In knjiga, ki je nikakor nisi mogla prebrati?
Solzice.
Zakaj?
Zaradi žalostne vsebine …
Bereš časopise in/ali revije?
Da.
Katere?
Novi tednik, ker smo naročniki. Preberem pa tudi Šen-

tjurčana, Jano …
Glasba, ki jo najraje poslušaš?
Poslušam vse zvrsti glasbe, zato se težko odločim samo za 

eno, še zlasti ne morem izbrati najbolj priljubljene skladbe.
Najljubši fi lm?
Hitri in drzni.
Najljubši šport ali rekreacija?
Odbojka, vendar mi tudi drugi športi niso tuji. Rekrea-

tivno hodim tudi na pohode na bližnje izletniške točke.
Po napornem učenju se sprostiš, tako da …
 … grem na kratek izlet, poslušam glasbo, pogledam 

dober fi lm …
Zakaj si izbrala srednjo šolo, ki jo končuješ?
Ker me delo z ljudmi sprošča in mi spoznavanje živil 

v zvezi z mojim poklicem nudi neizmeren vir idej pri 
ustvarjanju končnih izdelkov.

Naj dogodek iz srednješolskih let?
Maturantski ples.
Recept za čimbolj uspešen konec šole in maturo?
Vestno učenje, medsebojna pomoč in vsekakor veselje 

do poklica.
Po maturi bodo sledile najdaljše počitnice v življenju 

– kako jih boš preživela?
Predvsem delovno, s kratkimi počitnicami nekje ob morju.

Naj maturantka si …
 … ker si prizadevam, da lahko zmagam.
Kje imaš več prijateljev – v virtualnem svetu (na FB) ali 

resničnem življenju?
Prisegam na resničnost.
Se s prijatelji družiš »v živo« ali s pomočjo IKT (telefon, 

računalnik …)?
Res porabim veliko SMS-ov in minut na telefonu, a vse-

eno raje klepetam ob kavi.
Tvoja najljubša knjiga?
Priznati moram, da nisem knjižni molj.
In knjiga, ki je nikakor nisi mogla prebrati?
Se ne spomnim …
Zakaj?
Knjige me že na splošno ne pritegnejo, vselej najdem 

kaj bolj zanimivega …
Bereš časopise in/ali revije?
Zelo rada berem revije.
Katere?
Predvsem Cosmopolitan, občasno tudi Novi tednik.
Glasba, ki jo najraje poslušaš?
Poslušam kar precej zvrsti, najrajši R'n'B. Ciara s ko-

madom Like a boy pa mi prva pade na misel.

Najbolj prizadevni ste bili tisti, ki ste glasovali februarja, saj so takrat kandidati zbrali več kot 2.400 glasov. Naslednji mesec so jih imeli kar tisoč manj, še najmanj so jih zbrali aprilski 
kandidati, in sicer skupaj le dobrih tisoč.

Najljubši fi lm?
Talisman.
Najljubši šport ali rekreacija?
Ples.
Po napornem učenju se sprostiš, tako da …
 … plešem ali tečem v naravi.
Zakaj si izbrala srednjo šolo, ki jo končuješ?
Ker je edina smer šolanja, ki me zanima.
Naj dogodek iz srednješolskih let?
Ekskurzije s sošolci in sošolkami.
Recept za čimbolj uspešen konec šole in maturo?
Organizirano učenje.
Po maturi bodo sledile najdaljše počitnice v življenju 

– kako jih boš preživela?
S fantom, prijatelji in z družino.
Kako bi jih rada, če ne bi bilo omejitev?
Šla bi na otok Mauritius za dva mesca …:)))
Te jeseni čaka študij … kdaj bo šolanja konec?
Seveda, a ne bi si upala kar tako oceniti, kdaj bom kon-

čala šolanje.
Kje se vidiš čez pet let?
Verjetno še v šoli … zasvojeno s plesom.
In čez deset let?
Lahko sanjarim? S sanjsko službo in srečno poročena!
Kaj je zate uspeh?
Da kljub oviram vztrajaš pri tem, kar te veseli.
V življenju boš srečna, če …
 … bom obkrožena z dobrimi, pozitivnimi ljudmi.

Najljubši fi lm?
Vitez teme.
Najljubši šport ali rekreacija?
Nogomet.
Po napornem učenju se sprostiš, tako da …
 … grem na rekreacijo.
Zakaj si izbral srednjo šolo, ki jo končuješ?
Ker me veseli delo v zdravstvu.
Naj dogodek iz srednješolskih let?
Zmaga na državnem tekmovanju iz angleščine.
Recept za čimbolj uspešen konec šole in maturo?
Veliko preživetega časa za knjigami.
Po maturi bodo sledile najdaljše počitnice v življenju 

– kako jih boš preživel?
Delavno.
Kako bi jih rad, če ne bi bilo omejitev?
Na plaži.
Te jeseni čaka študij … kdaj bo šolanja konec?
Da, konec šolanja bo, ko bom študij uspešno opravil.
Kje se vidiš čez pet let?
V bolnišnici.
In čez deset let?
Še kar v bolnišnici.
Kaj je zate uspeh?
Da s svojim delom in prizadevanjem dosežem, kar že-

lim.
V življenju boš srečen, če …
 … bom zdrav in zadovoljen v službi in ljubezni.

Kako bi jih rada, če ne bi bilo omejitev?
Nimam velikih želja, saj sem skromno dekle, ki je na-

vajeno delati.
Te jeseni čaka študij … kdaj bo šolanja konec?
Čaka me študij, naprej pa bo usoda vodila mojo pot.
Kje se vidiš čez pet let?
Če bi se moje želje uresničile, bi imela čez pet let službo.
In čez deset let?
Takrat bi opravljala svoj poklic ter si počasi ustvarila 

družino. To so moje sanje in želje.
Kaj je zate uspeh?
Če se mi uresničijo zastavljeni cilji.
V življenju boš srečna, če …
 … me bodo spremljali ljudje, ki jim zaupam in jih 

imam rada.
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Za oba zmagovalca imamo pripravljene lepe nagrade
Turistične agencije Palma.

Nagradili bomo tudi njuna razreda, in sicer s kosilom v eni od restavracij.

Anže Brezovšek prihaja iz Dramelj, ima leto sta-
rejšo sestro Nastjo. Že od otroštva se ukvarja z akrobatsko 
gimnastiko, zase pa pravi, da največ prostega časa posveti 
psu Jacku in druženju s prijatelji.

Žiga Deršek iz Šmartnega ob Paki je urednik šolskega 
radia in voditelj prireditev, bil je tudi povezovalec prireditve 
ob celjskem občinskem prazniku. Na tradicionalnem Fran-
kofonskem dnevu se je že štirikrat preizkusil v dvojni vlogi: 
kot moderator programa v francoskem jeziku in kot pevec 
šansonov. Pravi, da z govorjeno in zapeto besedo ter nasploh 
s kulturo živi že od otroštva in tako bo tudi ostalo.

Aleksandra Cmok prihaja iz Zibike in ima mlaj-
šega brata. Pravi, da je vedno nasmejana in za zabavo, 
rada se druži s prijatelji in rada opravlja delo, za katerega 
se izobražuje.

Naj maturant si …
 … ker sem aktiven na vseh področjih, znam združiti 

šolo z zabavo, predvsem pa zato, ker vse, česar se lotim, 
tudi uspešno končam.

Kje imaš več prijateljev – v virtualnem svetu (na FB) ali 
resničnem življenju?

V resničnem življenju.
Se s prijatelji družiš »v živo« ali s pomočjo IKT (telefon, 

računalnik …)?
Največkrat »v živo«, a kadar to ni mogoče, pride prav 

tudi IKT.
Tvoja najljubša knjiga?
Še vedno je to Robin Hood.
In knjiga, ki je nikakor nisi mogel prebrati?
Antigona.
Zakaj?
Ker je težko razumljiva, če se ne poglobiš vanjo.
Bereš časopise in/ali revije?
Da.
Katere?
Avtomobilske revije in seveda tudi Novi tednik.
Glasba, ki jo najraje poslušaš?
Rad poslušam vse zvrsti glasbe, od narodnozabavne 

do roka. Za najljubši komad bi se težko odločil, ker je 
izbor zelo velik.

Najljubši fi lm?
Hitri in drzni.
Najljubši šport ali rekreacija?
Najraje hodim na akrobatsko gimnastiko, saj sem tudi 

član akrobatske skupine Skokci v Šolskem centru Celje.
Po napornem učenju se sprostiš, tako da …
 … ležem in poslušam glasbo ali pa se družim s prijatelji.
Zakaj si izbral srednjo šolo, ki jo končuješ?
Ker obožujem matematiko, fi ziko, angleščino …:))))))
Naj dogodek iz srednješolskih let?
Maturantski ples.
Recept za čimbolj uspešen konec šole in maturo?
Organizirano učenje, zaupanje vase in marljivost.
Po maturi bodo sledile najdaljše počitnice v življenju 

– kako jih boš preživel?
Najprej bo sledil počitek, potem kakšno potovanje in 

seveda tudi počitniško delo.
Kako bi rad preživel počitnice, če ne bi bilo omejitev?
Šel bi na potovanje okoli sveta.
Te jeseni čaka študij … kdaj bo šolanja konec?
Upam, da čim prej, toda pustimo se presenetiti.
Kje se vidiš čez pet let?
Na uspešnem delovnem mestu.
In čez deset let?
Še vedno na uspešnem delovnem mestu, z ljubečo dru-

žino.
Kaj je zate uspeh?
Da dosežem zastavljene cilje.
V življenju boš srečen, če …
 … mi bo uspelo z dobro voljo premagati vse morebitne 

ovire, ki me čakajo v življenju.

Naj maturant si …
 … ker imam vizijo!
Kje imaš več prijateljev – v virtualnem svetu (na FB) ali resnič-

nem življenju?
Defi nitivno v resničnem svetu. Imam svoj profi l na FB, 

nikakor pa nisem najstnik virtualnega sveta. Imam prave 
prijatelje, s katerimi sem pripravljen deliti vse.

Se s prijatelji družiš »v živo« ali s pomočjo IKT (telefon, raču-
nalnik …)?

Največkrat »v živo« in verjamem, da je tako najbolje.
Tvoja najljubša knjiga?
Mogoče Zadnje predavanje avtorja Randyja Pauscha. Dru-

gače pa so mi všeč vse tiste, ki me »potegnejo« vase.
In knjiga, ki je nikakor nisi mogel prebrati?
Uh … Kar nekaj jih je bilo, haha.
Zakaj?
Če mi knjige že na začetku ne prodajo svoje zgodbe, kmalu 

obupam …
Bereš časopise in/ali revije?
Zelo redko.
Katere?
Lady, Stop in tudi Novi tednik:)
Glasba, ki jo najraje poslušaš?
Z glasbo živim, glasbo ustvarjam. Poznam veliko dobrih 

komadov, ki jih najpogosteje poiščem na slovenski glasbeni 
sceni.

Najljubši fi lm?
Resnične zgodbe me vedno ganejo.
Najljubši šport ali rekreacija?
Vprašajte prijatelje – nisem športen tip, haha.
Po napornem učenju se sprostiš, tako da …
 … grem s prijatelji na dobro kavo.
Zakaj si izbral srednjo šolo, ki jo končuješ?
I. gimnazija v Celju je zame skoraj drugi dom. Ima tradicijo, 

kakovost in kot bi vedel, sem pristal v krogu najbolj »zakon« 
sošolcev, ki si jih vsak lahko le želi.

Naj dogodek iz srednješolskih let?
Prvi »cvek« in darilo domačih zanj. Dobil sem čokolado, 

haha.
Recept za čimbolj uspešen konec šole in maturo?
Organiziranje časa, ob učenju sta nujno potrebna tudi po-

čitek in druženje s prijatelji.
Po maturi bodo sledile najdaljše počitnice v življenju – kako 

jih boš preživel?
Verjamem, da zelo pestro. Delam na VTV Velenje, imeli 

bomo vaje za novo igro v domačem kraju, s prijatelji bomo 
šli na morje, ker se učim francoščino, ki bo tudi na maturi, 
bom za piko na i mogoče šel v Pariz, opremili bomo bodoče 
ljubljansko stanovanje … Zelo pestro!

Kako bi jih rad, če ne bi bilo omejitev?
Ne razmišljam o tem, ker vem, da se svet brez omejitev ne bo 

zgodil. Omejitve so »kul«! Samo tako postanemo … ljudje.
Te jeseni čaka študij … kdaj bo šolanja konec?
Čaka me študij notranje opreme in oblikovanja prostora. 

Teh let se zelo veselim.
Kje se vidiš čez pet let?
Nekje ob koncu študija. Poln novih idej in energije.
In čez deset let?
Nerad razmišljam naprej. Prepustil se bom toku dogajanj 

in zagrabil priložnosti, ki se mi bodo ponujale.
Kaj je zate uspeh?
Da znaš živeti svoje sanje, si srečen skupaj z ljudmi okrog 

sebe, imaš vizijo in znaš razmišljati s svojo glavo.
V življenju boš srečen, če …
 … bom uspel!

Naj maturantka sem …
 … ker so me izbrale sošolke.
Kje imaš več prijateljev – v virtualnem svetu (na FM) ali 

resničnem življenju?
Absolutno v realnem življenju.
Se s prijatelji družiš »v živo« ali s pomočjo IKT (telefon, 

računalnik …)?
»V živo«.
Tvoja najljubša knjiga?
Opravljivka.
In knjiga, ki je nikakor nisi mogla prebrati?
Marsikatera …
Zakaj?
Nisem ravno ljubiteljica knjig.
Bereš časopise in/ali revije?
Da.
Katere?
Lady, Leo, Slovenske novice.
Glasba, ki jo najraje poslušaš?
Poslušam predvsem tujo glasbo (Balkan, angleške) … 

Težko bi izbrala najljubši komad, ker jih je veliko; tako 
kot tudi izvajalcev: Dado Polumenta, Elitni Odredi, Emi-
nem …

Najljubši fi lm?
Hitri in drzni.
Najljubši šport ali rekreacija?
Zdaj rada hodim na sprehode, včasih pa sem bila gasilka.
Po napornem učenju se sprostiš, tako da …
 … grem v naravo in na sprehod.
Zakaj si izbrala srednjo šolo, ki jo končuješ?
Ker me je to od nekdaj veselilo, rada sem med ljudmi 

in rada jim pomagam.
Naj dogodek iz srednješolskih let?
Ne morem se odločiti, ker so bili vsi trenutki posebni.
Recept za čimbolj uspešen konec šole in maturo?
Sprotno učenje in učenje v naravi.
Po maturi bodo sledile najdaljše počitnice v življenju 

– kako jih boš preživela?
Nekaj časa bom delala, a ne bo zmanjkalo časa za zaba-

vo in prijatelje ter najdražje. Si pa zaslužimo nepozabne 
počitnice po napornem šolskem letu.

Kako bi jih rada, če ne bi bilo omejitev?
Maksimalno bi uživala brez skrbi.
Te jeseni čaka študij … kdaj bo šolanja konec?
Jeseni bi rada nadaljevala šolanje v PTI-programu zdra-

vstveni tehnik.
Kje se vidiš čez pet let?
Kot dobra zdravstvena delavka, odgovorna in samo-

stojna ženska.
In čez deset let?
V dobrem poklicu in z družino.
Kaj je zate uspeh?
Ko je kljub vzponom in padcem cilj, ki si ga zadaš, 

uresničen z močno željo in s trudom.
V življenju boš srečna, če …
 … bom dosegla vse cilje in bom imela prijatelje in naj-

dražje, ki mi stojijo ob strani in me podpirajo.
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10ŽELETAKCIJE ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO 
VARSTVO CELJE

Pred poletjem še o kiparjenju telesa
Nobena kozmetičarka ne more narediti čudeža, če človek sam ne poskrbi za dovolj gibanja, pravilno in uravnoteženo 
prehrano ter dovolj popite tekočine

Za našimi »hujšarji« je še 
en uspešen teden. Skupina 
je lažja za 12,7 kilograma, 
od začetka akcije pa kar za 
130 kilogramov. V torek so 
na tehtanju manjkali trije, 
med njimi tudi dva moška. 
A sta oba dobila »opravi-
čeni« izostanek; Emil si je 
namreč privoščil jadranje 
in ob morju bo zagotovo 
dovolj priložnosti tudi za 
gibanje, Josip pa je postal 
ponosen očka dvojčkov.

Kilogrami so kopneli kljub 
deževnemu tednu, ki je za 
nami. »Hujšarjem« se to oči-
tno ni poznalo, saj so name-
sto za gibanja v naravi čas 

še bolj pridno izkoristili za 
obiske fi tnesa. A ker je pred 
nami spet lepo vreme, jih je 
vodja akcije Tatjana Škornik 
Tovornik iz Zavoda za zdra-
vstveno varstvo Celje spo-
mnila na hitro hojo, tek in 
kolesarjenje. »Pa tudi malo 
bolj intenzivni sprehodi za-
ležejo,« je še svetovala.

Ob preverjanju podatkov 
po tehtanju so bile zanimive 
različne izkušnje »hujšarjev«. 
Nekaterim se je namreč zelo 
izrazito poznala izguba kilo-
gramov, čeprav je prej kaza-
lec na tehtnici kar nekaj časa 
nekako »stal« pri isti teži. Po 
drugi strani se je oglasilo ne-

kaj »hujšarjev«, ki so bili kar 
razočarani. Še vedno izgu-
bljajo maščobe, a ker hkrati 
pridobivajo mišično maso, ki 
je sicer malo težja, jim tehtni-
ca ne pokaže napredka. Ta se 
vidi po oblačilih – kar nekaj 
žensk se je pritožilo, da oblači-
la zdaj prav »visijo« na njih. A 
te pritožbe je že v naslednjem 
trenutku prekrilo veselje, češ, 
da spet lahko oblečejo hlače, 
ki so se že po več let, tudi de-
set, prašile v omari.

Po »garanju« še o 
razvajanju
»Hujšarji«, ki vstopajo v 

zadnji mesec naše akcije, so 

gibanje že sprejeli za svoje 
in čeprav večina tega prej ni 
počela, je zdaj šport in rekre-
acijo že vključila kot nekaj 
samoumevnega v življenju. 
Ko torej govorijo o gibanju, 
skorajda ni več slišati, da gre 
za »garanje«, zato so si v to-
rek več kot zaslužili še malo 
razvajanja. Kaja Tavčer iz 
Top-fi tovega kozmetičnega 
salona jim je namreč spre-
govorila o negi kože ter jim 
natrosila kar nekaj kozmetič-
nih nasvetov.

»Hujšarji« izgubljajo ki-
lograme, to se pozna tudi 
na njihovi koži. »Različne 
kozmetične terapije in tret-

»Ko sem se upokojila, sem bila 
stara 53 let in tehtala sem 70 ki-
logramov. Življenje se mi je do-
dobra spremenilo, postalo je bolj 
brezskrbno in lagodno, pri tem pa 
so se kilogrami počasi nabirali. 
V štirinajstih letih sem pridobila 
enajst kilogramov. Zaradi od-
večne teže so se začele pojavljati 
bolečine v hrbtenici in v prsih, 
predvsem pri hoji navkreber težko 
diham. Nekaj moram narediti za 
svoje zdravje in boljše počutje in 
akcija hujšanja je odlična prilo-
žnost za izpolnitev cilja.«

maji, nega obraza in telesa, 
ki vključuje vse od masaž do 
anticelulitnih tretmajev ter 
oblog do manikure in pedi-
kure, so zdaj tisto, kar vam 
bo še kako prav prišlo,« jih je 
nagovorila in že na začetku 
postavila stvari na svoje me-
sto. Ni jim obljubljala čude-
žev, ki bi jih prinesli še tako 
redni obiski kozmetičnega sa-
lona, pač pa je poudarila, da 
so kozmetičarke pravzaprav 
le nekakšni kiparji telesa, ki 
naredijo piko na i. Ljudje pa 
moramo sami poskrbeti za 
dovolj gibanja, pravilno in 
uravnoteženo prehrano ter 
to, da spijemo dovolj teko-

čine. »Ko je ta i postavljen, 
me v salonu lahko nanj po-
stavimo samo še piko. In to 
z različnimi anticelulitnimi 
posegi, masažami, pilingom 
ter oblogami, ki jim sledi še 
razvajanje telesa, da je na 
koncu koža učvrščena, voljna 
in da kar sije.« Anticelulitne 
programe v salonu kombi-
nirajo s carbo tehnikami in 
tako imenovano silikonsko 
ventuzo, ki je nekakšen ročni 
vakuum. Osnova pa je seveda 
razstrupljanje telesa, saj mo-
rajo iz organizma vsi toksini, 
ki so se nabrali v telesu.

IVANA STAMEJČIČ
Foto: GrupA

Melita Zavrl: »Su-
per, skoraj dva kilo-
grama v enem tednu! 
Res, da se prej dva 
tedna ni nikamor 
premaknilo, ampak 
zdajle je veselje toli-
ko večje. In seveda 
vzpodbuda za naprej! 
Res je, kar nam pravi-
jo: gibanje in pravilna 
prehrana zaležeta.«

Igor Kukovec: »Pri 
zgubljanju kilogramov 
tudi ›roštiljada‹ ne 
škodi, če se je pravil-
no lotiš. Ne s polnim 
krožnikom, pač pa 
kot tisti, ki pripravlja 
hrano. Pa še nekaj; na 
žar sodi tudi zelenja-
va, ni treba, da pečeš 
samo gore mesa.«

Majda Cigole: »Do-
bra skupina smo le-
tos, se kar bojim, ko 
bo zaključek akcije. 
Rada bi, da ostanemo 
v stikih in se še naprej 
družimo. Nekaj novih 
prijateljstev se je stka-
lo in vzpodbujamo se 
med seboj, tako da 
gre lažje.«

Alen Džuranovič: 
»Hujšanje v skupi-
ni je zagotovo lažje 
in uspešnejše, kot če 
se ga lotiš sam. Smo 
zelo dobra ekipa, ve-
liko smeha je tako v 
fi tnesu kot na delav-
nicah in ko se ob tem 
še kilogrami topijo, je 
še toliko bolje.«

Poznate geliš nohte? Ne? Tudi veliko »hujšarjev« je zanje prvič slišalo in najlažje je bilo, da je Kaja sezula čevelj 
in jim jih kar pokazala. Če si jih privoščite na nogah, zdržijo celo poletje in zadrege zaradi okrušenega laka bodo le 
še neprijeten spomin. Prednost takšnih nohtov je še zelo enostaven in hiter nanos, zlasti pa to, da ne poškodujejo 
osnovnega nohta oziroma ga celo utrdijo, ob tem pa se jih tudi izjemno enostavno in hitro odstrani.

Kaja Tavčer iz Top-fitovega 
kozmetičnega salona je »huj-
šarjem« tokrat govorila o negi 
kože ter jim natrosila vrsto koz-
metičnih nasvetov.
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Skrivnost vztrajanja na dolgih poteh in premagovanja enoličnih izzivov – boljši primer, kot je hujšanje, bi za oboje 
že skoraj težko našli – je tudi v nagrajevanju za etapne cilje. Vse dokler naš pokal ni iz čokolade, se razume. Naši 
»hujšarji« so za spodbudo ter razvajanje telesa in duha prav v ta namen preživeli dan v Termah Dobrna.

Za vsak izgubljen kilogram 
se je vredno nagraditi
Za nagrado in spodbudo »hujšarji« preživeli dan v Termah Dobrna

Termalno vodo iz vrelca na 
Dobrni v zdravstvene namene 
čislajo že več kot pol tisočle-
tja. Tokrat smo ugotavljali, da 
sploh ni treba čakati na revmo, 
poškodbe gibalnega sistema 
ali kakšne druge bolezni. Ker 
plavanje v bazenih zelo dobro 
vpliva tudi na splošno psihofi -
zično počutje, je udeležencem 
naše letošnje akcije dobro delo 
že samo po sebi. Da je gibanje 
v vodi, kot je na primer vodna 
aerobika, med najbolj priporo-
čljivimi vadbami, tudi ni tre-
ba posebej poudarjati. Ko so 
»hujšarji« ob to dodali še obisk 
savne, se ni treba čuditi, da so 
prišli na suho precej izčrpani. 
A še zdaleč ne dovolj, da bi jim 
bila joga smeha, ki je sledila, 
odveč. Kako neki, ko pa je ce-
lotna skupina zdaj že zaživela 
v prijateljskem vzdušju, v ka-
terem prav dosti razlogov za 
smeh sploh ni potrebno. Usta 
se tudi v težkih časih odreka-
nja in napora v dobri družbi 
kar sama razlezejo v nasmeh. 
Tisti, ki so jogo smeha izkusili 
prvič, bi se ob vajah tipa »ho 
ho ho, hi hi hi«, vožnji kosilni-
ce in prešernem objemanju še 
najlažje smejali sami sebi. A 
teorija joge smeha pravi, da je 
čisto vseeno, čemu se smeje-
mo, da pri tem le vztrajamo.

Po zasluženem kosilu, ki je 
bilo čisto po pravilih varoval-
ne narave z veliko zelenjave 
in solate ter z ravno pravšnjo 
mero pregrehe, je sledil še 
ogled Dobrne. Jože Polenek je 
»hujšarje« z vlakcem odpeljal 
po kraju in jih nato povabil še 
na ogled svoje etnološke zbir-
ke. Če ste tako kot mi predvi-
devali, da s svojimi 15 tisočimi 
razstavljenimi kosi malo preti-
rava, morate njegov hram pod 
kozolcem nujno videti. Ima-
mo ga na sumu, da se je za 
kakšnega navzdol celo uštel.

Dan v Termah Dobrna se je 
izkazal za zadetek v polno. Še 
posebej, ker se je večina naših 
udeležencev s polno mero ela-

»Če bi nas kdo videl, bi mislil, da potrebujemo napotnico za posebno zdravljenje,« so se šalili »hujšarji« ob vajah iz joge smeha. Ob koncu so kljub 
vsemu ugotavljali, da so tako sproščeni in dobrovoljni kot že dolgo ne.

na še isti večer napotila v fi tnes. 
»Kaj pa mislite?! Tisto jabolčno 
pito moram vendar še pokuri-
ti,« je bila odločna ena od »huj-
šark« ko smo se s prešernimi 
obrazi popoldne poslavljali.

StO, foto: GrupA

Da prazen žakelj ne stoji pokonci, v času hujšanja velja še bolj kot 
sicer. Uravnoteženi in čez dan razporejeni obroki so ključ do uspeha. 
Ob solatah vseh vrst lahko uživamo brez slabe vesti, s pametno izbiro 
pa je nekaj takih tudi sladic.

Glede na lepo število kilogramov, ki so jih že izgubili vsak posebej in 
vsi skupaj, bo letošnji nakup kopalk za mnoge precej bol sproščeno 
opravilo, kot je bilo kdajkoli doslej.

Med aktivnostmi in lepotami zdraviliškega parka je »hujšarje« vodil 
animator Gašper.

Terme Dobrna d.d., Dobrna 50, 3204 Dobrna
T: 03 78 08 110, www.terme-dobrna.si

SPEED DATING - ZMENEK ZA SAMSKE
24. maja 2013

Obvezne prijave na 03 78 08 110 ali info@terme-dobrna.si.

STAND UP KOMEDIJA - JANEZ USENIK
25. maja 2013

Obvezne rezervacije na 03 78 08 190 ali info@terme-dobrna.si.

REVOLUCIJA V OBLIKOVANJU TELESA

Terme Dobrna

»Strojevodja« Jože je goste na koncu povabil še na ogled svoje zbirke 
Polenek. Še prej je poskrbel za okrepčilo in kakšno šalo za dobro voljo.
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Problem paraolimpijskega športa v Sloveniji je slaba zastopanost mladih, čeprav jim je na voljo več kot 20 športnih panog.

»Pingpong« 
od jutra do večera
Razburljiv spopad z loparji v eni izmed najhitrejših iger z žogico

Največji tovrstni turnir na svetu ima za vse sodelujoče veljavo domačega turnirja, 
saj se v Thermani Laško, dvorani Tri lilije in organizacijskem odboru Zveze za šport 
invalidov Slovenije – paraolimpijskem komiteju trudijo, da je za igralce odlično po-
skrbljeno. Sicer pa so nekateri igralci invalidi že od rojstva, drugi so se poškodovali v 
prometnih ali drugih nesrečah.

»Malo smo noreli, malo smo 
spili in avto je zletel s ceste. Ko 
sem si zlomil hrbtenico, sem 
bil star 17 let,« se spominja Bo-
jan Lukežič. Po poškodbi ga 
je najprej navdušila košarka 
na vozičkih, nato je na povabi-
lo prijatelja začel trenirati na-
mizni tenis. Pohvali se lahko s 
številnimi odličji s turnirjev v 
Laškem in v drugih evropskih 
mestih, v svojo zbirko pa želi 
dodati še potrditev z olimpij-
skih ali svetovnih tekmovanj. 
»Šport je merjenje moči in nič 
drugače ni pri športnikih inva-

lidih,« pojasnjuje. Kot pri ko-
šarki visoki igralci izkoriščajo 
primanjkljaj centimetrov pri 
drugih, tako v namiznem teni-
su invalidi igrajo na hibo, kar 
pomeni, da se osredotočijo na 
to, da nasprotnik doseže čim 
manj žogic.

Igrajo na »finte« 
in znanje
Medsebojni obračuni so 

hitri, žogice letijo po zraku, 
da jih oko komaj zazna, a 
vendar se Lukežiču ta disci-
plina ne zdi prav nič težja 

od drugih športov. Treba je 
obvladati »finte«, pravočasno 
reagirati, ko prileti visoka žo-
gica. Seveda ima pomemb-
no vlogo tudi znanje. Zdravi 
ljudje težko razumejo, da 
se invalidi zelo malo gibajo 
okrog mize, ampak igrajo pri 
njej. Pri pobiranju žogic jim 
pomagajo prostovoljci.

Vprašanje, kako premagati 
poškodbo, ki za vedno zazna-
muje življenje, morajo po bese-
dah sogovornika invalidi rešiti 
doma, sami s sabo. Pomemb-
no je tudi, kako jih sprejme 

okolica. »Sam sem imel veliko 
srečo, da sem imel prijatelje, ki 
so me nosili po stopnicah, me 
peljali na morje in me prisilili, 
da sem znova stopil v družbo. 
Naključni mimoidoči so pripra-
vljeni pridržati vrata, ponuditi 
pomoč. Pomilovalni pogledi 
v smislu, revež, kaj se ti je pa 
zgodilo, mi predvsem v mlado-
sti niso bili najbolj všeč, a sem 
jih sprejel, saj ljudje z njimi ne 
želijo nič slabega.« Lukežič ob 
koncu ne pozabi dodati, da je 
sodelovanje pri športnih dejav-
nostih prav tako dobrodošlo, 
saj vsakdan obogati z druže-
njem, medsebojnim povezova-
njem in izmenjavo izkušenj.

TINA VENGUST
Foto: SHERPA

Na 10. mednarodnem namiznoteni-
škem turnirju za športnike invalide, 
odprtem prvenstvu Slovenije 2013, ki se 
je minulo soboto končalo v Laškem, so 
sodelovali tekmovalci iz vseh kontinen-
tov sveta. Zbralo se je ogromno nosilcev 
medalj s paraolimpijskih iger v Londo-
nu, številni svetovni in evropski prva-
ki. Dogodek je po besedah tehničnega 
direktorja turnirja Gorazda Vecka tudi 
priložnost za zavedanje, da invalidi 
niso nič slabši športniki od ostalih, ki z 
gibanjem nimajo težav.

Sandra Paović s Hrvaške je bila pred nesrečo profesionalna 
igralka namiznega tenisa. Leta 2008 se je udeležila olimpij-
skih iger na Kitajskem, naslednje leto pa ji je pot na polfinale 
lige prvakov, ko je bila stara 25 let, presekala prometna nesre-
ča. Kljub napovedim, da bo obsojena na invalidski voziček, 
se je po dveh letih rehabilitacije znova postavila na noge. V 
zadnjega pol leta, odkar se je podala v namizni tenis invali-
dov, je osvojila tri mednarodne turnirje. Njen cilj je zmaga 
na letošnjem evropskem prvenstvu, največja želja pa zlata 
medalja na paraolimpijskih igrah leta 2016.

»To, da sem športnica, da sem borbena in tekmovalna, je bilo neznan-
sko pomembno za lažje premagovanje moje poškodbe. Navajena sem 
bila na napore, zavedala sem se, da so v življenju različne situacije, 
nesreča pa je bila seveda najhujša. Kar se je zgodilo nam v dvorani, 
je nekomu, ki si v življenju ni zlomil niti noge, nepredstavljivo.«

Tekmovalci so razvrščeni v deset kategorij invalidnosti. Dostop na tekmovalno prizorišče jim je olajšan s pomočjo dvigala, ki so ga v dvorani 
Tri lilije lani obnovili. Dodatno dvigalo bi pomenilo priložnost za organizacijo večjih tekmovanj, kot so evropska ali svetovna prvenstva.

Kar je enako pri namiznem tenisu invalidov in namiznem tenisu zdravih 
je namizni tenis. Mišljenje ljudi, da gre za drugorazredne športnike, ni 
pravilno, opozarja Gorazd Vecko, sicer tudi direktor namiznoteniške 
paraolimpijske reprezentance Velike Britanije in sin dvakratnega sve-
tovnega in šestkratnega evropskega prvaka Edvarda Vecka.

Pravila za srečanja za zelenimi mizami so popolnoma 
enaka kot pri zdravih, edina razlika pri igralcih, ki igrajo 
na vozičkih, je začetni udarec. Žoga mora biti pri njemu 
usmerjena proti tekmecu in ne stran od njega.
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NE PREZRITE V PRIHODNJI ŠTEVILKI NOVEGA TEDNIKA

INFORMACIJE

ROČNA AVTOPRALNICA GRAJŽL; Teharska cesta 35, Ce-
lje, pon.–pet. 9.00–16.00, sob. 10.00–16.00, ned. 10.00–14.00; 
dežurni telefon 070 771-262. NAROČNIKI Novega tednika 
5 % popusta!

Ni me strah za prihodnostINTERVJU
Bernarda Hostnik, glavna sestra na travmatološkem oddelku bolnišnice Celje, 
je letošnja dobitnica zlatega znaka na področju zdravstvene nege.

ZGODBE, KI JIH PIŠE ŽIVLJENJE

Aktivno na poti v pokoj
Ko ostaneš v zrelih letih brez zaposlitve, ne smeš obsedeti doma. Telo in duha 
je treba zaposliti.

SPODBUDNA ZGODBA Šparglji iz devete vasi
Ali kako se je Edi Jurjevec zapisal gojenju špargljev

Zlati znak je v stroki zdravstvene nege kot viktor med slovenskimi estradniki. Kot pra-
vi Hostnikova, ga hvaležno deli z vsemi sodelavci na oddelku. »Pa ne gre le za fizično 
priznanje. Brez sodelavcev se nikoli ne bi izgradila v človeka, kakršna sem danes.«

Jelka Kajtna z nasmehom sprejema življenje in možnosti, ki ji jih ponuja. Aktivna mlada upokojenka je v neformalnem iz-
obraževanju in usposabljanju našla nove izive. S svojo zagnanostjo je zagotovo prava ambasadorka vseživljenjskega učenja.

»Zdrava prehrana in z njo doma pridelana hrana bosta vse bolj pomembni. Zato 
bo tudi naša kmetija za gostišče vse bolj pomembna,« pravi Edi Jurjevec med 
»svojimi« šparglji.
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Svetovljan, zdravnik, atlet, tudi nogometaš 
(še vedno dvakrat na teden, v dvorani in na 
travi), poln domislic, ki jih izreka tako, da 
prisotni nevede utihnejo, oče dveh sinov, ki 
zna pohvaliti Slovenijo, sicer pa v srcu nosi 
Sarajevo, pred leti brkat, zdaj ne več.

Tudi bivši boem. Pa ne bivši zato, ker je star 
60 let. Tok življenja je storil svoje. Sicer pa, če 
kdaj zveni ostro, premislite, če se ni morda 
šalil.

Kakšen človek je Dušan Polimac?
(po daljšem premisleku) … Malce je tudi pri-

den in vesten. Še vedno služi zdravstvu, ki si 
ga je izbral. Športu ne zmore ubežati, čeprav 
se zadnje čase trudi. To dvoje ga najbolj zazna-
muje in mu vzame največ časa.

Selitve, tudi v vaših gimnazijskih časih za 
dve leti v Kairo, je pogojevala očetova služba. 
Zakaj?

Bil je terenski delavec, sicer strokovnjak za 
jaki tok. Za deset mesecev se je denimo preselil 
na gradbišče v Bangladeš. Živel je v puščavah 
Bližnjega in Daljnega vzhoda, dokler ni vzel s 
seboj tudi nas, družine. Elektrificiral je Jeseni-
ce, Gacko v Hercegovini, Odžak v Bosni, preži-
vel je nekaj mesecev v Makedoniji po potresu. 
Delo inženirja je bilo včasih drugačno.

Doktor za skok v daljine
Kramljali smo z Dušanom Polimacem

Dve leti starejši Nenad Stekić je imel drugi 
najboljši rezultat v skoku v daljino vseh časov. 
Je bil vaš vzornik?

Ni mogel biti. Nekoga, ki te stalno premaguje 
in ti preprečuje najvišja mesta, ne moreš obču-
dovati. Bil je izjemen atlet. Miren je, rad poje, 
igra kitaro, zaključil je ekonomijo. Multitalent.

Čeprav so mu, vsaj mediji, radi pripisova-
li kakšno »nerodnost«. So jo tudi vam? Pred 
leti ste mi v bivši ordinaciji rekli, da ste na 
zid namenoma izobesili vsa medicinska pri-
znanja.

Z desetletji pridejo spoznanja, po katerih si 
otožen. Ljubezen do atletike je preprečil doping, 
do vrhunskega nogometa stave, do marsičesa 
politika, ki določenim športnikom omogoča za-
poslitve. Zato verjamem le še v mladinski šport. 
Če se vrnem k zbirki strokovnih priznanj, ki 
sem jih uokviril. Zbiral sem jih. Dobil sem jih 
na mednarodnih kongresih. Tja pošlješ svoj pri-
spevek pod šifro. Komisija ne ve, ali je avtor iz 
ameriške ali londonske univerze. Ali iz Celja. 
Trenutek, ko sem izvedel, da sem izbran in po-
vabljen, je bil zame zmagovit. Nadgradnja pa so 
bila vprašanja, ki so mi jih postavljali, saj so jih 
očitno zanimala moja dognanja. Vmes je bila 
tudi trma, saj v moji delovni organizaciji nisem 
imel podpore. Za proučevanje, torej testiranja, 
sem plačeval iz lastnega žepa, na primer študen-
ta, ki se je spoznal na računalniško obdelavo. 
Ko sem predlagal, da mi povrnejo nekaj potnih 
stroškov, so se celo norčevali iz mene. Res je, 
moje delo je skrb za bolnike, ne pa raziskovanje, 
katero raztezanje telesa je za športnike najbolj 
učinkovito. Ampak vseeno …

»Športniki, s katerimi sem se 
družil, so imeli v sebi zvrha-
no mero iznajdljivosti, zvijač-
nosti, duhovitosti, s katerimi 
so kljubovali večjim, bogatej-
šim sredinam, klubom.«

INTERVJU

»Za medicino se nisem odločil zaradi bolezni, temveč 
zaradi zdravja. Da slednje nadgrajujem pri športnikih.«

Najprej smo v tamkajšnji bolnici naleteli na mla-
do stažistko, ki se nam ni želela posvetiti. Potem 
so se izgubili rezultati preiskav. V bolnišnici je 
bil kaos, vse zastraženo zaradi dveh grških atle-
tov, ki sta se dopinško pregrešila. Vrnili smo se 
v olimpijsko vas, kjer nisem odnehal. Uspeli 
smo ga spraviti na letalo proti domovini, kar 
je bilo nujno. Boril sem se za bolnika. Sicer 
pa mi je bilo huje v primeru enega mlajšega 
športnika. Več ne smem.

Ste v Celje oziroma Šentjur prispeli po za-
ključeni fakulteti neposredno iz Sarajeva?

Da. Navada je bila, da mladi zdravniki ostajajo 
v Beogradu, Sarajevu, Ljubljani, dokler ne do-
čakajo priložnosti. Obenem sem zaradi znanja 
angleščine sprejemal tuje študente, večinoma 
»neuvrščene«, in jih vodil ter jim pomagal. V za-
vodu za mednarodno izmenjavo študentov sem 
torej imel poznanstva. V uradu so mi ponudili, 
naj si izberem skoraj katerikoli kraj na svetu. 
Pred seboj sem imel vsa razpisana mesta na 
univerzah, inštitutih, ustanovah. »Pošilja te Ju-
goslavija, izvoli. Za leto, dve!« Toda prva žena je 
zanosila. Rekel sem si, v tujino, jasno, ne grem, 
pri starših pa tudi ne bom živel z družino. Nisem 
jih hotel obremenjevati. Ženini starši so imeli 
hišo v Šentjurju, po potresu na Kozjanskem pa 
so se po prejeti denarni odškodnini odločili za 
prenovo. Tedanji tast se je v Celju pozanimal, 
če je kakšno delovno mesto prosto.

Jergović, Đurasović, Lipovac, še kdo od 
piscev?

Pred vsemi, Ivo Andrić. Ne le kot pisatelj, tudi 
kot filozof, vizionar. V multinacionalni kulturi je 
desetletja vnaprej predvidel, kaj se bo zgodilo.

Vas je prizadela zadnja bosanska vihra?
Zelo. Izgubili smo vse. Do vojne sem se 

vračal k materi, bratu, ostalim sorodnikom, 
prijateljem. Ko so bili prisiljeni oditi, je naen-
krat Sarajevo izginilo. Zanimivo pa je nekaj. 
Tisti, ki smo ga zapustili veliko prej, ga imamo 
radi. Tisti, ki pa so odšli v nasprotju s svojo 
voljo, pa so zagrenjeni. Tudi moj brat Vukan. 
Razburi se, razjezi.

Ali se lahko, čeprav ni bil ne atlet ne no-
gometaš, Mirza Delibašić uvrsti na vašo 
top-listo?

Sarajevčani smo na Beograd, Zagreb ali tudi 
na Slovenijo gledali kot Mariborčani na Ljublja-
no. Športniki, s katerimi sem se družil, so imeli 
v sebi zvrhano mero iznajdljivosti, zvijačnosti, 
duhovitosti, s katerimi so kljubovali večjim, bo-
gatejšim sredinam, klubom. Kinđe pa je zma-
goval s hladnokrvnostjo, eleganco. Izven igrišča 
pa je živel povsem boemsko.

Kako ste radovednim tujcem razložili, kaj 
pomeni sevdah, merak?

Najlažje je bilo priti z njimi v določeno razpo-
loženje in nato dejati: »E, to je to«.

Kdo je najbolj duhovit izmed slovenskih 
športnikov?

Všeč mi je bil Franci Petek, njegova nasmeja-
nost na ekranu. Poseben humor, ne napadalen, 
le kot češnja na torto, ima Branko Tamše.

Bi šli na morje za več mesecev?
Ne morem. Ordinacija je moj otrok, ne more 

živeti brez mene. Po 33 letih sem spoznal: »Fajn 
je privat praksa, ampak ne splošna«. Ginekolog, 
internist, zobozdravnik … »Pridite 17. novem-
bra, pardon, 2. decembra.« Jaz pa ne morem 
reči: »Gospa Marija, nikar ne zbolite po 17. no-
vembru, takrat me ne bo.« Mi smo štacuna z 
mešanim blagom. Oni pa so specializirana pro-
daja preko interneta. Ko naročiš, dobiš.

Pa vendarle?
Ponavadi en vikend v juniju igramo veterani 

nogomet v Rovinju, poleti me ni en teden zara-
di spremljanja slovenske mladinske rokometne 
reprezentance na velikih tekmovanjih …

Letos je svetovno prvenstvo, glej ga zlomka, 
v BiH, predtekmovalna skupina s Slovenijo in 
zaključni boji v Sarajevu. Kot naročeno?

Res je. Tudi selektor Slavko Ivezič, s katerim 
smo skupaj začeli uspešno »zgodbo« pred do-
brim desetletjem, je povezan z Bosno. Igrali 
bomo na domačih tleh, naših navijačev bo 
veliko.

DEAN ŠUSTER
Foto: SHERPA, OSEBNI ARHIV

Koliko lahko, glede na zdravniško etiko, 
poveste o aferi z enim od bolnikov? Saj je bila 
nenazadnje v medijih.

Dandanes se vsi tožarimo. Sicer pa gre za 
karakter človeka, ki mu je vse skupaj duševna 
hrana. Zamera je očitno osebne narave, najbrž 
ni bil zadovoljen z menoj. Ni mu bilo dovolj 
sodišče. Mimogrede, odvetniki so dokazali, da 
gre za laži. Ko sem ostal hladnokrven, je zadevo 
spravil v javnost. Nisem reagiral. Nato je predal 
vse skupaj zdravniški zbornici. Vsak, ki pride 
z mano v stik, me lahko presoja, saj sem javna 
osebnost. Lahko so nizkotni, lahko me hvalijo in 
me imajo radi. Njihova pravica. To je moj kruh. 
Tega se zavedam.

Leta 2004 v Atenah je koleno hrvaškega 
rokometaša zaključilo v obrazu Zorana Jovi-
čiča. So bili tudi težji trenutki od tistega?

Bili so. Toda tudi tedaj ni bilo lahko, Zoranov 
primer mi je še posebej pri srcu. Edini sem vztra-
jal z diagnozo ob nestrinjanju nekaj kolegov. 

»Če so me učitelji silili v 
šolske igrice, sem imel odpor. 
Režiral pa sem nastope z ne-
kaj sošolci. To me je veselilo.«

Tudi vaš brat Vukan je študiral elektro-
tehniko in zaključil magisterij, sin Stevan 
je pravnik. Kaj bo mlajši sin Uroš?

Vsak dan pravi nekaj drugega. Podobno kot 
jaz niha med medicino in športom. Otroške 
sanje pač. Sam nisem tako razmišljal.

Igralstvo?
Ne, režija, tudi fakulteta za šport. Bilo je 

spontano. Če so me učitelji silili v šolske igrice, 
sem imel odpor. Režiral pa sem nastope z ne-
kaj sošolci. To me je veselilo. Po zaključenem 
drugem letniku medicine sem razmišljal, da bi 
se lotil diferencialnih izpitov za DIF (nekdanji 
Državni inštitut za fizkulturo, op. p.).

Kombinacija bi bila odlična!
Vsekakor. Za medicino se nisem odločil za-

radi bolezni, temveč zaradi zdravja. Da slednje 
nadgrajujem pri športnikih. Da jih testiram in 
da na podlagi tega še bolj napredujejo. Fiziolo-
gija ni bila tako razvita. Toda dispanzer športne 
medicine v celjskem zdravstvenem domu je 
bil glede opremljenosti in kadrov daleč pred 
primerljivi ustanovami, tudi fakultetnimi. Celo 
aparature smo izdelovali.

Atletika ali nogomet?
Zanimivo, slednji me dolga leta ni navduše-

val. Bil sem atlet in zame je bil celo »kmečki 
šport«. Nabijanje žoge. Pa čeprav sem stanoval 
na Grbavici. Nekaj nogometašev Željezničarja, 
državnih jugoslovanskih prvakov iz leta 1972, 
je bilo mojih sošolcev. Brata Kojović, Janković, 
Janjuš, Radović … Atleti smo imeli svoj imidž. 
Intelektualci, čisti, ne sicer toliko priljubljeni. 
Toda sčasoma, predvsem pa na fakulteti, so me 
zvabili v nogometna moštva.

Dosti kasneje je sledila krona. Kje?
Leta 1995 smo slovenski zdravniki osvojili 

naslov svetovnih prvakov v Barceloni. Moram 
se pohvaliti, da sem bil dolga leta svetovni re-
korder v skoku v daljino, na ameriških kolidžih 
izven ZDA. V šoli v Kairu nas je bilo iz 33 držav, 
otroci veleposlanikov, predstavnikov gigant-
skih podjetij.

»Mimogrede, odvetniki so 
dokazali, da gre za laži. Ko 
sem ostal hladnokrven, je za-
devo spravil v javnost. Nisem 
reagiral.«

»Pred seboj sem imel vsa raz-
pisana mesta na univerzah, 
inštitutih, ustanovah. ›Pošilja 
te Jugoslavija, izvoli. Za leto, 
dve! ‹«
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Lahko le opazujemo ali 
pa se aktivno vključimo
Fundacija za ohranitev semen si prizadeva za zaščito in dostopnost avtohtonih 
semen – Skupno proti načrtom korporacij

Med okoljskimi aktivisti in organizacijami, 
ki so se aktivno vključili v opozarjanja, da pri-
naša nova uredba EU o semenih veliko nevar-
nosti za pridelavo hrane na slovenskih njivah 
in vrtovih, je bila tudi Fundacija za ohranitev 
semen, katere pobudnica je Katarina Hölzl. 
Ta ugotavlja, da je popravljen predlog uredbe 
sicer nekoliko omilil ostre pogoje trgovanja in 
dostopa do semen, da pa še vedno skriva pa-
sti, ki jih te dni odkrivajo. Ob tem napoveduje 
za 25. maj v Mariboru velik protestni shod 
v okviru globalnega shoda proti Monsantu, 
korporaciji, ki naj bi imela v lasti več kot po-
lovico vseh semen na svetu.

Aktivnosti za oblikovanje fundacije so se za-
čele pred nekaj meseci. Pospeševati želi eko-
loško pridelavo hrane in zdrav način življenja. 
Zdrava in kakovostna hrana mora biti dostopna 
vsem, menijo v fundaciji. Predvsem pa je njeno 
poslanstvo vrnitev semen ljudem. Registrirala 
bo namreč posamezne sorte semen in skupaj s 
partnerskimi ustanovami tudi skrbela za njih. 
Tako želi zagotoviti dolgoročno stabilnost se-
men, njihovo dostopnost in zaščito ter s tem tudi 
zagotavljanje naše prehranske neodvisnosti.

Kako se ta prizadevanja kažejo te dni, ko 
je aktualno vprašanje uredbe EU, ki načrtuje 
omejitve pri razpolaganju s semeni?

Izguba več kot 80 odstotkov avtohtonih se-
men ter zgolj 10-odstotna samooskrba z lastni-
mi semeni govori predvsem o tem, da trg ni 
ustrezno uravnavan. Še posebej ob dogodkih s 
Semenarno Ljubljana se je zavedanje ljudi glede 
nastalih razmer zelo poglobilo. Vsak posame-
znik se lahko odloči, da nemo opazuje dogaja-
nje okrog sebe ali pa aktivno pristopi k reševanju 
družbenih izzivov, skuša s svojim znanjem, de-
lom in predanostjo nekaj spremeniti in to smo 
naredili tudi mi. Pri izvedbi različnih aktivnosti 
sodelujemo z Zelenim krogom, Ekocivilno inici-
ativo Slovenije, Varuhi semen, Sorškim poljem, 
Združenjem brezposelnih Slovenije in drugimi 
organizacijami. Te in še številne druge, kot je 
Društvo vrnimo mesto ljudem, so podprle priza-
devanje fundacije, da 25. maja organizira shod 
Pro(za)test –za prihodnost – sejemo prihodnost, 
v sklopu globalnih protestov proti Monsantu. 
Dogodek bo v Mariboru ob 14. uri.

Kaj so v tem okviru pomenila prizadevanja 
za odkup Semenarne Ljubljana?

Potem ko so semenarno prevzele banke in 
s tem preprečile stečaj, odkup semenarne ni 
več potreben. Vendar smo se državljani že ta-
krat odločali in nagibali k temu, da je potreb-
no reševati semena in ljudi in ne zgradb. Vsak 
tak dogodek pa pokaže tudi sistemske napake 
in nepravilnosti v družbi. Od nas je odvisno, 
ali bomo vzdihnili in zamahnili z roko, češ da 
je vse dobro in da gre življenje naprej, ali pa 
bomo razmislili o sistemskih rešitvah, ki bodo 
preprečevale tovrstne situacije. Fundacija za 

Katarina Hölzl je po izobrazbi je univerzitetna diplomirana pravnica. Že več let deluje na področju socialne-
ga podjetništva, tako je sodelovala in pomagala razvijati različne organizacije na tem področju ter o tem 
predavala. Sodeluje v različnih nevladnih organizacijah, tako je s svojim modelom delovanja v letu 2012 
omogočila prvo izvedbo aktivnosti v okviru Štafete semen ter tudi letos vodila aktivnosti za šole in vrtce. 
V letu 2011 pa je pripravila aktivnosti osveščanja javnosti o pomenu samooskrbe v Sloveniji, pripravila 
podlage za vzpostavitev Yunus centra za socialno podjetništvo na Univerzi v Mariboru, sodelovala pri 
vzpostavitvi Foruma za socialno podjetništvo, promocijskih aktivnosti Ekocivilne iniciative Slovenije …. 
Vse aktivnosti je skupaj z drugimi izvajala prostovoljno.

ohranitev semen predstavlja prav to sistemsko 
rešitev. Postati želi prva fundacija, ki bo v la-
sti državljanov in državljank. Zagotavljati želi 
sredstva za ohranitev, registracijo, vzdrževanje, 
raziskave, izobraževanje, razvoj semenarstva, 
razvoj samooskrbnih skupnosti, zaščito genske-
ga materiala in družbeno odgovornih projektov 
v Sloveniji, Balkanu in Evropi.

Katere določbe v uredbi EU o semenih so 
po vašem najbolj problematične in kaj bi 
prinesle?

Pred spremembami uredbe, ki jih trenutno vsi 
še preučujemo, so bile problematične predvsem 
določbe, ki bi zahtevale RIN-testiranja in pre-
povedovala izmenjavo semen. Ta testiranja so 
namenjena preverjanju različnosti posamezne 
sorte ob že znanih sortah iste vrste in sicer, ali so 
rastline ene sorte bolj ali manj izenačene in ali 
sorta skozi leta pridelave ohranja svoje lastno-
sti. Takšno testiranje predstavlja osnovo za vpis 
posamezne sorte v register poljščin ali vrtnin, ki 
se lahko tržijo. Pri hibridih to ni problem. Popu-
lacije rastlin starih sort pa teh pogojev ne izpol-

njujejo in bi bile lahko izključene iz skupnega 
registra. Prvotna uredba je predvidevala admi-
nistrativno in finančno breme za dobavitelja 
rastlinskega razmnoževalnega materiala. Tako 
bi prišlo do negativne selekcije med dobavitelji 
v prid velikih semenarskih podjetij. Veliko skrb 
je povzročala prvotna uredba tudi v smislu, da bi 
postala brezplačna izmenjava semen med kmeti 
in vrtičkarji prepovedana. To bi bil res globok 
poseg v osnovne človekove pravice.

Nova uredba, ki smo jo dobili v branje, že 
odkriva prve nepravilnosti, ki omogočajo po-
polnoma različno razlago posameznih postop-
kov, ali pa dajejo možnost za uvajanje dodatnih 
omejitev. Predloge in pripombe na novo uredbo 
bomo podali v prihodnjih dneh.

Zakaj bi bilo treba to področje sploh urejati 
v okviru EU, če ima vsaka država te stvari 
verjetno že dokaj dobro urejene?

Pred dnevi je prav prof. dr. Mario Lešnik s 
Fakultete za kmetijstvo in biosistemske vede 
Univerze v Mariboru lepo povedal, da je bila 
zakonodaja v Jugoslaviji, ki smo jo potem tudi 

prevzeli, precej strožja v določenih delih kot 
zakonodaja EU in je dobro urejala nekatera po-
dročja. Slovenija je del EU in s tem podvržena 
njenim pravilom. Z vstopom v EU se je odpo-
vedala delu svoje suverenosti in pravila EU so 
nad nacionalnimi.

Kaj konkretno bi spremembe pomenile za 
vrtičkarje, ekološke kmete in pridelavo hrane 
na sploh?

Povedano zelo na splošno, uredba izvzema 
in dopušča izmenjavo med vrtičkarji. Bojim 
pa se, da bomo ob zelo natančnem pregledu 
nove uredbe, ki smo jo dobili pred nekaj dnevi, 
ugotovili, da to ne velja za tiste, ki iz semena 
pridelujejo hrano in jo potem dajo na trg. Torej, 
če imaš ekološko kmetijo in del pridelka name-
niš za proizvodnjo lastnih semen in ta semena 
uporabiš za pridelavo hrane, ki pa jo daš potem 
v promet na trg, se zastavi vprašanje sledljivosti. 
Treba je vedeti, da se vsa ta zakonodaja spreje-
ma zaradi »varstva potrošnikov«. V celotni pre-
hranski verigi se zahteva sledljivost. Podobna 
sledljivost se lahko zahteva tudi pri proizvodnji 
zelenjave. Kaj to pomeni? Če bomo želeli zago-
tavljati sledljivost, bo posamezni ekološki kmet 

»Ko človek čuti predanost, 
ko razume, kaj se dogaja, ko 
je pripravljen dati sebe na 
stran in delovati v družbeno 
dobro, se mu zdijo vsa vpra-
šanja odveč, saj deluje, dela 
in samo je.«

»Tudi Semenarna Ljubljana 
se ne odloča za proizvodnjo 
večjih količin semen v Slove-
niji, prav zaradi pomanjka-
nja površin, ki bi bile primer-
ne za proizvodnjo semen. Gre 
za pomanjkanja tako velikih 
površin, ki bi zagotavljale 
večjo dodano vrednost na 
vložek, nizke stroške in večji 
dobiček ter posledično kon-
kurenčnost na trgu.«

»Podporo so fundaciji izrekli 
številni posamezniki in orga-
nizacije. Še posebej nas veseli 
podpora Mete Vrhunc, Draga 
Purgaja, Sanje Lončar in šte-
vilnih strokovnjakov iz gospo-
darstva, ki so bili pripravljeni 
vložiti svoj čas in znanje v 
nastajanje te organizacije. Še 
posebej smo ponosni na mla-
de študente, ki so se pridružili 
in aktivno sodelujejo pri delu 
in bodo preko fundacije razvi-
jali tudi svoje projekte.«

moral certificirati svoja semena in zagotavljati 
sledljivost, enako kakovost, preprečevati narav-
no križanje ali pa jih kupiti od proizvajalcev. 
Šele tako pridelana hrana se bo lahko znašla na 
krožniku potrošnika. Fundacija za ohranitev se-
men želi prav z registracijo semen in s celotnim 
postopkom zagotoviti dostopnost semen ljudem 
in proizvajalcem hrane.

Do konca maja naj bi država poslala pri-
pombe na uredbo v Bruselj. Pa verjamete, 
da bodo naši predlogi upoštevani, če vemo, 
da Evropske komisije ničesar ne obvezuje k 
upoštevanju odzivov iz držav članic?

Ni pomembno, kaj mislim jaz. Pomembno 
je, da bomo naredili vse, kar je v naši moči, 
da zadeve preučimo in posredujemo skupne 
predloge.

Če ne bodo upoštevani, kaj potemtakem še 
ostane Sloveniji, da ohrani svoje avtohtone 
vrste semen?

Nikoli ne bo težava za vrtičkarje. Težave so 
lahko pri tistih, ki proizvajajo hrano za trg. In 
okrnitev proizvodnje hrane lahko vpliva na pre-
hransko samooskrbo. Potrebno se je zavedati, 
da že danes naši ekološki kmetje ne proizvedejo 
dovolj hrane glede na povpraševanje ali pa ne 
morejo zagotoviti konkurenčnih cen na trgu v 
primerjavi z italijanskimi, avstrijskimi in drugi-
mi proizvajalci hrane. S tem kupujemo ekolo-
ško, a ne slovensko hrano. Treba je zagotoviti 
nova delovna mesta za državljane in področje 
samooskrbe to nedvomno omogoča.

TATJANA CVIRN
Foto: www.ogrinec.com
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GOSTUJOČE MNENJE

Oblike prihodnosti
Pisanje o prihodnosti 

moji generaciji diploman-
tov z vse manj možnostmi 
predstavlja nezavidljivo 
nalogo čiste špekulacije, 
pospremljene z vdanostjo 
v obdobje, v katerem vlada 
stalen govor o krizah, nego-
tovosti in strahu.

Prihodnost je v naših mi-
slih dolgo ostajala megleno 
prazno mesto, tisto, kar nas 
skrbi in obremenjuje. A hkrati 
se zdi, kot da je občutje navi-
dezne brezciljnosti in nemoči 
večine danes privedlo do točke 
preobrata, ki nas je presenetil 
s prebujenjem in z možnostjo 
spremembe na bolje. Ravno v 
tem procesu družbene trans-
formacije se pisanje in govor-
jenje o drugačni prihodnosti 

V tej in prihodnjih dveh številkah Novega tednika dajemo 
besedo mladim, da razmišljajo o prihodnosti, ki nas čaka. 
K sodelovanju smo povabili letošnje tri dobitnike kristalnih 
celjskih grbov. Danes objavljamo poglede sociologinje Ja-
smine Šepetavc, v prihodnjih številkah bosta o prihodnosti, 
kakršno pričakujeta, razmišljala diplomantka menedžmenta 
Selma Duranović in zobozdravnik Tine Malgaj.

»Prihodnost je negotova, a pozitiven 
izid je toliko bolj verjeten ob aktivnem 
angažmaju večjega števila ljudi. Naj bo 
vsak izmed nas vizionar, da razkadimo 
meglo, ki ovija prihodnost.«

»Šele mesto, ki ceni svoj človeški in 
kulturni kapital bolj kot ekonomskega, 
je lahko nosilec zastave širših družbe-
nih sprememb k enakosti in trajnostne-
mu razvoju.«

»Mesto lahko in mora stremeti k temu, da je enakovredno izhodišče zamišljanja 
alternativnih vizij, čisto realnih in premišljenih modelov pravičnejše družbe na 
lokalni in širši ravni, pa naj gre za pravico do strehe nad glavo, dostopne kulture, 
nediskriminatorne uporabe javnih prostorov, dostopne socialne varnosti in izo-
brazbe, čistega bivanjskega okolja, medgeneracijskega sodelovanja …«

in družbeni ureditvi zdi nuj-
no, ne izključno za eno gene-
racijo, temveč za vse.

Medgeneracijsko 
sodelovanje
Misel o kolektivnem delo-

vanju v smeri proti skupnemu 
dobremu se mi je vnovič izri-
sala na podelitvi celjskih gr-

bov. Podelitev je najprej poka-
zala, kako pomembno je, da 
različni ljudje s svojimi znanji 
prispevajo k razvoju skupno-
sti, predvsem pa je simbolizi-
rala generacijsko sinergijo v 
tem procesu; življenjska pot 
delovanja v skupnosti in zanjo 
se je izrisala v enem samem 
dogodku – od začetkov poklic-
ne poti nas mladih diploman-
tov, ki smo dobili priznanje in 

popotnico za naprej, do dru-
štev, ki kultivirajo, ščitijo, po-
magajo in izobražujejo danes, 
in nenazadnje do priznanja za 
vseživljenjsko delo in dosežke 
dobitnika zlatega grba.

Mesto nikoli niso 
le stavbe
Preteklost, sedanjost in 

prihodnost so se združile v 
harmoniji tistega neoprije-

mljivega pojma, ki mu pravi-
mo duh mesta. Šele mesto, ki 
ceni svoj človeški in kulturni 
kapital bolj kot ekonomske-
ga, je lahko nosilec zastave 
širših družbenih sprememb 
k enakosti in trajnostnemu 
razvoju. Bolje rečeno mesto 
ni le materialna razporeditev 
stavb. Mesto lahko in mora 
stremeti k temu, da je enako-
vredno izhodišče zamišljanja 
alternativnih vizij, čisto real-

Nič ni enostavno
Zamišljanje in udejanjenje 

vizij ni enostaven proces niti 
ni mogoče predpostaviti nje-
govega pozitivnega izida, je 
pa ta veliko bolj verjeten ob 
iskanju širšega konsenza. 
Mesto lahko v prvi vrsti na-
redi to, da ponudi čim ve-
čjemu številu ljudi glas, da 
izrazijo svoje ideje in vpliva-
jo na pomembne odločitve. 

Neposredna demokracija se 
lahko začne na ravni lokal-
nih skupnosti in se postopno 
širi. Prihodnost je negotova, 
a pozitiven izid je toliko bolj 
verjeten ob aktivnem anga-
žmaju večjega števila ljudi. 
Naj bo vsak izmed nas vizi-
onar, da razkadimo meglo, 
ki ovija prihodnost.

JASMINA ŠEPETAVC

nih in premišljenih modelov 
pravičnejše družbe na lokal-
ni in širši ravni, pa naj gre za 
pravico do strehe nad glavo, 
dostopne kulture, nediskri-
minatorne uporabe javnih 
prostorov, dostopne socialne 
varnosti in izobrazbe, čistega 
bivanjskega okolja, medgene-
racijskega sodelovanja …

Kako so kuhale 
gospodinje na Celjskem (1)

V obdobju od druge po-
lovice 19. do sredine 20. 
stoletja so bile prehranske 
navade na Celjskem pogoje-
ne z odmaknjenostjo naselij 
od komunikacij, s socialnim 
statusom prebivalcev, z lokal-
nimi navadami … K razvoju 
prehrane je pripomogel tudi 
prihod železnice, najbolj pa 
sta nanj vplivala gospodinj-
sko šolstvo ter gospodinjska 
literatura. Šele kuharski te-
čaji in priročna literatura so 
kuharicam odkrili, kako naj 
bolje izkoristijo prehrambne 
možnosti v svoji okolici.

Za prehod od talnega ognji-
šča do štedilnika smo potre-
bovali tisočletja, prehod na 
uporabo plinskih ali električ-
nih kuhalnikov in štedilnikov 
pa se je zgodil v dobrih sto 
petdesetih letih. Z zamenjavo 
odprtega ognja se je morala 
spremeniti tudi posoda za pri-
pravo hrane. Glinena posoda 
je začela izginjati, nadomesti-
la jo je pločevinasta loščena 
posoda, ki jo je od leta 1895 
izdelovala tudi Westnova to-
varna emajlirane posode v Ce-
lju. Tej sta se nekoliko kasneje 
pridružili še aluminijasta in 
steklena posoda.

Vzporedno z razvojem ognji-
šča – štedilnika – se je spremi-
njal tudi nabor priporočljive-

ga inventarja dobro urejene 
kuhinje. Število pripomočkov 
(šestdeset), ki obvezno sodi-
jo v vsako urejeno kuhinjo iz 
Slovenske kuharice M. Pleweis 
iz konca 19. stoletja, se do pre-
novljene in dopolnjene izdaje 
iste kuharice Felicite Kalinšek 
ni bistveno povečalo, se je pa 
izbor korenito spremenil ter 
dopolnil s pripomočki, ki jih 
je prinesel tehnični razvoj.

Velike spremembe
Pri pripravi hrane je v borih 

sto letih prišlo do bistvenih 
sprememb. Mestne pa tudi 
mnoge podeželske gospo-
dinje so sredi 20. stoletja že 
kuhale na zidanih, železnih 
in tudi plinskih štedilnikih. 
Vodo za kuho in pomivanje je 
grel štedilnik, pri nekaterih že 
električni grelec. Kavni mlin-
ček je bil še konec 19. stoletja 

zelo dragocen pripomoček in 
mnogokrat edini gospodinj-
ski strojček pri hiši. Redkejša 
je bila mesoreznica, ki se je v 
pol stoletja spremenila iz na-
vadne v kombiniran strojček 
za kekse, špagete in drugo. 
Navaden lonec za kuhanje 
kave je dobil naslednika, to 
je kavovar. Glineni model za 
potico se je prav tako močno 
spremenil, njegovi nasledni-

Črna kuhinja

ki so bili pločevinasti modeli 
najrazličnejših oblik in veli-
kosti, hkrati s tem pa so se po-
javili še pločevinasti modeli 
za žolce, sladolede, drobno 
pecivo in drugo.

Poseben obred
Uživanje hrane je bilo vedno 

poseben obred. Lahko je bil v 
»hiši«, preurejeni kuhinji ali 
jedilnici. Kar je v meščanskem 
okolju predstavljala jedilnica, 
je v modernizirani kmečki 
hiši predstavljala »hiša«. V ta 
namen so nasproti peči po-
stavili mizo s klopmi ali stoli. 
Nekateri so v hišo postavili 
še »mentrgo«, ki je služila za 
pripravo krušnega testa, lahko 
pa je opravljala tudi funkcijo 
pomožne mize.

Trdovratno se je na pode-
želju obdržal način uživanja 
hrane iz iste sklede, kadar je 
bil obrok sestavljen iz le ene 
vrste hrane. Kljub temu tudi 
meščani niso vedno jedli v 
jedilnicah in iz porcelanskih 
krožnikov.

Ponudba boljših celjskih 
gostiln se je v tistem času 
zgledovala po dunajskem 
vzoru. Povprečen obrok je 
vseboval juho, mesno jed s 
prikuho in sladico. Za glavno 
jed so ponujali različne vr-
ste zrezkov, bržol in kotletov, 
različne pečenke … Razno-
vrstne so bile tudi priloge in 
sladice. Ponudba je bila tako 
raznovrstna, da je vsak gost 
lahko našel kaj za svoj okus 
in žep.

Kuhinja z zidanim štedilnikom
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Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v 
skladu z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore 
in popravke v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina 
naj ne presega 40 vrstic, daljše prispevke krajšamo v 
uredništvu oziroma jih avtomatično zavrnemo. Da bi 
se izognili nesporazumom, morajo biti pisma podpi-
sana in opremljena s celotnim imenom, naslovom ter 
s telefonsko številko avtorja, na katero lahko preveri-
mo njegovo identiteto. V časopisu pismo podpišemo 
z imenom in s priimkom avtorja ter krajem, od koder 
je doma.

UREDNIŠTVO

Cvetoči maj je tudi letos priložnost, da vas povabimo 
na izlet z Zelenim valom, ki je na valovih Radia Celje 
vsako sredo med 11. in 12. uro z vami že 16. leto.

Krenili bomo po uhojenih stezah; najprej v vrt zdravil-
nih in aromatičnih rastlin pri Inštitutu za hmeljarstvo in 
pivovarstvo Slovenije v Žalcu, nato pa k lovskemu domu 
pod Gozdnik, v objem cvetočih travnikov, bogatih z zdra-
vilnimi zelišči, po katerih nas bo vodila zeliščarka Fanika 
Burjan. Po tradiciji ne bo manjkalo dobre volje, veselih 
zvokov Ubranih strun, prigrizkov in – kar je cilj in namen 
zelene karavane – izmenjave izkušenj o zdravju iz narave, 
spoznavanju zdravilnih in tudi strupenih rastlin. Proti 
večeru se bomo bogatejši z novimi znanjem o zdravilnih 
rastlinah vrnili v dolino. Na izlet vas v imenu Novega 
tednika in Radia Celje vabi voditeljica oddaje Zeleni val 
Mateja Podjed s sodelavci.

Pridno izrezujte in izpolnjujte kupo-
ne, ki bodo v Novem tedniku izhajali 
vse do konca maja, in jih pošiljajte 
na naš naslov. Če vam bo 5. junija 
žreb naklonjen, boste prisedli v našo 
zeleno karavano in 15. junija odšli z 
nami na izlet, na nekaj prijetnih uric 
druženja in spoznavanja zdravilnih 
zelišč s strokovnjaki s tega področja.

Znova z nami 
v zeleno

IZLET Z ZELENIM VALOM

Če imate težave in ne veste, kam bi se obrnili, lahko 
pokličete številko našega Modrega telefona 031/569-581, 
vsak dan med 10. in 17. uro. Svoja vprašanja za Modri te-
lefon lahko med ponedeljkom in petkom zastavite tudi po 
telefonu 42-25-158. 

Modri telefon

Čakalne dobe
Bralka s Celjskega čaka 

na operacijo na očesni kli-
niki kliničnega centra v 
Ljubljani že približno eno 
leto, ta naj bi ji med drugim 
odpravila bolečine. Prav 
tako dobro pozna primer, 
ko je tam bolnica z rakasto 
tvorbo čakala na odstra-
nitev eno leto. Zanima jo, 
kako je v Sloveniji s čakal-
nimi dobami za operacije 
nasploh, ali obstajajo ome-
jitve glede razumnih rokov. 
Kako lahko bolnica ravna v 
primeru, če se počuti pri-
krajšano?

Duša Hlade Zore, dr. med., 
zastopnica bolnikovih pravic, 
odgovarja: »Vsak bolnik ima 
pravico, da se njegov čas spo-
štuje, in bolniki upravičeno 
pričakujejo, da bodo izvajalci 
zdravstvenih storitev vložili 

Pohvale

Radostno petje 
zborov
V petek, 10. maja, sva pri-

sluhnila ubranemu petju 12 
zborov na območni reviji od-
raslih pevskih zborov. Pevci, 
po dva zbora iz Dobrne, Lju-
bečne in Vojnika, po en zbor 
iz Nove Cerkve in Štor ter kar 
štirje celjski zbori, so nama s 
svojimi nastopi obogatili ve-
čer. Vsak nastop je bil nekaj 
posebnega, izbrane pesmi 
pa odraz bogastva njihovih 
prizadevanj, da bi v sloven-
ski prostor prinesli veselje 
in radost. To jim je v celoti 
uspelo.

Njihovo ljubiteljsko petje 
kaže na njihovo ljubezen do te 
umetnosti. Zapeli so profesio-
nalno in dodali tisto več, kar da 
človek, ki deluje z ljubeznijo. 
Svoje navdušenje nad petjem 
so prenesli na občinstvo. Žal 
nas je bilo v dvorani Celjske-
ga doma malo. Sprašujeva se, 
zakaj Celjani niti ob brezplač-
nem obisku koncerta ne poi-
ščejo kanček veselja in se vsaj 
malo umaknejo iz zaskrbljene 
vsakdanjosti. Kriza naj bo tudi 
priložnost in izziv. Ti pevci že 
desetletja žrtvujejo veliko časa 
in prizadevanj, da nam lahko 
z nastopi prinašajo veselje. Za-
kaj jim ne bi prisluhnili, se jim 
s svojo prisotnostjo zahvalili 
in jih nagradili z aplavzom?

Tudi petje nam lahko olaj-
ša izhod iz krize. Lažje bomo 

sprejeli spremembe, ki so 
nujne. Mogoče se nam bo ob 
poslušanju ubranega petja 
porodila nova izvirna zamisel, 
kot naš prispevek k izhodu iz 
krize? Za ustvarjalno spopa-
danje s krizo in pozitiven iz-
hod iz nje potrebujemo tudi 
lepo – radostno razpoloženje; 
in nastop teh zborov nama je 
pričaral radosten večer. Iskre-
na jim hvala.

ANTONIJA in CIRIL 
MARINČEK,

Celje

manj enem izvajalcu znotraj 
najdaljših dopustnih čakal-
nih dob, kar pomeni, da je 
pri drugih izvajalcih lahko 
tudi daljša. Zato naj bi pri 
naročanju bolniki dobili 
podatke, v kateri ustanovi 
lahko na vrsto pridejo prej. 
Najdaljše dopustne čakalne 
dobe za posamezne zdra-
vstvene storitve določi mi-
nister za zdravje.

Če ima bolnik pravico izve-
deti razloge za čakalno dobo 
in za njeno dolžino ter ima 
pravico vpogleda, prepisa ali 
kopije čakalnega seznama in 
če meni, da je prikrajšan ozi-
roma da so njegove pravice 
kršene, se lahko pritoži pri 
pristojni osebi zdravstvene 
ustanove ali poišče pomoč za-
stopnika bolnikovih pravic.«

BRANE JERANKO

ves trud v to, da bodo čim 
prej obravnavani. Skladno 
s pravilnikom o najdaljših 
dopustnih čakalnih dobah 
za posamezne zdravstvene 
storitve in o načinu vodenja 
čakalnih seznamov so zdra-
vstvene ustanove dolžne vo-
diti čakalne sezname in nanje 
vpisovati bolnike po vrstnem 
redu naročanja in jih obrav-
navati v takšnem vrstnem 
redu, kot so vpisani v čakal-
ni seznam. Pri tem imajo pri 
čakanju prednost bolniki, za 
katere je po strokovnih stan-
dardih podana višja stopnja 
nujnosti. Strokovne kriterije 
razvrščanja v posamezno sto-
pnjo nujnosti pripravijo po-
samezni razširjeni strokovni 
kolegiji. Stopnje nujnosti so: 
nujno, hitro in redno.

Zdravstvena storitev, ki je 
označena s stopnjo nujnosti 
›nujno‹, se izvede takoj, ven-
dar najpozneje v 24 urah, in ni 
predmet čakalne dobe oziro-
ma čakalnega seznama. Zdra-
vstvena storitev, ki je označe-
na s stopnjo nujnosti ›hitro‹, se 
izvede najpozneje v treh me-
secih, zdravstvena storitev, ki 
je označena s stopnjo nujnosti 
›redno‹, se izvede najpozneje v 
šestih mesecih.

Ne glede na te roke najdalj-
ša dopustna čakalna doba 
znaša: pri malignih obole-
njih mesec; pri ortopedskih 
operativnih posegih 12 me-
secev; za izdelavo protetič-
nih nadomestkov po končni 
sanaciji zobovja 12 mesecev; 
za ortodontsko zdravljenje, 
ki je označeno s stopnjo nuj-
nosti ›hitro‹, 12 mesecev ter 
»redno« 18 mesecev.

Pri tem velja, da je najdalj-
ša dopustna čakalna doba 
Sloveniji spoštovana, če je 
čakalna doba za določeno 
zdravstveno storitev pri naj-
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Za ljudi, ki v življenju veliko prestanejo, velja, da so vedri 
in vedno dobre volje. Tudi Marija Gračner je takšna. Nasme-
jana in dobrodušna, ko jo obiščejo sorodniki in prijatelji. 
Najraje pa ima svoje živali in tudi zelo rada jih pokaže, pa saj 
take lepotice tudi velja pokazati in o njih tudi kaj povedati. 
Še pred desetletji je pomenilo imeti pet govejih glav v hlevu 
pravo bogastvo.

Na dan Zemlje smo se v Ekonomski šoli 
Celje v Kosovelovi ulici pridružili sloven-
skim ekošolam. S podpisom ekolistine smo 
se obvezali, da bomo stopali po korakih med-
narodnega projekta okoljske vzgoje Ekošo-
la kot način življenja. S skupnim delom in 
zgledom si bomo prizadevali za boljše, bolj 
zdravo in čistejše okolje ter za odgovoren od-
nos do sočloveka, narave in vseh živih bitij, 
za lastno zdravje in gibanje ter osveščanje o 
ekološkem delovanju šole.

Dijakinja Ines Gobec je izdelala Ekoznak 
Ekonomske šole Celje v podobi drevesa v 
zeleni in modri barvi, ki ponazarja vodilno 
misel delovanja dijakov in delavcev šole Bodi 
moder, bodi eko, bodi kul. Deluj zeleno! Na 

slovesni prireditvi so se nam pridružili na-
cionalni koordinator Ekošole mag. Gregor 
Cerar, predstavnik Mestne občine Celje Jan-
ko Požežnik, v. d. ravnateljice in direktorice 
Bernarda Marčeta, predsednica mestne četrti 
Dolgo polje Ivica Burnik, direktor podjetja 
Simbio mag. Marko Zidanšek, šolske koor-
dinatorice Tatjana Trupej, Andreja Tanšek in 
Vida Horvat, predstavnica sveta staršev Mag-
da Cencen Kalamar ter predstavnica dijaške 
skupnosti Janja Jakob. Kot podpisniki eko-
listine so podprli prizadevanja za ekološko 
delovanje dijakov in delavcev šole. Na koncu 
smo posadili japonsko češnjo in s tem dodali 
kamenček v mozaik okoljske vzgoje.

SIMONA RAP

BRALCI POROČEVALCI

Borčevska organizacija z 
manj denarja

Združenje borcev za vre-
dnote NOB Celje, ki združuje 
1.400 članov v 17 krajevnih 
organizacijah in domicilih, 
je imelo v sredo, 17. aprila, 
letno skupščino v dvorani 
Narodnega doma v Celju.

V spomin na preminulega 
dolgoletnega predsednika ter 
častnega predsednika tova-
riša Milana Batističa je bila 
pred skupščino žalna seja, 
ki jo je vodil predsednik 
združenja Marjan Petan. Na 
skupščini je Petan pozdravil 
delegate posameznih KO in 
domicilov ter goste. Najprej 

so obravnavali poročilo o 
delu združenja, ki ga je pred-
stavil predsednik, v nadalje-
vanju pa finančno poročilo, 
ki ga je predstavila članica IO 
Jožica Subotič. Predstavili so 
tudi poročilo nadzornega od-
bora. Razvila se je živahna 
razprava, predvsem na po-
dročju financ, saj združenje 
prejema precej manj dotacij 
kot v preteklosti in se je treba 
temu prilagoditi, kar pome-
ni zmanjšanje stroškov. Pro-
gram dela za naprej, za leto 
2013, zaradi tega ne bo okr-
njen, bo pa treba biti bolj ra-

cionalen, vendar ne na škodo 
kvalitete in poslanstva.

Zaradi odhoda članov IO 
združenja, Sonje Podbregar 
in Rudija Stoparja, sta bila iz-
voljena nova člana, in sicer 
Mihael Zver ter Vlado Gaber-
šek. Odhajajočima članoma 
IO so se zahvalili za njuno 
delo, novima pa želeli veli-
ko uspeha. Skupščina je bila 
zelo delovna in je razčistila 
še vse tiste nejasnosti, ki so 
ostale s sestankov s predse-
dniki ali pa na konferencah 
posameznih KO ZB.

BRANKO VERDEV

Pred Marijino hišo, ko so slavljenki prišli čestitat za praznik sorodniki in prijatelji.

Marija Gračner, osemdesetletnica
žena in še vrsto let je plačevala 
za dolgove iz preteklosti. Pri 33 
je bila že vdova, saj ji je moža 
ubila elektrika. Hčeri Olga in 
Darinka sta tako že v otroštvu 
ostali brez očeta, Marija pa 
brez moža. Gospodariti na 17 
hektarjev veliki kmetiji ni bilo 
mačji kašelj. Delali so vse na 

roke in v veliko pomoč sta ji 
bili njeni sestri. Ječmen so več-
krat žele kar v mesečini.

Na kmetiji so ob njeni druži-
ni živele še tri ženske, mama, 
tašča in babica, dve sta bili 
preužitkarici. To je pomenilo, 
da jima je morala vsako leto 
od pridelka dati izdatno mero 

preužitka, pšenice, koruze, 
prašička in pijače; trda je bila 
in dela veliko; denarja ni bilo in 
dandanes si je težko zamišljati, 
kako skromno so živeli. Je pa 
potem, ko je dolg odplačala, 
živela, ne da bi pomislila še na 
kakšen izposojen dinar.

Zdravje ji še kar služi, se 
pa zdravi sama, saj zdravni-
kom najbolj ne zaupa. Vesela 
je vsake prijazne besede; za 
rojstni dan pa je bilo prijaznih 

besed in dobrih želja veliko 
pa tudi daril in presenečenj. 
Stane Vidmar, ki ga je pogosto 
poslušala na radiu, ji je prišel 
zapet kar v živo. Ne pa samo 
njej, pač pa tudi hčerki Olgi ter 
in zetu Ivanu, ki sta ravno na 
njen 80. rojstni dan praznovala 
35 let poroke. Tudi zanju velja, 
da sta vedno dobre volje, njun 
dom pa je prijazno zatočišče 
za vedre in pridne ljudi.

BOŽA HEREK
No, Šigeričeva Marija, rojena 

21. aprila 1933, bogastva ravno 
ni užila. Poročila se je na kme-
tijo, ki je bila dodobra zadol-

Z leve: Vida Horvat, Andreja Tanšek, Tatjana Trupej, Bernarda Marčeta, Janja Jakob, Janko Požežnik, 
mag. Marko Zidanšek, Magda Cencen Kalamar in Ivica Burnik

Tretješolki Gimnazije 
Celje – Center (GCC) Lea 
Mraz in Ana Pia Robič sta 
na državnem tekmovanju v 
znanju španščine v Novi Go-
rici osvojili zlato in srebrno 
priznanje.

Državno tekmovanje sre-
dnješolcev Dilo en español za 
dijake, ki se španščino učijo 
tretje leto, je bilo 20. aprila na 
Gimnaziji Nova Gorica. Ude-
ležilo se ga je osemdeset di-
jakov iz cele Slovenije. Lea in 

Ana sta tako dopolnili letošnji 
niz uspehov dijakov GCC na 
nacionalnih tekmovanjih zna-
nja, saj so v preteklih mesec 
osvojili najvišja priznanja iz 
slovenskega in nemškega je-
zika, biologije in ekologije.

Na GCC se dijaki učijo 
španščino kot drugi ali tretji 
tuji jezik. Berejo tudi španske 
knjige za bralno značko Epi 
lectura. Letos se je tekmova-
nja za bralno značko udeležilo 
osemindvajset dijakov od pr-

vega do tretjega letnika. Se-
dem bralcev je osvojilo zlato 
in sedemnajst srebrno bralno 
značko. Njihova mentorica je 
profesorica Lučka Rednak. 
Sicer na šoli dijakom ponuja-
jo več jezikov, ki se lahko ob 
španščini kot drugi ali tretji 
tuji jezik učijo tudi nemšči-
no, francoščino, italijanščino 
in ruščino, šola pa je z različ-
nimi projekti zelo dejavna tudi 
na mednarodnem področju.

GD

Lea Mraz, Lučka Rednak in Ana Pia Robič

Špansko zlato in srebro

Podpis ekolistine v 
Ekonomski šoli Celje
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S klopce na 
klopco

V četrtek, 2. maja, je PD Slivnica pri Celju organiziralo 
pohod S klopce na klopco, in sicer na delu celotne poti.

Pred začetkom je vsak pohodnik prejel kartonček za zbira-
nje žigov. Pohod se je kljub slabemu vremenu začel ob 9. uri 
v Gorici pri Slivnici, kjer se je malo več kot 80 pohodnikov 
najprej odpravilo na bližnji grič Peseke. Pot so nadaljevali 
proti cerkvi sv. Helene, od tam pa so se spustili v vas Bukovje 
in naprej v Paridol, kjer jih je čakala malica. Po postojanki 
so se podali na drugi del poti. Sledil je najstrmejši vzpon, 
in sicer na Turnče, od koder so vidne Kamniško-Savinjske 
Alpe. S Turnč so se spustili v Pekel in naprej na Njivice. Po 
zadnjem vzponu so prispeli do kraja, kjer so dobili še zadnji 
žig. Do cilja je šla pot samo še navzdol. Ob prihodu na konec 
poti jih je že tradicionalno čakala jota.

ANJA PODKRAJŠEK, foto: PD Slivinca

Živahen preplet melodij, ritmov in zvoka je bil razlog, da 
so poslušalci Spomladanskega koncerta Pihalnega orkestra 
Premogovnika Velenje uživali v glasbi. Koncert, ki je bil v 
sredo, 24. aprila, v Glasbeni šoli Frana Koruna Koželjskega 
v Velenju, je bil zadnji v tej sezoni.

Letni nastop vojniškega zbora

Mednarodna konferenca zdravstvenih šol

BRALCI POROČEVALCI

Spomladanski koncert velenjskih godbenikov
popotovanje se je nadaljeva-
lo s čudovitim Piazzolajevim 
tangom Oblivion, s katerim 
je skladatelj ustvaril novo 
obliko tanga, saj je v tradici-
onalni tango vnesel džez in 
klasično glasbo. V tej sklad-
bi se je kot solist na sopran 
saksofonu predstavil Gorazd 
Topolovec. S čustvi je bila 
prepletena tudi simfonija Ja-
mesa Barnesa The tragic, ki je 
nastala takoj po smrti njegove 

hčere Natalie. Z zimzelenima 
melodijama – Privškovo Vra-
ča se pomlad in Šifrerjevo Za 
prijatelje – se je predstavil iz-
jemen vokalist Matjaž Mrak. 
Godbeniki so s kubansko Co-
pacabano, skladbo, posveče-
no barski plesalki v zname-
nitem nočnem lokalu, in z 
brazilsko Tico–Tico dokaza-
li, da obvladujejo tudi malo 
drugačne ritme. S skladbama 
Nekoč se bova srečala in Ta 

noč bo moja so se s pevcem 
ponovno vrnili na slovenska 
tla. Za konec večera so prihra-
nili Tichelijevo Blue shades 
(Odtenki modre). Harmonija 
ritmov džeza in bluza je pri-
čarala različne tone modrine. 
Navdušenemu občinstvu to 
ni bilo dovolj, zato so velenj-
ski godbeniki z grško Zorbo 
še pričarali bližajoče poletje. 
Lahkotne melodije so poslu-
šalcem oživele duha in spo-

min, a tudi pete so marsikoga 
zasrbele.

Člani Pihalnega orkestra 
Premogovnika Velenje so 
glasbeno odličnost dokaza-
li že mnogokrat do zdaj. To 
potrjujejo številne nagrade, 
ki pomenijo dodaten zagon 
za nadaljnje ustvarjanje. O 
njihovi kakovosti pričajo 
zlate medalje s svetovnih 
prvenstev pihalnih orkestrov 
na Nizozemskem ter najvišji 
naslovi z drugih tekmovanj v 
mednarodnem in domačem 
okolju.

TJ

Od petdesetih let prejšnje-
ga stoletja in vse do danes je 
bil razvoj rudarske godbe v 
Šaleški dolini, ne le Pihalnega 
orkestra Premogovnika Vele-
nje, tesno povezan z mag. 
Ivanom Marinom. Ustvaril je 
moderno godbo, takšna je da-

nes tudi velenjska godba. Na 
njenem čelu je že skoraj deset 
let dirigent Matjaž Emeršič. 
Marinova Šaleška dolina je 
bila za to ravno pravšnja za 
začetek tokratnega sicer že 
tradicionalnega spomladan-
skega koncerta. Glasbeno 

Od 15. do 17. aprila je bila 
Mednarodna konferenca sre-
dnjih zdravstvenih šol, ki so 
se je udeležili predstavniki 
šol iz Srbije, s Hrvaške, iz 
Makedonije ter Slovenije.

V uvodu konference je ude-
ležence pozdravila predstav-

nica ministrstva za izobraže-
vanje, znanost in šport Slavica 
Černoša, direktor Centra RS 
za poklicno izobraževanje 
Elido Bandelj pa je predstavil 
izobraževalni sistem v Slo-
veniji. Srednja zdravstvena 
šola Ljubljana je predstavila 

program zdravstvene nege, s 
poudarkom na praktičnem iz-
obraževanju, zanimive pa so 
bile tudi predstavitve predstav-
nikov gostujočih šol. Drugi dan 
so udeleženci konference obi-
skali Srednjo zdravstveno šolo 
Celje in Srednjo zdravstveno in 

kozmetično šolo Maribor, tretji 
dan pa je bil namenjen obisku 
Krke v Novem mestu.

V Srednji zdravstveni šoli Ce-
lje smo gostom prikazali delo v 
šoli ter jim predstavili dejavno-
sti, ki jih izvajamo. Podrobneje 
smo jih seznanili z osnovnimi 

aktivnostmi na šoli, hkrati pa 
smo jih natančneje seznanili 
s programom dela pri izobra-
ževanju odraslih, s programi 
nacionalnih poklicnih kva-
lifikacij ter z mednarodnimi 
izmenjavami v sklopu evrop-
skega projekta Leonardo da 

Vinci – mobilnost. S pomočjo 
dijakov smo gostom predstavili 
tudi knežje mesto.

Obisk je bil za goste in go-
stitelje dragocena izkušnja, 
polna izmenjave mnenj in 
koristnih nasvetov, navezali 
pa smo tudi stike za nadalj-
nje možnosti mednarodnega 
sodelovanja.

KPŽ

V petek, 19. aprila, smo 
pevci Moškega pevskega 
zbora KUD Franceta Pre-
šerna Vojnik delali obračun 
pretekle pevske sezone na 
rednem letnem koncertu v 
Kulturnem domu v Vojni-
ku. Ves trud in priprave od 
septembra 2012 ste popla-
čali vi, dragi naši domači, 
sorodniki, sponzorji, prija-
telji in ljubitelji nam tako 
ljube slovenske narodne in 
umetne pesmi, saj ste do 
zadnjega kotička napolnili 
dvorano.

Letni koncert je izzvenel 
pod naslovom Pa da bi znal, 
bi vam zapel in zdaj sem 

popolnoma prepričan, da 
je bila tema večera pravilno 
izbrana, saj smo lahko do-
kazali, da znamo in da smo 
zapeli!

V goste smo tokrat povabi-
li skupino VIS 5 +, ki so člani 
KUD Ljubečna, mentor pa je 
Stanko Mikola. V program 
večera smo vnesli nekaj zi-
mzelenih pesmi iz nekdanje 
naše skupne države in nje-
nih pokrajin, tako da je bila 
vsebina malo nostalgična in 
je pri poslušalcih spodbudila 
spomine na skupno zgodo-
vino.

Pevci smo se v tej sezoni 
poleg novih skladb po pre-

dlogu profesorja Tomaža 
Marčiča učili tudi arijo iz 
Verdijeve opere Jeruzalem 
in sam Tomaž Marčič nas 
je spremljal na harmoniki, 
pri čemer sem prepričan, da 
smo dostojno odigrali vlogo 
zbora v tej ariji.

Zahvala je namenjena 
vsem pevcev, ki so vztraja-
li in redno prihajali na vaje 
ter se trudili, da je tako kot 
vsako leto tudi letos v aprilu 
bilo okronano delo, tudi po 
zaslugi naše vrle zborovod-
kinje Emilije Kladnik Sorčan, 
ki se z nami trudi že od de-
cembra 1993, kar pomeni, da 
bo letos z nami že 20 let, zato 

smo ji kot zbor in kot pevci 
prijatelji izredno hvaležni. 
Želimo si, da bi vztrajala in 
nas popeljala v praznovanje 
80-letnice delovanja leta 
2016.

Zahvaljujemo se vsem, ki 
so nam pomagali pri izved-
bi, tudi vrtnarstvu Krašovec, 
tehnični ekipi KUD, Matjažu 
Kovaču in Urbanu Podergaj-
su.

Koncert je povezovala 
Alja Tihle Hren in s svojo 
hudomušnostjo ter profe-
sionalnim nastopom vodila 
prireditev.

FRANCI KOROŠEC
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Noč branja

Srajčke v novih 
kostumih

Na Gomilskem je bil že 2. folklorni večer Veksl!. Otroška 
folklorna skupina Srajčke z Gomilskega s harmonikarjem 
Žigom Drobežem je v goste povabila še cerkveni pevski zbor 
Sončki iz Prebolda in mladinsko folklorno skupino Mihtin 
z Vranskega.

Pomemben del prireditve je bila predstavitev novih folklornih 
kostumov otroške folklorne skupine, ki so pomembna pridobitev 
letošnje sezone in predstavljajo veliko motivacijo za nadaljnje 
delo. S tem otroška folklorna skupina pod mentorstvom Majde in 
Manje Rančigaj končuje sezono. Skupina deluje četrto leto, letos 
pa se je že drugič udeležila območnega srečanja otroških folklor-
nih skupini v Žalcu. Da se bodo nagradili za uspešno delo, si bodo 
ogledali prireditev Ringaraja v Šentjerneju, prireditev pa sta jim 
omogočila Kulturo društvo Gomilsko in Občina Braslovče.

TT

Na razstavi 270 del 
osnovnošolcev

Sprejem prvošolcev v 
šolsko kulturno društvo

OTROŠKI ČASOPIS

V Osnovni šoli Šempeter 
v Savinjski dolini je bila 16. 
aprila že tradicionalna prire-
ditev, na kateri so prvošolce 
sprejeli v šolsko kulturno 
društvo.

Učenci iz višjih razredov 
so za najmlajše pripravili pe-
ster program. Zapela sta jim 
otroški pevski zbor, ki ga vodi 
učiteljica Teja Perme, in Neža 
Pogačar, ki jo je s kitaro spre-
mljal brat Nace Pogačar, člani 
šolskega gledališkega kluba pa 
so se predstavili z recitalom in 
gledališko igro Brati pomeni 
početi podvige. Kot poseben 
gost je vse prisotne nagovoril 
predsednik Kulturno-umetni-
škega društva Grifon Zdenko 
Štrucl, zaplesala je folklorna 
skupina, članica Petrovih tam-
burašev Neža Zagoričnik pa je 
predstavila igranje na tambu-
rico. Program sva povezovali 
Jana Ušen in Tajda Jereb Ci-
lenšek. Rdeča nit prireditve, 
ki je nastala pod mentorskim 
vodstvom Valentine Toman 
Čremožnik in Barbare Cotič 
Papotnik, je bila misel, da nas 
kultura spremlja na vsakem 
koraku, da nas navdihuje in 
bogati ter da se vse začne in 
konča s človekovo srčno kul-
turo. V spomin na ta poseben 
dogodek je ravnateljica šole, 
magistrica Petra Stepišnik, 
vsem novim članom šolskega 

kulturnega društva podarila 
knjigo Abeceda na polju in v 
gozdu.

Prvošolci so s svojim pozor-
nim spremljanjem programa 
dokazali, da jim je kultura bli-

zu in da so del nje, zato našo 
šolo nedvomno čaka bogato 
kulturno življenje tudi v pri-
hodnje.

TAJDA JEREB 
CILENŠEK, 6. b

V Osnovni šoli Vojnik imamo že šesto leto projekt Noč 
branja tudi na razredni stopnji. Z njim želimo razvijati vese-
lje učencev do branja in širiti bralno kulturo mladih, s tem 
pa poudariti pomembnost branja za kvalitetno preživljanje 
prostega časa ter povezati učence, starše, učitelje in vrstnike. 
Letošnja osrednja tema šolskega parlamenta je bilo Odra-
ščanje, ki se je lepo prepletlo z zgodbami pisatelja Primoža 
Suhodolčana, ki so jih učenci z navdušenjem brali.

Oktobra 2012 se je k projek-
tu prijavilo 160 mladih bralcev 
od 1. do 5. razreda. Projekt je 
potekal v treh delih: učenci so 
prebrane knjige pripovedova-
li razrednikom, rešili naloge 
delovnega lista, za konec pa 
prespali v matični šoli z 12. na 
13. april.

V petek, 12. aprila, smo ob 
17.30 odprli vrata za zaključek 
projekta našim najmlajšim 
pridnim bralcem. Z bralno 
kazalko, velikimi kovčki in v 
spremstvu staršev so nasmeja-
ni obrazi iskali svojo učilnico. 
Po razporeditvi v učilnice se 

je zbralo vseh 125 učencev v 
skupnem prostoru in se z uvo-
dnim pozdravom pripravilo na 
gosta Primoža Suhodolčana, ki 
nas je s svojim hudomušnim 
pripovedovanjem nasmejal do 
solz. Po uri nepozabne zabave 
s pisateljem smo se razdelili 
v dve skupini. Ena je ustvar-
jala v likovni delavnici, kjer 
so otroci izdelali lutko žogico 
Nogico, druga skupina pa je 
po odlični večerji medtem 
pridobila nove moči. Nato sta 
se skupini zamenjali. Po dru-
ženju z vrstniki in aktualnih 
družabnih igrah so se učenci 

pripravili na spanje, nato pa 
prisluhnili izbranim pravlji-
cam. Ponoči smo učitelji s 
pomočjo fotografij ustvarili 
kratko predstavitev utrinkov 
petkovega večera.

Ob sedmi uri nas je glasba 
priklicala iz učilnic in že smo 
zaplesali v sobotnem poskoč-

nem jutranjem ritmu. Zajtrk 
nam je potešil lakoto, pospra-
vili smo stvari v kovčke, jih 
odnesli na označena mesta in 
toplo sonce nas je pospremilo 
v Kulturni dom Vojnik, kjer so 
nam učenci 5. razreda, Orffo-
va skupina in mentorji Polona 
Ahtik, Jure Štokovnik in Emi-

lija Kladnik Sorčan pripravili 
glasbeno pravljico Žogica No-
gica. V kulturnem domu so se 
nam pridružili tudi starši.

Veseli nas, da nam je letos 
s projektom Noč branja znova 
uspelo pridobiti mlade bralce, 
obdržati vztrajne in jih navdu-
šiti za Suhodolčanovo otroško 

zgodbo. Hvala gospe ravnate-
ljici Majdi Rojc, ki podpira ta 
projekt. Hvala tudi razrednim 
učiteljem, izvajalcem projek-
ta in ostalim sodelujočim 
pri projektu, ki so kakorkoli 
pripomogli k žaru v očeh in 
nasmehu naših otrok.

ANKA KRAJNC

Med nastopom Otroške folklorne skupine Srajčke z Gomilskega

V Savinovem likovnem 
salonu v Žalcu bo do 31. 
maja odprta razstava 270 
del učencev devetih osnov-
nih šol Spodnje Savinjske 
doline.

Na odprtju je zbrane učence 
in učenke, njihove mentorice 
in ravnatelje najprej pozdra-
vila Lidija Koceli iz Zavoda 
za kulturo, šport in turizem 
Žalec, likovno ustvarjalnost 
razstavljavcev je predstavil 

umetnostni zgodovinar Ma-
tija Plevnik, župan Občine 
Žalec Janko Kos pa je razsta-
vo odprl in podelil priznanja. 
Izbor del za razstavo in njeno 
postavitev so pripravili likov-
ni pedagoginji Mojca Šon in 
Breda Bračko ter Uroš Govek 
iz ZKŠT Žalec.

Kot je dejal Matija Plevnik, 
so na tokratni razstavi zasto-
pane vse likovne tehnike, ki 
jih učenci pri pouku likovne 

vzgoje osvojijo. Prostori Savi-
novega likovnega salonu so se 
tako do konca meseca spre-
menili v pisano paleto grafik, 
kolažev, slik, fotografij, kipov, 
uporabnih predmetov, ki vsak 
na svoj način enakovredno na-
govarjajo obiskovalce. Vsako 
delo je opremljeno z nevtral-
no in nevpadljivo označbo, na 
kateri so najnujnejši podatki o 
avtorju, osnovni šoli in men-
torju.

Odprtje je popestril Žiga 
Birsa iz Mladinskega umetni-
škega centra MUC Žalec, ki je 
zaigral na afriške bobne.

TT
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Steklina je nevarna bolezen, ki se prenaša z živali na ljudi 
in obratno. Povzroča jo virus, prenaša pa se z ugrizom preko 
okužene sline, s praskami okuženih živali, a tudi preko poško-
dovane kože in sluznice. V Evropi so lisice glavne prenašalke 
bolezni, zato tudi v Sloveniji dvakrat letno polagajo vabe, s 
katerimi jih zaščitijo in preprečijo širjenje bolezni. Do konca 
junija bo tako Uprava RS za varno hrano, veterinarstvo in 
varstvo rastlin izvajala spomladansko akcijo polaganja vab.

Čas za presajanje je do 23. maja do 21. ure.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorice iz setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2013, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki založba Ajda, Vrzdenec, tel.: 01/754 07 43.

TEDENSKA ASTROLOŠKA NAPOVED

Četrtek, 16. maj: Luna bo 
kmalu po polnoči vstopila v 
znamenje leva in bo v kvadratu 
s Saturnom. Zato lahko v do-
poldanskem času pričakujete 
kakšno oviro, zastoj, a vam naj 
to ne povzroča preveč slabe vo-
lje. Že popoldne bo ozračje bi-
stveno bolj prijazno in sprošče-
no, Luna bo tudi v prijetnem 
sekstilu z Venero. Krasen čas 
za druženje in ljubezen!

Petek, 17. maj: Kvadrat 
Lune z Marsom svari pred 
nestrpnostjo. Vse preveč se 
vam lahko mudi, hitrost pa ni 
dober sopotnik! Energije bodo 
prenapete in konfliktne, zato 
velja velika previdnost pri 
vsem delovanju, komunikaciji 
ter v prometu. Večer bo umir-
jen in bistveno bolj prijeten.

Sobota, 18. maj: V tem 
dnevu bo nastopil prvi lunin 
krajec v levu, zato bo stopnja 
energije nekoliko nižja, nape-
tosti bodo povečane. Kvadrat 
Merkurja z Neptunom vas bo 
lahko še dodatno oviral, saj bo 
presoja slabša. Prestop Lune 
v znamenje device malo pred 
opoldnevom bo stvari postavil 
na svoje mesto, prevladovalo 
bo zelo delovno vzdušje.

Nedelja, 19. maj: Luna bo 
v tem dnevu potovala po zna-
ku device, zato bosta delo in 
vzpostavljanje reda na vseh 
področjih v ospredju. Pridnost 
in sistematičen pristop bosta 
vrlini tega dne, zato boste z 
rezultati zagotovo zadovoljni. 
Del dneva skušajte preživeti v 
naravi, kar vam bo obnovilo 
moči.

Ponedeljek, 20. maj: Pred 
vami je odličen začetek no-
vega tedna, v katerem boste 
lahko naredili zelo veliko. 
Uspešni boste pri delovanju, 
tudi v komunikaciji, zato se 
velja potruditi. Trigon Sonca 
z Luno je odličen aspekt, ki 
vas bo podpiral pri delovanju. 
Luna bo zvečer prestopila v 
tehtnico, zato so pred vami 
prijetne urice. Sonce bo malo 
pred polnočjo menjalo svoj 
položaj. Začenja se vladavina 
dvojčkov.

Torek, 21. maj: Dopoldan-
ski čas bo mineval v prijetnem 
vzdušju, dobro bodo uspevali 
tudi dogovori. Kasneje bosta 
lahko kvadrat Lune s Pluto-
nom in opozicija z Uranom 
povzročila nekaj težav in blo-
kad. V tem dnevu bo nastopil 

tudi kvadrat Urana in Pluto-
na, kar predstavlja aspekt, ki 
traja daljše obdobje. V kva-
draturi bosta povzročala tre-
nja in nasprotovanja, ki jih bo 
treba usklajevati. V večernih 
urah bo prijetno. Merkur bo v 
sekstilu z Uranom, zgodijo se 
lahko kakšni nepričakovani 
dogodki.

Sreda, 22. maj: Pred vami 
je aktivno preživljanje dopol-

Vaba je sestavljena iz zunanjega ovoja, ki je namenjen privabljanju lisic, saj vsebuje ribjo moko, kokosovo maslo, vosek, biomarker – tetraciklin, 
znotraj pa je kapsula s cepivom, ki vsebuje oslabljen virus stekline. (Foto: UVHVVR)

Z vabami proti steklini

danskih ur, v katerih boste 
lahko zaradi trigona Lune z 
Jupitrom zelo uspešni. Spre-
mljale vas bodo srečne oko-
liščine, odličen bo tudi vpliv 
tujine. Zaradi položaja Lune 
v tehtnici bo dobro, če boste 
družabni v večernih urah.

Astrologinji
GORDANA in DOLORES

Vabe bodo polagali na celo-
tnem ozemlju Republike Slo-
venije. Odmečejo jih iz letal 
s 300 metrov višine, pri tem 
pa za vzlete uporabijo letali-
šča Jožeta Pučnika, Portorož, 
Murska Sobota in Novo me-
sto, po potrebi tudi letališča 

v Celju, Slovenj Gradcu in Di-
vači. V vsaki akciji odvržejo 
okrog 450 tisoč vab. Po letu 
1988, ko se je v Sloveniji zače-
lo tovrstno cepljenje lisic, se 
je število pojavov bolezni bi-
stveno zmanjšalo. V letu 2008 
pa je bilo primerov nekaj več, 

ker se je bolezen razširila s 
Hrvaške, kjer tovrstnega ce-
pljenja lisic nimajo.

Lani so zaradi suma ste-
kline pregledali 2.161 živali 
z območja 198 občin v Slo-
veniji. Prisotnost virusa ste-
kline je bila ugotovljena pri 
treh lisicah.

Zaradi te nevarne bolezni 
po svetu vsako leto umre več 
kot 55 tisoč ljudi, večinoma 
otrok. Večino smrtnih žr-
tev zabeležijo med ljudmi v 
Aziji in Afriki, pri čemer gre 
za posledico ugriza steklega 
potepuškega in divjega psa. 
To vrsto stekline so v Slove-
niji izkoreninili z obveznim 
cepljenjem psov.

Učinkovito 
cepljenje
Kot ugotavlja prim. dr. 

Alenka Trop Skaza, dr. med., 
specialistka epidemiologije v 
celjskem zavodu za zdravstve-
no varstvo, je čas od okužbe 
do izbruha bolezni dolg več 
tednov ali mesecev. Virus od 
mesta vnosa potuje po živcih 
do možganov, kjer se hitro 
razmnožuje in nato razširi po 
različnih delih telesa. Do zdaj 
ni znan test, s katerim bi ugo-

tovili steklino pred izbruhom 
bolezenskih znakov. V prime-
ru ugriza moramo ugrizno 
rano spirati z milom pod te-
kočo vodo. Rane ne polivamo 
z razkužili, ampak jo najprej 
spiramo vsaj 15 minut!

Pred odhodom na obmo-
čja, kjer je tveganje za okuž-
bo veliko, se lahko pred ste-
klino zaščitimo s cepljenjem. 
Preventivno proti steklini ce-
pijo s tremi odmerki cepiva 
v mišico nadlahti. Potniki, ki 
potujejo na območja, kjer je 
steklina pogosta, lahko ce-
pljenje opravijo v območnih 
zavodih za zdravstveno var-
stvo. V primeru ugriza pa ce-
pljenje pri poškodovani osebi 
odredi zdravnik po pregledu. 
Poškodovanec v 28 dneh prej-
me pet odmerkov cepiva.

TC

- Ne dotikajte se nastavljenih vab za lisice! O tem poučite 
tudi otroke.

- Če najdete vabo na svojem dvorišču ali vrtu, jo primite z 
vrečko in odvrzite v najbližji grm ali smeti.

- Če je prišla vsebina vabe v stik s sluznico ali svežo rano, 
to mesto dobro sperite in umijte z milom. Ker se vsak stik z 
vsebino vabe obravnava kot ugriz stekle živali, nemudoma 

Opozorila, če naletite na vabo
obiščite najbližjo antirabično ambulanto. Ta je v Celju v 
zavodu za zdravstveno varstvo, Ipavčeva ulica 18, telefon 
03 425 12 00.

- Če vas ugrizne ali opraska potepuška ali divja žival, obi-
ščite najbližjo antirabično ambulanto.

- Prepovedano je prosto gibanje psov na javnih mestih.
- Izogibajte se stikom s potepuškimi in divjimi živalmi.
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Rubriko Za zdravje 
ureja Anja Deučman. 

Predloge oziroma ideje 
ji lahko posredujete na 
anja.deucman@nt-rc.si

Osteoporoza tiha 
bolezen ne le starejših
Kako preprečiti njen nastanek?

Vsak peti moški in vsa-
ka tretja ženska, ki sta sta-
rejša od 50 let, naj bi imela 
osteoporozo. To je podatek 
iz zdravstvenih krogov. 
Osteoporoza je bolezen, 
ki zahteva zgodnje odkri-
vanje, saj zdaleč ne velja 
več, da je le spremljevalka 
jeseni življenja. Grožnja 
zdravju so tako ali tako 
že premajhna telesna ak-
tivnost, kajenje, alkohol, 
neustrezna prehrana. Če k 
temu dodamo še premalo 
kalcija, kalija, magnezija, 
vitamina D, potem je pot k 
osteoporozi že napol tla-
kovana. »Naj ne bo zlom 
kosti tisti, ki odkrije bole-
zen,« pravi Sonja Rupret, 
mag. farm. spec. iz Celj-
skih lekarn.

Osteoporoza pomeni po-
rozno kost. Takrat nastane 
nevarnost, da je kost obču-
tljivejša in s tem tudi lomlji-
va. Razlika med navadnim 
in osteoporoznim zlomom 
je, da pri navadnem pride 
vedno do travmatskega zlo-
ma, torej kadar delujejo tež-
je sile na kost. Pri osteopo-
rozi pa se kost lahko zlomi 
že pri majhni obremenitvi. 
Nekdo lahko prime nekoli-
ko močneje za kljuko in si 
poškoduje kost na roki ali 
zlomi kolk že medtem ko se 
spotakne ali pade s stojne 
višine. Zdravljenje osteopo-
roze je redno in dolgotraj-
no. Pri 80 odstotkih ljudi, 
ki imajo to bolezen, zdra-
vljenje ne predstavlja težav, 
nekateri pa čutijo stranske 
učinke ravno zaradi zdra-
vil. Predvsem bolečine v 
želodcu. Zato se kdo od-
loči tudi, da zdravil ne bo 
jemal, kar je napačno. O 
stranskih učinkih morajo 
bolniki njuno spregovoriti 
z zdravniki, ki nato preso-
dijo, kako naprej.

»Kosti se v življenju ves 
čas obnavljajo. Ko rastemo, 
se ›gradijo‹ hitreje kot raz-
grajujejo, po 40. letu pa po-
stane ta proces postopoma 
obraten. Kostna masa se po-

Kost je živ organ, sesta-
vljen iz beljakovinskega 
ogrodja, v katerega se na-
lagajo kalcij in fosfati.

Na tvorbo in obnovo kosti 
vplivajo tudi kalij, magne-
zij ter vitamina C in K. Kalij 
zmanjšuje izločanje kalcija 
s sečem in skrbi za alkalno 
okolje, magnezij je potre-
ben za aktivacijo vitamina 
D ter za sproščanje in delo-
vanje hormonov, vitamin C 
pri tvorbi beljakovinskega 
dela kosti, vitamin K pa za 
nastanek nekolagenskih 
kostnih beljakovin.

Fizična aktivnost prepre-
čuje nastanek osteoporoze. 
Ohranjanje mišične mase 
vpliva na zdrave kosti. Kost 
se namreč ne bo more giba-
ti, če mišice ni oziroma če 
mišica ne bo imela moči, 
bo kost zelo težko opravlja-
la svojo funkcijo.

Osteoporoze zdravniki ne 
morejo dokončno pozdravi-
ti, a z ustreznimi zdravili 
upočasnijo ali zaustavijo 
njeno napredovanje, izbolj-
šajo kvaliteto preostalih ko-
sti in preprečujejo zlome.

Tako imenovana sekun-
darna osteoporoza po-
meni, da je osteoporoza 
samo spremljevalka dru-
ge, osnovne bolezni. Če 
pride do takšne situacije, 
se zdravita obe bolezni, in 
če osnovna bolezen izgine, 
običajno izgine tudi osteo-
poroza.

Raziskave v celjski regiji 
so pokazale, da le 12 od-
stotkov osnovnošolcev in 
srednješolcev dnevno za-
užije dovolj kalcija za rast 
in razvoj. To je po mnenju 
Rupretove velika škoda, ki 
se bo z vsemi posledicami 
odrazila šele po njihovem 
50. letu.

Največ kalcija je v mleku. Deciliter polnomastnega ali 
posnetega mleka vsebuje 120 mg kalcija. Priporočljivi 
so tudi mlečni pripravki, najbolj trdi siri. Parmezan, 
ementalec, edamec vsebujejo do 1000 mg kacija v 100 
g. Tudi zelena listnata zelenjava ima kalcij, predvsem 
špinača, zelje in fižol.

Alkohol okvarja celice, ki gradijo kost, kajenje pa 
spodbuja izgubo kostne mase in spreminja presnovo 
hormona estradiola do neaktivne oblike, kar povzroči 
zgodnejšo menopavzo in hitrejše izgubljanje kostne 
mase.

Nikakor ni dobro čakati, da bo zlom tisti, na podlagi katerega bodo odkrili osteoporozo. Preventiva je dober recept za zdravo življenje.

časi izgublja, nadomešča-
nje nove pa je po naravni 
poti počasnejše, še toliko 
bolj, če kosti v mladosti z 
rastjo niso dosegle najve-
čje mase,« razlaga Sonja 
Rupret, mag. farm. spec. 
Najbolj na udaru so žen-
ske v letih po menopavzi, 
saj se ravno takrat kostna 
masa najhitreje izgublja, na 
nastanek osteoporoze pa 
vplivajo tudi nižja telesna 
teža, drobne strukture kosti 
ter genska pogojenost. Na 
nastanek bolezni vplivajo 
še zdravila, kot so antiepi-
leptiki, ter nekatera imuno-
supresivna zdravila.

Pri tej bolezni je pomemb-
no, da jo zdravniki ugotovi-
jo čim prej. Gre za postopek 

merjenja kostne gostote s 
posebno napravo, ki jo ime-
nujejo denziometer. Posto-
pek je hiter in popolnoma 
neboleč.

Kalcij in še enkrat 
kalcij!
Za obnovo kosti je na-

mreč najpomembnejši rav-
no kalcij. Tudi za delovanje 
mišic, živcev in srca. »Če ga 
s hrano ne vnesemo dovolj, 
je organizem tisti, ki ga pri-
skrbi iz zalog, torej iz kosti, 
kar pomeni zmanjšanje ko-
stne gostote in že tveganje 
za nastanek osteoporoze. 
Najbolj preprosto in narav-
no je, da zaužijemo dovolj 
kalcija in vitamina D s hra-
no,« pojasnjuje Rupretova. 
Tveganje za kalcij predsta-
vlja predvsem uživanje pre-
velikih količin beljakovin in 
slane hrane, kar tvori v te-

lesu kislo okolje in poveča 
izločanje kalcija s sečem. 
Na enak način delujejo tudi 
prevelike količine popite 
kave. Težko je pričakovati, 
da lahko človek vse potre-
be po kalciju nadomesti s 
hrano, zato obstajajo tudi 
pripravki v obliki tablet ali 
raztopin. Toda Rupretova 
opozarja, da je pomembno 

tudi, v kakšni obliki je kal-
cij vgrajen v te pripravke. 
»Kalcij se najlažje vsrka iz 
črevesa v kri v obliki soli 
organskih kislin, slabše pa 
v obliki karbonata. Za ljudi 
je pomemben podatek na 
škatlici, ki govori o vseb-

ZA ZDRAVJE

nosti ioniziranega (čistega) 
kalcija. Ta količina kalcija 
namreč vstopa v proces vsr-
kavanja iz črevesa v kri, s 
krvjo pa do svojega cilja.« 
Ob tem je ključnega pome-
na tudi, kdaj in kako te pri-
pravke zaužiti, zato Rupre-
tova še dodaja, da moramo 
šumeče tablete raztopiti v 
kozarcu vode in spiti po 
kosilu ali večerji, tableto 
kalcijevega karbonata pa 
raztopiti v kozarcu tople 
vode, dodati malo kisa ali 
jo raztopiti v sveže stisnje-
nem pomarančnem soku in 
spiti zvečer. Tisti, ki imajo 
težave z želodcem, bi mo-
rali vzeti pripavek kalcija 
med jedjo. Jemanje takšnih 
pripravkov pa ni ravno za 
vse priporočljivo. Predvsem 
ledvični bolniki bi se morali 
o uživanju prej posvetovati 
z zdravnikom.

Vitamin D
Kalcij deluje, torej preha-

ja iz črevesa v kri in nato 
v kosti, tako kot je treba, 
le z vitaminom D. Zato pri 
preventivi in zdravljenju 
osteoporoze ne smemo po-
zabiti še na tega in na nje-
gov zadosten vnos v telo. 
»Če vsaj štirikrat na teden 
izpostavimo roke in obraz 
le za nekaj minut sončnim 
žarkom, je to že dovolj, da 
se v koži ustvari potrebna 
količina vitamina D,« doda-
ja Rupretova. Vitamin D je 
tudi v mlečnih pripravkih, 
jajčnem rumenjaku, jetrih, 
morskih ribah. Obstajajo 
tudi vitaminski pripravki. 
Rupretova svetuje pred-
vsem tistim, ki poleg do-
datkov vitamina D v obliki 
pripravkov uživajo tudi 
multivitaminski pripravek 
kot prehransko dopolnilo, 
naj preverijo, ali tudi to 
dopolnilo vsebuje vitamin 
D, saj lahko pride tudi do 
predoziranja. Takrat nasto-
pi namreč ravno obratno 
– poveča se razgradnja kosti 
in zmanjša se obnavljanje 
kosti.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: GrupA (arhiv NT)
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Morda vam bo tudi naš 
koledarček rekreativnih 
prireditev v pomoč, da se 
še pravočasno začnete uba-
dati s tekom in se udeležite 
kakšne od predvidenih te-
kaških prireditev na našem 
območju. Nekaj nasvetov 
pa kljub temu, da veliki fi-
nančni zalogaji za tek niso 
potrebni, ne bo odveč.

Pred vsakim začetkom tre-
ninga se je treba dobro ogreti, 
saj lahko pri neogretih miši-
cah povzročite poškodbe. 
Tudi ohlajanje po koncu teka 
se ne sme izpustiti, poznaval-
ci predlagajo, da se trening 
zaključi z aktivno hojo. Tek 
na tek ni dober recept, kar 
pomeni, da morate znate tudi 
počivati. Za obnovo telo na-
mreč potrebuje počitek, zato 
bosta dan ali dva premora na 

teden zelo pomembna, da si 
naberete novih moči za teka-
ške izzive. Vztrajnost je sicer 
v življenju dobra stvar, ven-
dar pri teku se morate znati 
tudi ustaviti. Sploh, če imate 
bolečine, nikar ne tecite še 
naprej ob tolažbi, češ, bo že 
minilo. In vseh let posedanja 
in neaktivnosti seveda ni mo-
goče nadomestiti prek noči z 
novim, v tek usmerjenim ži-
vljenjem. Zato je pomembno, 
da si najprej zgradite dobre 
temelje in postopno, vsak te-
den povečujete razdaljo, ki jo 
nameravate preteči. Šele nato 
pride na vrsto sama intenziv-
nost teka. Kombinacija teka 
z drugimi športi, kot so ko-
lesarjenje, plavanje, odbojka 
ipd., je prav tako dobra popo-
tnica za boljšo vzdržljivost in 
počutje. Med takoimenovana 

zlata pravila za zdrav tek pa 
poznavalci uvrščajo tudi do-
bre tekaške čevlje.

Ni vseeno, kaj 
imamo na nogah
Prav izbira primerne teka-

ške obutve naj bi bila največji 
finančni zalogaj pri tej športni 
disciplini. Ustrezna obutev je 
namreč najpomembnejši del 
tekaške opreme. Prodajalci 
le-te nam svetujejo, da mora-
mo najprej spoznati svoje sto-
palo in ugotoviti, kako se to 
odziva pri stiku s podlago. Če 
naše stopalo pri stiku s tlemi 
»pristane« na zunanji strani 
pete in se šele za tem prenese 
proti palcu, to gibanje imenu-
jemo pronacija. Tega gibanja 
je lahko preveč ali premalo in 
prava obutev naj bi to uravna-
vala. Glede na višino nožnega 

loka poznamo tri oblike sto-
pala. Enega, po domače »plat-
fus« oziroma nizek nožni 
lok, poznamo skoraj vsi. Ob 
dotiku s tlemi v tem primeru 
pritisnemo na celo stopalo in 
zaradi prenosa sile telesa se 
naša peta »zvrne« navznoter, 
kar se imenuje prekomerna 
pronacija. Obraten primer pa 
je supinacija, ko ima stopalo 
visok nožni lok in pristane ob 
podlagi na zunanji strani ter 
se zvrne navzven.

Ne glede na vse strokov-
ne izraze in pojasnila zdaj 
vemo. Preden se odpravimo 
po nakupu primerne športne 
obutve za tek, se »spoznaj-
mo« s svojimi stopali in za 
nasvet povprašajmo tudi 
prodajalca obutve.

Pa prijeten tek!
 BPT

Druženje 
pomembnejše od 
rezultatov Tek z zabavnim druženjem   

v soboto, 18. 5. 2013 
na nogometnem stadionu Olimp 
v Celju (pri Mercator centru) 
med 16. in 19. uro.

Tek od gola do gola, del proge z zavezanimi očmi
Štartnina 5 €, vštet prigrizek in voda, za otroke brezplačno
Namen: videči začutimo delček življenja slepih
Cilj: zbrati sredstva za obnovo 
Parka slepih v Medlogu, ki je bil 
poškodovan med lanskoletno poplavo

Priprave in kondicija za tek niso potrebni
Častni gostje: Podžupanja MO Celje ga. Darja Turk, guverner 
slovenskega distrikta z ambasadorjem prireditve.

 
Člani Lions in Leo klubov  5. cone

Častni gostje: Podžupanja MO Celje ga. Darja Turk, guverner 

LIONS KLUBI: Mozaik, Celje, Keleia, Žalec in Velenje
LEO KLUBA: Mavrice in Celjski vitezi

VABILO NA DOBRODELNI TEK

“Tečem, da pomagam!”
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Po novi otroški 
trasi po Celju

Tradicionalno majsko kolesarsko druženje Na kolo 
je zaradi slabe vremenske napovedi prestavljeno na 
nedeljo, 26. maja.

Ob 10. uri bodo zavrteli pedala iz šestih občinskih 
središč, in sicer izpred celjskega Citycentra, iz Vojnika, 
Žalca, Štor, Šentjurja in Slovenskih Konjic. Organizatorji 
so letos prisluhnili potrebam najmlajših, ki se bodo lahko 
peljali po otroški trasi, dolgi 10 kilometrov, pri čemer bo 
štart pred Citycentrom Celje. Tudi letos bodo otroci do 
15. leta kolesarili brezplačno.

US

Koledar rekreativnih prireditev
PLAVANJE

18. maj
Plavanje za gibalno ovirane in osebe z motnjami v dušev-
nem razvoju, zimski bazen Velenje, ogrevanje ob 12. uri, 
plavanje vseh plavalnih disciplin na 50 m in prosto na 
200m. Info: Plavalni klub Velenje, 041 921 896 (Katarina)

TEK

26. maj
Tek za vsakogar ob Šmartinskem jezeru, info: Triatlon klub 
Celje, 041 346 346 (Nino)

21. junij
9. splavarjev tek v Radečah, ob 18. uri otroci, ob 20. uri 
člani, dolžina prog: 600, 1500 m za otroke, 2500 m za re-
kreativce in 7500 m za člane. Info: KTRC Radeče in AK 
Radeče, 041 880 140 (Stanko)

KOŠARKA

8. junij
Košarka tri na tri v dveh kategorijah za rekreativce, vete-
rane in mladince v Vojniku, info: KK Vojnik, 031 564 115 
(Marjan)

POHODNIŠTVO

1. junij
Pohod na Slavnik, zbor ob 6. uri pri POŠ Trje, info KS 
Galicija, 041 610 681 (Jože)

KOLESARSTVO

16. junij
Na kolesih po zaselkih Galicije, ob 9. uri pred POŠ Trje, 
info KS Galicija, 041 610 681 (Jože)

Pot pod noge
Lepo vreme vabi k teku

Da bi nas nekaj kapelj dežja zmotilo med nogometom? To pa že ne, so nas v en glas prepričevali mladi nogometaši. Nekoliko bolj zadržano pa 
so košarkarji in odbojkarji priznali, da so se le ustrašili grozečih oblakov nad Celjem in se letos v teh športih niso pomerili.

Pred Don Boskovim cen-
trom na Hudinji so se v torek 
zbrali mladi in mentorji iz 
programa Projektno učenje 
mladih. PUM Celje je bil na-
mreč že osmo leto gostitelj 
Medpumovskega turnirja, ki 
ga je sicer malo zmotilo vre-
me – a tako mladi kot men-
torji so bili nad srečanjem v 
Celju navdušeni.

Čeprav gre za športno sre-
čanje, rezultati niso bili tako 
močno v ospredju, zato Ce-

ljani tudi niso bili prav nič 
razočarani, ker niso osvojili 
prehodnega pokala. Iz Slo-
venj Gradca je ta romal v Za-
gorje. »V Celju pa je bilo v 
ospredju druženje, in to tako 
mladih kot nas mentorjev,« 
je povedala vodja celjskega 
PUM Barbara Jost. V Celju 
deluje Program projektne-
ga učenja za mlade PUM že 
od leta 2000. Vanj je vsako 
leto v povprečju vključenih 
po 30 brezposelnih mladih 

med 15. in 26. letom, kar 60 
odstotkov med njimi pa jih 
program uspešno zaključi s 
tem, da dokončajo prekinje-
no šolanje ali celo najdejo 
zaposlitev. V celjski PUM so 
vključeni mladi z območja 
upravnih enot Celje, Laško, 
Žalec, Slovenske Konjice, 
Šentjur in Šmarje pri Jelšah, 
mladi z območja upravnih 
enot Velenje in Mozirje pa v 
enoto v Slovenj Gradcu.

IS, foto: SHERPA
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 49

Delitev dela
Šefica glavne pisarne leži v bolnišnici. Obišče jo kolegica 

Hilda. Bolnica jo zaskrbljeno vpraša: »Je v službi vse v redu?«
»Seveda! Tvoje delo smo si razdelile. Petra kuha kavo, Bar-

bara plete pulover, ki si ga ti začela, Mojca rešuje križanke, 
jaz pa spim s šefom.«

Kaj je ljubezen?
»Očka, kaj je to ljubezen?«
»Ljubezen? To je, če na primer srečaš bogatega gospoda, ki 

te odpelje v najbolj razkošen hotel v Benetkah, ki te popelje z 
gondolo, odpelje na večerjo v restavracijo na Trgu sv. Marka, 
ti kupi mercedes po tvoji izbiri, stanovanje v Parizu in vilo 
na Azurni obali, ki ti podari diamantno ogrlico in zlat prstan. 
No, to je ljubezen.«

»Očka, kje pa so čustva, želje, bitje srca, prvo srečanje, 
držanje za roke, prvi poljub?«

»Draga hči, vse to so si izmislili komunisti, da bi prišli 
do seksa!«

Odmev
Planinec si je pred planinsko kočo naročil kozarec kuha-

nega vina, natakar pa mu je prinesel štiri kozarce.
»Saj sem naročil le enega!« je protestiral planinec.
»Oh, oprostite, spet ta odmev!« se je opravičil natakar.

Gorenjska
Kako izgleda zajtrk Gorenjca?
?
Dve jajci na kolo in v službo.

Šalo je poslal bralec Jože Jurc.

Sveče
Dve starejši dami kupujeta sveče. Prva reče: »Dajte mi eno 

bolj kratko in debelejšo.« »Meni pa dajte eno daljšo in bolj 
tanko,« hitro reče druga. Takrat se vmeša tretja gospa, ki 
že nekaj časa čaka: »Meni pa dajte kakršnokoli, da jo grem 
prižgat možu na pokopališče.«

Christoph Wilibald Gluk (1714–1787) je dober del ži-
vljenja preživel v Parizu, kjer je tudi napisal glavne opere. 
Nekoč je prisostvoval predstavi v italijanskem gledališču. 
Pel je slavni kastrat Cafarelli in navdušil publiko. Med 
aplavzom je nekdo vprašal Gluka: »Gospod, kaj bi vi dali, 
da bi peli kot Cafarelli?«

»Niti gram tistega, kar je dal on!« je odgovoril Gluk z 
nasmeškom.

Pri dvajsetih ima vsakdo obraz, ki mu ga je dal bog, pri 
štiridesetih obraz, ki mu ga je dalo življenje, in pri šestde-
setih obraz, ki si ga zasluži … (Albert Schweitzer)

Spraševali smo vas, kdaj praznuje Občina Vransko, ki 
smo ji v prejšnji številki posvetili več prostora.

Pravilen odgovor se glasi: 14. maja.
Majico Novega tednika in Radia Celje bo za pravi-

len odgovor po pošti prejela Štefka Jazbec, Vrbno 57, 
Šentjur.

V tokratni številki pišemo o donaciji iz zapuščine 
Frančiške Pociask, ki sta jo prejela celjska bolnišnica 
in Špesov dom. Za kakšen znesek je šlo?

Kupone z odgovorom pošljite najkasneje do torka, 21. 
maja, na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 3000 
Celje. Izžrebanemu nagrajencu bomo podarili majico 
Novega tednika in Radia Celje.

Takole natančno so nekoč mojstri popisali in obračunali svoje delo …

Pa jo imamo. No, ne ravno 
od včeraj, ampak vseeno nas 
je pomlad povsem zadela in to 
kar na vrat na nos s poletno 
garderobo. Če se je tisti šlaufek 
na trebuhu še do včeraj kar fle-
tno infiltriral v razvlečen pulo-
ver in modno plastenje, je vroče 
sonce raztopilo kamuflažo kot 
snežaka v marčevski pripeki. 
In me je zadelo – odločitev, da 
do dopusta shujšam do neraz-
poznavnosti. Kot vsako leto, se 
razume.

Priznam – nekaj podobne-
ga vsako leto sklenem tudi 
za silvestra, ampak me vne-
ma drži kvečjemu do prvega 
novoletnega popoldneva. Saj 
sami veste, kakšna škoda bi 
bila metati stran vse tiste pra-
znične pregrehe.

Ob prvi pomladni vročini je 
seveda povsem druga pesem. 
Še posebej, ko ti kdo razlaga, 
da mora nujno nekaj ukreni-
ti glede svojega masnega pre-
sežka. Je namreč tako debel, 
da mu je že skoraj nerodno 
hoditi po svetu. Kaj naj člo-
vek ob tem doda, ko pa ima 
sam objektivno kakih 20 kil 
več kot »predebel osebek« na 
drugi strani?! Oprostite, ker 
spravljam človeško raso v za-
drego in dokler me ne obide-
jo samomorilske misli ali ne 
pride spet jesenski hlad, bom 
lepo zaprta v kakšni luknji 
brez oken in vrat!

Pomladne 
hujšarske travme

Lahko bi rekla, da o hujša-
nju teoretično vem vse. Prav-
zaprav celo preveč. Ste vedeli, 
da se morate kot hudič križa 
ogibati vsemu, kar nosi napis 
»brez maščob, brez sladkorja, 
dietno« in podobno? Če zade-
va nima maščob, ima notri 
običajno škrob in sladkor, če 
nima sladkorja, ima pa ra-
kotvorna umetna sladila, in 
če je dietno, je prav gotovo v 
njem vse prej našteto. Pa smo 
spet pri dobri stari domači 
hrani. Je pa hudir, da je zmer-
nost precej razvlečen pojem in 
pomeni za vsakogar drugač-
no količino. Obstaja majhna 

verjetnost, da je v mojem pri-
meru ta za moj metabolizem 
rahlo prevelika. Seveda je za-
devo na drugi strani mogoče 
kompenzirati z gibanjem, mi-
ganjem in švicanjem v vseh 
možnih oblikah. Če se ne re-
kreirate vsaj pol ure dnevno, 
je to menda tako slabo, da bi 
bilo čisto vseeno, če bi dnevno 
pokurili kaki dve škatlici ciga-
ret. No ja, na srečo mi zaradi 
tega vsaj ni treba pozimi se-
deti zunaj na mrzlem in taka 
oblika kajenja tudi stane ne 
prav dosti, če že miniram svo-
je zdravje. Tako mimogrede, 
a ste opazili, da večina hujša 
zaradi zdravja, ker se zaradi 
nečimrnosti pač ne spodobi? 
Hja, seveda, vsa tista indu-
strija čudežnih tabletk in 
umetne hujšarske hrane cveti 
zaradi zdravja! Pa smo spet 
pri neljubih podrobnostih. Za 
zdravje je pol ure miganja na 
dan res prima. Za lepoto pa 
dene toliko kot nič. Ker telo 
zaloge špeha ljubosumno va-
ruje in skriva. Torej se moram 
potiti vsaj kakih 60 minut, 
da bom v 61. minuti izgubi-
la kakšen špehnat atom?! Pa 

sem mislila, da je nogomet 
dolgočasen šport. Za piko 
na i potem »srečaš« kakšen 
čokoladni bonbon, pa si spet 
tam, kjer ni muh. Po pravici 
povem, da za take štose eno-
stavno nimam časa.

Sem pa ugotovila, zakaj 
pravijo nosečnicam, da so v 
blagoslovljenem stanju. Sta-
vim, da ste tudi vi pomislili 
na čudež novonastalega ži-
vljenja. Pa kaj še! To je edino 
obdobje v življenju ženske, 
ko jo zaradi tega, ker posta-
ja bolj in bolj okrogla, bolj 
in bolj prizanesljivo in obču-
dujoče gledajo. No, prosim, 
v katerem vzporednem veso-
lju bi se vam sicer še to lah-
ko zgodilo? Vsekakor se leto 
tako hitro obrne, da bo zdaj 
zdaj tu jesen. V mrzlih časih 
pa je tako ali tako dobro ime-
ti malo rezerve. Da o hudih 
časih sploh ne govorim. Je 
že stara mama rekla, da bo 
takrat suhe pobralo, debeli 
bomo pač končno malo shuj-
šali. Kdo bi si mislil, da ima 
celo recesija dobre plati …

NEVROTIČNA 
HUJŠARKA
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Ona: Skušajte premagati 
razočaranje, vendar se ne po-
dajajte v samoto, temveč poj-
dite v družbo, saj boste tako 
najlaže pozabili tisto, kar vam 
leži na duši. Priložnosti bo v 
prihodnost več kot preveč.

On: Spogledovanje vam bo 
šlo prav dobro od rok, vendar 
poskusite paziti, da vaši pogle-
di ne bodo zašli v prepovedane 
vode. S tem bi po nepotrebnem 
prizadeli partnerko, ki si tega 
resnično ne zasluži.

Ona: Le kako vam je uspelo 
tako temeljito zaplesti sicer po-
polnoma enostavno situacijo? 
Bodite raje malo bolj konkretni 
in ne ovijajte celotne zadeve v 
oblak megle. To se vam lahko 
vse prehitro maščuje.

On: Nikar ne računajte, da 
vam bo partnerka kar tako 
odpustila zadnji spodrsljaj, saj 
postaja zaradi vaše raztreseno-
sti že rahlo nestrpna. Preveliko 
tveganje vam lahko prinese le 
izgubo, zato raje dvakrat pre-
mislite.

Ona: Sprejeli boste pomemb-
no odločitev, ki bo v veliki meri 
vplivala na vaše ljubezensko 
življenje. Partner bo od začetka 
sicer malo začuden, kasneje 
pa mu bo vse skupaj prav pre-
sneto všeč.

On: Če boste preveč odkri-
ti, vam grozi, da bo to nekdo 
izkoristil na precej zahrbten 
način. Pazite se direktnih vpra-
šanj … Prijatelj vam bo sicer v 
veliko pomoč, vendar so tudi 
njegove sposobnosti omejene 
na določeno področje.

Ona: Neka novica vas bo 
presenetila, saj bo obenem 
prav tako neverjetna kot tudi 
razburljiva. Družba čaka samo 
še na vas, zato se potrudite in 
izpeljite svoj delež načrta. Nek-
do vas že dlje opazuje.

On: Še vedno boste upali na 
naklonjenost prijetne prijate-
ljice, kar nekomu ne bo všeč. 
Vseeno boste vztrajali in na 
koncu vam bo uspelo osvojiti 
ljubezen, ki ste si jo tako želeli. 
Le tako naprej.

Ona: Vaš trenutni položaj v 
službi se zboljšuje, zato je zdaj 
idealna priložnost, da se pote-
gujete za napredovanje. Nikar 
se ne prestrašite pesimistov, ki 
vas obdajajo, ampak pogumno 
zagovarjajte svoje stališče.

On: Ko se boste spomnili na-
sveta, ki ste ga dobili pred krat-
kim, vas bo zapekla vest, saj bi 
lahko bilo vse drugače, če bi ga 
upoštevali. Nekdo vas bo sicer 
tolažil, vendar vam tudi to ne 
bo kaj prida pomagalo.

Ona: Nikar ne vmešavaj-
te čustev v posel, drugače se 
vam bo bančni račun precej 
zmanjšal. To ni idealen teden 
za fi nančne transakcije, zato 
se raje odpravite na izlet v na-
ravo in naredite nekaj za svoje 
zdravje.

On: Prizadevanja na ljube-
zenskem področju se vam bodo 
začela počasi obrestovati, saj 
vas bo nagovorila znanka, ki 
ste jo že kar nekaj časa skri-
vaj opazovali. Nikar ne bodite 
preveč sramežljivi, ampak na-
redite odločen korak.

Ona: S paniko se ne da nič 
rešiti. Bodite previdni tudi 
pri zadevi, ki vas malce ču-
stveno in življenjsko ogroža. 
Predvsem temeljito premislite, 
preden boste naredili naslednji 
korak, saj vas lahko stane ce-
lega premoženja.

On: Odločitev o ljubezen-
skem življenju bo povsem na 
vaših ramah, zato se nikar ne 
obotavljajte, ampak naredite 
tisto, kar bi morali storiti že 
zdavnaj. Vse drugo vam lahko 
prinese le težave.

Ona: Mikalo vas bo, da bi 
poklicali nekdanjega partner-
ja, saj spomini v vas še vedno 
živijo. Premislite raje dvakrat, 
preden storite to potezo, saj 
marsikomu takšno ravnanje 
ne bo ravno najbolj všeč.

On: Izredno slabe volje 
boste, ker se boste počutili 
prevarano. Vendar ste lahko 
prepričani, da ni vzroka za 
slabo voljo, saj se bo na koncu 
vendarle pokazalo, kdo je imel 
prav. In takrat bo prišel tudi 
vaš trenutek.

Ona: Ljudje, od katerih ste 
na žalost vse bolj odvisni, so 
preračunljivi in predvsem po-
polnoma neodgovorni. Če bo-
ste tako nadaljevali, se vam bo 
kaj kmalu zgodilo, da boste 
podrli vse mostove za vrnitev.

On: Poslovni uspeh naj ne 
vpliva na vaše zasebno življe-
nje, saj vam tega partnerka 
ne bo pripravljena odpustiti. 
Skušajte ločevati poslovno od 
zasebnega življenja, saj je to 
edina pot, da se izognete pro-
blemom. Odpočijte si.

Ona: Ne da bi se zavedali, 
ste ustvarili situacijo, ki vam 
lahko prinese obilico koristi in 
tudi prijateljstva s poslovnimi 
partnerji. Očitno je, da je na-
stopilo obdobje, ko boste uspeli 
skoraj v vsem.

On: Prihajate v obdobje 
popolne harmonije z novo 
partnerko in prav nič vam ne 
more pokvariti občutka sreče. 
To se bo pokazalo tudi pri va-
šem videzu in razpoloženju in 
kaj hitro bodo rezultati tudi 
drugje.

Ona: Vse skupaj se bo zače-
lo obračati natančno tako, kot 
ste predvidevali na začetku, od 
vas pa bo odvisno, ali boste po-
brali sadove svojega dela. To 
velja predvsem za vaše ljube-
zensko življenje, kjer so pred 
vami res enkratni dnevi.

On: V ljubezenskem življe-
nju se bo pojavila neznanka, 
ki vam bo korenito spremeni-
la načrte. Na začetku bo sicer 
med vama malo nezaupanja, 
vendar se bosta na koncu prav 
čudovito ujela.

Ona: Neka oseba se bo pri-
jateljsko obrnila na vas z neko 
željo in najbolje bo, da ji kar 
ustrežete. Povrnilo se vam bo 
z obrestmi. In pomislite malo 
tudi na svoje prijatelje, ki jih že 
dlje kar precej zanemarjate.

On: Še sami ne boste vede-
li, zakaj ste tako nataknjeni in 
skoraj popadljivi do tistih, ki 
vam hočejo le najbolje. Tako 
boste še vedno kuhali mulo in 
bili gluhi za nasvete tistih, ki 
vam hočejo le najbolje.

Nagradna križanka
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Nagradni razpis
1. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe
2. nagrada: bon za kitajsko medicino
3. nagrada: majica NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali pravilno geslo, ki ga do-
bite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite na dopisnicah 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 21. 
maja.

Rešitev nagradne križanke iz št. 23
Vodoravno: PIVKA JAMA, ODTUJENEC, DEIT, DILE, KO-

ČAR, MIT, EL, PLATO, SVOJE, ETAN, PI, GOVEDO, PATRI-
OT, JAT, REZ, ADAMIČ, LEONID, SE, NIL, EMIL, SLEMEN, 
ATIK, TAKSI, ENES, MISLEJ, AARON, ROJ, AV, ALEN, DOL, 
VIVA, URE, OMAKA, ODER, DIVAC, TETE, ENICA, OTO, 
TREN, ZILJA, NADURA, UDINE, NOS, OČ, LAČNEŽ, TAO, 

MI, VAMA, JETI, INGVER, ANAGRAM, NEMORALA, NI-
HALKA, STARINAR.

Geslo: Nesreča nikoli ne počiva.

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 

Marija Potočnik, Gubno 38a, Lesično.
2. nagrado, bon za kitajsko medicino, prejme: Jožica Sed-

minek, Zalog 16, Šempeter.
3. nagrado, majico NT&RC, prejme: Tomaž Brumec, Ker-

šova 3, Vojnik.

Nagrajencem čestitamo. Prvo nagrado lahko v mesecu dni 
prevzamete na oglasnem oddelku NT&RC, drugo in tretjo 
bomo poslali po pošti.
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Kongres vseh kongresov
Celje je očitno med slovenskimi političnimi strankami zelo priljubljeno mesto. Veli-

kokrat, ko se te odločijo zapustiti prestolnico in kakšnega od svojih dogodkov pripraviti 
na periferiji, namreč za gostitelje izberejo prav Celjane.

Slovenska demokratska stranka je tako kar petino svojih kongresov oziroma dva od de-
setih pripravila v Celju. In Celjani kot gostitelji so se spet dobro odrezali, jim je na koncu 
priznal tudi predsednik stranke Janez Janša. Glede na to, da sta bila na celjskem sejmišču 
sočasno s kongresom še sejma Frizerstvo in Kozmetika, je bil zato še toliko večji zalogaj, 
da so dobro poskrbeli za skoraj tisoč ljudi.

IS, foto: SHERPA

Tudi na zadnjih dveh sejmih Frizerstvo 
in Kozmetika smo ujeli nekaj znanih obra-
zov. Resda med popularnimi videz šteje še 
malo več kot za vse ostale v vsakdanjem 
življenju, a kot ve povedati vsaka ženska, 
je obisk kozmetičarke ali frizerja prav toliko 
razvajanje duha kot telesa.

SO, foto: GrupA

Alya prisega na svetle lase, jih pa svojemu radožive-
mu karakterju pisano na kožo vedno znova popestri 
s kakšno udarno barvo. Če je tokrat dobila kakšen 
lepotni navdih, bomo verjetno lahko opazili že to 
poletje.

Irena Vrčkovnik se je zadnja leta sicer nekoliko 
umaknila z glasbene scene, a naj vam zaupamo, 
da ostaja ista in polna mladostne energije. Med-
tem ko je izbirala odtenek pramenov, pa je poslala 
pozdravček tudi bralcem Novega tednika.

Za rojstni 
dan 
prenova

»No, končno se bodo Ljubljančani 
vozili na delo v Šmarje pri Jelšah in 
ne obratno,« je komentirala podpis 
pogodbe za prenovo tamkajšnjega 
kulturnega doma Zlatka Pilko, 
vodja oddelka za družbene dejav-
nosti in finance v Občini Šmarje pri 
Jelšah. Za dela je bilo namreč kot 
najboljši ponudnik izbrano ljubljan-
sko gradbeno podjetje. Tako pa je 
Pilkova nazdravila s svojim šefom, 
županom Jožetom Čakšem, ki je 
prejel za rojstni dan zares dragoce-
no darilo. Na dan pogodbe z izva-
jalcem je namreč praznoval rojstni 
dan in za župana ter zapriseženega 
kulturnega delavca je to vsekakor 
najlepše darilo.

BJ

Družinski 
obisk 
koncerta

Lani je Barbara Arlič 
Kerstein prejela brona-
sti celjski grb za odlične 
rezultate Dekliškega pev-
skega zbora Gimnazije 
Celje – Center, ki ga vodi 
že vrsto let. V času njene 
odsotnosti zaradi naraščaja 
v družini jo je nadomeščal 
David Preložnik, ki je še 
podaljšal seznam uspehov 
zbora na tekmovanjih doma 
in v tujini. Na zaključnem 
koncertu sezone sta bila 
zato oba, Arlič Kersteinova 
pa je zraven pripeljala tudi 
moža Aleksandra in hčer-
kico Živo.

NC, foto: GrupA

Še ugibati si ne upamo, kaj je državnozborski poslanec Ljubo Žnidar tako zagreto pripovedoval evropski po-
slanki Zofiji Mazej Kukovič … Menda niso vzrok za zagreto razpravo kakšne pravice do vode ali semen?

Vse tisto, o čemer se Jože Korže (levo) in Štefan Tisel ne uspeta pogovoriti v domačem Šentjurju, sta v so-
boto nadoknadila med kongresom. Še toliko časa si nista vzela, da bi zagrizla v zdrava zelena jabolka …

Je namrgoden obraz Velenjčana Franca Severja (levo) razlog tudi za nekoliko bolj kisel nasmeh Celjana dr. 
Andreja Rahtena? Skoraj ne verjamemo, da bi šlo za kakšno resnejšo razpravo, kaj šele za merjenje moči 
med Velenjem in Celjem, saj bi jima zmanjkalo časa. Zakaj? Rahten namreč odhaja v diplomacijo in bo že 
kmalu razmere v domači Sloveniji opazoval z Dunaja

Na obisku pri mojstrih 
lepote
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